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 Kolege poslanice, kolege poslanici, počinjemo rad.  
 Kako je primjenom elektronskog  sistema za glasanje utvrđeno da postoji kvorum potreban za 
početak sjednice, jer je prisutna većina ukupnog broja poslanika, otvaram sjednicu Šestog vanrednog 
zasijedanja u 2022. godini Skupštine Crne Gore 27. saziva. Podsjećam da  sam sazvala sjednicu 
vanrednog zasijedanja saglasno Poslovniku Skupštine, a na zahtjev 36 poslanika. Zahtjevom za vanredno 
zasijedanje određen je dan održavanja i dnevni red sjednice. Za dnevni red sjednice određena je jedna 
tačka, i to Predlog da se glasa o nepovjerenju 43.Vlade Crne Gore. 
 Prelazimo na izjašnjavanje o dnevnom redu, stavljam na glasanje dnevni red određen u sazivu.        
Kolege i koleginice, izvolite glasajte. 
Glasalo je ukupno 54 poslanika. 54 glasa za, bez glasova protiv i bez glasova uzdržanih glasova, pa 
objavljujem da je usvojen dnevni red određen u sazivu. 
 Prelazimo na Predlog da se glasa o nepovjerenju 43. Vlade Crne Gore. Podsjećam da su, u skladu 
sa članom 107 stav 2 Ustava Crne Gore i članu 194 Poslovnika Skupštine Crne Gore, 36 poslanika 
podnijeli predlog da se glasa o nepovjerenju 43. Vlade Crne Gore. Saglasno članu 195 Poslovnika 
Skupštine o predlogu da se glasa o nepovjerenju Vlade na sjednici Skupštine otvara se pretres. Na početku 
pretresa predstavnik predlagača ima pravo da obrazloži predlog, a predsjednik Vlade da da odgovor. Da li 
predstavnik predlagača želi da obrazloži predlog? Želi.  
 Riječ ima poslanik Danijel Živković. 
 Izvolite, kolega Živković. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (19.08.22 11:49:47) 
 
 Hvala, poštovana predsjednice Đurović. 
            Uvaženi predsjedniče Vlade gospodine Abahzoviću, ministarke i ministri, poštovane kolege i 
koleginice,  uvažene građanke i građani Crne Gore, 
 Klub poslanika Demokratske partije socijalista, Socijaldemokrata, Socijaldemokratske partije-
Liberalne partije i poslanik Demokratske unije Albanaca  podnijeli su skupštinsku proceduru i inicijativu da 
se glasa o nepovjerenju 43.Vlade Crne Gore. Vlada koju predvodi premijer Dritan Abazović izgubila je 
većinsku podršku partija koje su je podržali kao manjinsku vladu zbog napuštanja evropske agende. Kao 
što znate, sporazum koji je potpisan između političkih subjekata koji su dali podršku za formiranje 
manjinske vlade nastao je kao rezultat potrebe da se ova vlada i parlamentarna većina pozabave pitanjima 
duboke političke i institucionalne krize. Da se pozabavi pitanjima finansijske stabilnosti, vraćanje povjerenja 
u investitore i vaćanje povjerenja i kredibiliteta  u razrušeni, bezbjednosni, zdravstveni i obrazovni sistem 
koji je ostao kao rezultat rada prethodne Vlade Zdravka Krivokapića. Umjesto da se iskoristi podrška u 
Parlamentu, umjesto da se deblokiraju institucije, umjesto  podrške koja je data, bez ikakavog ucjenjivanja i 
uslovljavanja, umjesto da sa našim evropskim i međunarodnim partnerima  učinimo državu Crnu Goru 
sposobnom i spremnom, da do 2025. godine postane članica Evropske unije, ta šansa nažalost nije 
iskorištena. Nije iskorištena  zbog toga što očigledno postojale su neke druge  teme i neke druge obaveze, 
nećemo se danas baviti bilo kakvim špekulacijama, ali ono što je ključno u životu postoje četiri stvari koje 
se ne mogu vratiti. To je izgovorena riječ, to je protraćeno vrijeme, to je izgubljeno  povjerenje  i to je 
propuštena  šansa.  
 Dakle, u sporazumu  koji je potpisan na relaciji između subjekata koje su otvorile dosadašnju 
parlamentarnu većinu bilo je planirano da sve što se bude radilo,radi se na temelju poštovanja Ustava i 
pravnog sistema. Takođe, imali smo nekoliko prioriteta, a to su bili normativni i politički prioriteti. Od 
normativnih podrazumijevalo se kao prvi prioritet da se dogovorom dođe do izbora čelnih ljudi u 
pravosuđu,vrhovnog državnog  tužioca, uglednih pravnika u Sudskom savjetu i sudija Ustavnog suda. Od 
političkih prioriteta prvi je bio borba protiv organizovanog kriminala i korupcije koji je podrazumijevala 
deblokadu poglavlja 23 i 24 kao i da struktuiranje pregovaračkih timova u skladu sa izmjenjenom 
metodologijom pregovora koji vodi Crna Gora sa  Evropskom unijom. Umjesto toga vidjeli smo da danas 
Crna Gora nema deblokirane pravosudne institucije. Crna Gora danas nema izabranog ni jednog sudiju 
Ustavnog suda  i ako smo imali priliku  i šansu da ih izaberemo u okviru Ustavnog  odbora i predložimo 
plenumu na dalje izjašnjavanje. Zašto nemao izabranog  ni jednog sudiju Ustavnog suda, građani su imali 
prilike da vide  kako smo se  izjašnjavali na sjednici Ustavnog suda, mjesto da iskoristimo priliku da na sva 
tri javna poziva izaberemo makar jednog kandidata i da sa sebe skinemo teret odgovornosti kao Parlament 
mi to nijesmo uradili sa ciljem da Ustavni sud i dalje bude blokiran. Danas nemamo izabrane ugledne 
pravnike u Sudski savjet od dugo famozne najavljivane dvije trećine o kojima se famozno dugo vremena 
pričalo javnosti kako će biti obezbijeđene  u crnogorskom parlamentu. Pitanje je zašto nemamo te dvije 



trećine, nemamo te dvije trećine jer je premijer Abazović, očigledno pristao na ucjene i uslove koji su mu 
isporučeni od strane Demokratskog fronta koji je trebao da bude dopuna za te dvije trećine, te dvije trećine 
danas nemamo. Vi kao premijer, gospodine Abazoviću, ste govorili da će Crna Gora završiti dio svojih 
obaveza do 31.jula i da je uslov do 31. jula da imamo pozitivne pomake u izobru čelnih ljudi u pravosuđu 
kako bi Crna Gora dobila pozitivno zeleno svjetlo u oktobru mjesecu od strane Evropske komisije. Umjesto 
toga da ste pristali na podjelu mjesta, odnosno koncesiju mjesta po dubini  koji se takođe činili za političke 
subjekte i najavljivali kako će to biti dopuna za dvije trećine mi danas nemamo deblokiran proces koji se 
odnosi na  deblokadu pravosuđa nemamo nemamo ga. Suština  čitave priče je da ste vi pristali na ucjenu, 
onih koji u vas nijesu imali povjerenja, jer da su imali povjerenja u odnosu na ono što ste bili uslovljeni oni 
bi dali podršku crnogorskom Parlamentu. Vi ste u crnogorskom parlamentu  imali podršku onih koji su vas 
bezuslovno podržavali, bezuslovno podržavali bez bilo kakvih ucjena i ultimatuma i bili spremni da vam 
daju podršku da budete evropski premijer. Iskoristite svoju istorijsku šansu deblokirate ono što je ključno 
ispostavljeno ispred Crne Gore kao zadatak i da  riješimo jedno ključno pitanje ili da kažemo pitanje koje 
okuplja sve građane i građanke Crne Gore,a to je pitanje evropskih integracija. 
  Umjesto toga, predsjedniče Vlade, vi ste danas nelegitimni premijer, bez podrške u Parlementu i 
umjesto ervopskog postali ste bivši premijer. Dakle,  vi danas u Skupštini Crne Gore imate podnešene dvije 
inicijative, dvije inicijative za glasanje nepovjerenju koji potpisuje 68 poslanika, i umjesto politčkog odgovora 
to jeste podnošenja političke odgovornosti koja bi podrazukmijevala podnošenje ostavke zbog toga što ste i 
prozivali vašeg prethodnika Zdravka Krivokapića kada je izgubio pobjerenje u crnogorskom  Parlamentu, 
danas nemamo ni političku odgovornost ni političku ozbiljnost ni političku principijelnost. Danas opet 
svjedočimo pokušaju da se napravi neka nova politička kalkulacija,neki novi politički eksperiment koji bi 
navodno trebalo da revatilizuje neke prethodne većine i da se vraćamo na staro stanje koje treba opet Crnu 
Goru da uvede u neku novu zonu političke ili institucionalne nestabilnosti. Kao što sam vam rekao, 
povjerenje se veoma lako gubi, vi ste to povjerenje bezuslovno imali da završite dio poslova i obaveza koji 
smo preuzeli kao jedan od osnovnih političkih prioriteta  deblokade pregovaračkog procesa  ka Evropskoj 
uniji, umjesto toga nametnute su teme koje nemaju opšti i društveni ili politički koncezus.Takođe, 
gospodine Abazoviću propraćeno vrijeme  se ne može izgubiti, ali možemo menadžerisati i upravljati 
vremenom koji se nalazi ispred nas, ono podrazumijeva da ćemo morati imati izbore,  na koje će građani  
dati svoj sud i na kojima će se napakon izabrati  stabilna politička Vlada, jer Crna Gora  više nema pravo  ni 
na jedan  politički eksperiment. Imali smo ekspertsku Vladu, imali smo manjinsku Vladu, prostora i poligona 
za igranje demokratije u Crnoj Gori više nema, oni koji nijesu iskoristili svoju šansu,a među njima ste i Vi 
sami ste krivi za to,možete da žalite nad onim  što ste imali kao podršku unutar crnogorskog Parlamenta. 
Makar što se tiče ovih potpisnika, ove inicijative i konkretno Kluba Demokratske partije socijalista ni jednog 
momenta  nas nie ništa zanimalo osim onoga da ispunimo ključne prioritete, i Vi to dobro znate, čak i kada 
smo se bavili pitanjima formiranja manjinske Vlade nijeste imali primjedbe što se tiče Demokratske partije 
socijalista. Prema tome, predsjedniče Vlade osim ovih razloga niz i drugih koji ukazuju da vašoj Vladi 
danas  treba skratiti  mandat. Nijesam primjetio da se  za ovih 100 dana objektivno gledano pozabavilo 
pitanjem finansijske stabilnosti Crne Gore, kao i vraćanje povjerenja  u investitore. Znam da je vrijeme od 
100 dana kratko, pogledajte dio bezbjednosnog  sektora koji svakim danom svojim saopštenjem pokazuje 
koliko je povjerenje u njega poljuljano, ne samo političara, ne samo političkih subjekata koji mogu na 
objektivan ili subjektian način da sude nego građana, pogledajte to i vidjećete i sami. Kada govorimo o 
zdravstvenom i drugom sistemu vidimo da su pred kolapsom i definitivno razumijem da se za sto dana nije 
moglo riješiti svako pitanje, ali se moglo  ponuditi određena vizija. Dakle, predsjedniče Vlade, sve ovo što 
sam naveo jasno ukazuje da je vaša Vlada izgubila povjerenje, rekao sam vam takođe da se propuštena 
šansa ne može vratiti, kao što sam vam i rekao da se izgovorene riječi  ne mogu vratiti, jer se mora biti 
veoma oprezan kada se određene riječi saopštavaju na račun pojedinaca iz javnog i političkog života i 
određenih političkih subjekata. Budite sigurni da ste imali ozbiljnu podršku u crnogorskom parlamentu da 
učinite sebe evropskim premijerom, a vi tu šansu nijeste iskoristili sebe ste učinili danas bivšim premijerom, 
zbog toga vaša Vlada danas mora i treba da padne.  Mora i treba da padne, jer je to politička odgovornost 
u smislu zaštite nacionalnih interesa Crne Gore. Bili ste preuzeli obavezu na sebe nijeste je ispunili i 
vjerujem da inicijativa koja je danas podnešena i ponuđena svim poslanicima da će svi o njoj duboko i 
ozbiljno ramisliti da je Crna Gora zaustavljena na evropskom putu i da je neophodno što prije utvrditi datum 
izbora kako bismo na izborima razriješili sve dileme, formirali kasnije političku vladu koja će se baviti svim 
ovim izazovima i ozbiljnostima pred kojima se nalazi ukupno crnogorsko društvo. 
 Naveo sam razloge, vjerujem da ćemo u kasnijoj diskusiji imati prilike da razmijenimo argumente. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 11:59:43) 
 



 Zahvaljujem poslaniku Živkoviću, koji je govorio kao predlagač.  
 Da li predsjednik Vlade želi da da odgovor? Predsjedniče Vlade, Izvolite. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (19.08.22 11:59:58) 
 
 Poštovana predsjednice Skupštine, poštovane poslanice i poslanici, poštovani predstavnici medija, 
poštovani građani Crne Gore, 
 Danas razmatramo inicijativu Demokratske partije socijalista i još nekih partnerskih stranaka vezano 
za povjerenje Vladi. I dobro je da u otvorenoj diskusiji podijelimo sve moguće argumente. Neka se čuju sve 
strane i na kraju svakako moramo poći na izbore prije ili kasnije i građani će dati svoj konačni sud. 
Osvrnuću se i na rezultate Vlade i na ono što je rekao gospodin Živković, pa samo da odmah ne ispadne 
kao replika i ako mislim da ste potpuno promašili to što ste htjeli da kažete. Zato što vije nijeste, odmah da 
kažem inicijativu podnijeli zbog toga nego ste inicijativu podnijeli zato što se potpisao Temeljni ugovor kojeg 
nijeste smjeli sada da pomenete imenom u  cijeloj vašoj diskusiji od pet šest minuta. Ni jedne sekunde 
ovdje pred licem crnogorske javnosti samo da mi date danas prostor jer je važno hoću li imati prostor sve 
da vam objasnim. Vi nijeste pominjali evropski put. Vi da ste nakon glasanja o Sudskom savjetu podnijeli 
inicijativu naši poslanici bi se pridružili. Da ste podnijeli inicijativu nakon što nijesmo uspjeli da  izglasamo 
Sudski savjet i ako to nije obaveza Vlade nego ovog Parlamenta mi bi se pridružili toj inicijativi. Pošli bi na 
izbore, tačno. Vi to nijeste uradili, vi ste prijetili da ćete, ako se potpiše temeljni ugovor srušiti Vladu i sat 
vremena nakon što se potpisao ili 30 minuta nije važno ste podnijeli inicijativu i rekli ste da ćete uspostaviti 
novu većinu koja će to da poništi. To ste vi rekli, da je to zločin i to ste rekli, izdaja nacionalnih interesa i to 
ste rkeli i da zbog toga podnosite inicijativu. Tako da skrivanje iza evropejstva možete da plasirate kroz 
kampanju koju ste počeli 28.aprila uveče protiv ove Vlade i premijera. I danas je prilika da se ljudi imenom i 
prezimenom navedu koji su učesnici te kampanje dok ste pokušali da se opravdate  evropskim putem i tako 
dalje, da je stvarno do evropskog puta bila bi druga priča. Samo da završim oko temeljnog vratićemo se. 
Cijeli dan na temeljni. Mnogo je važno oko toga ko je koga prevario u koga se vjerovalo. Mi smo Temeljni 
ugovor potpisali, usvojili ga na Vladu 08.jula i da smo ga potpisali u međuvremenu možda bi do 31.imali 
izglasan Sudski savjet. Vi to nijeste dozvolili. Halabukom kojom ste počeli tog 08.jula a koju ste krunisali na 
sjednicu svog predsjedništva kad ste rekli da prestaje podrška Vladi Crne Gore. Na taj način unijeli ste 
konfuziju u domaću javnost u međunarodnu javnost i fokus sa onoga što treba da bude rješavanje 
problema prebacili na to da li će Vlada opstati, da li ona ima povjerenje sada većine ili nema povjerenja 
većine. To se desilo 08.07., a vaše predsjedništvo je bilo par dana poslije, mislim da je bilo u nedelju, ali 
nije sada važno. Znači 10.07. Samo oko te dileme. Danas to nijeste smjeli da pomenete. Ugasili ste svoje 
medije vezano za temeljni ugovor, jer vam treba većina danas ovdje. Srećna vam bila, ugasili ste medije, 
nakon histerije koju ste iznijeli u odnosu na vjernike te vjerske zajednice i nakon ne naučenih lekcija od 
Zakona o slobodi vjeroispovijesti plus najavljivali ste kroz svoje plaćene analitičare i ljude zbog kojih ću 
danas govoriti zbog kojih se dašava histerija, da će u Crnoj Gori ako se potpiše temeljni ugovor da nastane 
građanski rat i sada trebate pred licem domađe i međunarodne javnosti da kažete je li se to desili ili je 
prognoza premijera Abazovića bila tačna da se neće desiti ništa nego naprotiv da će jedno pitanje biti 
završeno i stavljeno ... akta da bi mogli da se skoncentrišemo na druge stvari ili će se desiti kataklizma koju 
ste vi najavljivali. Više je buke bilo oko Opštine Zeta nego oko temeljnog ugovora. Nijeste danas trebali da 
ga pomente, ali ja ću danas da pomenem sve stvari ništa se ne sjekirajte oko toga. Sada da se vratim na 
rezultate Vlade. Evo ga ovdje sporazum. Znači, lako je pričati neistine, to je lako i podvodljivo možda za 
javnost. Recite ko je od političkih prioriteta nije ostvaren. Borba protiv korupcije i organizovanog kriminala 
nikad od kada je Crne Gore nije bile značajnice i ako ima prostora za napreda. Od kad je Crne Gore nije 
značajnije. Neko će sad reć vi se kitite perjem odnosno ovim zalugama specijalnog državnog tužioca i 
Specijalnog tužilaštva. Jeste, ali da bi se došlo do ovakvog specijalnog državnog tužioca trebale su se 
donijeti neke odluke. 30 godina ste vi komandovali zemljom pa toga nije bilo a imali ste mnogo veću 
stabilnost nego što je imala manjinska Vlada. Ona nije ni imala, ali nije važno mnogo veću političku 
stabilnost. Kad je riječ o pregovaračkim poglavljima sve strukture su skoro promijenjene, ovdje je 
ministarka, sve strukture su skoro promijenjene. Naravno, 1000 dana nije dovoljno. Slažem se. Kad je riječ 
o zdravstvu i o školstvu u zdravstvu nikad nije bilo većih inveticija. Nikad nije bilo većin inveticija. 100 dana, 
teško je, ali nikada većih inveticija bilo nije i mi idemo u svaki centar i obećali smo svakom centru da će 
skladno našim mogućnostima da se pomogne onoliko koliko u ovom trenutku Crna Gora može da se 
ispruži. Kada je riječ o prosvjeti tu  lično nijesam ni sam zadovoljan, mislim da smo mogli da uradimo malo 
više, istina ljetnji periodi su bili i ono što se dešavalo sa cijenama na globalnom planu znatno je usporilo rad 
Uprave za javne radove i mnogi naši potpisnici tendera  privatne kompanije nijesu bile raspoložene da 
nastave svoje projekte i to nam je malo otežalo situaciju, ali i tu tražimo model kao što je u Evropskoj uniji 
da se svakih mjeseca dana korigju cijene u  zavisnosti od kretanja na tržištu. Kad je riječ o Sektoru 



bezbjednosti pošto njega najviše napadate, jer vam on najviše smeta. I on vam najviše smetao i u 
prethodnoj Vladi i mene je logično da vam on najviše smeta. Kad je riječ o Sektoru bezbjednosti. Od kada 
je Ritan Abazović bio odgovora, a to je od 2020.godine do danas, pored svih napada organizovane 
kampanje ljudi koji su ogrezli u oranizovanom kriminalu koji su unutar tih struktura sektor bezbjednosti je 
nastavio u teškim uslovima da čuva nacionalne interese Crne Gore i da sačuva ljudske života, naročito u 
nekim kriznim situacijama kao što su bili 04. i 05.septembar.  
 Da podsjetim zbog javnosti ne zbog vas, jer vi to znate i nikada nećete priznati zato je meni lako da 
stojim pred vama, meni je lako da stojim danas ovdje, mislite bivši premijer, odlično nastavite u svojoj 
svađalačkom nacionalističkom kavezu da živite, nastavite, ja nijesam dio te priče, nijesam dio tog filma, ja 
ću vam reći šta je bilo sa Sektorom bezbjednosti, kad je DPS bio tamo. Šef Udbe mora da ogovara bivši 
Dejan Peruničić za praćenje poslanika za mnoge druge nelegalnosti koje su se dešavale. Znate ko je bio 
šef Sekbora za borbu protiv organizovanog kriminala? Zoran Lazović, mnogo važno ime za današnju 
sjednicu. Mnogo važno ime za današnju sjednicu. Znate ko je bi ona čelu Specijalnog državnog tužilaštva? 
Milivoje Katnić, mnogo važno ime za današnju sjednicu. 
 Poštovani građani Crne Gore, poštovani poslanici, pašće Vlada Dritana Abazovića, ali će danas da 
se iznesu neke činjenice koje samo zapamtite ništa drugo, jer će vam valjati u narednom periodu da 
sklopite mozajk i da vidite kako organizovani kriminal narkokartel i šverceri cigareta komantuju ovom 
državom 30.godina. To je Sektor bezbjednosti, ali pošto je ta tema posebna i volio bih danas kroz raspravu. 
To je posebna tema. To ne želim da vežem sa rezultatima Vlade. Kad je riječ o Sektoru bezbjednosti i 
policiji  o svemu smo se oduprli bilo je, tačno je i kritičnih situacija, bilo je i tragičnih situacija kao što je bila 
situacija na Cetinju, međutim tim ljudima koji rade u tim uslovima, sa tom opremom, sa tom logistikom, sa 
tim nivoem sposobnosti i ukupnih sposobnosti ja odajem priznanje u jednoj zemlji koja nije izgradila 
demokratske institucije 30 godina, a koja je uprkos tome odolijeva raznoraznim pritiscima naročito ovih 
grupacija koje sam sad pomenuo, molim vas ako mi bude dat prostor danas da iznesem mnoge druge 
činjenice. E, sada da dođemo do ključne stvari odnosno onoga što ste vi rekli, da li je neko prevarn ili nije 
pravern i šta se dešava sa našim međunarodnim ugledom? Međunarodni ugled Crne Gore nikad,nikad nije 
bio na većem nivou sticajem nije to posledica samo našeg djelovanja najmanje možda posledica našeg 
djelovanja nego situacija koja je izazvana nažalost agresijom Ruske federacije na Ukrajinu. Pozornost nad 
Crnom Gorom je bila velika, ja sam juče saopštio po drugi put da smo mi imali i od kada je državnog 
protokola ja tražim od kada je državnog protokola, ako je za 100 dana bilo više međunarodnih aktivnosti. Ja 
sam spreman da se svakome izvinim i da podnesem  ostavku. Za 100 dana ako je bilo više međunarodnih 
aktivnosti. Mi smo se za 100 dana sreli devet premijera, 11 predsjednika države, znate li što to znači? To 
znači  sa prvim ljudima države se srijećete svakih pet dana. To je došlo u našu posjetu da ne bude da su 
samo nas zvali negdje. Troje je došlo  u Crnu Goru sa preko 100 zvaničnika raznih smo se sreli, to samo 
aktivnosti premijera, gdje su aktivnosti ovih 20 ljudi ovdje. Uspjeli da dobijemo naklonost SAD-a, uspjeli da 
dobijemo naklonost Evropske unije, bili u Kijev, mi smo najmanja zemlja koja je pošla da pruži podršku 
Ukrajini. Ja sam premijer najmanje države teritorijalno najmanje države, govorim teritorijalno da neko ne 
shvati pogrešno, koji je pošao da pruži podršku čovjeku koji je u ratu i njegovom narodu koji je u ratu. 
Nažalost ne samo samo simbolički, ne možemo mi njemu ništa specijalno da pomognemo. Ko je bio drugi? 
Ustanite i recite  imenom i prezimenom bili su ti i ti. Znate kada je pošao generalni sekretar Ujedinjenih 
nacija juče, znate kad je pošao u kancelar Njemačke dan poslije nas velike Njemačke dan poslije nas 
velike Njemačke Plenković, on je pošao prije, kažem od malih država da ne govorimo o velikim. 
 Kada je riječ o evropskoj perspektivi Crne Gore, ja sam ovdje više puta apelovao, tome ste makar 
svjedok, siguran sam da vi kao čovjek ćete tome posvjedočiti, apelovao sam i kroz sjednice Vlade i kada je 
bilo prilike u Parlamentu, da se izglasa Sudski savjet Ustavni sud i VDT dobijemo nekoga ko će u punom 
mandatu to da obavlja. Nijesmo uspjeli da dođemo do toga, ja i sada apelijem da dođemo do toga. Mi smo 
poslanički klub koji će to da apsolutno podrži. Podržao je i prvi put. Imamo situaciju da dva kandidata su 
dobila 49 što bi značilo ako isti poslanici budu glasali da ćemo u drugom krugu imati  makar makar izbor 
dvoje članova Sudskog savjeta. Malo je, priznajem, imamo aktivan konkurs vezano za Ustavni sud. Sad je 
šansa da se dogovorimo. Nema više nikakvih prepreka .Ne znam kakav je stav kolega iz Demokratskog 
fronata, ali samo mogu da interpretiram ono što je javno rečeno da nakon što se potpiše temeljni ugovor da 
postoji volja i želja da se dogovorimo, naravno ne da namećemo imena nego da se dogovaramo oko 
imena. Isto za vrhovnog državnom tužioca i umjesto da stavljamo pitanja i fokus usmjeravamo prema 
evorpskim integracijama mi želimo zemlju da guramo u destabilizaciju. Kad je riječ o finansijskom dijelu sa 
time ću završiti, kad je riječ o tom finansijskom dijelu država  naravno da jeste u problemima ali naš 
finansijski sistem u ovom trenutku je održiv učinićemo ga manje održivim ako Vlada ne bude nastavila 
zašto, dok se konstituiše nova vlada, dok pripremi predlog rebalansa budžeta proći će određeno vrijeme. 
Zašto je to vrijeme važno zato što će novac na međunarodnom tržištu da poskupi. Mnogo jednostavno. 
Pokušao sam juče da objasnim kamate skaču, politička nestabilnost u Crnoj Gori ruši  naš kreditni rejting, 
nije važno doći će druga vlada, pokušaće da napravi rebalans, a sigurno pod gorim uslovima nego što se 



on može napraviti u ovom trenutku. Inače, cijelu Evropu, ne samo Crnu Goru, čeka po prognozama teška 
jesen i teška zima, moguće i teško prolječe, s obzirom da su se neke zalihe i ehergije i hrane uspostavile u 
velikim državama. Čeka nas jedna globalna recesija koja nije posledica djelovanja u Crnoj Gori, ali svi 
parametri koji su se odnosili na Vladu Crne Gore su u ovom trenutku pozitivni.Mi imamo bolju naplatu PDV-
a, bolju naplatu svih prihoda u državi, rekordne naplate biće ove godine, imamo turističku sezonu koja je 
izuzetno dobra, nadamo se ako posluži vrijeme da će trajati jako dobro i u post sezoni, finansijski efekti će 
biti veći od efekta dolaska turisti. Zašto? Zato što su skočile cijene i po 30 i 40% i to je nešto što smo 
pokušali da i to prikažemo kao jednu veliku negativnost u julu mjesecu, međutim turisti su demantovali 
situaciju, čak su i brojni neki portali iz regiona imali jednu  jednu antikampanju prema Crnoj Gori. Vjerujem 
da je to bilo uslovljeno pokušajem da svoju turističku ponudu lakše plasiraju i da naprave neki negativan 
imidž u odnosu na Crnu Goru, ni to nije uspjelo. Danas je Crna Gora na Primorlju puna, sjever je najbolji 
čini mi se od kada se vodi metrika naročito neka mjesta što su dobila drugu perspektivu kao Kolašin uz 
pomoć auto-puta, posjeta nacionalnim parkovima je isto rekordna, cijene su izuzetno visoke, a mogu reći 
što se tiče hotelskog smještaja on bilježi renesansu. Privatni smještaj istina možda ima malo problema što 
govori da u Crnoj Gori dolaze gosti koji traže malo veći luksuz i sprmeni su za taj luksuz da plate. I 
završavam sa zadnjom vašom tezom. Mogli ste da budete evropski premijer, sad ste bivši premijer, ja 
stvarno da polemišem sa takvim temama, mislite da to mene nekako vrijeđa da me to pogađa. Mislite da 
me vrijeđa i da me pogađa kampanja koju svakodnevno DPS vodi protiv mene lično i dio medija koji imaju 
fašističku notu i kojima od prvog dana smeta to što sam ja pripadnik manjinskog naroda, od prvog dana 
smeta to i koji pokušavaju na svaki način da uruše taj imidž Crne Gore, jer jednostavno nijesu mislili da će 
neko ko pripadnik manjinskog naroda, a to su čak i u sjednicama Vlade govorili da se bavi nekim pitanjima 
koji su od šireg društvenog značaja nego da treba samo tu da glumimo neku Ikobanu da  u tom prelaznom 
periodu dok ne budu ti izbori onda nakon tih izbora će se uspostaviti neka druga vlada. Ja ću vam reći. Ja 
ne znam hoćete li vi okarakterisati mene kao evropskog, bivšeg, slučajnog, ovakvog, onakvog,  brojnih 
imidža. Ja sam premijer koji donosi teške odluke u Crnoj Gori. Teške odluke koji je zaštitio nacionalne 
interese Crne Gore i nakon 30.avgusta. Sačuvao spoljno-politički kurs Crne Gore, koji kada se rušila 
prethodna Vlada 42 Vlada isto donio tešku odluku, ko je donio tešku odluku da ga vi podržite da bude 
prmijer, koji je ubijeđen u svoje odluke da će svoju agendu da ostvari i da je neće niko poremetiti i ako je 
bilo mnogo mojih kolega za koje ne smatram da su bili zlonamjerni komentari nego dobronamjerni 
komentari da upravo DPS ili neke strukture unutar DPS-a, jer ja ne mislim da je DPS jedinstven, da neke 
strukture unutar DPS-a neće dozvoliti da se radi na način na koji ste zamislili. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 12:19:12) 
 
 Molim, predsjedniče Vlade, da privodite kraju. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (19.08.22 12:19:13) 
 
 Ja sam premijer koji donosi teške odluke. Danas možda se ujedinite svi u mržnji, ali je nit između 
ljubavi i mržnje zaista tanana. Sledeći put ujedinite se u ljubavi. Ja ću biti mnogo srećan i zahvalan u svoje 
ime i u ime svih građana Crne Gore nezavisno hoću li učestvovati u političkom životu ili ne ili imati neku 
ulogu ili ne. Ujedinite se u ljubavi, ne u širenju mržnje. Ujedinite se u progresu za ovu zemlju, a ne u 
pomamljivanje naroda. Ujedinite se da razgovaramo oko realnih stvari a ne oko halucinacija koje se uopšte 
nijesu ni desile  a vi u to vjerujete oko toga treba da se ujedinimo. To je evropski put i građanski put. Kad se 
jednom budemo ujedinili oko toga sva ova pitanja za Sudski savjet, Ustavni sud, VDT i tako dalje i druga 
pitanja iz evropske agende rješavaće se lako. Oni su u atmosferi linča teško rješavaju i u atmosferi linča je 
taško voditi državu.  U dobroj, povoljnoj atmosferi nije teško voditi državu i ja navijam da neki moj naslednik 
u takvom jednom dobrom povoljnom ambijentu vodi državu bez većih pritisaka naravno biće uvijek kritika i 
tako dalje, bez većih pritisaka i da se ide naprijed. Eto to je suština ove priče, a ja se radijem današnjoj 
cijelom diskusiji i naravno pokušaju da objasnim zašto je došlo do ove inicijative. Pokušaću danas cijeli dan 
da objasnim zašto je došlo do ove inicijative, ko je inspiratom ove inicijative i šta stoji  iza toga. Iza toga ne 
stoji ni evropski put, ne stoji ni želja da pomiješaju političke karte iza toga stoji jedna potreba da se Crna 
Gora zaustavi u svom putu transformacije kako bi određene strukture vratile svoje  finansijske pozicije koje 
su im u ovom trenutku izmakle ili su na dobrom putu da im izmaknu tako da će o tome  u nastavku, ako 
bude prilike imenom i prezimenom. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNIK DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 12:21:29) 



 
 Zahvaljujem uvaženom predsjedniku Vlade. Danas definitivno ćemo imati potrebu za raspravom, pa 
ćemo imati potrebu i da možda negdje i prekoračimo vrijeme koje je predviđeno, ali biću svakako tolerantna 
prema svim učesnicima u raspravi. Nastavljamo dalje. Predstavnik predlagača uvijek ima pravo da 
odgovori.  
 Izvolite. Poslanik Živković, kao predstavnik predlagača. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (19.08.22 12:21:56) 
 
 Hvala, predsjednice Skupštine. Predsjedniče Vlade, očekivano u vašem maniru, to je vaše cijelo 
obraćanje javnosti, i nemamo nikakav problem sa tim. Je li to možda pojačana nervoza zbog današnje 
sjednice ili zbog toga što ste izgubili povjerenje u Parlamentu, ne znam, najmanje je to danas bitno. 
Krećem od one prve teze od toga kako vi smijete da stojite ispred nas da navodno mi ne smijemo da 
stojimo ispred vas i da pomenemo neke teme.  
 Prvo, kada govorite o temi uređivanja odnosa sa vjerskim zajednicama tu ćemo biti vrlo jasni, jer 
pokušavate da saopštavate neistine i manipulativno govorite o ovoj temi. Demokratska partija socijalista je 
partija koja se zalaže za uređivanje  odnosa između vjerskih zajednica u skladu sa Ustavom i pravnim 
sistemom. Između ostalog smo se zalagali i za potpisivanje ugovora, gospodine Abazoviću i sa Srpskom 
pravoslavnom crkvom, ali ne na način kako ste vi to uradili nego da stručna javnost razriješi  misterije i 
pitanja usaglašenosti sa Ustavom i pravnim sistemom. Uostalom, nijesmo kao vi da preuzimamo pravdu u 
svoje ruke nego pravdu povjeravamo u institucijama i zbog toga smo i htjeli da ojačamo institucije u potrebi 
da se kroz institucionalan kapacitet provjeri ispravnost tog ugovora ne samo tog ugovora nego svakog 
drugoga. Prema tome, gospodine Abazoviću, nemojte manupulisati, nemojte se kriti iza Temeljnog ugovora 
i nemojte vi biti garant opstanka Temeljnog ugovora. Ovdje postoje institucije koje garantuju ono što je 
ispravnost određenih postupaka i te institucije će to provjeravati. 
 Počeću od poslednjeg. Kada govorite da ste vi sačuvali evroatlantske integracije nakon 30.avgusta. 
Ja sad vas pitam zbog čega smo mi oborili Vladu Zdravka Krivokapića kad ste vi bili branitelj evroatlantskih 
vrijednosti. Zbog čega smo oborili Vladu Zdravka Krivokapića? Jesu li tada bile ugrožene evroatlantske 
vriijednosti? Jesmo li se svi složili da su tadašnje evroatlantske vrijednosti bile stavljene pred znak pitanja,  
da je bio ugrožen građanski karakter i sekularni karakter ove države i da smo zbog toga oborili tadašnju 
Vladu zajedno sa vama? Vi govorite o tome da postoji narativ u medijima kako vas treba skloniti sa mjesta 
premijera zbog toga što ste Albanac. 
 Prvo, gospodine Abazoviću, još jedna svojevrsna manipulacija kojom se vi služite, potpuno 
nepotrebna i vrlo manipulativna teza kojom pokušavate u kontinuitetu da manipulišete crnogorskom 
javnošću. 
 Što se tiče Demokratske partije socijalista  i onih koji su vam dali povjerenje u ovom parlamentu to 
su prevashodno građanske partije. Zar mislite da biste ikada mogli da dođete u tu poziciju da nijeste dobili 
mandat od predsjednika Đukanovića i da vas ove političke partije zbog nacionalnog interesa i zbog ovih 
prioriteta koje smo odredili nijesu preporučili za tu funkciju? Vi pričate o mržnji. Pogrešno percipirate 
državni posao. Državni posao nije ni ljubav ni mržlja, to je odgovor odnos prema nacionalnim interesima i 
ponašanje u skladu sa Ustavom i pravnim sistemom. Prvi čovjek Vlade i jedna Vlada mora da se ponaša 
tako da štiti nacionalne interese, bez obzira da li će neko u Parlamentu postaviti pitanje njene političke 
odgovornosti. To je suština državnog posla a ne ljubav ili mržnja. Emocije u državnom poslu mora da 
isključite i da se isključivo bavite onim što je nacionalni interes. Kada govorimo o tezi da sam ja promašio 
temu. 
 Gospodine Abazoviću, Vi ste u izjavi 14.06.2022.godine, prilikom posjete gospodina Varheljia i 
Borelja, kazali - ako propustim ovaj momenat neće značiti da smo propustili samo njega, već i naredni 
momenat. Naše interne politike treba da tretiramo na način da ne ugroze naš magistralni evropski pravac. 
Vi ste jedno rekli,drugo uradili. Znači niko nije doveo ovu Vladu pred svršen čin nego vi svojim 
postupanjem. Nema potrebe da nam objašnjavate njene rezultate, nema potrebe da se krijete iza 
Temeljnog ugovora, nema potrebe da manipulišete ovo je redovna procedura koja se dešava u Parlamentu 
jer su oni koji su vam dali povjerenje nezadovoljni vašim radom jer smo naveli  javno razloge te nema 
potrebe za nekim ne znam ekskluzivnim pričama, ja  ne znam nekim prijatnjama, jesmo li mi nešto ovdje u 
svađalačkom tonu vama kazali,jer ste kazali da se mi nalazimo u nekom svađalačkom kavezu. 
Svađalačkom nacionalističkom kavezu. Šta je nacionalno ili ima nacionalni ili šovinistički ili fašistički 
predznak u ovome da se provjeri politička odgovornost jedne Vlade koja nije ispunila očekivanja. Uredu. 
 Kazali ste da biste postavili,predpostavljam da sam vas dobro razumio pitanje povjerenja nakon 
glasanja o  Sudskom savjetu. Gospodine Abazoviću, prvo da ste bili odgovoran premijer ako ste htjeli da 
postavite pitanje povjerenja Vladi mogli ste da iskoristite ustavni institut i da tu inicijativu proslijedite 



Parlamentu. Nijeste imali potrebe da čekate našu inicijativu. Znači, Demokratska partija socijalista i ovi 
politički subjekti koji su vam podnijeli inicijativu su glasali na sjednici Ustavnog odbora za neke sudije 
Ustavnog suda zbog toga što nijesu imali potrebnu većinu na sjednici Ustavnog odbora i vi znate ko nije 
glasao za te sudije. To je jedno. 
 Drugo, kada govorite o Sudskom savjetu jete li vi govorili da ćete 31.Crna Gora treba da obavi dio 
poslova i zadataka koji podrazumijeva da imamo dvotrećinski izabrane čelne ljude i pravosuđu. Da je uslov 
dopune do dvije trećine uslov koji vi morate da ispunite. Znači, na jednoj strani imate političke subjekte koji 
vama jasno kažu nema uslova, nema ucjenjivanja, ništa vas ne ucjenjujemo hoćemo da deblokiramo 
pregovarački proces da izaberemo čelne ljude u pravosuđu i glasali smo za to. Šta je tu sporno, šta tu ima 
nejasno u javnosti. Ja ne vidim da smo smo mi bilo koji potez prema vama i prema vašoj Vladi uputili da je 
pogrešan da vas skrene sa tog puta. Zaustavili ste evropski put Crne Gore. Neću da prekulišem možda ste 
je zaustavili  jer vam je priča  Otvorenog Balkana takva da postane Crna Gora dio regionalne inicijative a 
ne ostvari napredak na putu evropskih integracija. Možda jeste možda nije, to vi samo znate najbolje koja 
je vaša agenda. Takođe, kada govorimo o  tome da smo mi ugasili medije, pretpostavljam da govorite o 
inicijatorima inicijative ili Demokratskoj partiji socijalista. Kazali ste, ugasili ste medije. Mi, gospodine 
Abazoviću, ne gasimo medije. Vi ste izjavljivali da će neke medije ugasiti. Vi danas jedne medije koji kritički 
govore o vama pričate da su  fašističke je li tamo, znači ne odgovara vam kritika koji vam neki mediji 
upućuju pa ga nazivate fašitičkim, a ja sad vas pitam kako nazivate one portale koji rade u Crnoj Gori koji 
svaki dan šire fašizam. Zašto njih ne pomenete, zašto ne budete principijelni pa  kažete za te portale ko ih 
je osnovao, ko ih finansira iz Crne Gore i šta rade u Crnoj Gori i za čiji interes rade. To nećete da kažete, 
ali bavite se neprincipijelnostima. Kako je bilo prethodnim premijerima vlada kada su trpljeli kritike ne znam 
ni ja od kojih medija, mislite li da je lako biti u premijerskoj funkciji ili obavljati javni posao i čekati da samo 
cvijeće pada. Nema toga u  javnom poslu. U javnom poslu morate da trpie kritiku, da prihvatite tu kriku u 
javnom poslu i da ne targetirate medije na način što ih treba zatvarati pogrešna odluka i pogrešan izraz, pa 
kasnije morate da se korigujete.  
 Vezano za posjete. Govorili ste o posjetama. Pravo da vam kažem, predsjedniče Vlade, ne vidim to 
kao bilo kakav plus, bilo kojoj Vlada. Vlada je tu, da između ostalog vodi unutrašnju i spoljnu politiku i dio 
spoljne politike je da u državu dolaze različiti zvaničnici. Treba li da vas podsjećam da je u mandatu 41 
Vlade Crnu Goru posjetio potpredsjednik Pens, treba li da vas podsjećam, pa sad mi slavodobitno treba da 
saopštavamo sve ko je posjetio Crnu Goru prethodnih mandata i da nam to bude plus. Pogrešna vam je 
percepcija, pogrešna vam je teza.  
 Takođe, gospodine Abazoviću, nemojte da brinete za evroatlantske integracije. To što sam vam 
rekao da ste mogli biti evorpski premijer i danas bivši premijer niti je kakva uvreda niti sam sam razumio da 
ćete razumljeti kao uvredu. Ja sam vam jasno skicirao, a mi političkim sporazumom odredili mapu puta ka 
Evropskoj uniji. Nijeste je iskoristili. Vi ste dekonstruisali taj put svojim ponašanjem svojim odnosom i 
stavljanjem u vrh agende određenih tema koji dijele crnogorsko društvo. Nemojte da krivite parlamentarnu 
većinu koja vam je zdušno davala podršku. Pogriješili ste. Pogledajte sebe u ogledalo, kažite - ja sam 
pogriješio, zaslužujem da snosim političku odgovornost, zaslužujem da moja Vlada danas padne i vaša 
Vlada će dana pasti. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 12:32:05) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Živkoviću. Sada prelazimo na uvodna izlaganja. Ovo je bio komentar i ako je 
izašao iz vremena koje je predviđeno za komentar. Ovo je komentar. Sad u ovom trenutku ne, ali imaćete 
danas prilika dosta. Naćićemo načina i vremena svakako da danas kažete sve što je predviđeno. U svakom 
slučaju sada prelazimo na uvodna izlaganja i to uvodno izlaganje ispred klubora. 
 Prvi, ispred Kluba Demokratske partije socijalista, riječ ima poslanik Jevto Eraković. 
 Izvolite, poslaniče Erakoviću. 
 
 
 JEVTO ERAKOVIĆ (19.08.22 12:32:43) 
 
 Zahvaljujem. 
 Koleginice i kolege, građani Crne Gore, 
 Ovakle Vlade još nije bilo u pristojno dugoj i na mahove burnoj istoriji crnogorskog parlamentarizma. 
Da treba da padne potpisom je kroz dvije inicijative potvrdilo 68 od 81 poslanika ovog Parlamenta. Ovaj 
nesvakidašnji spor Vlada je uspjela da ostvari za tek nešto više od 100 dana. Toliki sunovrat niko do sada 
nije uspio da napravi. I da budemo precizni manje-više učinak se može pripisati dominantno premijeru, jer 
premijer je prekršio potpisanu obavezu da se o važnim pitanjima odlučuje kfalifikovanom većinom na Vladi. 



Premijer je napustio magistralni put ka Evorpskoj uniji koji je bio definisan i zbog kojeg smo mu dali podršku 
krajem aprila. Prevario je nas i prevario međunarodne saveznike i partnere vaše države tajno, skriveno, 
nenajavljeno. To su bile dominantne riječi kada opisujemo rad Vlade u prethodnih 100 i više dana.  
 Kao posledica nastavljeno je razaranje bezbjednosnog, ekonomskog, zdravstvenog sistema Crne 
Gore zbog čijih interesa? Sasvim sigurno zbog interesa onih koji ne žele dobro ni ovoj zemlji ni njenim 
građanima. Tobožnje braće vukovfa u jagnjećoj koži. Bez obzira na to hoćete li riječ izdaje izgovoriti na 
srpskom, albanskom ili ruskom suština ostaje u pitanju je izdaja. Ciljanom kadrovskom politikom Vlade 
imenovanjem poslušnika koordinacijom rada izvan Crne Gore došli smo u situaciju da ne možemo da se 
oslonimo na bezbjednosni sistem naše države. O razmjerama razaranja našeg sistema bezbjednosti u 
svim segmentima, svjedoče curenje to jeste odavanje NATO povjerljivih podataka, ugrožavanje života 
građana Crne Gore na akcijama na Cetinju i Nikšiću kao i loše reagovanje na tragični događaj na Cetinju 
12.avgusta. Rad Vlade obilježila su besprizorna barjačenja silom i moći kroz zloupotrebe aparata prinude i 
kroz instrumentalizaciju i pritiske na medije  što svakako nije ni evropski ni demokratski. Ustaljenističkom 
maniru hapšeni su ljudi ne kao plod rada tužilaca nego zbog demistiranja opskurnih domaćih grupa. 
Groteskno  šepuranje tuđim radom od otvaranja auto-puta do opremanje i gradnje klinika po projektima i 
sredstvima koje nijesu obezbijedili oni dođe tek kao kusur za ceh koji je ova vlada napravila, jer umjesto da 
naše društvo predvođeno ovom vladom iskoristi priliku da deblokira institucije koje su stradale u političkim 
odmjeravanjima  snaga pretehodnih godina i uhvati zalet za kraj pregovora oko članstva u Evropskoj uniji 
što nam je sa međunarodnih adresa stavljeno u izgled premijer se potrudio da društvo u cjelini njegove 
institucije i sisteme još dublje gurne u mrak nastao kada je vlast Zdravka Krivokapića ugasila svijetlo 
evropejstva demokratije i građanstva nad Crnom Gorom. Treba li još jedno da podsjetim da nijesmo ni blizu 
obećanih 56 poslanika za Sudski savjet. Treba li da podsjećam da premijerova stranka nije podržala niti 
jednog od 16 kandidata za Ustavni sud i time blokirala funkcionisanje tog organa. Sve to vrijeme fingirajući 
evropejstvo. Premijerova politika gasi stranku kojoj je lider, ali to je stvar koju je URA mora sama da riješi. 
Naša je briga da premijerova politika ne ugasi jednako tako i Crnu Goru. Ne budemo li ga politički zaustavili 
to će se nažalost i desiti. Fejk Vlada za fejk reforme  u fejk vrijednosnom sistemu koji počiva na obnamama 
i  vjerolomstvu. To je ono što smo nažalost uprkos svim obećanjima i nadanjima dobili.  
 Koleginice i kolege, govorim i glasaću po savjesti. Broj poslanika, a ponoviću nas je 68 koji smo 
potpisali dvije inicijative u kojima se traži pad ove Vlade govori najbolje o njenom statusu i njenom učinku. 
Hoćeli svih 68 podići ruku kada se bude glasalo znaćemo ubrzo. Vidjećemo da je danas nulti dan, 
preobraženje za Crnu Goru koja više neće biti talas političke kratkovidosti diktata i cinkanja. Našem društvu 
Crnoj Gori naslušno je potrebno da krene iz ponora lažnog morala ukrivanja i spinovanja u koji je nažalost 
sunovraćeno. To će se desiti tek ako značajna većina toga i danas bude svjesna. Danas ćemo vidjeti ima li 
nade za sve to. Zahvlajujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 12:38:33) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Erakoviću. 
 Nastavljamo dalje ispred Kluba Demokratskog fronta. 
 Riječ ima šef Kluba. Izvolite, kolega Radunoviću. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (19.08.22 12:38:44) 
 
 Zahvaljujem, predsjednice. 
 Poštovani predsjedniče Vlade, članovi Vlade, drage kolege. 
 Ja ću da počnem ne sa premijerom nego sa DPS-om. Dvije godine ste se ukrivali ćutali i mislili da 
ćemo da zaboravimo i mi i građani Crne Gore da ste vi kancer našeg društva. Sad vjerujte mi skoro pa da 
ne mogu da vjerujem da su samo dvije godine prošle, a da vi već izigravate jagnjad na livadi kao da nijeste 
vi sve zamutili u Crnoj Gori što nam se sad vraća. Kao da Lazović, Milović, Katnić, Medenica nijesu vaši 
proizvodi, kao da šverc cigara nijeste vi smislili, kao da organizovane kriminalne grupe ne rade u saradnji 
sa vama. Vi ste rak rana Crne Gore i slušajte građani Crne Gore, kako se god ovo razriješilo samo DPS ne 
smije da se vrati na vlast. Ko bude pomogao DPS-u da se vrati na vlast to je grobar Crne Gore. Ni DPS 
zdravo krilo, ni bolesno krilo, ne slažem se sa gospodinom Abazovićem nema zdravog krila, da ima 
zdravog krila vidjeli bismo ga do sada, svi ćute i slušaju šefa, svi ćute i slušaju šefa i nadaju se da će im šef 
završiti posao.  
 Prema tome, molim vas gospodine Erakoviću, nikad ni u jednoj kombinaciji ne govorite ispred nas 
68, jer ste tu brojali i ljude iz Demokratskog fronta, mi i vi u istu posudu ne ulazimo nikako, ne možemo se 
miješati nikako, tako to da znate. Toliko s te strane.  



 Gospodine Abazoviću, možda bi bila i božja pravda danas da padnete, a znate li zbog čega, ne 
samo zbog stvari koje vam mi stavljamo na teret, a zbog kojih smo podnijeli inicijativu, nego i zbog one 
prve vlade. Vi ste taj koji je spašavajući Crnu Goru, kako ste to rekli DPS-u, od nas, spašavajući, da se ne 
lažemo to je u toj svijesti to znači to, spašavali ste Crnu Goru od DF-a. Vi ste, iako veliki borac za evropske 
vrijednosti, za demokratiju sve to pogazili na poziv iz Kvinte i zaustavili da građani Crne Gore koji su izašli 
na izbore dobiju vladu kakvu su tražili. Da pričamo otvoreno vi ste to uradili imali ste saučesnika u Zdravku 
Krivokapiću koji je bio nesrećno pogođena ličnost, koja je zalutala na našu listu. Mi smo nažalost kasno to 
vidjeli i prihvatio je vašu igru i vi ste prvo tada, a onda i sa ovom drugom vladom uveli praksu u Crnu Goru, 
da je najmanje bitno ko je za koga glasao, bitno je ko je s kim spreman da se dogovori, a uz to principe 
stavljajući po strani  i ispunjavajući tuđe interese. Ja mislim da je to vrlo nezdravo za Crnu Goru, koliko i 
ovaj šverc cigara i sve ovo ostalo što se radi. Treba i po tom pitanju Crna Gora da se vrati na pravi put, 
jedina legitimna vlada koju Crna Gora u ovom momentu može da dobije je vlada koja je proizvod izbornog 
rezultata na prethodnim izborima, to se odnosilo i na prvu i na drugu, ali računam da su neki školu naučili. 
Vidite li da ne može protiv narodne volje, ovo je protivprirodni blud što ste vi radili sa Demokratskom 
partijom socijalista ovih 100 dana. To jednostavno ne može, rekli ste maloprije ovdje, kako su vas neke 
kolege poslanici kritikovali i govorili kako misliš sa njima da hapsiš i slično.   
 Sad, gospodine Abazoviću, vi sami to govorite, ne smenjuju mene zbog Temeljnog ugovora, mene 
smenjuju zbog borbe protiv organizovanog kriminala i korupcije. To je ono što smo svi znali, ja sam tada 
kada se birala ova vaša vlada za koju mi nijesmo glasali rekao da se nadam da vam je cilj da iskoristite 
slabosti DPS-a koje su toga momenta bile vidljive, kojima je cilj bio samo da se Demokratski front nekako 
makne iz vlasti i da njihovom snagom učinite ponešto po pitanju hapšenja i potpišete Temeljni ugovor, to se 
u velikoj mjeri ostvarilo, to je kratko trajalo, to je 100 dana, nije duže moglo.  
 Sad nam ostaje i ja zaista mislim da je vrlo teško svakome, svakom poslaniku, svakoj partiji koja je 
dobila podršku na izborima, glasovima onih ljudi s litija, nije danas lako dići ruku sa Rankom Krivokapićem i 
sa ljudima iz DPS-a, da se bilo koja vlada na svijetu ruši, koja je potpisala Temeljni ugovor sa Srpskom 
pravoslavnom crkvom, da bi se izašlo na molbu DPS-u i SDP-u nije lako, a zaslužuju da budu srušeni i zato 
postoji druga inicijativa koju su potpisali kolege iz ostalih partija gdje su navedeni pravi razlozi za tu smjenu. 
Ja mislim da po tom pitanju ta vlada treba i da padne. S druge strane, kao što sam rekao na početku pošto 
poslije pada vlade nešto mora da se desi, nije rješenje da poslije pada vlade ista ta vlada vodi državu do 
izbora isto sa Rankom Krivokapićem i sa Raškom Konjevićem i sa još dijelom ekstremista koji su u Vladi ni 
to nije rješenje. Što je rješenje? Treba da je vodi Vlada za koju je glasao narod 30.avgusta. 
 Zato ja pozivam da se da pauza na ovoj sjednici i da predsjednici stranaka, pobjednicima od 
30.avgusta iz tri koalicije sjednu za sto i probaju da nađu mogućnost da se dogovorimo. Mi to nijesmo dužni 
sebi, mi smo to dužni narodu, mi smo to dužni narodu i moramo jednom da shvatimo da se izborna volja 
mora poštovati. Ajde da ispravimo ono što je najprirodnije ili što bi rekao gospodin Lekić u jednom svom 
nastupu, ajde jednom da probamo ono što je najnormalnije, da napravimo normalnu vladu, ajde više da 
prekinemo sa manjinskim ekspertskim i slično vladama. 
 Napravili smo vladu, kako su nas optuživali, klerikalnu vladu, došao je čovjek kojem je crkva sve 
navodno i na kraju taj čovjek i njegova dva omiljena ministra pođu u Beograd i prevare patrijarha koji je 
spremio doček i kamere da se snimi potpisivanje ugovora. Jer, nijesu htjeli da potpišu ono što je poslije 
potpisao Dritan Abazović, a oni su tu dovedeni kao ljudi koji treba da se brinu o interesima crkve, ali nijesu 
bili spremni, kažu - Dritan bi nas srušio. Pa neka vas sruši, vi ste došli zbog toga i završite to. E sad, 
dvojica od njih trojice sjede sa strane i samo čekaju rezultat, da se nekako što prije dođe do izbora i da 
onda oni obećaju 5.000 evra platu ili 7.000 evra platu, a to što su prevarili Patrijarha to da se zaboravi 
odmah i ako su došli na taj način u vlast. Ja zaista kao građanin Crne Gore, kao neko ko je glasao 
30.avgusta, za kooaliciju "Za budućnost Crne Gore" pozivam predsjednike partija pobjednica da sjednu da 
se da pauza da se u Bijelom salonu sastanu ljudi i da razgovaraju, da razgovaraju to je minimum što su 
dužni narodu Crne Gore. 
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 12:47:22) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Radunoviću. 
 Nastavićemo sa uvodnim izlaganjima.  
 Sada riječ ima ispred Kluba Socijalističke narodne partije šef kluba Dragan Ivanović.  
 Izvolite, poslaniče Ivanoviću. 
 
 
 DRAGAN IVANOVIĆ (19.08.22 12:47:37) 



 
 Poštovana predsjednice, poštovane koleginice poslanice, poštovani kolege poslanici, gospodine 
poštovani premijeru sa svojim ministrima,  
 Čini mi se da je Živko Nikolić živ da bi imao izvanrednu temu da snimi jedan film o Crnoj Gori i o 
dešavanjima u njoj.  
 Evo ja danas vjerujem onim građanima koji su tako uporno tvrdili ne vjerujte Milu Đukanoviću, a 
meni je potvrda za sve to bio 4. odnosno 5. septembar prošle godine i ona dešavanja na Cetinju. Zato 
tvrdim ovdje odgovorno pred vama dragi građani Crne Gore, da je premijer u potpunosti u pravu, kada 
ovdje kaže da je jedini razlog zašto se traži da padne ova Vlada Temeljni ugovor. Zašto im je smetalo 
ustoličenje mitropolita na Cetinju i sve ono što su napravili pokušavaju da sada sa anketnim odborom 
nekako izvade tu priču i dovedu nešto i optuže službu koju inače optužuju svaki dan, Službu Unutrašnjih 
poslova. Zaista mi smeta kada danas i na ovoj sjednici se pominje Cetinje i sve što se dešavalo na Cetinju. 
Sačekajmo građani i poslanici i svi mi u Crnoj Gori da služba izađe sa zvaničnim stavom šta se toga dana 
dešavalo pa onda optužujmo.  
 Ovo što stavlja na teret gospodinu Abazoviću i ovoj 43. Vladi Crne Gore čini mi se da bi najviše 
tereta trebalo da podnesemo mi u Skupštini Crne Gore. Pa da krenem redom, oko izbora Tužilačkog 
savjeta, pa izbora sudija Ustavnog suda, pa izbora Sudskog savjeta i da se zadržim malo na tome. Mi smo 
imali vremena, mi smo pripremili bili sve da se to desi, imali smo tri konkursa za sudije Ustavnog suda, 
imali smo kvalitetne predstavnike tj. kandidate koje smo mi saslušali i od kojih smo mogli slobodno bez 
ikakvog razloga da izaberemo četvoricu sudija. Zašto to nijesmo uradili treba da se mi pitamo i da mi 
odgovorimo na to pitanje. Isto tako kada je Sudski savjet u pitanju neko je pravio opstrukcije. Danas ovdje 
neću govoriti jednog dana sigurno će doći momenat kad ćemo morati i to da kažemo ko pravi i ko ih je 
pravio i zašto ih je pravio. Da li je to namjerno pravljeno da ova vlada ne bi mogla da se predstavi prema 
Evropi po onom zadatku koji je zapravo najavila da je ovo deblokada puta Crne Gore prema Evropskoj 
uniji. Zašto mi to radimo kome je to u interesu, e o tome ćemo morati jednog dana da pričamo. Ne možemo 
za to kriviti Vladu kada mi ovdje u samoj Skupštini nijesmo dali ono što je od nas traženo. Ova vlada i 
sjećam se ekspozea prije 100 dana predsjednika ove vlade koji je rekao ovdje pred svima nama da su dva 
velika prioriteta i osnovna prioriteta da će ova vlada voditi računa o vladavini prava i o ekonomskom 
razvoju. Da li je možda baš to razlog zašto se danas postavlja pitanje legitimiteta ili zapravo povjerenja ovoj 
vladi. Da li je u pitanju zato što se ona zalaže za pravnu državu, a kroz pravnu državu i borbu protiv 
organizovanog kriminala i korupcije. Ko zapravo utiče u ovom trenutku na to da se ova vlada smijeni i da 
dođe neka druga da li oni koji su u Crnoj Gori prepoznati, zaista bih bio srećan da ovi koji danas iniciraju 
smjenu ove vlade su ne 30 nego pet godina zadnjih kada su bili na vlasti, kada su imali vladu, kada su imali 
premijera vlade i kada su imali sve mogućnosti da se oni bore protiv organizovanog kriminala i korupcije. 
Nijesu to radili. Danas ova vlada je već preko specijalnog državnog tužioca, preko Ministarstva unutrašnjih 
poslova i specijalnog tima dala određene rezultate. Možemo svi ovdje da konstatujemo da je mogla više, ali 
šta to znači da će ona dati više, ali joj treba dati šansu. Mi joj ne dajemo šansu nego želimo nakon 100 
dana da joj spriječimo njen rad i njene namjere i u ekonomskom razvoju i normalno u ovom dijelu da zaživi 
jednom na ovim prostorima pravna država. Svi oni prioriteti koje je naveo premijer u svom ekspozeu su 
počeli da se ostvaruju, da li su investitori prisutni, jesu. Zapamtio sam dobro kada je stoti dan kada je 
premijer obrazlagao šta je uradila vlada da su investicije već prepoznale nekih 430 miliona, a meni se čini 
da od toga dana do danas ima i više. Svaki dan imam pozive određenih investitora tj. ljudi koji su u vezi sa 
investitorima iz inostranstva koji žele da ulažu u Crnu Goru. Da li to neko želi da to spriječi i da na neki 
način ne želi dobro Crnoj Gori? To moramo ovdje da svi zajedno se dogovorimo i otvoreno kažemo zašto 
to nekome smeta i zašto neko želi zapravo da Crnu Goru stalno vraća, nazad i to nam je nekako ušlo u krv 
da mi u Crnoj Gori imamo baš tu odliku da sve želimo da vraćamo nazad pa da se podsjećamo nečega što 
je bilo, ali nikako da idemo naprijed i da stvaramo i povećavamo našim građanima mogućnost da bolje žive. 
Ako je ova vlada bila spremna da poveća penzije penzionerima, plate policajcima, vatrogascima i svim u 
tom nekom lancu i na tome se već radi očekuje se rebalans i sada u tom jeku te priče i tih mogućnosti neko 
želi da to zaustavi. Onda taj neko ne želi dobro svojim građanima koji zapravo u ovom trenutku i te kako 
očekuju i penzioneri i svi ovi koje sam pomenuo. Sjever očekuje investicije i one su najavljene. Ovaj 
autoput koji je napravljen i završen, ovaj dio do Kolašina, a najavljuje se i nastavak do Andrijevice i te kako 
bi trebalo da otvori sjever Crne Gore i da mogućnost da se investicije i investitori pojave na tim prostorima i 
da na taj način zapošljavamo mlade ljude da ih zadržavamo da žive na tom prostoru i da svakog momenta 
možemo svima da kažemo da se Crna Gora ravnomjerno razvija na čitavoj svojoj teritoriji. Rekli smo, a i 
juče je bila riječ, čini mi se čitav dan, o tome da se cijene namjernica, posebno nekih, će se vratiti na neke 
cijene koje su bile prije mjesec ili dva. Ko je to uradio? Koja je to vlada uradila nego ova vlada? Je li ova 
vlada smogla da uradi ono što 42. nije mogla, da ode u Beograd razgovara sa vlastima u Beogradu i 
dogovori da namjernice od životnog standarda u Crnoj Gori budu na određenim cijenama, da se vrate na 



ove cijene unazad? Hoćemo li i to da onemogućimo, hoćemo li ponovo da cijene divljaju, a da građani trpe 
zbog toga? Zašto to nekome smeta?  
 Je li premijer najavio rad bulevara Jaz-Tivat, je li najavio da će u Crnoj Gori brzo vode se razgovori 
poznati lanac trgovinski Lidl doći u Crnu Goru? Radimo li na tome da Luka Bar dobije svoj veliki značaj ne 
samo za Crnu Goru nego za cijeli region da pruga prema Beogradu i prema Budimpešti bude veza za luku i 
da luka Bar bude centralna luka za cijeli region? Sve to Vlada u ovom trenutku sigurno radi.  
 Osjećam i čini mi se da cijelo vrijeme provejava i da se stvara neka slika da se u Crnoj Gori ne radi 
kako treba, da Crna Gora mnogo više, da ova vlada koči, da ona zapravo ne radi ništa na onom putu ka 
Evropskoj uniji i da zapravo osporava se njen međunarodni značaj i uticaj, a čuli smo i sada od premijera, a 
i prije smo znali koliko je međunarodnih susreta ova vlada ostvarila u ovom periodu. Imalo bi o tome zaista 
dugo da se priča, a meni se čini da sve ovo nije slučaj. Znači, osporava se Temeljni ugovor, osporava se 
da je uspostavljen platni promet sa Srbijom, što je mnogo značajno, što su građani Crne Gore, pa mi smo 
prirodno bili vezani za Srbiju i ta mogućnost platnog prometa je sada potpuno normalizovana, a meni se 
čini da se u tom aspektu razvoja tih odnosa sa Srbijom i svi drugi odnosi samo sa Srbijom nego sa cijelim 
regionom i čuli smo kada je bila riječ na stotom danu ove vlade šta se dešavalo sa naukom, pa na kraju 
evo kažemo i sa prosvjetom koja je funkcionisala u onom velikom ministarstvu i nekako bila skrajnuta sa 
strane pa i kultura i nauka i sve je to bilo nekako, kako da kažem, bez određenog značaja, ali ova vlada 
sada čini na tome da to vrati i da se tome da jedan određeni prioritet.  
 Sve u svemu da ne dužim, Socijalistička narodna partija normalno neće podržati da Vlada 
gospodina Dritana Abazovića izgubi povjerenje, a čini mi se da je i raspoloženje u Skupštini Crne Gore da 
će većina biti za to da ova vlada ostane i dalje. Toliko i hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 12:59:42) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Ivanoviću.  
 Sada ispred Kluba Demokrate - Demos riječ ima šef Kluba Boris Bogdanović.  
 Izvolite, poslaniče Bogdanoviću. 
 

 
 BORIS BOGDANOVIĆ (19.08.22 12:59:51) 
 
 Zahvaljujem, gospođo Đurović.  
 Poštovana Skupštino, poštovane koleginice i kolege, uvaženi članovi 43.Vlade Crne Gore, 
poštovani građani i građanke Crne Gore,  
 Ova vlada je prva koja je za samo 100 dana izgubila parlamentarnu većinu. Ova vlada je prva u 
istoriji Crne Gore koju ne podržava više ili gotovo 90% Parlamenta, tako da rekorderima iskrene čestitke, 
uz,naravno, iskrene želje da će iz ove parlamentarne i političke tragedije izvući makar zdrave pouke. Dakle, 
oko 90% Parlamenta je stavilo potpise na dvije incijative za izglasavanje nepovjerenja ovoj vladi, što će 
zapravo reći da oko 90% Parlamenta ne podržava ovu vladu. Iz toga bi se moglo izvesti jedan jedinstveni 
zaključak da ova vlada ima očigledno podršku samo članova Vlade i to bi bilo logično da se takav zaključak 
izvede, ali nije ni tako ova vlada nema podršku čak 20% članova Vlade. Dakle, mi danas raspravljamo o 
tome da li u brojčanom smislu velika većina može da smijeni malu manjinu. Dakle, ova vlada ima podršku 
nešto više od 10% Parlamenta što je zaista ne čini manjinskom vladom nego mikroskopskom vladom. To je 
vlada koja se lako skriva. Skrivali ste se iza Temeljnog ugovora, a u ujedno sjedjeli sa sedam ministara u 
Vladi Crne Gore koji su bili protiv Temeljnog ugovora. Skrivali ste se iza Temeljnog ugovora, i to one partije 
u čijem rukovodstvu su potpredsjednici partije koji su protiv Temeljnog ugovora, koji nisu prisustvovali 
sjednici Vlade na kojoj se odlučivalo o Temeljnom ugovoru, ali jesu prisustvovali sjednicama Vlade na kojoj 
se obećavalo i na kojima se obaćavalo. Obećali ste deblokadu pravosuđa, a onda ste, sistematski i planski, 
blokirali pravosuđe. I to se, naravno, tako radi kada se želi nasiljem ostati na vlasti. Tu lekciju smo naučili 
od prethodnih trodecenijskih vlada koje su to isto radile. Posvađaj narod, posvađaj ljude, blokiraj pravosuđe 
i ne može ti niko ništa.  
 Ova vlada je obećala i pomirenje, a onda se revanšističkom politikom prema svima obrušila prema 
onima koji su glasali protiv 43. Vlade Crne Gore, odnosno prema onima koji su bili za Temeljni ugovor. 
Jedno pričaj drugo radi. U javnosti jednu ruku ispruži, a drugu namjesti za udarac i smjenjuj. Smjenjuj i 
razrešavaj kadrove iza kojih stoje rezultati koji su preuzeli pozicije poslije trodecenijskog urušavanja tih istih 
pozicija. Smjenjuj i razrešavaj kadrove koji nisu tvoji politički poslušnici, smjenjuj i razrešavaj kadrove 
političkih subjekata za koje smatraš da ti sjutra mogu biti politički protivnici, smjenjuj i razrešavaj Aleksu 
Bečića i kaži da ne zna zbog čega to činiš, smjenjuj i razrešavaj kadrove Demokrata jer su oni najveći 
problem, a problem su samo zato što su ovu vladu pozvali na ostavke. Obećali su ostavke, a onda se 



predomislili i prigrlili fotelje. Obećali jedno uradili drugo, obećali da neće biti takvi, a postali upravo takvi, ni 
lijevo ni desno. Lijeva noga je išla desno, a desna lijevo. E to je bila 43. Vlada Crne Gore. Ako su tako išle 
noge mogu da zamislim kako je išla glava i zato su se u političkom smislu najbrže u istoriji Crne Gore za 
samo 100 dana iskompromitovali. Ova parlamentarna većina i ova vlada Crne Gore iskompromitovala se 
neustavnim zakonom o odlaganju izbora kojeg je Ustavni sud proglasio neustavnim i uz to konstatovao da 
je taj zakon proizveo totalni pravni haos i totalnu pravnu anarhiju. Dakle, ova vlada se bavila odlaganjem 
zakona, odluka, izbora, ova vlada je i 100 dana odlagala svoj pad po toj istoj matrici. Ova vlada je 
naslijedila matricu prethodnih trodecenijskih vlada - država to sam ja - samo što je malo inovirala u - ugovor 
to sam ja. I sva sreća što je došao kraj ko zna u šta bi se sledeće maskirali, a iskreno nisu ni država nijesu 
ni ugovor, oni su politika bez podrške. To ste vi, uzurpatori vlasti, to ste vi. Da ste uzurpatori vlasti govori 
činjenica da ste radili i uradili u nekoliko slučajeva ono što narod ne bi uradio. Ova vlada je za generalnog 
inspektora Agencije za nacionalnu bezbjednost birala izvršioca teških krivičnih djela. Ova vlada za 
pomoćnika direktora Agencije za nacionalnu bezbjednost birala primitivnog protivnika opozicije i njegovih 
javnih funkcionera. Ova vlada je za svoje funkcionere birala aktere afere državni stanovi koji su uzimali 
stanove od države onda te stanove po basnoslovnim cijenama prodavala. U ovoj vladi su se članovi Vlade 
čašćavali najgorim mogućim kvalifikacijama od izdajnika, ekstremista do fašista, pola građana Crne Gore 
za ovu vladu je bilo neprihvatljivo, a za ovu vladu su svi osim oni samima sebi bili nebitni. A znate li zašto 
zato što su se osjećali moćno i imaju razloga za to? Zato što ovdje u Skupštini Crne Gore imaju usvojenih 
svega pet moćnih zakona i toliko su ti zakoni moćni da jedan dio njih ima svega dva do tri člana. Dakle, 
prosječan školski parlament ima bolji skor. Dakle, ova vlada je predložila pet moćnih zakona. Ovaj 
Parlament je usvojio pet moćnih zakona. Dakle, nisu imali zakonodavnu inicijativu, ali i te kako su se bavili 
legalizacijom ilegalnih proizvoda. Postavlja se pitanje da li je ovo bila Vlada ili su ovo bili politički dileri. A da 
su pojedinci bili politički dileri dovoljno govori činjenica da nije uhapšen Zvicer i da je ovoj Vladi pobjegao 
Ljubo Milović, šef kavačkog klana i visoko rangirani član kavačkog klana i da ova vlada nije uspjela vratiti iz 
Beograda Svetozara Marovića. Dakle, ova vlada je bila u svađi sa svima osim sa njima. Ova vlada je bila u 
svađi sa svima osim sa ilegalnim proizvodima koje su pokušavali da legalizuju i stave u promet, pa se 
pitam da li kriminal i korupcija mogu biti državni poslovi ili su kriminal i korupcija državni neprijatelji i gdje je 
bila savjest kada se o tome odlučivalo, a Demokratska Crna Gora uvijek donosi odluke u skladu sa svojom 
savješću. To je tako bilo i to će tako uvijek i biti i naša odluka nije ni protiv koga, naša odluka je za građane 
Crne Gore i za Crnu Goru, naša odluka nije za 50% građana Crne Gore naša odluka je za 100% naroda 
Crne Gore jer smo mi narodni poslanici, cijelog naroda. Mi nismo poslanici parlamentarne većine ni 
parlamentarne manjine ni vladajuće manjine mi smo poslanici cijelog naroda i tu smo da radimo za narod, 
da donosimo odluke u ime naroda, da donosimo narodne odluke, a ne da svađamo narod. Ovo je odluka 
protiv odluke ove parlamentarne većine da zajedno sa Demokratskom partijom socijalista Crne Gore 
podijeli narod na lijevu i desnu stranu. Ovo je odluka protiv odluke Vlade da podijeli ljude na glupe i 
pametne, na poželjne i nepoželjne, na one koji mogu raditi i oni koji ne mogu raditi samo zato što su odlučili 
da rade za državu za građane i za sebe, a ne za bilo kog člana Vlade ili bilo kog člana Parlamenta. Pa 
može li takva odluka osuditi bilo kog građanina ili bilo kog poslanika. Dakle, ovo nije odluka nas devet 
nasprem drugih 72, ovo je odluka naroda koji nas je birao naspram odluke i naspram vas koje je narod 
ignorisao. Ovo je odluka u odbrani naradne odluke od 30. avgusta 2020. godine. Mi smo jedni smo od 
rijetkih koji nakon dvije godine to mogu slobodno da kažu, i ovo nije izbor između nas i vas, između mene i 
vas ili bilo kog. Ovo je odluka između fotelja i naroda, a mi uvijek biramo narod. Narod je taj koji nas je 
birao i jedino narod može i da nas otjera, jer jedino nam je narod šef. Dakle, ovo je odluka nas kojima je 
jedino narod šef naspram vas kojima su šefovi oni koje je taj isti narod ingorisao. Mi u ime tog naroda 
govorimo i ovdje u Skupštini Crne Gore je bilo mnogo govora opozicije koji su skupo plaćeni i mi smo svi do 
jednog spremni da platimo tu cijenu, mi je 30 godina, poštovani građani Crne Gore, plaćamo, 30 godina su 
naši roditelji ostavljani bez posla i proganjani, na red smo došli mi. Mi smo progonima naših roditelja 
kaljeni. Mi smo suzama naših roditelja očeličeni i mi se nikog i ničeg ne plašimo ni vas ni vaših šefova. 
Možda vaši šefovi misle da ovo nije najgora Vlada, ali mi mlađi ne pamtimo Vladu koja se jeftinije skrivala i 
posebno je bilo grozno skrivanje iza crkava, manastira, vjernika, vjerujućeg naroda, vjerskih 
velikodostojnika, iskreno ste se iza njih skrivali kao što su oni iskreno na njih jurišali i mi nijesmo očekivali 
iskrenost ni od vas ni od njih, ali je bilo grozno to što jedni i drugi radite. Posebno je bilo grozno skrivanje 
iza temeljnog ugovora, a znate zašto? Zato što ga niste pisali, slova u njega niste uboli, niste ga čak ni 
zakitili. Kitite se tuđom borbom, kitite se tuđim uspjehom, jer svoj nemate pa su pojedini članovi Vlade, 
ovdje ne govorimo o premijeru, željeli da se nađu ... 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 13:11:29) 
 



 Ja vas zaista molim, kolege, koleginice, poslanice i poslanici, jer dame nisu učestvovale u ovome 
kao i ministri. Ja vas molim i jedni i drugi da zaustavimo tenzije, molim poslanika Bogdanovića da završava 
svoje i molim vas da ne dobacujemo i da ne podižemo tenzije. Poslaniče Bogdanović, molim Vas da 
privodite kraju vašu uvodnu riječ. Molim, ministri, nema dobacivanja sa mjesta.  
 Izvolite, poslaniče Bogdanoviću. 
 
 
 BORIS BOGDANOVIĆ (19.08.22 13:12:07) 
 
 Dakle, tako su pojedini visoko rangirani članovi Vlade željeli da se nađu između ljudi i boga, pa se 
naravno pitamo da li je to prihvatljivo i da li je to normalno. Da li vam je zbog toga neprijatno? Nama je 
neprijatno u vaše ime. I svako ko ima političke časti i političkog obraza, i političkog digniteta ili mozga, ili 
jednog od to četri, osjetio bi transfer blama od vas i transfer neprijatnosti od vas, jer je to neprihvatljivo i 
zato je došlo do kraja, do samog kraja. I sada, gospodo iz Demokratske partije socijalista Crne Gore i 
Socijalističke narodne partije i Građanskog pokreta URA, smenjivali ste nas i govorili ste da ne znate zbog 
čega to činite, smenjivali ste nas iako ste govorili da smo radili najbolje što se moglo raditi i evo gdje smo 
sad. Evo vas tu gdje ste. Evo Crne Gore tu gdje je, evo nas i evo vas, evo vas preko puta nas i preko puta 
onih koje ste smjenjivali da mi odlučujemo o vašim smjenama. Kakva je to karma i šta smo izgubili i šta 
smo propustili prilike, vrijeme i šanse? Svi smo sve izgubili isključivo zbog vas.  
 Na kraju, predsjedništvo Demokratske Crne Gore ovlastilo je Klub poslanika Demokrata da danas, 
nakon rasprave i na osnovu rasprave, uvažavajući sve ono što su smjernice predsjedništva Demokratske 
Crne Gore, donese odluku u odnosu na inicijativu, a ne u odnosu na obrazloženje inicijative, jer sam ja 
saopšto sve razloge za jedno ili drugo. Toliko i hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 13:14:00) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Bogdanoviću. 
 Poslanice Paunović, izvolite. 
 
 
 MILOSAVA PAUNOVIĆ (19.08.22 13:14:25) 
 
 Iznesene su neistine drugo neke opasne kvalifikacije i prije svega netačne kvalifikacije. Ko je to 
nama šef i ko to nema mozga prvo da se objasni i da se zbog toga izvini. Druga stvar nije nas strah ovdje 
ni od kog, to što molim Martinovića ja njemu ne dobacujem. Izrečene su neistinite stvari koga je to SNP 
smjenjivao. Nama nije trebalo ni te čuvene četri sekunde da nećemo da kažemo da nećemo da smijenimo 
ni Aleksu Bečića, rečeno je da je SNP smjenjivao ovdje Demokrate, rečeno je svi su čuli. Jeste procedura, 
ja sam shvatila kao uvredu koga mi to imamo za šefa neka objasni i neka kažu, a mene takođe nije strah 
možemo da razgovaramo i drugačije i da udara još jednom na časti obraz ljudi ovdje. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 13:15:17) 
 
 Zahvaljujem. 
 Ovo nije procedura. 
 Poslanice Paunović, nastavljamo dalje. 
 Poslanik Martinović želi proceduru. Izvolite. 
 
 
 VLADIMIR MARTINOVIĆ (19.08.22 13:15:31) 
 
 Dobio sam riječ, je li tako? 
 Uvažena koleginice Đurović, dakle, kao što pozivate mene i ostale kolege da se pozovu na član 
Poslovnika kada se krši isti onda treba da budete principijalni pa da to uradite i sa onim poslanicima koji 
dolaze iz vaših sopstvenih redova. Ja samo želim da vam kažem da ovo nije bila procedura, ovo je bila 
replika iako građana radi koji me slušaju ja moram da kažem da kolega Bogdanović niti bili ko iz 
demokratske Crne Gore nije rekao nikom personalno čak nije pomenuo ni jedan politički subjekt ko nema 
mozga, ko nema političkog morala i tome slično, a to što su se neki pronašli u tim njegovim rečenicama i 
javili se sami i onako burno reagovali to je njihov problem. 



 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 13:16:26) 
 
 Poslaniče Martinoviću, i sad Vi u ovom drugom dijelu izlazite iz procedure jednako kao i poslanica 
Martinović. 
 Nastavljamo dalje i riječ ima uvažena poslanica Božena Jelušić ispred Kluba Crno na bijelo.  
 Izvolite. 
 
 
 BOŽENA JELUŠIĆ (19.08.22 13:16:46) 
 
 Poštovane koleginice i kolege, građanke i građani Crne Gore, 
 Danas će se glasati o Vladi čiju smjenu traži, bez obzira željeli da budu u jednom ili u drugom sudu 
ili da ne budu u istom sudu, 68 poslanika.  
 U normalnim zemljama, ova više nego dvotrećinska većina ne može izglasati ništa drugo nego 
smjenu Vlade. Što se čeka? Na drugoj strani, apsolutna većina, više nego dvotrećinska, građana Crne 
Gore je da se odblokira prosec pridruživanja EU, ali to ovu Skupštinu ne dotiče - izuzev deklarativno. 
Ulazak Crne Gore u EU je za ovu Skupštinu i većinu poslanika isto što i Deda Mraz. Svi znamo da ne 
postoji, ali ga slavimo i pravimo se da postoji. Jedan vispren čovjek reče da je i da bi EU za mnoge bila kraj 
priče - bilo da je riječ o utabanim stazama šverca, ili da je riječ o pomoći možda iz nekih drugih država. 
Zato i treba da padne ova Vlada. Naivna toliko da nije shvatila suštinu i što je vjerovala da može prevariti 
prevaru. Čemu onda služe građani? Oni su tu da rade koliko mogu, da plaćaju porez, da preživljavaju i, što 
je najvažnije, da glasaju za one koje ih predstavljaju, za nas ovdje, nikakvih problema, jer otvorenih lista još 
nema i koga je do 2024. godine uopšte briga što nema sudske grane vlasti. Zato je ovdje počeo da važi 
princip Lige prvaka - igra svako protiv svakoga i onda se saberu poeni. Jedino je pravilo da se takmičenje 
ne smije prekinuti napola. Pa kako je do svega došlo?  
            Niko nije nekadašnju većinu spriječio da brže ide u EU, da se organizuje i bori protiv organizovanog 
kriminala. Umjesto toga, od 2012. godine, to znam kao istraživačica, raste odnosno permanentno pada 
vrijednost društvenog kapitala. Što je društveni kapital? Društveni kapital su mreže povjerenja među 
građanima i povjerenje građana u institucije. Godine 2012, 60% građana Crne Gore nije vjerovalo jedni 
drugima i nije vjerovalo institucijama. Riječ je o istraživanju, riječ je o pozitivnim jasnim podacima. Rezultat 
svega toga je još gora polarizacija u ovih 10 godina što su protekle - potpuno zamrle institucije i sudska 
grana vlasti koja umire od 2018. godine (evo četiri godine). Ko je od toga imao koristi? Jedino isključivo 
političke partije. One za to mogu da nastave da krvomute. One su do ekstrema razvile model Voltera 
Litmana o zbunjenom stadu koje gazi i urliče (to su glasači, to smo mi kao glasači) i koje ima svoju funkciju 
samo da bude zainteresovani posmatrač, nikad učesnik, jer je učešće dužnost odgovornih ljudi, nas koji 
sjedimo ovdje, a vidimo koliko smo odgovorni. Problem premijera Dritana Abazovića je što je vjerovao da u 
ovoj grdnoj mješavini može da vara malo bolje. Ne pada mi na pamet da ga branim. Pored svih njegovih 
dobrih namjera u koje uopše ne sumnjam, ne odobravam sve redosljede njegovih poteza moram to reći, pa 
i od više transparentnosti koju demonstrira u jednoj državi u kojoj se sve radi na mutno i na kvarno. ... je 
1928. godine napisao: "Svjesna inteligentna manipulacija organizovanim navikama i mišljenjima masa je 
važan elemenat u demokratskom društvu." Abazović nije to baš slijedio, nije manipulisao tako smišljeno i 
organizovano. /Upadica/ Ja ne znam je li šteta, ja znam da je plemenito pokušati čak i kad se ne uspije. 
Dakle, mi živimo u okruženju realnih i zamišljenih prevara i teorija zavjera. Svi su izdajnici i svi su prijatelji 
naroda. Svi su Šćepan Mali i Konte Zanović. A jedan je pomislio da može da ih zbuni i da pokuša nešto 
stvarno bolje i drugačije - makar da pokuša. Evo da se i ja zapitam: I, što ćemo sad? Ako bi nešto trebalo 
da padne ovdje, to je ova Skupština. Ako bi nešto trebalo uz ovakvu Skupštinu kakva je da preživi, onda je 
to ova Vlada, baš ovakva kakva jeste sa jednim i drugim sudom, sa polovima koje ima i jedni i drugi. Jer, to 
je Crna Gora jedina koju imamo, takvi smo - ni bolji, ni gori. Zalažem se za to, zato što u ovih 100 dana ako 
je uporedimo sa 100 dana prethodne i sa 100 dana onih prethodnih vlada, nijedna nije pokušala toliko i 
nijedna nije bila transparentnija.  
 Međutim, u ovoj zemlji je odavno u prednosti samo onaj koji nije uradio ništa ili je radio na štetu 
građana. Zbog toga mi imamo osvježenje u vidu izvjesnog pada Vlade, iako život ne čeka, iako nas čeka 
teška jesen, jer bez otvorenih lista najzad, bez svih ostalih preduslova, bez sudske grane vlasti ova zemlja 
nema kuda da ide - nema naprijed. Kaže neko - Uradimo za promjenu nešto normalno. A kad ste poslednji 
put vidjeli da je ovdje nešto bilo normalno? Šta je imperativ normalnosti? Ko je branio, ponavljam, DPS-u 
da radi sve za šta se sada zalaže dok je bio na vlasti? Ko je branio? Zašto smo došli do ovoga? Je li treba 
u osvit globalne krize da radimo sve što možemo na štetu Crne Gore? Da li je EU najbolji od svih svjetova? 
Nije, ali je jedini okvir u kojem se koliko toliko možemo popravljati. Je li ova Vlada čak i dobra Vlada? Nije, 



ali je jedina koju daje neku vrstu mogućnosti. Kažu za nju - kiti se tuđim perjem. Ne. Samo s prljavom 
vodom ne baca novorođenčad kao što se to uvijek radi i zato je kriva jednima i drugima. Jer, ovdje je jedini 
interes ličnopartijski i do ovoga je prosto moralo doći. Nakon svih pljačkaških gozbi, konobar je došao, 
račun je ispostavljen novoj Vladi. Umjesto da bude tako, gospodo, poslanici i poslanice, potpisnici zahtjeva 
za smjenu ove Vlade, preuzmite odgovornost. Formirajte zajednu novu vladu, zajedno formirajte novu 
većinu i pokažite nakon toga pošto je formirate iz oba suda, boreći se da nikako niste u jednom ili u 
drugom, a sve zajedno po mogućnosti protiv interesa ovih građana. Probajte da odblokirate ovu Crnu Goru 
tako da njen put ne ide, simbolički govoreno, ni prema Venecueli, ni prema Rusiji. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 13:26:11) 
 
 Zahvaljujem poslanici Boženi Jelušić. 
 Sada nastavljamo dalje. Ispred Kluba PZP-a, riječ ima poslanik Branko Radulović. 
 Izvolite, poslaniče Raduloviću. 
 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (19.08.22 13:26:26) 
 
 Hvala, predsjednice. 
 Kolege, građani Crne Gore,  
 Nijesam se džabe prije 30 godina vratio da bih digao bijelu zastavu, a mogao sam ljepše, i lakše, i 
bolje. Neću svoje dvoje unučadi, ako bog da još neko, ostaviti u zemlji beznađa. Ja vidim svjetlost na kraju 
tunela. Ja iz ovog beznađa vidim kako ćemo mi da izgradimo tvrde temelje i da idemo pravom cestom.  
 Jedan moj iz famelje vratio se prije neki dan iz Rima i kaže mi: Tata, tamo se ljudi smiju i slave život. 
Ovdje smo odavno to zaboravili, jer je smijeh refleksija življenja i života, a mi ne živimo više život ovdje. Mi 
živimo život apsurda, beznađa, laži, neznanja, histerije. Onda se pitam da li ima spasa i spasenja u ovoj 
Crnoj Gori. Ima, ima ga i u ovoj Skupštini. Ko ne voli da bude poslanik, neka ide kući. Ko neće da bude 
ministar, neka ide kući. Ko neće da se bori za drugačiju Crnu Goru, neka drijema i spava. Ovo je vrijeme za 
prave narodne predstavnike, ovo je vrijeme za reformsku Vladu za koju sam se borio i na koju sam 
ukazivao dvije godine. Za pregaoce, za mislioce, za junake ovo je vrijeme. Jer drugačije ako bude, pogibija 
je samo.  
         Odmah ću o vama, potpisnicima. Ukoliko ste velji Crnogorci, a ja sam normalni Crnogorac i bio velji 
kad je trebalo, ukoliko ste Evropljani, za što se zalažete, a ja jesam uvijek bio i kritikovao ih i predlagao i 
zalagao se - onda ste ljudski, crnogorski trebali ovo napisati u preambuli gore. Mi grešnici koji smo bili 
većina od nas na pogrešnoj strani istorije, koji smo progonili, koji smo ružne stvari radili, manje od nas koji 
smo bili na pravoj strani istorije, ali smo zbog svojih lukrativnih slabosti prešli zajedno s njima i pojedini od 
nas koji smo zaluđeni u ovome društvu. Tražili smo smjenu vlasti i Vlade zbog spasenja Crne Gore. Onda 
odmah ispod toga napisati koji su osnovni razlozi. Nema Crnoj Gori bez jake reformske antikriminalne i 
evropske Vlade. Ne može Vlada biti od reformista i nas grešnika. To je perverzija politička. Mi smo spremni 
da prođemo kroz čistilište, mi smo stvorili lopovski sistem, autokratski sistem. Bez obzira da li sam ja 
učestovao u tome, ili moj, brat ili moja sestra ili ne znam ko, on mora proći kroz čistilište. Mi ćemo kao 
osviješćeni u tridesetogodišnjoj pogibiji Crne Gore doprinijeti da kroz ustavne i zakonske norme uistinu 
izaberemo institucije nezavisne. Uvijek ćemo ono što smo uništili ili doveli do uništenja - od Željezare, KAP-
a, da ne pričam dalje, svu našu snagu, pamet usmjeriti ka tome.  
 Gospodo, narodni poslanici i predstavnici, treba da znate da je Crna Gora na tromeđi - da li ćemo 
se vratiti konsolidovanoj autokratiji, podaništvu, poltronstvu, da li ćemo nastaviti u ovakvom haosu sa 
Dritanom, sa mnom ili ne znam kojim premijerom, ili ćemo stvoriti i krenuti ka konsolidovanoj demokratiji. 
Gospodo, ono što je napravljeno sa 42. Vladom i ovo što je napravljeno sa 43. Vladom ja sam nazvao 
perverzijom. Kakva ekspertska Vlada ona prethodna, kad mogu da nabrojim ljude koji su 100 puta veći 
eksperti? Je li moj grijeh bio što imam najveće naučne titule i privremena dostignuća, zato što sam krvario 
30 godina za drugačiju Crnu Goru? Ispalo je da je to moj grijeh, pa to je perverzija. Jedino spasenje jeste 
da se ponovo, Dritane, okupimo, ono što nam je dao narod, da zaboravimo sujete, lične imaginacije i da se 
saberemo oko platforme. Mnogo sam htio da ti pomognem. Ti si me uvažavao i htio da budem zajedno s 
vama. Ovaj personalni sastav nije tvoja želja. Iskreno ću da pričam sve. Pretvorili ste se u politikanstvo. 
Ono što je rađeno i dato manjinama da budu u Vladi, ne može tako. Treba pošten odnos kao ja sa njima 
što sam imao cio život. Onoliko koliko ti pripada toliko ćeš dobiti, a neću te kupovati. Posebno neću tvoj 
kadar koji je nedostojan na pojedinim mjestima da napreduje. Nije to ljudski prema njima, jer bez njih nema 
Crne Gore. Ovako, s njima, pokvarićemo ih. Dritane, mnogo si griješio, u stvari mnogo si činio, ali malo za 
reformisanje. Samo ću navesti nekoliko rabota. Jedna rabota - borba protiv organizovanog kriminala. Koliko 



sam ti puta predlagao, ne možeš bre bez otvaranja tajnih dosijea, lopova koje danas pominješ. Zašto ih 
nijesi izvadio i stavio na trg? Sslike da im stavimo kao Poljaci što su radili. Ne možemo bez lustracije, ne 
može onaj novinar 90-ih godina koji je od mene pravio ustašu da bude novinar. Mome ocu 90-ih godina kad 
je išao na sahranu rana je cio život bila da nije htio zbog mene da odgovori. Vaso, veli, rodio si ustašu. E 
oca i majku im gonim. Danas su to velji Crnogorci, to je perverzna Crna Gora.  
 Zašto, Dritane, nisi napravio specijalni sud? Pravniče, zašto specijalni sud protiv korupcije nije 
formiran? Zašto ono što je Branka dala prije dvije godine za preispitivanje imovine nijeste uradili? Zašto 
nijeste paket promjena zakona u pravosuđu dali? Nije samo u Sudskom savjetu. možemo ih zafrknuti, 
zašto nijeste izmijenili zakon - ako onaj kojega izaberemo nije dobar, da ga smijenimo? To nije u Ustavu, 
treba 41. Dritane, zašto u finansijskom sektoru ništa nije napravljeno? Koliko sam puta prije zborio o 
reformi tržišta novca i razvojnoj banci? Zbog one persone ste ostavili Investicioni razvojni fond. 
Raspolažete sa stotinu miliona eura da niko ništa ne zna - tajno. Zašto niste imali sastanak sa 
komercijalnim bankama, nego su zelenaši? Zašto nije ništa napravljeno na tržištu kapitala? Ništa, nula. 
Zašto pamet niste ujedinili? Zašto niste formirali institut za razvoj?  
 Energetika - koliko ću puta da pričam da nema bez reverzibilnih hidrocentrala? Evo ti sad, sto 
miliona smo izgubili zato što nemamo vode. Pogledaj kolika je Rajna, kolike su rijeke u Francuskoj i svuđe -
30%, a do godine će biti sve gore. Reverzibilne vraćaju vodu nazad. Zašto ništa nije urađeno /prekid/ 
Gledam onoga kojega ste postavili. Pa taj pojma nema što je ekološka rekonstrukcija.  
            Ministarko, koliko sam Vam puta rekao i zvao za termoelektranu? Pitam toga nesrećnika kako se 
spušta CO2, da li se spušta u pripremi rude, da li u ložištu, da li u dimnim gasovima? Pojma taj nema, ljudi. 
Termoelektranu, ekološku rekonstrukciju treba da vode profesori univerziteta ako ih ima. Ništa ne znam 
oko toga, 60,70,80 miliona se daju, sve je tajna. Što je sa reindustrijalizacijom? Ministre, moj ste pulen. Što 
je sa reindustrijalizacijom? Jedan podatak. Moji najveći drugovi su Perhan...  Znate li ko je to? Tri genijalca 
iz Slovenije, redovna profesora. Jeste li posjetili Željezaru Jesenice i Željezaru ...? Slušajte, ljudi, Slovenci 
prošle godine su izvezli 40 milijardi eura. Znate li koliko je sirovi čelik u tome? Tri milijarde. Znate li koliko je 
prerađeni čelik u tome (u obliku sklopova ili u obliku mašina)? Petnaest milijardi. A onda dođe neko pa se 
igrate sa Željezarom kao mačka u vreći - može, ne može, daj ga ovamo, daj ga onamo. Pa jesmo li mi ludi, 
ljudi? Što sam učio fakultet, što sam bio najbolji? Ništa me ne slušate, gluposti pravite. O zdravstvu neću 
da ne bi neki rekli da to radim zbog člana porodice.  
 Ministre, na Ploče znate koliko je juče bilo ljudi? Idem na Ploče evo 10, 15 godina. Nikad u život nije 
bilo toliko, sve krcato i sve gospoda, što znači da imaju para. Gospodine Dritane, moj druže, ništa me nijesi 
slušao. Jesi pošao si u Srbiju da napraviš ... Ljudi, znate li kakva vlada treba da bude? Funkcionalna. Znate 
li što je to? Premijer, tri potpredsjednika i ministarstva, potpredsjednik za politički sistem, ministar pravde, 
bezbjednosti, policije i to je to. Kakvi drugi ministri, kakve druge stvari bre. I borba protiv organizovanog 
kriminala.  
 Ministar privrede, slušaj, Dritane, i ekonomije finansija, ekonomije ne turizma mnogo je to u ovoj 
situaciji, saobraćaja posebno, energetike posebno, poljoprivrede i to je to po vertikali. I onda ono što je 
društvena stvar. Ljudi, Dritane, ovakvu Vladu da sastaviš za neđelju dana jer pada Vlada i vraćamo se 
ludilu, vraćamo ih autokratama, ne među njima, ali su oni stvorili lopove. Vraćamo Crnu Goru lopovima. Toj 
vladi je mandat dvije godine, plus četiri godine, 10 godina. Je li jasno to? Reforme ćemo napraviti svi 
zajednički, pa onda će taj kostur, ta ekipa pobijediti ojačani sa pročišćenim Damirom možda i nekim drugim  
/upadice/ i onda će DPS koji će imati 10%, 15% takođe imati kapaciteta koalicionog.  
 Znači, Dritane, Jokoviću, iz DF-a Mićko, na čelu s tobom, i svi ostali što je Slaven rekao danas da 
popijete prvu kafu, sjutra se sastanete, preksjutra ja ću napisati program i onda ćemo napraviti pravu vladu.  
 Na kraju, Dritane, ja rijetko griješim u ljudima. Mnogo ružnih stvari je o tebe pisano, ja mislim da si ti 
pošten čovjek i da si pametan, malo brz. Takav sam i ja bio u mojim godinama. Što se mene tiče, niti sam 
htio u 42. niti u 43. Je li tako, Dritane? Molio si i kumio i za moje okruženje, ali biću u sljedećoj reformskoj 
Vladi ukoliko nema pametnijega od mene za tu poziciju, a teško da ima. U pamet se. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 13:42:46) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Raduloviću na insipirativnoj uvodnoj diskusiji. 
 Sada ispred Kluba Bošnjačke stranke riječ ima poslanik Suljo Mustafić. 
 Izvolite, kolega Mustafiću. 
 
 
 SULJO MUSTAFIĆ (19.08.22 13:43:01) 
 



 Poštovana odlazeća predsjednice, uvažena potpredsjednice, poštovani članovi Vlade, gospodine 
predsjedniče Vlade, koleginice i kolege, građanke i građani, dijasporo, 
 Podsjećam, nakon parlamentarnih izbora avgusta 2020. godine, a krajem te godine, formirana je 
bila 42. Vlada u kojoj Bošnjačka stranka, kao jedini izborni dostojni reprezent bošnjačkog naroda, nije 
učestvovala.  
 Naša odluka da, iako su nas pozivali manje ili više iskreno, ne budemo dio te Vlade potvrdila se 
ispravnom i vizionarskom. Naime, prisjetimo se da je ta 42. Vlada formirana i funkcionisala kroz tzv. 
ekspertski model, koji je svojim djelovanjem unio temeljnu destabilizaciju društva, doveo u pitanje mnoge 
vrijednosti multietničkog sklada, doveo u pitanje sekularni poredak, zaustavio sve razvojne projekte na 
sjeveru Crne Gore, gdje uglavnom živi bošnjački narod, narušio međunarodni ugled Crne Gore, doveo u 
pitanje evropski put i zaustavio pregovore sa Evropskom unijom, te ozbiljno podrio bezbjednosni sistem i 
unio sumnju u euroatlantski put Crne Gore. Na djelu ta je 42. Vlada u institucijama djelovala revanšistički u 
najvećoj mjeri protjerala gotovo sve rukovodeće kadrove iz manjinskih naroda ili ih uklonila  sa mjesta 
odlučivanja. Ti razlozi, uz još mnoge druge, kao što su loša ekonomska i zdravstvena politika, uz gotovo 
najveću smrtnost u Evropi od korona virusa, bili su više nego dovoljni da ta 42. Vlada ode u prošlost i 
zaborav, a njeni akteri i činioci da se suoče sa odgovornošću za ono do čega su doveli. Otrežnjenjem nekih 
od činilaca te vlade, koji su razumjeli da se na takav način ne može voditi država i graditi stabilnost, te 
prekompozicijom parlamentarne većine, početkom ove godine stvorili su se uslovi da se formira nova 
parlamentarna većina i 43. Vlada.  
 Podsjetimo, u septembru prošle godine potpisan je Memorandum o saradnji između URA, SNP-a i 
partija manje brojnih naroda, koji je na jednom mjestu okupio po prvi put partije vlasti i opozicije oko 
zajedničkih ciljeva: građanskog pomirenja, multietničkog sklada, vladavine prava, euroatlantskih integracija 
Crne Gore, ubrzanja evropskog puta i ekonomskog boljitka za sve građane. Taj dokument, slobodono 
mogu reći istorijski, bio je okosnica oko kojeg je krajem aprila konstituisana 43. Vlada, uz manjinsku 
podršku Demokratske partije socijalista u Skupštini Crne Gore. Dakle, danas raspravljamo o Inicijativi za 
nepovjerenje ove 43. Vlade koja postoji nešto više od tri mjeseca. Bošnjačka stranka je bila konstituent ove 
Vlade, a zajedno sa drugim partijama manjinskih naroda odgovorno je učestvovala u njenom uobličavanju i 
njezinom formiranju.  
 Zaista je Bošnjačka stranka iskreno i posvećeno od Memoranduma o saradnji, pa i nakon toga, kroz 
formiranje ove Vlade vjerovala u zacrtane ciljeve i radila na njihovoj realizaciji. Podsjetimo na neke tada 
zajednički usaglašane prioritete u Vladinoj politici: deblokada evropskog puta, kroz dogovor oko izbora 
nosilaca pravosudnih funkcija, usklađivanje regulative u pravosuđu sa pravnom tekovinom Evropske unije, 
dogovor oko izbornog zakonodavstva, revizija zatečenog stanja u državnoj upravi, posebno u prosvjeti i 
obrazovanju, dobijanje završnih mjerila za poglavlja 23 i 24, integracija manjinskih naroda u institucijama, 
stvaranje povoljnog investicionog ambijenta, zaustavljanje odlaska investitora, traženje rješenja za 
prevazilaženje ekonomske krize i još mnoge druge ciljeve.  
 Međutim, šta su nesporne činjenice kojima danas svjedočimo? Vlada je donekle uspjela dati 
odgovor u ekonomskoj i socijalnoj sferi u teškoj je situaciji zaista globalne krize. Završila je i otvorila 
najozbiljniji infrastrukturni projekat u istoriji ove države - autoput, počela razgovore o njenim daljim fazama 
izgradnje. Razgovarano je sa dosta potencijalnih investitora u obnovljive izvore energije, započela je 
aktivnosti na oživljavanju drugih kapitalnih projekata na sjeveru Crne Gore, sačuvala je turističku sezonu. 
Investitori su se ponovo počeli interesovati za Crnu Goru i naravno urađeni su vidljivi pomaci na ponovnim 
integracijama manjinskih naroda na mjestima odlučivanja u institucijama. O tome svjedočimo i kroz sastav 
Vlade i po prvi put u istoriji premijer Crne Gore je iz redova manjinskih naroda, konkretno albanskog 
naroda. To jesu vidljivi rezutati, uz povratak međunarodnog ugleda Crne Gore svakako, ali oni ključni 
zacrtani su izostali nažalost. Naime, naš evropski put nije otvoren niti odblokiran. Nije izabran Sudski 
savjet, nijesu izabrane sudije Ustavnog suda, nema dogovora za izbor vrhovnog državnog tužioca, nema 
reforme izbornog zakonodavstva. Nema zaokružene vladavine prava, niti pune borbe protiv kriminala i svih 
drugih devijacija, nema izgradnje pravosudnih institucija u njihovom punom kapacitetu - jer se značajno 
udaljavamo od evropskih i demokratskih društava, htjeli mi to priznati ili ne. Ne znam da li shvatamo koliko 
kao društvo trpimo posljedice zastoja u evropskom procesu i otvaranja starih balkanskih razmirica, sa istim 
ili novim akterima, koji su doveli do tragičnih dešavanja '90-ih godina.  
 Nažalost, umjesto tih suštinskih prioriteta, kojima se trebalo baviti, ispostavilo se, svakako ne 
zaslugom Bošnjačke stranke, da su neki drugi važniji, a upravo ti prioriteti unijeli su neke nove 
nestabilnosti, nove političke podjele, produbili međuetničku distancu, koja nije dobra ni za koga u Crnoj 
Gori. Bošnjačka stranka smatra da nije dobar put da se bilo kome obezbjeđuju prava koja će biti na štetu 
nečijih drugih prava ili izazivati nezadovoljstvo pripadnika bilo kojeg naroda u Crnoj Gori. Naš princip je bio i 
ostao -ravnopravnost i jednakost za sve građane, jer samo je to put u stabilno i sigurno društvo u državi 
Crnoj Gori, koja je dom svih nas podjednako.  



           Ova Vlada nije uspjela djelovati po zacrtanim prioritetima i samim tim nije uspjela isporučiti rezultate 
koje su od nje očekivali i njeni konstituenti, i građani, i međunarodna zajednica, i očigledno i naši evropski 
partneri. Što je najvažnije, umjesto optimizma i nade, došlo je do razočarenja naših građana ukupnom 
situacijom u kojoj se nalazimo. Dodamo li tome međunarodne okolnosti, rusku agresiju na Ukrajinu, tešku 
ekonomsku situaciju u kojoj se svi skupa nalazimo, a čije razmjere ćemo tek osjetiti na jesen i na zimu -
jasno je da trebamo shvatiti dubinu ekonomske političke i institucionalne krize u kojoj se trenutno nalazimo.  
 Moramo se suočiti sa time i biti vrlo iskreni, poštovani predsjedniče Vlade, gospodo ministri, drage 
kolege, kada ocjenjujemo rad ove Vlade i reći da se ona bavila nekim drugim pitanjima i temama više koje 
nijesu bile adekvatan odgovor na krizu, već uzrok nekih novih zaoštravanja u društvu. I u krajnjem, politički 
momenat, ova Vlada je izgubila povjerenje u Parlamentu najbrojnijeg političkog subjekta, a to je 
Demokratska partja socijalista. Danas jesmo tu gdje jesmo, valja gledati ispred sebe i tražiti odgovore na 
pitanja kako dalje. Bošnjačka stranka smatra i poziva sve demokratske i proevropske snage, bilo da su one 
u vlasti ili u opoziciji, da se zajednički okupe oko jednog cilja - traženja zajedničkih rješenja koji bi mogli 
donijeti stabilizaciju političkih prilika. To znači - povratak međusobnog povjerenja koje je uzdrmano i 
saradnje oko evropske i naravno euroatlantske budućnosti Crne Gore; političkog dijaloga, ekonomske 
stabilizacije društva, jačanja multietničkog sklada, poštovanja svih naših različitosti. Konkretno, to znači i 
deblokadu evropskog puta, izbog Sudskog savjeta, Ustavnog suda, izbor vrhovnog državnog tužioca, 
dogovor oko izbornog zakonodavstva i otvaranja nove perspektive za Crnu Goru, kao najozbiljnijeg 
kandidata za ulazak u Evropsku uniju u regionu.  
 Vjerujemo da te snage postoje i u ovom Parlamentu i u vlasti sadašnjoj, aktuelnoj i u opoziciji. 
Vjerujemo da su one u dominantnoj većini i da one mogu otpočeti dijalog i postići dogovor oko modela kuda 
i kako dalje. Zaista, iskreno vjerujemo da ćemo naći način kada su ove suštinske stvari u pitanju da 
ostavimo po strani trenutne političke razlike, interese, razmirice, okrenemo se budućnosti i zajednički 
radimo na objedinjavanju svih odgovornih zdravih i demokratskih snaga, koje su svjesne težine situacije u 
kojoj se nalazimo, ali i neophodnosti saradnje u interesu svih građana, posebno mladih ljudi, naše djece za 
koju treba graditi stabilnije i zdravije društvo.  
 Bošnjačka stranka podržava dijalog, podržava okupljanje svih zdravih demokratskih i progresivnih 
proevropskih snaga, jer znamo da je to u interesu svih građana. Jer, Bošnjačka stranka ima jedino obavezu 
i odgovornost prema građanima. Naši stavovi i oko Vlade i oko onoga što će uslijediti narednih dana ili 
sedmica isključivo su zasnovani na odlukama naših partijskih organa, provjerenih u najširim konsultacijama 
i razgovorima na terenu sa građanima, našim članstvom i podržavaocima naše politike. Politika naše 
stranke kreira se jedino na našim partijskim organima, bez bilo kakvog uticaja ili mentorstva, iz bilo kojeg 
centra uticaja u Crnoj Gori ili van nje.  
 Zato ćemo i ovoj Vladi i o narednim koracima odlučiti onako kako smatraju naši partijski organi, 
naše članstvo, a pokazalo se naravno da oni donose ispravne odluke - i za bošnjački narod, i za našu 
domovinu Crnu Goru.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (19.08.22 13:54:59) 
 
 Zahvaljujem kolegi Mustafiću. 
 Sada dajem riječ kolegi Damiru Šehoviću, u ime Kluba Socijaldemokrata.  
 Molim poslanike da dozvole kolegi Šehoviću da uzme riječ. 
 Izvolite, kolega Šehoviću. 
 
 
 DAMIR ŠEHOVIĆ (19.08.22 13:55:16) 
 
 Hvala, potpredsjednice Skupštine.  
            Poštovani članovi Vlade, uvažene kolege, 
 Socijaldemokrate će, kao najglasnija opozicija 43. Vladi, sa velikim zadovoljstvom glasati za njen 
pad. Da su nas slušali, ovakva Vlada nikad ne bi bila ni izabrana. Upozoravali smo naše partnere u Crnoj 
Gori i van Crne Gore da je priča o takozvanoj evropskoj, odnosno pomiriteljskoj vladi samo mantra koja 
treba da prikrije veliku prevaru koja je osmišljena van Crne Gore, a koja joj je poput kukavičjeg jajeta 
podmetnuta. Upozoravali smo da Vlada u ovom sastavu neće biti u stanju da vodi politiku diskontinuiteta u 
političkom, društvenom, pa ako hoćete i civilizacijskom smislu u odnosu na, rekao bih, veoma loše nasljeđe 
koje je ostavila Krivokapićeva Vlada.  
 Dokazivali smo na različite načine da će ova Vlada, baš zbog toga što je sastavljena tako kako je 
sastavljena, nastaviti da vodi anticrnogorsku i antievropsku politiku. Nažalost, 43. Vlada je izabrana, a mi u 



Socijaldemokratama Crne Gore smo dobili jednu veliki satisfakciju na koju smo ponosni. To je činjenica da 
smo bili i ostali jedina suverenistička partija koja je odbila da se valja u blatu koje smo gledali u prethodnih 
nekoliko mjeseci i koja je, odbijajući brojne funkcije koje su nam nuđene po dubini, uspjela da sačuva svoje 
političko dostojanstvo. Svega tri mjeseca je trebalo da prođe da čitava dobronamjerna Crna Gora shvati da 
smo oko svega, uvažene kolege, što smo govorili u odnosu na 43. Vladu bili u pravu.  
 Ono što želim da saopštim je činjenica da nas ozbiljnost političkog momenta u kojem se Crna Gora 
danas nalazi obavezuje da ne smijemo da likujemo, iako imamo razloga, već moramo da se ozbiljno 
odnesemo prema zbilji koja nas okružuje. A upravo ta odgovornost prema crnogorskoj zbilji nas je i navela 
da bez velikog promišljanja i mi donesemo odluku da stavimo potpis na iniciijativu kolega koje su je 
formalizovali prije nekih dvadesetak dana, a koja je u konačnom imala za cilj da izglasa nepovjerenje ovoj 
Vladi. To smo uradili iz prostog razloga što smo apsolutno tada kada smo donosili tu odluku bili svjesni da 
će ona imati potrebnu podršku u Parlamentu. Jer, ako hoćete i kosmička je pravda da Vlada sa ovakvim 
rezultatima, odnosno sa odsustvom bilo kakvih rezultata zavrijedi mjesto u crnogorskoj istoriji kao Vlada sa 
najkraćim mandatom do sada. Brojni su nas razlozi motivisali da takvo nešto uradimo. Nešto više od 100 
dana je trebalo da prođe da i domaća i međunarodna javnost shvati dvije stvari. Jedna je da ne samo da 
nema nikakvih opipljivih i ozbiljnijih rezultata u bilo kojoj oblasti, nego da je ovako koncipirana Vlada u 
situaciji da nije u stanju zbog deficita koje ima da bilo kakav rezultat izbaci.  
 Kada govorimo o evropskim integracijama, moramo da kažemo da smo u toj oblasti zaradili jednu 
veliku nulu. Dakle, nije bilo ništa od izbora sudija Ustavnog suda iako je na sva zvona tako nešto 
najavljivano. Nije bilo ništa od izbora članova Sudskog savjeta iako je tako nešto obećavano. Nije bilo ni 
pomena o tome da izaberemo VDT-a u punom mandatu, a čini mi se da niko nije ni pomenuo izborno 
zakonodavstvo kojim smo takođe trebali da se bavimo. 
 Uvažene kolege, od obećane takozvane kvalifikovane većine su ostali samo dugmići, a ja ću vas, 
dragi moji prijatelji, podsjetiti da je obezbjeđivanje većine od 54 odnosno 49 poslanika bio jedan od 
osnovnih razloga, bazični razlog kojim je argumentovana potreba da dođe do formiranja ovakve manjinske 
Vlade. Ključni razlog koji su kolege koji su bili zagovornici tog rješenja iznosili kao argument zašto treba da 
podržimo manjinsku Vladu je nakon svega tri mjeseca izostao. Odnosno, ono što je suština manjinske 
vlade nije isporučeno. Eto nam razloga zašto treba da se glasa za uskraćivanje podrške ovoj Vladi. A 
zašto, uvažene kolege, nije bilo potrebne kvalifikovane većine od 54 odnosno 49 poslanika - treba pitati 
kolege iz Vlade koje su, umjesto evropskih prioriteta, nametnule neke tuđe prioritete, koje su priču o 
kvalifikovanoj većini raspršile i od toga, kako maloprije rekoh, nije ostalo ama baš ništa.  
 Kada je riječ o egzistencijalnim odnosno životnim temama, tu su takođe dometi ove Vlade ravni nuli. 
Vlada gotovo da prstom nije mrdnula da riješi problem rekordne nezaposlenosti, najveće od obnove 
nezavisnosti na ovamo. Vlada nije imala kapacitet da vodi adekvatnu politiku kada je riječ o rekordnoj stopi 
inflacije koja je na dvocifrenom nivou, uvažene kolege, koja je najveća u regionu uprkos činjenici da smo 
eurizovana ekonomija. Vlada čak nije bila u stanju da primijeni zakon koji smo upravo mi, poslanici 
Socijaldemokrata, amandmanom učinili primjenjivim i da stane na put divljanju cijena osnovnih životnih 
namirnica. Ne. Umjesto da se bavi divljanjem cijena osnovnih životnih namirnica, naša Vlada se češljala. 
Vlada ni jednom nije pomenula jedan od gorućih problema u crnogorskoj ekonomiji. To je problem 
nelikvidnosti koji se poput epidemije širi našim privrednim sistemom. 
 Uvaženi građani Crne Gore, 20.000 preduzeća je u Crnoj Gori trenutno u blokadi, a iznos duga koji 
su ta preduzeća generisala je na  nivou od oko milijardu eura. Ni jednom nijesmo čuli bilo koga iz Vlade da 
pomene ovo kao prioritetno pitanje ili jedno od pitanja u oblasti ekonomije koje trebamo rješavati. Da ne 
pominjemo katastrofalno pripremljenu turističku sezonu, da ne pominjemo dubioze u zdravstvenom sistemu 
koje još uvijek nijesu riješene.  
            U konačnom, da zaključim i izlaganje koje je posvećeno ovoj temi. Više se SD bavio životnim 
pitanjima nego čitava Vlada. Zahvaljujući amandmanu SD-a, akcize na gorivo su mogle biti smanjene za 
50%; zahvaljujući našim amandmanima, uvažene kolege, PDV je na hljeb smanjen sa 7% na 0%;  
zahvaljujući našim inicijativama su povećane naknade, odnosno stipendije i krediti studentima, naknade 
pirpavnicima i minimalne odnosno najniže zarade odnosno penzije. Više je SD predložio zakona nego 
čitava Vlada. Čitava Vlada je predložila 10 zakona, od čega su sedam kratke izmjene i dopune zakona koje 
se sastoje od jednog ili dva člana, a tri sistemska zakona koja su se našla u skupštinskoj proceduri su 
zakoni koje je pripremila ona Vlada prije nje, najgora u našoj dosadašnjoj istoriji.  
 Dakle, zbog toga kažemo da je SD imao više zakonsih inicijativa nego čitava Vlada i to je najbolji 
pokazatelj kakvi su uspjesi Vlade u toj oblasti. Međutim, Vlada je, dragi moji prijatelji, uspjela u jednom. 
Vlada je uspjela da nas pomiri i Vlada je uspjela da nas ujedini, ali ne na način što je vodeći računa o 
javnom diskursu koji je generisala iz svojih redova uspjela da spusti političke i međunacionalne tenzije koje 
su, uzgred rečeno, zahvaljujući njoj danas na najvećem nivou, nego je uspjela da nas ujedini, da gotovo 
ujedini čitav Parlament u saznanju da treba da bude smijenjena. Nikad se u istoriji Crne Gore nije desilo da 



90% poslanika potpišu dvije inicijative koje imaju za cilj istu stvar - da smijene Vladu koja nema nikakvih 
rezultata.  
 Sad je tehničko pitanje, drage kolege, hoćemo li mi danas da smijenimo Vladu, ili ćemo to da 
uradimo 02. septembra. Jer, političke razlike, kada je riječ o odgovoru na to pitanje, nemaju nikakve veze. 
Političke razlike 90% Parlamenta koji je ujedinjen u stavu da Vlada treba da padne su tu i dalje i one će biti 
tu i nakon glasanja o sudbini ove 43. Vlade. Ali, činjenica da se Crna Gora nalazi u teškoj situaciji, činjenica 
da svaki dan ove Vlade je predug za naše građane, vjerujem da će biti dovoljan argument koji će motivisati 
značajnu većinu ovog Parlamenta da danas postupi odgovorno, da danas izglasa nepovjerenje 43. Vladi, a 
02. septembra ćemo, potpredsjednice Skupštine imati priliku da se izjasnimo i u odnosu na mjesto 
predsjednice Parlamenta koje je takođe odraz parlamentarne većine, koja, uzgred rečeno, više ne postoji. 
Time ćemo stvoriti pretpostavke da već sjutradan, kao odgovorni ljudi, vidimo šta ćemo, a nemamo mnogo 
izbora. Treba da sjednemo i da dogovorimo datum vanrednih parlamentarnih izbora i da dogovorimo oblik 
vlade koja će te izbore da priprema i da probamo, uvažene kolege, da u međuvremenu riješimo neka 
pitanja, dok Parlament i dalje funkcioniše, iz domena evropske agende. 
 Što se nas tiče, ulaziti u nove političke eksperimente ako predloga za tako nešto bude, nećemo, jer 
ne vidimo ni jedan razlog da ulazimo u treći politički eksperiment, kad već nijesmo bili dio ni prethodna dva. 
Zato sam apsolutno ubijeđen da ćemo pokazati ozbiljnost, da ćemo pokazati odgovornost, da ćemo 
smijeniti Vladu, oko koje je makar 90% Parlamenta saglasno da treba da bude smijenjena, i da ćemo biti na 
nivou zadatka narednih dana, jer sam siguran da naši uvaženi građani to od nas očekuju. 
 Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (19.08.22 14:07:33) 
 
 Zahvaljujem se kolegi Šehoviću. 
 Sada u ime Kluba Socijaldemokratske partije i Liberalne partije, pošto smo tako zamoljeni, prvih pet 
minuta kolega iz Socijaldemokratske partije Adnan Striković, a preostalih pet minuta će kolega Andrija 
Popović, kao član Liberalne partije. To je dogovor koji smo prihvatili. 
 Izvolite, kolega. 
 
 
 ADNAN STRIKOVIĆ (19.08.22 14:08:26) 
 
 Tačno je, takav je dogovor.  
 Hvala Vam na toj opservaciji. 
 Poštovana potpredsjednice Skupštine, poštovani građani Crne Gore, poštovani članovi Vlade, 
uvaženi premijeru Abazoviću,  
 Meni i nama u Socijaldemokratskoj partiji je jasno da je 43. Vlada završila svoju misiju, da je ona 
već pala. Dok smo imali samo jednu inicijativu, mogli smo da govorimo danas o jednom načinu diskusije, 
borbi da se ta Vlada sačuva itd. Međutim, nakon svega toga imamo i drugu inicijativu. Argumentacije iz 
jedne i druge inicijative su umnogome podudarne, nisu svi argumenti isti, ali se u umnogome podudaraju, 
tako da mislim da je bespredmetno raspravljati o tome da li Vlada koju, ne dvije trećine, kao što je neko 
rekao, nego šest sedmina ovog Parlamenta ne podržava, treba i dalje da funkcioniše.  
 Imajući to u vidu, naročito nakon ove druge inicijative, mislio sam, a imajuću u vidu i vašu raniju 
izjavu, odnosno izjavu onog dana kada ste imenovani za premijera 42. Vlade i kada ste kazali - pala je 41. 
Vlada, pala je 42. Vlada, kada bude padala 43. Vlada, to će se dešavati u mnogo relaksiranijoj atmosferi 
zato što je to demokratski iskorak. Znači, Vi ste znali, što mi je sada jasno, da će ta Vlada da padne. Mislim 
da s Vaše pozicije premijera ne bih tako razmišljao da će moja Vlada da padne, ali Vi ste to predosjećali i 
ispostavilo se kao tačno. Žao mi je što nije baš tako relaksirano kao što ste saopštili. Jer, u politici doživite 
nekad uspjeh, a nekad razočaranje. Mislim da Vi niste bili spremni na politički uspjeh koji vas je zadesio. 
Lično nisam bio spreman da podnesem toliko razočaranja koliko se ono što ste Vi radili s pozicije premijera 
desilo, a pogotovu nakon današnje izjave koja me veoma kao čovjeka pogodila. To niko do sada osim 
kolege Živkovića komentarisao. Vi ljude možete uvrijediti na različite načine, i u politici, i u životu, a ja sam 
najosjetljiviji kada mi neko spočitava mržnju, pogotovo kada mi spočitava nacionalnu mržnju i pogotovo 
kada mi spočitava da sam se sa nekim ujedinio u toj mržnji. Meni Bošnjaku, muslimanu u Crnoj Gori, da Vi 
spočitavate da mrzim Albance, zaista mislim da ide ispod i Vašeg i mog nivoa. Mislim da, iako ste poznati 
po izjavama koje izazivaju ovako oprečan stav u javnosti i izjave koje ste kasnije morali da povlačite ili 
demantujete, nikad se niste izvinili. Ovo zaslužuje da izađete za ovu govornicu i da se izvinite. Nije u mom 
maniru, zato Vam neću reći da treba da Vas bude sram zbog toga. Povlačim tu izjavu, ali Vas molim, kako 



moje razočaranje ne bi bilo sada samo u premijera nego u Vas kao u čovjeka, da ovu izjavu izađete i 
povučete.  
 Razlozi zbog čega treba da padne ova Vlada su sadržani u inicijativi koju smo svi mi potpisali. Vi 
ste, kada ste došli na mjesto premijera, podvukli određene prioritete koje ova Vlada treba da radi. Između 
ostalog, ključna riječ u svemu tome je bio dogovor. Trebalo je doći do dogovora između političkih subjekata, 
trebalo je doći do dogovora između vas u Vladi, a taj dogovor trebalo je da vodi ključnim stvarima u 
rješavanju značajnih pitanja vezanih za poglavlja 23 i 24, izbor VDT-a, izbor sudija Ustavnog suda, izbor 
članova Sudskog savjeta. Čak ste otišli korak dalje i kazali iako to nije instituticionalna nadležnost Vlade da 
vi od poslanika čak ne tražite ni pomoć, samo tražite da vam ne smetamo da to odradite. Jesmo li vam 
smetali? Jesam li vam ja smetao? Je li vam smetao bilo ko od ovih potpisnika ove inicijative ili su vam 
smetali neki drugi koji su za državu naroda i to neravnopravnih naroda, a vi bi sa njima da gradite 
građansku i evropsku Crnu Goru? Ne znam ko je smetao. Da li su vaši poslanici glasali za izbor sudija 
Ustavnog suda ili naši? /Upadice/ Znam da je odlično.  
 Dalje, šta je bilo o dugo najavljivanom Zakonu o porijeklu imovine kojim ste prijetili Crnoj Gori? 
Svaki euro u životu sam zaradio legalno. Pozivam da se donese svaki mogući zakon iz svih oblasti da se 
ispituje porijeklo svačije imovine. Šta je bilo sa tim? Ništa od toga nije bilo. Nije došlo do poslanika. Šta je 
sa reformom izbornog zakonodavstva? Šta je s biračkim spiskom? Da upotrijebim formulaciju koju 
Demokrate često upotrebljavaju. Potpredsjednik Vlade Konjević je u Vladi na paramparčad razbio vašu 
teoriju o nekakvim zloupotrebama u biračkom spisku. Dvije godine jedna Vlada, pa kasnije vaša. Tri, četiri 
mjeseca ste pokušavali da nađete, nijednu nepravilnost nijeste našli, a pričamo o nekakvim prioritetima 
rada Vlade. Nešto što je bilo značajno kao rad Vlade za Socijaldemokratsku partiju u toj Vladi je bila revizija 
i preispitivanje svih spornih odluka u oblasti prosvjete i kulture. Šta ste tu uradili? Šta je sa protivzakonitim 
razrješenjima direktora škola? Ništa ni po tom pitanju nije urađeno. Zbog svega, dogovorili smo da 
podijelimo vrijeme, skratiću jednom logičkom nedoumicom.  
 Gledao sam vaš video kako se hvalite rezultatima Vlade itd. Nelogično mi je da čovjek koji se hvali i 
predstavlja Vladu najuspješnijom do sada za prvih 100 dana itd. je najavio njenu kompletnu rekonstrukciju. 
Čak je ministar Šćekić rekao da treba svi ministri da se promijene samo Vi da ostanete premijer. Vi ste 
nešto slično poručili svim ostalim partijama. Tako da mi u tom smislu nije jasno kako želite da se mijenja 
kompletna Vlada koja je napravila najbolje rezultate, po Vama, u istoriji Crne Gore. To su neke logične 
nedoumice. Mislim da se Vi nalazite u jednom političkom magnovenju iz kojeg dajete izjave kakve dajete 
ovo što se tiče i nacionalnosti i ovo što se tiče uspjeha i rada Vlade. Tako da Vas molim da izađete, da se 
zbog svega toga izvinite, prije svega, građanima Crne Gore, a onda nama poslanicima. Makar mene ste 
jako uvrijedili. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (19.08.22 14:14:53) 
 
 Zahvaljujem kolegi Strikoviću.  
 Izvolite, kolega Popoviću. Imate pet minuta. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (19.08.22 14:14:59) 
 
 Zahvaljujem.  
 Poštovana Skupštino, uvažene građanke i građani Crne Gore, crnogorske dijaspore, poštovane 
predstavnice i predstavnici Vlade,  
 Da ne bih došao u opasnost kao premijer Abazović na 27. godišnjici genocida u Srebrenici kada je 
u ime Crne Gore održao govor iz glave i sve nas o jadu zabavio, taj govor je mnoge zabolio, pročitaću ovo 
što sam pripremio (da to bude, ipak, jasno, koncizno, precizno).  
 Iako smo mnogo očekivali od ove manjinske Vlade, koju je i Liberalna partija podržala prije stotinjak 
dana, bez učešća u njoj, uz sprovođenje dogovorene evropske agende - ispala je veliki promašaj. Koristim 
priliku da uputim izvinjenje svim glasačima i simpatizerima Liberala što smo nakon teških odluka naših 
najviših organa, želeći da pridonesemo rješavanju duboke političke i institucionalne krize koja trese Crnu 
Goru posljednje dvije godine, postali nevoljni saučesnici još jedne političke ujdurme, koja državu dovodi na 
ivicu ambisa i vanrednog stanja sa svim tragedijama, štrajkovima, protestima, blokadama puteva koji su 
postali naša svakodnevica. Nakon obaranja, mislili smo najgore Vlade u istoriji, nažalost, danas znamo da 
ni ova manjinska Vlada u ovom kratkom roku, u trci za foteljama, nije uspjela da iskorači iz tog začaranog 
kruga u koji nas je uvela ona prethodna, ispala je, za kratko vrijeme, čak gora od 42. Vlade.  
 Osvrćući se za mjesece za nama, možemo da konstatujemo da je ova Vlada isključivo imala 
prioritete nametnute za građane, marginalna pitanja koja donose samo nove glavobolje, tenzije i skreću 



pažnju s ključnih tema, a ne nude nikakvo konkretno rješenje niti dobro za Crnu Goru i njene građane i 
građanke. Agresivno insistiranje na takvim temama, bez ikakvog obaziranja na kritike i sugestije koje su 
gotovo jednoglasno stizale ne samo od političkih stranaka, većine i opozicije, već i od naših partnera iz 
Evropske unije, civilnog sektora i stručne javnosti - tjera nas na pomisao da takvu agendu ova Vlada 
sprovodi po diktatu nekoga izvan Crne Gore kome odgovora nestabilna Crna Gora i koji će se pojaviti kao 
spasilac nudeći rješenja da nas spasi od nas samih, uvodeći nas u decenijsku podređenost iz koje smo se 
jedva izvukli na referendumu o nezavisnosti 2006. godine, trasirajući tada sebi evroatlantski put, a ne 
tavorenje na balkanskim marginama i kreiranje srednjovjekovnih protektorata. To građani Crne Gore neće i 
to Crna Gora neće.  
 Predsjedništvo Liberalne partije ranije je donijelo odluku da poslanik Liberala podrži izbor manjinske 
43. Vlade, bez učešća Liberala u njoj, vodeći, prije svega, računa o crnogorskim nacionalnim interesima, 
ekonomiji, ukupnoj stabilnosti, deblokadi evropskih integracija - što je sve trebao biti prioritet Vlade. Kako je 
nakon samo 70 dana od njenog izbora došlo do grubog krišenja principa Sporazuma o parlamentarnoj 
podršci 43. Vladi, član 6, način odlučivanja, od strane predsjednika Vlade, podrškom nesumnjivo 
protivustavnom i protivzakonitom tekstu ugovora sa Srpskom pravoslavnom crkvomv uz ignorisanje 
zahtjeva gotovo svih faktora većine partija parlamentarne većine, stručne javnosti, CANU, civilnog sektora, 
međunarodne zajednice, uz napuštanje evropske agende i rasturanje pregovaračkog procesa sa 
Evropskom unijom - stekli su se uslovi za izglasavanje nepovjerenja Vladi. Ne ulazeći u razloge zašto je 
premijer Abazović pucao sam sebi u zdravu nogu, oborivši svoju vladu, uvažavajući činjenicu da se 
premijer nalazi svojom zaslugom u tijesnoj koži, vremenom ćemo saznati jesu li u pitanju crna magija, uticaj 
sekti, Sky aplikacija ili nešto drugo. Zašto je premijer Abazović obmanuo cjelokupnu javnost da je 
potpisivanje ugovora sa SPC uslov Demokratskog fronta da podrže evropsku agendu, izbor nosilaca 
najviših pravosudnih funkcija, a oni to nisu uradili - brzo ćemo saznati.  
 Kako su pogaženi temeljni principi saradnje nas osam konstituenata u okviru potpisanog 
sporazuma, kako su pogaženi normativni prioriteti za ispunjavanje obaveza za članstvo u EU, kao i politički 
prioriteti za izvršnu vlast - Crna Gora je pretrpjela ogromnu štetu koju pod hitno moramo da saniramo 
raspisivanjem vanrednih parlamentarnih izbora, kao jedinog poštenog i pravednog rješenja prema 
građanima, građankama, uz hitan izbor tehničke koncentracione Vlade koje će ih sprovesti i koja jedina 
može izvršiti deblokadu izbora nosilaca pravosudnih funkcija kvalifikovanom većinom. Mora svima biti jasno 
da nakon što Ustavni sud polovinom septembra ove godine za manje od mjesec dana izgubi kvorum za 
rad, još jedan sudija odlazi u penziju, ostaje ih samo tri od sedam, nema uslova za održavanje izbora ni 
lokalnih 23. oktobra ni vanrednih parlamentarnih, shodno ustavnoj nadležnosti Ustavnog suda, član 149 
koji se tiče izbornih sporova. Država ulazi u totalni politički džumbus.  
 Podsjetiću, završavam, na odgovoran odnos Liberalne partije prema evropskoj agendi i deblokadi 
pravosuđa. Liberali su na Ustavnom odboru podržali četiri sudije Ustavnog suda, na plenumu četiri 
kandidata za Sudski savjet, za razliku od vodećih stranaka manjinske Vlade. Dakle, Liberali su rijetki koji su 
to uradili. Crnoj Gori su u ovom trenutku potrebne reforme koje će nas vratiti na poziciju lidera evropskih 
integracija i jedinstven stav oko važnih pitanja, čije rješavanje će nas dovesti u poziciju skorog članstva u 
EU. Umjesto toga, ranije kao vicepremijer a sad kao premijer, gospodin Abazović nam nudi dalju 
klerikalizaciju, falsifikovanje hiljadugodišnje državotvorne crnogorske istorije, legalizovanje nadmoći 
crkvene nad državnom vlašću i usmjerava Crnu Goru kako odgovara nekom drugom, a ne nama samima. 
To ćemo danas zaustaviti.  
 Liberalna partija će, kao podnosilac inicijative za glasanje o nepovjerenju 43. Vladi, na osnovu ranije 
odluke predsjedništva glasati za razrješenje Vlade. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (19.08.22 14:23:24) 
 
 Zahvaljujem kolegi Andriji Popoviću.  
 Sada posljednji u ime klubova, kolega Genci Nimanbegu u ime Kluba albanskih poslanika.  
 Izvolite, kolega Nimanbegu. 
 
 
 GENCI NIMANBEGU (19.08.22 14:23:39) 
 
 Hvala, potpredsjednice Bošnjak.  
 Dobar dan, članovi Vlade, poslanici i poslanice, građani Crne Gore,  
 Gospodine Abazoviću, nažalost, kod Vas je nedostajalo povjerenje da se nešto može učiniti u ovoj 
godini. Ovo povjerenje nije samo do Vas, falilo je povjerenje i kod drugih političkih struktura koje djeluju u 
Crnoj Gori. Da bi se imalo povjerenje, treba da postoji dijalog. Moj stav je rezultat nedostatka povjerenja jer 



je prošla Vlada radila svakodnevno kao da će izbori biti sjutra. Tako je djelovao i Demokratski front, tako su 
djelovali i drugi politički subjekti osnivači. Tako je radila, nažalost, i ova Vlada jer je mandat bio jasan. Vaš 
je mandat baziran, onako kako sam rekao na Cetinju, u nekoliko aspekata: da se povrati stabilnost 
institucionalno i politički u Crnoj Gori. Razlozi zašto smo dali povjerenje ovoj Vladi su u našim zahtjevima za 
decentralizaciju, za zagarantovane mandate, za izmjene Zakona o morskom dobru, za povraćaj imovine 
opštinama u Crnoj Gori, uključujući i zakon iz 2009. godine. Želim da naglasim da sve ovo nije postignuto u 
ovih vaših 100 dana. Zašto kažem da je kod vas izostalo povjerenje? Jer, imamo nejasan politički subjekt. 
Zašto je agenda Sporazuma sa Srpskom pravoslavnom crkvom stigla tako brzo? Da javnost ne bi 
pomislila, Albanci nemaju problem sa Sporazumom sa Srpskom pravoslavnom crkvom, jer je taj sporazum 
neophodan, ali mi kao Albanci imamo otvorenih pitanja, što na našim djelovima imamo recimo crkvu na 
Rumiji koja ima odluku Ministarstva o uklanjanju. Imamo djelovanje Srpske pravoslavne crkve u Šasu, 
Skadarskom jezeru, u selu Martinaj i u Starom gradu Ulcinju. Zbog toga, to nas čini rezervisanim prema 
načinu i prema brzini postizanja ovog sporazuma. Ovaj sporazum je morao biti diskutovan unutar većine 
koja je tada imala 46 poslanika i tih 46 sada ne postoje od 08. jula ove godine. Bila je nada da ćemo sa tim 
sporazumom to imati, ali to smo izgubili i to je rezultiralo sa dvije inicijative (od 36 poslanika i od 32 
poslanika). Znači, 68 njih, od 81 u Skupštini jedne države, koji su za izglasavanje nepovjerenja ovoj vladi, 
ali neće glasati jedni sa drugima. Zašto neće glasati? Zato što nemaju povjerenja jedni  u druge, i nisu im 
isti ciljevi. Nastavljamo onu tematiku, koju godinama ja ovdje ponavljam, da prava Albanaca su u sjenci 
odnosa između Srba i Crnogoraca. Naša prava, naše poglede je potvrdio i član Vlade ministar Maraš Dukaj 
koji nije bio učesnik kod glasanja o Temeljnom ugovoru.  
 Vi ste, gospodine Abazoviću, pokazali u ovih 100 dana da su mnoge stvari moguće. Dakle, 
uključivanje manjina u vašu Vladu, otvaranje mogućnosti investicija, i ovo je urodilo nadom kod građana 
zato, na žalost, otvorili ste mogućnost da se glasa o nepovjerenju vašoj Vladi. Trebalo je djelovati 
drugačije, ali sad je ovo završen posao. Kada smo dali povjerenje ovoj vladi izrazio sam jednu sumnju da li 
je ova struktura političara u Crnoj Gori u stanju da preskoči sve prepreke na evropskom putu, jer vi niste 
krivi za sve ove posljedice. Ima ovdje mnogo naslijeđenih problema, ekonomskih, političkih, korupcija, uticaj 
organizovanog kriminala u našoj državi, nedostatak regionalnog razvoja i naravno u 100 dana, pa i u 
godinu dana, nije se to moglo riješiti. Ovdje treba pokazati putokaz građanima. I prošli put bio sam jedini 
potpisnik Memoranduma koji je izrazio rezervu, nije učestvovao ni u pregovorima, ali sam bio za političku 
vladu. Politička vlada izražava volju građana, manjinske vlade su osjetljive u jednom pitanju mogu da se 
prelome, da se slome. Imali smo dva slučaja, i Krivokapićeva Vlada je bila manjinska i vaša je manjinska. 
Ovo su razlozi zbog kojih političko stanje u Crnoj Gori traje. I mi  pozivamo da lideri političkih subjekata, 
političke strukture se okupe, razgovaraju kako da se izađe iz ove situacije, jer bez dijaloga nema izlaza 
samo možemo nastaviti sa novim i novim vladama koje će biti udaljene, izgubiće se povjerenje građana, 
imidž nas političara će se urušiti i biće povećana anarhija. Ne zaboravite, ova je  država napadnuta iz 
okruženja, imam rezerve prema Otvorenom Balkanu. Nestabilnost regiona je povezana sa evropskim 
putem i evroatlantskim putem i NATO-om. Sve su ovo segmenti koje mora uzimati u obzir svaka buduća 
vlada koje će se formirati. Mi za ovo nepovjerenje bićemo uzdržani zbog više razloga. Mi smo sugrađani, vi 
ste imali čast da budete premijer, ali i izgubljenu mogućnost, na žalost, izgubljena šansa pripada vama. 
Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (19.08.22 14:33:43) 
 
 Zahvaljujem  kolegi Nimanbegu i na poštovanju vremena.  
 Ovim su uvodna izlaganja završena.  
 Premijer želi da uzme riječ, izvolite. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (19.08.22 14:34:08) 
 
 Zahvaljujem, uvažena potpredsjednice.  
 Poštovane poslanice i poslanici, poštovani šefovi klubova ili predstavnici klubova, hvala svima na 
uvodnim komentarima i raspravama.  
 Otvorile su se mnoge teme, neke se podudaraju, pa onda i ako se nekome ne odgovori, što se kaže 
direktno, mislim da ćete shvatiti suštinu. Sada ne znam da li da počnem, možda bi bilo da izazivamo neku 
repliku, pa ću ipak krenuti od kolege Erakovića, iako sam ostao dužan kolegi Živkoviću neka pojašnjenja, 
ali bolje da krenem od kolege Erakovića koji je iznio nekoliko teza, te teze su slične, s obzirom da dolaze iz 
istog kluba.  



 Dakle, mislim da je mnogo važno da čujemo sad ovaj dio priče, argumentacija možda će pomoći, 
možda neće, ali je jako važno da se čuje. Kada je riječ o prevarama, to sam čuo mnogo puta, mislim da je 
adresa kod vas i kod predsjednika vaše partije, ako hoćete da pričate istinu. A ako hoćete da se služite 
onim što se svaki dan služite, govorim kroz medije, portale, plaćene analitičare itd. koritaše, koje ću 
pomenuti, jer ima kontekst koji treba da se pomene, onda je to druga priča. Nikoga za ništa prevario nisam. 
Rekao sam vam da će se potpisati Temeljni ugovor ne jednom nego sto puta. Tačka 5 Sporazuma, samo 
zbog građana, volio bih, jer lako je ići po ambasadama i imati podršku možda i članova Vlade koji idu i 
potvrđuju nešto što nije tačno. Tačka 5 - regulisanje ugovora odnosa sa vjerskim zajednicama u 
skladu sa Ustavom i zakonom Crne Gore. Tačka 5, molim vas sve, u skladu sa Ustavom i zakonom Crne 
Gore. Tvrdim da je ovo u skladu sa Ustavom i zakonom Crne Gore. Nismo otvorili dijalog, nikad se o 
nijednom pitanju koje se tiče vjerskih zajednica nije pričalo koliko o ovome. Dijalog je otvoren deset godina, 
a otvorila ga je i 43. Vlada Crne Gore. Lako je manipulisati. Vidim ja da svi ovđe imaju dogovor da se 
izbjegava priča o Temeljnom ugovoru. Temeljni ugovor je došao do ovoga ću reći politički zašto je došao, 
zašto je Temeljni ugovor važan ne kao dokumenat nego zašto je važan za buduće političke procese. Nije 
bilo inkluzije, nikad nije bilo veće inkluzije. Pitam pred javnošću Crne Gore koja se nevladina organizacija 
uključila kad se potpisivalo sa Katoličkom crkvom, koja naučna institucija, koji intelektualac iz Crne Gore ili 
van Crne Gore, pitam javno kad je u pitanju Jevrejska zajednica, Islamska zajednica i Katolička crkva, 
pitam javno? Sakrio Dritan Abazović, to pišu vaši portali i CANU, sakrio Dritan Abazović izlaganje CANU. 
Uzeo sam ga pročitao, dobijao sam i sad dobijam na mejl na stotine dokumenata dnevno, ne idem sa njima 
javno niti je to posao premijera. Recite što piše, recite pošteno pred licem javnosti što piše . Između 
ostalog, piše treba donijeti poseban zakon koji reguliše povratak imovine vjerskim zajednicama. Što ja 
imam protiv toga? Između ostalog, piše da je Sabor Srpske pravoslavne crkve na nekom događaju, na 
nekoj skupštini njihovoj 2021. godine prestao sa upotrebom termina pravoslavna crkva u Crnoj Gori. Ja 
sam postao premijer 28. aprila 2022. godine. Popričao sam sa nekim članovima CANU-a i kad oni 
popričaju oni kažu - dobro, htjeli smo nekako da se obratimo, nemamo mi ništa protiv te argumentacije. Što 
nijeste riješili to pitanje? Što niste donijeli tu odluku? Reći ću vam zašto nije ta odluka donesena. Zato što 
kad se ova pitanja maknu sa dnevnog reda završeno je sa politikom nacionalizma. Iza nacionalizma stoji 
korupcija. Kad budem odgovarao i DF-u i neki drugi poslanici su pominjali i Sky aplikaciju, doći ću do Sky 
aplikacije. To je poenta priče, 8.07. se desilo, znao sam što će da se desi, vi kažete bez najave.  Ja sam 
najavio potpredsjedniku DPS-a Milu Đukanoviću, čak sam mu i rekao i tu prije same sjednice koja je 
počinjala neđe oko  12h sati ili 13h, mi smo  svi loideri partija drugi sastanak koji se ticao deblokade 
pravosuđa  odstali smo 15 minuta, posle toga ja sam rekao danas  će se glasati. I on je rekao, ja priznajem, 
on je rekao - pa mi nećemo moći ,onda mi ćemo morati da podnesemo inicijativu, ja sam rekao - podnesite. 
On je rekao moraćemo da podnesemo inicijativu, ja sam rekao podnesite inicijativu, podnesite inicijativu i to 
je to. Znate što ste vi očekivali od mene, što su možda i mnoge kolege očekivali dobronamjerne kolega 
moj, moj prijatelj Genci itd' Vi ste očekivali da će ja taktiziram, i da ću pitanje Temeljnog ugovora da 
odugovlačim na način kad najviše bude odgovaralo i mojoj političkoj strukturi i partiji i tako da ga negdje 
tempiram za neko drugo vrijeme, a ja Vam sad kažem da se ovo nije potipisalo 3.avgusta on se nikad  nebi 
potpisao. Da se on nije potpisao 3.avgusta nikad se ne bi potpisao, nikad. To je vaš politički stav, ja ga 
poštujem, ja ne polimišem sa tim stavom samo želim da se ne skrivaju stvari i da se ne plasira ođe nikakva 
evropska agenda itd, da se ne skrivaju stvar,  to je pošten stav. Neko je imao protiv toga nešto  to je to, nije 
to tekst iz Beograda i nije to tekst koji je imao Zdravko Krivokapić ispred sebe. Ovaj tekst je  doživio sedam 
izmjena sve u korist države, pojašnjenja, dodatno pojašnjenje i on je sad u potpunosti usklađen sa 
Ustavom i zakonom Crne Gore. U potpunosti. Ali što je problem samo da bi ukapirali građani, zašto je tolika 
polemika oko Temeljnog ugovora, jer nema daljne priče o podjelama. Jedna strana želi da se drži 
toga,druga želi da kaže da stvaraju sukob  to je to bilo je ljudi što su podržavaoci Temeljnog ugovora što su 
htjeli da taktiziraju, bilo je i takvih navoda prema  meni, koji su podržavaoci ima i toga da ne bude samo vi 
koji ste protiv. Nema taktiziranja ova država nema vremena da čeka. Sve stvari koje ste sakrili ispod tepiha 
ja sam spreman da ih ovdje  otkrivam, biće još političkih borbi, ništa nije ni počelo danas, neće ni završiti 
danas, biće još političkih borbi, ozbiljnih političkih borbi. A ja sada treba da kažem zašto sve ovo nastaje. 
Zašto? Zato što postoji samo jedan problem, taj problem se zove  zaplena cigareta u Luci Bar. Zaplena 
cigareta iz maja mjeseca u Luci Bar je pokrenula priču o tome da treba da se sruši premijer Dritan 
Abazović. Jer Dritan Abazović nije premijer koji će da zbog toga da provede dva mjeseca duže u fotelji ili tri 
mjeseca duže, ili može da ima perspektivu  za neku narednu Vladu da radi takve vrste  kompromisa.  
 Pošto sada mislim da je momenat da kažem sve stvari i reći ću, zaplena  koja se desila u Luci Bar 
ima veze sa građevinskom kompanijom koja se zove  Bemax. Ta građevinska kompanija koja se zove 
Bemax osnovala je M-portal, taj M-portal  nije samo jedan mediji, nego je takozvani MNE, M-portalu, N-
radio i E-televizija, taj portal je finansiran od strane Bemaxa, to nije ništa sporno. Što je sporno? Sporno je 
što je po operativnim podacima većina te robe zaplijenjena u Luci Bar vlasništvo Bemaxa ili ljudi povezani 
sa njima, otale se finansiraju kampanje i od tada počinje veliki rat sa premijerom koji se zove Dritan 



Abazović, a doći ću do nacionalizma i do fašizma određenih struktura.  Ta ekipa  koju predstavlja onaj 
Ubović, sad su posvađali između sebi,  je konektovana na Zorana Lazovića, Milivoja Katnića i bivšeg šefa  
SPO-a  Dragana Radonjića. Ovo što objavljuje M portal nijesu Izvještaji Europola, nego izvještaji sa tajnih 
mjera, koji su se vršili prema Škaljarcima, a koji iz bivšeg SPO-a su završili u medije. Ja pozivam SDT da 
provjeri kako su došli do njih. I stojim na raspolaganju i sam da podijelim ono što mogu da budu moja 
saznanja, možda mogu da budu od koristi. U međuvremenu strada zbog organizovanog kriminala sin 
Zorana Lazovića Petar Lazović, u međuvremenu kreće tuča unutar Bemax-a iz nepoznatih razloga, 
vjerovatno finansijskih, pa se oni dijele među sobom, pa jednu osobu čuva 22 naružana čovjeka, sa 
imenom i prezimenom, a drugu osobu, ne znam tačan broj,ali ništa nije manji. U tom trenutku, kad shvataju 
da piramida kriminala počinje da pada  treba  izvući kec iz rukava, kec iz rukava ne može da bude borba 
protiv organizovanog kriminala i korupcije, jer to ne podržavaju naši međunarodni partneri, naročito ne 
Amerikanci,nego treba izvući Temeljni ugovor i pomamit narod  i počinje organizovana akcija destabilizacije  
države. Ovo je organizovana akcija destabilizacije  države. 
 Pomenuo je kolega Eraković, u smislu da adresira Vladi, ja ću pomenuti da adresiram DPS-u. DPS 
ovakvom politikom  u odnosu na ovu Vladu  gura Crnu Goru u velike probleme i gura Crnu Goru u 
nestanak. Demokratska partija socijalista i svi koji je podržavaju u ovome, oni je možda nesvjesno 
podržavaju, a mislim da vrh DPS-a mnogo dobro to razumiju. Ja ne znam donosili  li više predsjednik DPS-
a donosi li  odluke u ime vas u vaše ime, ili je ucijenjen ja to ne znam, niti me pravo da vam kažem zanima. 
Samo kažem da će pravda u Crnoj Gori doći, sve bilo 43. Vlade ili ne bilo, bilo premijera ili ne bilo 
premijera. Ljudi koji su godinama  bili tu, gledali to, pomenuo je neko Zvicera, oni su bili na partiju sa 
Zvicerom, ti ljudi su bili na partiji Zvicera, jedan dio njih u zatvoru,jedan je u bjekstvu, jedan je uhapšen u 
akciji koja je bila u aprilu 2021.godine, još će ljudi biti procesuirano,sigurno, ako Crna Gora bude htjela da 
živi  i da ide naprijed. Ako ne, ako treba da budu  u vašim čeljstima, u čeljustima M-portala i koji se osnovao 
isto kao Udar sve okej. Ko su ljudi koji su destabilizatori,ko su politički izvođači destabilizacije Crne Gore? 
Raško Konjević, Peđa Bošković,politički realizatori toga. Pitam kolegu Boškovića, nema ga ovdje, pitajte ga 
vi,je li bio na sastanku u Bandiće posle 30.avgusta sa ovom ekipom koju sam sad pomenuo, je li dio tog 
razgovora tu bio da se ne priznaju rezultati nego da krene haos na ulicama Crne Gore. Znate kako, vi 
možete da glasate 81, i možda je i to najveće olakšanje za mene, ali ja sam hobotnicu raskrinkao u 
potpunosti i ona po meni teško može da se vrati čak i da vi formirate neku Vladu u kojoj ćete značajno imati 
uticaj i imati svoje ljude ili je podržavati na onaj ili ovaj način, vrlo teško. Ali nemojte ako se sjutra budu 
dešavale neke stvari na crnogorskim ulicama  i ako se prolije krv ili ne znam što da smatrate da nijeste 
odgovorni  za to, zato što vas ja upozoravam sa ove govornice ođe. Ja vas najčasnije ovđe, pred licem 
javnosti, upozoravam, na najčasniji mogući način. Pozivam specijalnog državnog tužioca  da provjeri ove 
navode, da odradi ono što misli da treba da odradi i u odnosu na mene ili bilo koga drugoga i da sprovodi 
pravdu. To su ljudi koji guraju Crnu Goru u destabilizaciju, nikom drugom, to za vas tvrdim, stavio bih ruku u 
vatru, nikom drugom tome ne bi bio cilj, nikad ne bi rekao da kolega Živković, koleginica Vuković ili bilo ko 
želi neku destabilizaciju, ja  izlazim iz tog domena, govorim o višoj politici, o potrebi više politike i 
objašnjavam je imenom i prezimenom i nastaviću da je objašnjavam  i dalje i iz drugih pozicija. Ako bude 
trebalo objašnjavaću je i iz drugih pozicija. Tako da vi gurate Crnu Goru u nestabilnost gurate je, zaista je 
gurate u zagrljaj  "srpskog sveta", zaista je gurate, rušenjem  građanskog bića  vi to radite. Bilo je ovdje 
riječi  i uvrijeđeni su poslanici jer sam ja rekao da,evo jednog od koritaša,  takozvani ljudi  "koritaši" koji 
posle 30.avgusta nijesu mogli više da se konektuju direktno na državni sistem, i onda su pozvani da stalno 
čine nešto da izazivaju nacionalnu i vjersku mržnju.  
 Evo ga čovjek, nije prisutan zato neću da mu pominjem ime, ma nije ni dostojan da mu pomenem, 
čovjek je predsjednik PEN centra, evo ga čovjek koji je, između ostalog, izjavio, samo da vam pročitam, 
reagovao je onda i kolega Gjeloshaj, rekao je da su to fašistički ispadi koje neće zaboraviti, da ljudi koji su 
Albanci, jer oni su nekako stigmatizovani, oni ne bi trebalo time da se bave, zajedno sa Vučićem, Porfirijem 
i Joanikijem ruše interese Crne Gore i ko je da u tome učestvuje Dritan Abazović i Fatmir Gjeka. O tome 
sam pričao, gospodine Strikoviću, izvinite nisam došao do vaših, ali o tome sam pričao. O tome sam pričao 
nisam rekao da ste vi dio toga. Rekao sam da ovi ljudi stvaraju tu atmosferu, stvaraju atmosferu - da nam 
neće Šiptari odlučivati o našoj zemlji, da nam neće Albanci poklanjati naše crkve, iako je to sve neistina, ali 
to je narativ, i to je narativ koji dolazi od ljudi za koje se pritislo dugme da oni svi zajednički usmjere svoju 
vojsku na mene lično i na Vladu. Dakle, što je uradio saopštio sam to vašem predsjedniku partije, 
razumijem da na političkom nivou lidera mi smo svi korektni itd. vrlo lijepo pričamo i onda kad završimo to 
onda se da komanda da se sjati pješadija i vojska da jednostavno uruše sve živo, i to se radi permanentno. 
Objasnio sam za M portal, imam da objasnim i za ostale i za portal Analitika, i za Pobjedu, i za Draška 
Đuranovića, i za Darka Šukovića, i za Ljuba Filipovića i za mnoge druge. Dakle, da objasnim što je narativ i 
ko koga finansira, da objasnim, da pitam odakle njima stanovi, ko je njima otplatio kredite, ko je njima 
otplatio kredite, neka se za to zapitaju građani zašto neko ima motiv toliki da piše oko nekoga. Onda da bi 
sami sebe obezbijedili kažu to je nebitan političar, potpuno nebitan, pa kako svaki dan po 50 tekstova ako 



je neko nebitan,  nebitnim stvarima se ne treba baviti. Ne, suština je u ovom drugom, suština je u ovom 
drugom i vi stvarate veliku štetu državi Crnoj Gori. Jedva čekam te izbore. I nisam siguran ne želim ništa da 
prognoziram, ali mislim da sve ono za šta se vi časno borite, neki od vas, za što se časno bore, neki od 
vas, za vrijednosti koje su ok, koje su časne, mislim da će na tim izborima da nestanu. To je vaša politika. 
To je vaša politika. Svaka vam čast nemam što drugo da vam kažem, svaka vam čast. Izdaja, izdaja, 
izdaja, izdaja - o čemu je riječ ovđe? O 55% građana koji su vjernici Srpske pravoslavne crkve? Ne treba 
da ih dovedemo u istu pravnu ravan. Očekujete od premijera da ne dovede ljude u istu pravnu ravan, da je 
jedan čovjek, da je jedan čovjek stao bih u odbranu njegovog prava, 55%, puštite vi ove govore danas koji 
su regulisanje odnosa, nismo mi protiv. Jeste. I u privatnim sastancima te ljude nazivate pogrdnim imenima 
,popove, ljude koji su na čelu crkve. Ne branim nikoga ko je uradio bilo šta protivzakonito ni ako ima neku 
lošu namjeru, vjerski je i da ne razmišljaš o nekome da imaš neku lošu namjeru, a ne da izgovoriš nešto što 
je ružno, da ni ne razmišljaš o tome da nekome napravi zlo. To je moj princip. Ja sa time nastavljam i 
boriću se i izborio sam se i kad ste htjeli sukob, glavni sukob 4. i 5. na svu sreću on se nije desio. Ponovo 
isto, ponovo isto i ponovo isto, nisam dio tog filma. Srušite Vladu, nikakav problem nije, srušite je, srušite 
je. Crna Gora, današnja Crna Gora, današnje političke elite oni žive samo na rušenju i na destrukciji. 
Stotine ljudi je došlo da kaže nešto za Temeljni ugovor. Niko nije došao sa nekom ili mnogo malo je ljudi 
došlo da kaže jednu ideju, dobru ideju ekonomsku. Više su se čule u Parlamentu od prof Radulovića na 
svaki Premijerski sat nego od ljudi koji su navodni podržavaoci 43. Vlade. Zašto? Zato što smo mi društvo 
destrukcije, društvo nepovjerenja, društvo destrukcije. To je to. Nema fejk Crne Gore, nema fejk Vlade, 
nema fejk, ima fejk principa, ima fejk principa, jer tamo gdje se govori o evropskim standardima i o 
evropskim vrijednostima nema prostora za ovu retoriku, nema nikakvog prostora za ovakvu retoriku.  
 Kad je riječ o DF-u jedan dio sam rekao vezan za korupciju i organizovani kriminal, kada je riječ o 
dogovoru, pošto ste vi to, vi ste to izveli kao mogućnost, spreman sam na dogovor. Nisam spreman na 
ucjene, nisam spreman da radim nešto u šta ne vjerujem, spreman sam na dogovore. Apsolutno sam 
spreman na dogovore. Mislim da možemo da dogovorimo da imamo dionicu do lokalnih parlamentarnih 
izbora ako bude potrebno, ako ne, jer ovo isto želim da demistifikujem vi hoćete da upravljate sa četiri 
poslanika itd. ovđe vas je 77 bez ovih četiri, izvolite nađite soluciju. Ne znam što može poštenije biti od 
ovoga. Izvolite, nađite soluciju. Ako je to nekako problem. Nađite soluciju, ali ovo što ste vi naveli za mene 
je krajnje prihvatljivo. Kolega Bogdanović je rekao da se neko, možda nije adresirao prema premijeru 
možda jeste, nevažno, da se neko krije  iza Srpske pravoslavne crkve, ja nisam išao da molim Srpsku 
pravoslavnu crkvu za bilo kakvu podršku. Sve da znam da nikad u životu se više neću baviti politikom, da 
me jedan čovjek nikad neće glasati ako se budem bavio politikom, potpisao bih Temeljni ugovor, potpisao 
bih Temeljni ugovor. Bez ikakvog dogovora, nikakvu političku kalkulaciju nemam, logično je da stranka kojoj 
pripadam nije pretedent tog biračkog tijela ili možda ima neko ko simpatiše, ali možda je malo drugačiji 
koncept, ja bih to uradio zato što mislim da je to pitanje prava i da je to pitanje budućnosti Crne Gore i da 
taj ugovor ništa negativno nije izazvao u Crnoj Gori niti će ništa negativno izazvati naprotiv jedno pitanje 
biće riješeno. Da li će sva naša pitanja biti riješena ostaje da se vidi. Ja navijam da se riješe, ali da li mi sad 
u ovoj atmosferi imamo taj kapacitet to je nešto što je ostalo kao dilema. 
 Dakle, bilo je riječi o tome kriminal, korupcija nešto se napomenulo, sada da bih uštedio na 
vremenu. Što se tiče deblokade pravosuđa, jeste deblokada pravosuđa. Vi ste rekli  da će do 31-og, rekao 
sam i ono što je bio algoritam je po meni bio jednostavan da se na primjer do 15. jula potpiše Temeljni 
ugovor do 31-og da se glasa Sudski savjet. I upozoravao javno, pitao, čak pominjao imena nekih ministara, 
kako ćete da bez Temeljnog ugovora da dođemo do 49 ili do 54 ili više. Evo navijamo da bude 81. Niko se 
tad nije oglašavao tako da ne možete to da adresirate meni. Niko se to nije oglasio povodom toga. Šansa 
je bila 30.jula, međutim 30.jula nije bio potpisan Temeljni ugovor. Da li sad ima prostora da se razgovara sa 
kolegama ne znam, ali tu je nemojte sada da budete kao da je neko onemogućio poslanike šefove klubova 
ili predsjednike partija koji su u državnom parlamentu da komuniciraju da paralelno sa tim prave dogovore 
nezavisno od Vlade. Vlada je svoj dio koji je započet završila. Koleginica Jelušić je rekla izbori. Izbori 
svakako moraju da budu izbori svakako moraju da budu. Ovđe ima isto ideja da se odlože izbori, ima 
političkih subjekata koji pričaju izbori, izbori, izbori, potpisnika inicijative, a mole boga da se ne održe. Ima i 
toga. Mislim da u jednom trenutku svakako moramo izaći na izbore. Rekao je neko da nam je bez 
Ustavnog suda teško. Dajte da pokušamo da nađemo taj minimum i da izađemo na te izbore. Na te izbore, 
pošto je Crna Gora nepovratno u fazi ipak osvajanja sloboda, mislim da će osvojiti više slobode. Siguran 
sam da će se osvojiti više slobode. Jer, siguran sam da ovo građani više ne žele da trpe. Ne žele da budu 
ljudi taoci deset ljudi što imaju milione, stotine miliona u Crnoj Gori. Čitavog života jedna te ista priča. 
Svako ko nije na njihovoj agendi je izdajnik ili radi za Vučića, radi za Srbiju, radi za ovoga, radi za onoga. 
Javlja se Nenad Čanak, date mu 500 eura po ugovoru i on se javi svaki put da nešto kaže. Za 500 će reći 
što god hoćete. Hvaliće vas sjutra i reći će Abazović je najbolji mogući političar itd. Dakle, to je nekorektna 
stvar.  



 Kada je riječ o kolegi Mustafiću, Bošnjačka stranka je bila korektna, ne vidim tu ništa nekorektno. 
Mislim da je i Vlada bila korektna i prema članovima Bošnjačke stranke. Mi smo promovisali inkluzivnost. 
Nijedna Vlada ne može da promoviše više, može isto, ali ne može više inkluzivnosti.  
 Oko revanšizma, zaboravio sam, odnosi se na kolege iz Demokratske Crne Gore, oni su rekli da 
postoji revanšizam u obračunu s njihovim članovima, smjene njihovih članova. Neću sada pominjati imena, 
ali to su moji prijatelji poznati koji i dan danas vode dva vrlo ozbiljna preduzeća. Nisu smijenjeni. Vrlo 
ozbiljna za crnogorske prilike. Nije važno sada, ne govorim o imenima. To sigurno nije perfektna 
inkluzivnost, ali smo se trudili da ipak i za one ljude koji imaju kritičan odnos, s pravom politički kritičan 
odnos ne budemo neko ko će odmah na prvu da iskaže neki način. To se na kraju nije desilo.  
 Sto dana je Vlada. Vlada je mogla sve ljude da smijeni u prvih dvije nedelje. Bio sam protiv toga. 
Možda je to velika greška. Navijam iskreno da se Crna Gora miri. Između ostalog, ona se miri po toj dubini, 
kako god to ružno zvučalo, ali ljudi kad iz različitih opcija sarađuju zajedno, upoznaju jedni druge, a ima i 
suprotnih primjera postaju prijatelji i na taj način se umanjuje ukupni jaz koji postoji u društvu. Isto je važilo 
za Bošnjačku stranku. Kako god se izjasnite, neka je svima sretno. Mislim da u ovoj vladi Bošnjačkoj 
stranci nije falilo ništa, ali nemam nikakav odnos u smislu da ću biti ljut i ako vi odlučite drugačije, sve je ok, 
navijam da manjinske partije budu dio i nekih narednih političkih partija.  
 Kada je riječ o gospodinu Šehoviću, njemu sam na Premijerskom satu rekao sve što sam mislio da 
kažem. Sada samo mogu da potrošim sedam, osam minuta da ponovim jedno te isto, ali stvarno nema 
nikakve potrebe.  
 Samo želim da kažem sledeće: Ova mantra da je 42. Vlada bila katastrofa i da je ova katastrofa, i 
ne zna se koja je gora, kao da je prije toga sve bilo med i mlijeko. Ovo je stvarno vrh cinizma koji može da 
samo u crnogorskom društvu se apsorbuje. Ne radi se, nema investicija, ima problema, nema zakona. To 
je naslijeđeni sistem. Mi smo već trebali da budemo u Evropskoj uniji. Kakva deblokada pravosuđa 2022. 
godine.  
 Pomenuli ste medije,kažete - napadate, pa se korigujete. Ne korigujem se, napadam, jeste jer sam 
čovjek koji govori stvari kako misli i kakve jesu. Ne napadam samo kažem Vlada u kojoj ste vi śeđeli je 
hapsila novinare. Vlada u kojoj ste vi śeđeli od 2016. do 2020. godine, Vlada Duška Markovića je hapsila 
novinare zbog tekstova. Podnosili ste na stotine prijava protiv medija koji isto, slažem se, imaju notu 
nacionalizma u sebi, pa čak s fašističkim elementima. Niko protiv ovih medija nije podnio ništa. To je bilo i 
kada su bili protesti i kada je neko objavio da će zbog litija da budu prisutne snage ROSU-a da pomognu 
crnogorsku policiju. Hapsili ste novinarku. Zaboravili ste da je isto Vlada DPS-a bila Vlada kada je ubijen 
Duško Jovanović. Samo da kažem ovo, sada me vučete za jezik, a to mi odgovara. Da ovo što pričam oko 
šverca cigareta je vezano s ubistvom Duška Jovanovića i da ljudi koji se mogu dovesti u vezu s ubistvom 
Duška Jovanovića i dalje ovđe vedre i oblače. Gledam vas u oči i kažem vam to. Jer, rešenje ubistva 
Duška Jovanovića bi bio veliki pokretač političkih promjena u pravom smjeru u Crnoj Gori. Isto je vezano za 
ovo što sam vam rekao. I ubistvo Iva Pukanića.  
 Vi koji se brinete sada o medijima i brinete se o jednoj televiziji koju plaćaju svi građani Podgorice, a 
koja ima samo za cilj da širi nacionalnu i vjersku mržnju. Mislite da su to kandidati koji će pobijediti u 
Podgorici? Mislim da nisu, ali neka je svakome sretno. Ako treba u Crnoj Gori da pobijedi nacionalizam, 
ako treba u Crnoj Gori da pobijedi šikaniranje i diskriminacija, neka pobijedi. Svi mi koji smo građanski 
orijentisani ćemo stati na drugom braniku. Okupićemo se oko evropske Crne Gore i nećemo dozvoliti da 
nas kriminal poklopi.  
 Kada je riječ o gospodinu Strikoviću, on je pominjao uspjeh i razočarenje. To je percepcija. Nemam 
polemiku u odnosu na to. To je nešto što je sasvim ok.  
 Kada je riječ o nacionalnoj mržnji, ne pada mi na pamet, ovi ljudi treba da se izvinu. To su ljudi koji 
podržavaju vaše stavove. To je problem. Intenzivno podržavaju vaše stavove. Nisam čuo da se SDP Crne 
Gore oglasio povodom toga i da se ogradio povodom toga. Naprotiv. Vaši poslanici su pozivali na hapšenje 
popova. Vaša poslanica je rekla - Dritan bi da zapali Crnu Goru da mu se može. To je retorika koju 
upotrebljavate. Građanski pokret URA i ja ne dozvoljavamo da se na taj način obraća čak i najjačim 
političkim protivnicima. Ako neko treba da se obrati ja ću se obratiti. Ne želim da ove ljude dovodim u tu 
situaciju. To da je neko drugi izgovorio u odnosu su na imame, u odnosu na katoličke popove, biskupa ili 
ljudi kardinali itd. druga bi pjesma bila.  
 Kada je riječ o izbornoj reformi i rekonstrukciji, objasnio sam šta je rekonstrukcija. Samo sam 
objasnio zbog građana, nije to zbog poslanika. Rekonstrukcija je ako ostane postojeći premijer da ponudi 
novi sastav. Mogu ljudi da ostanu, mogu da se promijene. Može da se promijene svi, može da se promijeni 
poneko. Nema rekonstrukcije. Mehanizam ide u ruke Mila Đukanovića. Takva je situacija u Crnoj Gori. 
Mehanizam neće poći u ruke Mila Đukanovića. Mehanizam će poći u ruke Bemaksa. On će odlučiti ko 
može da napravi Vladu, ko ne može da napravi Vladu. Mehanizam će poći u ruke Zorana Lazovića. 
Mehanizam će poći u ekipu hotela Podgorica. Tamo će poći mehanizam, samo zbog građana. Ništa 



nemam protiv ako Skupština odluči da taj mehanizam njima da, sretno bilo. To je samo oko rekonstrukcije. 
Brzo završavam.                  
 Dakle, kolega Popović  je iznio svoje stavove, po mom skromnom sudu, poštenije od svih ostalih, ne 
želeći  da me neko pogrešno  shvati. Vi ste rekli jasno oko Temeljnog ugovora oko vaše percepcije, i ja 
vam na tome čestitam. Nijeste se sakrili iza evropskog puta, te ovoga, te onoga, rekli ste nešto što vama 
politički smeta, ja to cijenim i poštujem i nemam ništa što bih mogao da dodam. Ali želim oko Srebrenice. 
Srebrenica  je isto dio kampanje protiv mene, samo zbog građana Crne Gore, ja kad sam sišao sa  bine 
poljubila me majka Srebrenice nakon tog govora, kad sam sišao sa tog podijuma. Ja sam pričao o 
univerzalnim kategorijama kako uvijek pričam, kako i vi pričate samo zaboravljate ponekad. i mi smo ovđe 
usvajali deklaraciju i onda smo rekli zločine ili genocidi u odnosu na bilo koji narod na bilo koju vjeru, na 
ljude. Zato što postoji univerzalna deklaraija o ljudskim pravima, ne univerzalna deklaracija o pravima 
Bošnjaka, Albanaca, Srba, Amerikanaca, Kineza nego univerzalna deklaracija  o ljudskim pravima o 
čovjeku koji je individua, koji ima svoj otisak prsta, svoju zenicu koja je individua, naravno ima svoj identitet 
ime i prezime, kulturu i običaj i sve. Ja sam govorio o univerzalnoj kategoriji i opet bih govorio o 
univerzalnoj kategoriji. Sama činjenica da smo dvije godine tamo prisutni, mi smo pošli da se poklonimo 
žrtvama genocida u Srebrenici. Najbrojnija delegacija koja je pošla tamo, najbrojnija delegacija koje je 
pošla tamo.  
 Znate što je bio prvi naslov prije nego što su počeli da napadaju? Da je Nenad Čanak ovaj isti što 
sam ga pomenuo za 500 eura, napustio kad je prozvano moje ime, zamislite kakvo nepoštovanje prema 
onim ljudima koji su organizovali komemorativnu sjednicu. To je ta priča, to je ta potreba, isto potreba da se 
stvara nacionalni razdor. Zašto? Zato što neće ljudi čak ni u Bosni i Hercegovini ideju pomirenja, govorim 
za političke elite, neće ideju pomirenja, ideja pomirenja mijenja stvari u cijelom regionu. To je problem sa 
modelom političara Dritana Abazovića, to je jedini problem, ništa drugo nije problem.  
 Dozvolite završavam samo još je ostao moj kolega Nimanbegu. Ja ću pričati na crnogorskom. 
Dakle, Vi ste govorili o potrebi stvaranja povjerenja. Mi smo društvo ekstremnog nepovjerenja, to i 
istraživanja koja se rade sondaže koje se rade u Crnoj Gori pokazuju. Mi smo ljudi ekstremnog 
nepovjerenja to je to, možda je malo i mentalitetski, ali definitivno treba na tome da radimo i ja tu vrstu 
dijaloga potpuno prihvatam. Kad je riječ o ovoj brzini, samo sa ovom temom htio ne da polemišem nego 
da iskomentarišem neka bude tako. Da li su mogli prioriteti različito da se postave? Mogli su, mogli smo i 
da sve stavimo pod tepih, mogli smo i to, ali ja to zaista ne smatram da je odgovorno. I tvrdim da se za 100 
dana uradilo mnogo, to je moja lična percepcija. Neke stvari koje su se uradile su istorijske, neke stvari i za 
naš grad, naš rodni grad su isto istorijske. Nadam se šta god bilo sa Vladom da će investicje koje su tamo 
predviđene biti nastavljene nesmetano i u drugim mjestima đe žive manjine ima neke perspektive, i ja 
zaista mislim da je to sasvim okej.  Podržavam vaše napore i napore svih poslanika, da u dijalogu u jednoj 
korektnoj atmosferi u dijalogu iznađemo najbolja moguća rješenja za sve probleme kojih nažalost u Crnoj 
Gori nije malo. 
 Zahvaljujem  i izvinjavam se za prekoračenje, ali mislim da je ljekovito da se pojasnimo. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (19.08.22 15:11:48) 
 
 Zahvaljujem  premijeru. 
 Baš zbog toga što smatram da je vrlo značajno da sve čujemo i zbog toga što je, kada je  
izglasavano nepovjerenje prethodnoj 42. Vladi, bila  najveća zamjerka što se nije uključivao premijer, 
mislim da je ovo korak naprijed i da je važno da neke stvari danas riješimo, a posebno iz razloga što su i 
neki politički činioci ovdje   rekli da im odluka o glasanju zavisi od toga kakva će biti rasprava u plenumu i 
šta će se sve čuti. Iz tog razloga ćemo biti vrlo tolerantni. 
 Sada dajem riječ kolegi Andriji Popoviću, proceduralna reakcija. 
 Imamo prijavljenog ministra odbrane Raška Konjevića, pretpostavljam proceduralno ili replika 
Predrag Bošković. 
 Izvolite, kolega Popoviću, proceduralna reakcija. 
 
 
 ANDRIJA POPOVIĆ (19.08.22 15:14:54) 
 
 Dakle, ja ću proceduralno i komentar spojiti prije, veoma ću krato tako da kod ovih beskonačnih 
diskusija to će biti kap u moru.  
 Poštovana potpredsjednice, Vi ste morali reagovati došlo je do grubog kršenja člana 102 
Poslovnika, povreda Poslovnika. Ja znam da je ovo danas posebno emotivno stanje, da je nervoza velika, 



ali ne smijemo dozvoliti da se ovaj visoki dom sroza na taj nivo. Ovdje su pomenuti mnogi ugledni, 
književnici, analitičari, publicisti, političari iz drugih država, o tom dijelu neću govoriti.  
 Koliko znam ja pojedine od tih ljudi znam,  to su uglavnom, koliko ih ja znam, sve časni ljudi. I 
njihova jedina mana može biti to što iznad svega poštuju i vole Crnu Goru. Ne smije se dozvoliti ovdje u 
ovom Parlamentu, ti ljudi nijesu prisutni da se o njima na takav način govori da se siju takve uvrede, 
naročito ne od strane premijera. 
 Gospodine premijeru, molim vas nemojte to da radite, mi između sebe možemo se prepucavati 
poslanici, članovi, članice Vlade, ako treba potući ćemo se ali ne možemo ljude koji nijesu prisutni, koji ne 
mogu da odgovore uvući u takvo blato. 
 Drugo, sa tim i završavam, uglavnom obrazloženje premijera Abazovića je u nekim stvarima bilo 
korektno u ovim koje sam rekao nije, ali ovo što se tiče govora vašeg u Srebrenici 27 godina genocida u 
Srebrenici. Ako vam je to majka Srebrenice rekla i poljubla Vas koliko sam Vas shvatio, onda Vas je 
pogrešno čula i shvatila što ste Vi rekli. 
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (19.08.22 15:17:58) 
 
 Zahvaljujem kolegi Popoviću. 
 Dajem proceduralnu reakciju kolegi Andriji Mandiću. 
 Izvolite, kolega Mandiću. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (19.08.22 15:18:10) 
 
 Gospođo predsjedavajuća, građani Crne Gore, 
 Dugo sam poslanik u Skupštini i nikada niko nije izgovorio iz klupa Vlade ovo što je danas izgovorio 
premijer Abazović. Ja vjerujem ovome što je on rekao, prosto ovo su one činjenice koje su se pričale po 
kuloarima o kojima je nekada ovdje govorila opozicija.  
 Moj kolega Nebojša Medojević, je ovdje govorio sto puta o ovim stvarima, ali je uvijek bilo imate li vi 
dokaza, imate li vi ovo, imate li vi ono. Sada smo dobili, kroz nastup premijera Crne Gore, sa vrlo 
relevantne adrese, najvažnije u ovoj zemlji, najteže optužbe koje postoje. Borba protiv organizovanog 
kriminala ne može da čeka. Kolega Slaven Radunović je tražio pauzu na početku ovog zasijedanja. Tražim 
je i ja. Mislim da treba da je traži i premijer Abazović. Treba da sjedu predsjednici pobjedničkih stranaka od 
30. avgusta da se dogovorimo kako ovo čudo da se zaustavi.  
 Jedino rešenje, gospođo predsjedavajuća, da se ovdje, nakon takvog dogovora, uvede vanredno 
stanje. Vi ste danas rekli da je vaš život ugrožen. Vi ste danas saopštili da grupa iz Bemaksa, da ove druge 
kriminalne strukture koje švercuju cigarete ugrožavaju čitav politički život i ugrožavaju živote ljudi. Otvorili 
ste pitanje ubistva Pukanića. Ubistvo Duška Jovanovića je, takođe, tema koja treba da bude otvorena u 
ovom parlamentu. Ne može bitka protiv organizovanog kriminala da se dovede do kraja ako se ne budemo 
ujedinili. Poštovani građani, vidite dokle je Crna Gora stigla. Ako sada ne krenemo tim putem, svaka 
kombinacija s Demokratskom partijom socijalista, evo i ova se vama obila o glavu, vidite i sami da ne 
možete jer tamo postoje mehanizmi mimo ovih ljudi koji sjede u parlamentu, pogotovo ove mlađe grupe 
političara koja se nalazi ovdje. Tamo je mehanizam vezan za Bemaks, tamo je čitav politički život u suštini 
vezan za šverc cigareta, za šverc droge i protiv njih možemo da se obračunamo jedino ako se vratimo na 
ono što su nam građani dali 30. avgusta.  
 Zato, gospodine premijeru, gospođo predsjedavajuća, pozivam da ovaj naš apel kojim smo počeli 
današanje zasijedanje, a sada posle nastupa premijera, da se to primijeni. Ako budemo odlagali i ako 
budemo paktirali s đavolom, suočićemo se s onim što ste se vi suočili. Ostavite strane ambasade po strani, 
imamo jedni druge, jedni drugima smo najbliži. Uradimo ovo za dobro Crne Gore. Ta borba protiv kriminala 
neće nam je niko sa strane organizovati ako nam je niko ne organizuje u Crnoj Gori. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (19.08.22 15:21:17) 
 
 Zahvaljujem.  
 Saglasna da je ovdje bilo teških optužbi. Nadam se da Specijalno državno tužilaštvo i uopšte 
Tužilaštvo vrhovno gleda ovo naše zasijedanje i da će reagovati. Jer, ovdje je bilo navoda koji zaslužuju 
hitnu reakciju.  



 Kolega Eraković se javio, ali sam shvatila da se ne radi o proceduralnoj reakciji nego o odgovoru na 
komentar, a ovo su sada proceduralne reakcije i replike. Iz tog razloga, kolega Boškoviću, pretpostavljam 
da je vama replika u pitanju. Javio se i ministar odbrane, gospodin Raško Konjević. Imam zapisano sve ko 
se javio.  
 Što se tiče kolege Konjevića, ovo je stvar unutar Vlade i ja po Poslovniku nemam mogućnost da 
vam dam repliku. Jer, ovdje ide polemika između premijera i poslanika. Vi ćete to unutar Vlade riješiti s 
kolegom Abazovićem.  
 Proceduralne reakcije imaju prednost.  
 Proceduralno, ministre. Molim vas, minut. 
 
 
 RAŠKO KONJEVIĆ (19.08.22 15:23:09) 
 
 Pogledaću Poslovnik, vi ga znate bolje nego ja, ali Vas onda molim da ubuduće upozoravate kada 
se spominju lična imena. Nije u redu. Pogledaću Poslovnik.  
 Sjećam se slične rasprave. Zamoliću sada kolege da mi donesu stenogram, mislim da je januar 
2016. godine, gdje je nekoliko ministara učestvovalo u raspravi, mislim da je 26. januar, siguran sam da su 
učestvovali, lako ćemo kroz stenogram to da utvrdimo. Molim vas, onda, ako već nemamo, a provjeriću i ja 
proceduralno pravo, da bilo koga, ne samo premijera Abazovića upozorite da se barem na ličnoj ravni ne 
prozivamo za određene stvari. Mislim da imam pravo, ali provjerićemo zajedno. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (19.08.22 15:24:00) 
 
 Zahvaljujem, kolega Konjeviću.  
 Da je bilo od strane poslanika prema vama svakako biste imali, ali je ovdje bilo od strane premijera, 
a vi ste u tom kabinetu premijera. Imamo, dakle, proceduralnu reakciju kolege Lekića. Posle toga 
proceduralna reakcija ministra Krivokapića. 
 Izvolite, kolega Lekiću. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (19.08.22 15:24:40) 
 
 Hvala, potpredsjednice. 
 Moja intervencija je, zaista, proceduralna.  
 Sve ovo što čujemo govori da je Crna Gora na ivici ambisa. Pokušaću to da argumentujem, 
navijajući da nisam u pravu, ali se bojim da sam u pravu. Sve ovo što čujemo govori o provaliji pred kojom 
se nalazi Crna Gora. Ali, javljam se proceduralno. Javljam se upravo, možda sada i prevaziđeno, baš 
povodom intervencije i prava poslanika Konjevića.  
 On je pomenut, on je možda i uvrijeđen, i ja ga potpuno razumijem u ljudskoj ravni, da želi da 
govori. Siguran sam da bi ga pažljivo slušao, jer pretpostavljam da ima što da replicira. Međutim, moramo 
se držati pravila. Ovdje smo u Skupštini, ne možemo da repriziramo sjednice Vlade, a nagledali smo se i 
tog dijaloga, a bolje da ga nismo gledali. Tako da vas zamolim, mislim da se radi o elementarnom pravu 
poslanika da imaju prednost i da ne možemo davati tako riječ. Ovo je u funkciji toga što ste rekli, samo 
ponavljam, molim vas da ne uzmete to kao vrijeme, jer je proceduralno za diskusiju koju imam. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (19.08.22 15:25:54) 
 
 Zahvaljujem kolegi Lekiću. 
 Izvolite, ministre Krivokapiću, proceduralna reakcija. Samo recite gdje sam se prema Vama 
ogriješila. 
 
 
 RANKO KRIVOKAPIĆ (19.08.22 15:26:06) 
 
 Reći ću vam. Stvarno ću poštovati Poslovnik, iako je promijenjen. Poslovnik je promijenjen u tom 
dijelu, ali precizan je.  
 Pretres o predlogu za promjenu Ustava, mandataru, njegovom programu, predlog za sastav Vlade, 
predlog za glasanje o nepovjerenju Vladi i interpelaciji nije ograničen, a pojedini učesnik, ministri  su 



učesnici u raspravi jer su dio pozvanih na sjednicu, u ovom pretresu može govoriti do deset minuta. 
Naravno, nekada nije bilo ograničeno, a sada je ograničeno i premijeru, nije bilo ograničeno premijeru kada 
je o povjerenju, sada je deset minuta i svi su isti. Pogotovo kod replike. Da je pomoćnik pomoćnika kod 
replike se davala uvijek riječ i to se podrazumijeva, a ne ministru koji je, na kraju krajeva, bivši poslanik. 
Prema tome, u replici svi koji su u sali imaju pravo da se odrede. Logično je bilo da premijer ne spominje 
imena, ne bi bilo replike. On je spomenuo imena i ima pravo na repliku. Prema tome, jasno je kao dan. Bila 
je procedura. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (19.08.22 15:27:13) 
 
 Zahvaljujem ministru Krivokapiću.     
 Bila je procedura. Zahvaljujem  na poštovanju vremena.  
 Pravo na repliku ima kolega Bošković. Izvolite, kolega Boškoviću. 
 
 

 PREDRAG BOŠKOVIĆ (19.08.22 15:27:32) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjednice.  
 S obzirom na to da je izlaganje premijera danas obilovalo neistinama, poslužiću se s par citata. 
Nećete mi zamjeriti zbog toga, pisali su ih ozbiljni ljudi. Dakle, Maksim Gorki je rekao da je laž religija 
bogova, a istina je bog slobodnog čovjeka. Zoščenko je kazao - lažovu ne vjeruj čak ni onda kada daje 
časnu riječ da laže. /Upadice/ Za razliku od vas, ja o Rusiji ne gledam sa aspekta buđelara i ostalog, već na 
bazi njihove tradicije, iskustva i svega ostalog.  
 Dakle, ovo što smo danas čuli, gdje premijer u odlasku targetira ljude samo zato što se ne slažu sa 
njegovom politikom, mislim da čak nije zabilježeno u političkoj praksi u zadnjih 30 godina, ali to dovoljno 
govori o njemu i njegovom  narativu, odnosno njegovoj nervozi zato što će danas biti smijenjen sa mjesta 
premijera Vlade Crne Gore. Zašto gospodin Abazović toliko neistine govori, to ćete morati pitati njega, ali 
mislim da je najbolji sud njemu dala Radio Televizija Crne Gore koju on kontroliše. Nakon neke njegove 
pres konferencije izašao ... sa poznatim epitetom koji se veže za njega u posljednje vrijeme. Ono što Dritan 
Abazović danas, bez obzira što pokušava da spinuje crnogorsku javnost i vjerujte da me ne bi pogodile 
njegove riječi nego prije svega zbog crnogorske javnosti, treba da odgovori crnogorskoj javnosti zbog čega 
njegova Vlada pada nije apsolutno ništa iz onoga što je on danas izložio u dva navrata oko pola sata ovdje  
za ovom govornicom. On pada, prije svega, zbog toga što je unizio ovo društvo, podijelio ga mnogo više no 
što je ikad bilo podijeljeno, a evo zadnjih dana slušamo i o tome u kom je dilu, sa kim je i za koga radi kada 
je u pitanju Vlada Crne Gore. To je nešto što će svakako morati da odgovara i danas, a i u narednom 
periodu. 
 Dakle, to je mnogo više od onoga što smo čuli maloprije od kolege Mandića, zbog čega treba da se 
akiviraju institucije Crne Gore i zbog čega on danas pretpostavljam želi da nacrta metu svakome ko ne 
baštini njegove političke vrijednosti. Ja ovim završavam polemiku sa gospodinom Abazovićem, prije svega, 
da bih relaksirao i da bi nastavili ovu političku utakmicu, došli do finalnog čina glasanja o nepovjerenju ovoj 
Vladi. Samo da ponovim. Koliko god on se trudio da ponavalja neistina, one ipak ne mogu postati istina i 
nikad neće. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (19.08.22 15:31:14) 
 
 Zahvaljujem kolegi Boškoviću. 
 Sad prelazimo na komentare. Komentar na odgovor premijera ima kolega Eraković. 
 Izvolite, kolega Erakoviću. 
 
 
 JEVTO ERAKOVIĆ (19.08.22 15:31:36) 
 
 Zahvaljujem. 
 Gospodine Abazoviću, sve ono što ste danas rekli, rekli ste o sebi i rekli ste na način na koji građani 
Crne Gore moraju da zaključe da Vi nijeste dostojni ne za funkciju premijera, nego Vi više ne smijete  da se 
bavite politikom u Crnoj Gori poslije ovoga što ste danas rekli. Ja sam dobronamjerno u svom uvodom 
izlaganju rekao da prijetite da ugasite URU i to nije naša stvar. Naša stvar je da Vam zabranimo da ugasite 
Crnu Goru. Poslije ovog današnjeg izlaganja zaboravite na to.  



 Gospodine Abazoviću, Vi ste danas pominjali krv na ulicama Crne Gore. Shvatate li Vi sa koje 
pozicije Vi nastupate danas? Ne shvatate zato što nijeste dorasli toj poziciji. Ovo nije šibicarenje, ovo nijesu 
prevare, Vi se nalazite na jednoj ozbiljnoj poziciji. Ja shvatam da politika jeste komplikovan posao. Prošli 
put sam Vam rekao i sad Vam to ponavljam - ako je komplikovana, ne trebate da se služite neistinama, 
manipulacijama i prevarama. Znate li koliko je bilo prevara za 100 dana vaše vladavine? Znate li koliko ste 
izjava promijenili iz dana u dan, najviše oko ovoga iza čega se krijete. Vaš odnos prema medijima, Vaš 
odnos prema novinarima koje nazivate koritašima dovoljno govori o Vama, o shvatanju pozicije u kojoj se 
nalazite. Opet pokazujete da nijeste dorasli mjesta na kojem se nalazite. Morate da istrpite kritike, Vi se 
nalazite na mjesto predsjednika Vlade. Ako mislite da će neko na Vaše manipulacije ili loše poteze da 
reaguje aplauzom, grdno se varate. Naravno da postoje ljudi koji drugačije razmišljaju od Vas. Vi morate da 
se naviknete na to, ali izgleda da Vas je slava uzdigla na neke grane sa kojih samo može da se padne. I sa 
tih grana Vi danas padate.  
 Gospodine Abazoviću, ključno je da ste Vi prevarili i nas i prevarili ste naše evropske partnere, 
kojima ste obećavali jednu drugu priču. Nije mi drago zbog toga, zbog toga što Crna Gora nije danas na 
mjestu na kojem treba da bude, ali mi je konačno drago da vide sa kim imaju posla. Jasno je više svima sa 
kim imaju posla. Zato sam danas i rekao, ne slučajno, kako neki pokušavaju takođe to da intepretiraju, 
kako god hoćete da kažete, riječ izdaja se isto kaže i na srpskom, i na ruskom, i na albanskom. Vi dobro 
znate uticaj iz Srbije, i Rusije, i Albanije na sve ove zadatke koje ste Vi rješavali ovih dana. /Upadice/ 
           Prema tome, gospodine Abazoviću, danas ste iznijeli seriju činjenica, da li su činjenice ili su Vaše 
manipulacije, prije će biti manipulacije, jer smo navikli na takve trendove kada Vi nešto izgovarate. Možete 
li da mi kažete da li ste Vi to saznali neposredno pred početak ove sjednice? Ne. Vi ovo najavljujete 
danima, Vi ovo najavljujete sedmicama. Opet se služite manipulacijama, jer ako nijesu manipulacije ... 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 15:36:07) 
 
 Poslaniče Erakoviću, vrijeme molim Vas. 
 
 
 JEVTO ERAKOVIĆ (19.08.22 15:36:17) 
 
 Jer, ako nijesu manipulacije, ovo ste bili dužni opet sve da procesuirate sa mjesta kojeg ste 
pokrivali, a kojeg ste bili nedostojni. Sve ovo što sam Vam danas rekao, pokazalo je da nijeste bili dostojni 
pozicije koju pokrivate. Ovoj državi treba jačanje institucija, ovoj državi treba jasan put ka Evropskoj uniji i 
nećemo više da padamo na priče rekla - kazala i sitne šibicarske poteze. Podržavamo sve ono što treba da 
bude u okvirima institucija i da jačamo ovu našu državu. Ko god pokuša na bilo koji način da je unizi i 
ponizi, kao što ste Vi danas uradili, vjerujte, završiće  tamo gdje mu je i mjesto - u političkom smislu samo 
na smetlištu istorije. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 15:37:04) 
 
 Zahavaljujem poslaniku Erakoviću. Ovo su odgovori na komentare. Sledeći odgovor na komentar 
ima poslanik Slaven Radunović 
 Izvolite. 
 
 
 SLAVEN RADUNOVIĆ (19.08.22 15:37:18) 
 
 Hvala Vam, predsjednice Parlamenta. 
 Prvo, milo mi je što sam čuo od mandatara da se slaže da bi trebalo da se pokuša da se napravi 
jedan tim, da ga tako nazovem, koji je dobio na izborima povjerenje građana, a koji bi trebao da se u 
najkraćem vremenskom periodu obračuna sa svim onim o čemu ste pričali. Nije da mi to nijesmo znali, nije 
da to nije znala ni čitava Crna Gora, ali iako kolege iz DPS-a kažu - trebalo je procesuirati, kako 
procesuirati kad ste vi tamo gdje treba da se bore protiv organizovanog kriminala instalisali ljude da 
organizuju kriminal i šverc? Kako kad ste u sudu gdje treba da se sudi kriminalcima postavili kriminalce koji 
organizuju odbranu tih ljudi? Kako sa onakvim dosadašnjim specijalnim državnim tužiocem? Došlo je 
vrijeme, nema više Milivoja Katnića, nema Vesne Medenice, nema još neke ekipe, nema Lazovića, nema 
Dragana Radonjića za završni udarac. Samo treba volja. Ko je jedini ovdje koji nema političku volju za to? 
Pa jasno je. Oni koji od toga zavise, DPS i par njihovih satelita. Ostali imaju, siguran sam u to, neću 



nabrajati stranke pojedinačno, da niko ovdje nije spreman da rizikuje da DPS makar ijedan krak svoje 
hobotnice prema vlasti uperi ili da dobije slobodu da bude dio toga.  
 Prema tome, još jedanput, nakon ovako dramatičnih stvari koje su samo potvrdile i moje i sumnje 
svih nas i prvi put izgovorene sa ovakvog mjesta čovjeka, koji ima operativne podatke i koji je prije toga bio 
šef svih bezbjednosnih službi, dobili smo i formalnu potvrdu. Jer, kad polemišemo sa premijerom, odgovori 
mu se dobro, ipak je on državnik. E pa državnik i kad priča o ovim stvarima. Ako ovo laže kao državnik, 
platiće za to. Tako je.  
           Ja Vas molim, u ime kluba Demokratskog fronta, kad se završi ovaj krug odgovora na komentare, da 
date pauzu i da omogućite korišćenje Bijelog salona. Pozivam sve predsjednike partija koje su pobijedile na 
izborima, ko želi da dođe, ko ne želi, ne mora da dođe - da se porazgovara i da se vidi u poslednjem 
momentu da li se može napraviti jedan tim za spašavanje Crne Gore od ove pošasti. Jer, da danas pod 
izgovorom Temeljnog ugovora neko servisira želje DPS-a - to bi bilo zaista katastrofalno. Ja se nadam da  
nećemo doći u tu poziciju, već da ćemo naći načina da se dogovorimo. Bez ucjena, pošteno i onako kako 
nam je narod Crne Gore poslao poruku 30. avgusta. Ni jedna druga Vlada, pa ni ova ako padne u 
tehničkom mandatu ne bi bila legitimna. U njoj bi bili Ranko Krivokapić i Konjević, u njoj bi bili mnogi ljudi 
koji nisu učestvovali na izborima. Ni ova Vlada ne bi bila legitimna da vodi do izbora. Jedina koja je 
legitimna je Vlada od 30. avgusta. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 15:41:11) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Radunoviću. 
 Shvatam da nastavljamo dalje sa odgovorima na komentare na uvodna izlaganja. Mislim da je 
poslanik Branko Radulović. 
 Poslanik Bečić, proceduralno. Izvolite. 
 
 
 ALEKSA BEČIĆ (19.08.22 15:41:32) 
 
 ... ste bili u jednom dijelu veoma korektni i fleksibilni prema premijeru i prema poslanicima, jer 
mislim da je u interesu rasprava, tako da ćete mi dozvoliti par minuta. Neću izaći iz okvira onoga što su 
principi načina rukovođenja i funkcionisanja današnje sjednice, a ima i veze sa ovim što smo po drugi ili 
treći put čuli od strane kolega iz poslaničkog kluba Demokratskog fronta.  
 Prvo, ja sam još i u ovom trenutku pod utiskom teške uvrede koju sam danas čuo od strane jednog 
ministra na račun šefa poslaničkog kluba. Ovdje sam već neko vrijeme, nekoliko godina, nikada nisam čuo 
takvu kvalifikaciju, takav rečnik, a još više sam bio zgrožen kada sam u medijima pročitao da je taj ministar 
demantovao da je izgovorio ono što smo sve mi ovdje čuli. I onda nakon svega toga neko poziva nas na 
razgovor i na dijalog. Ali, ja prije svega pozivam na smirenost i na staloženost, jer nema ni prostora ni 
mjesta nervozi. Ja sam ovdje, kao što se sjećate, po ocjenama mnogih, na pravdi boga, suprotno 30. 
avgustu, bez ijednog razloga, suprotno volji naroda, razriješe. Bez ijedne gorke riječi, bez ijedne teške 
riječi. Zahvalio sam se svim poslanicima vlasti i opozicije i nisam se tada pozivao na moj doprinos koji je 
mitropolit crnogorsko-primorski javno okarakterisao kao ogroman u usvajanju Zakona o slobodi 
vjeroispovijesti, na istorijskoj sjednici 28. decembra. Ni jednim slovom, ni jednom rečenicom, jer bi to bilo 
negdje ispod mog nivoa. Danas čemu svjedočimo. Mi svi ovdje smo pozivali naše kolege, koji su prekrojili 
izbornu volju građana prije nekoliko mjeseci, da ne idu sa onima koje smo pobijedili. I ja nijesam iznenađen 
s ovim što sam čuo, jer godinama ja i ove naše kolege zajedno sa vama govorimo o Zoranu Lazoviću, prvi 
sam ga pomenuo prije nekoliko godina, o Branu Mićunoviću i o svim drugim nepočinstvima, tako da ja 
nimalo nisam iznenađen sa ovim šta sam čuo. Iznenađen sam zašto nas tada nisu poslušali, nego su otišli 
sa njima i sa DPS-om da se bore protiv organizovanog kriminala i korupcije. To je bilo moje iznenađenje. 
Sada neko ko je htio ljepšeg hleba od pogače hoće da mu neko drugi plaća cehove neuspješne ljubavi sa 
DPS-om i ovim strukturama. Gospodo, ovdje su jasne i nepobitne političke činjenice. Imali smo dva 
modela, dvije Vlade, oba modela je predložio poštovani kolega Abazović. 
 Prvi model ekspertske Vlade gdje nije bilo mjesta za bilo koga od nas insistirao je da budu eksperti 
on i kolega Krivokapić, dodaje mi kolega Krivokapić, i da on bude jedini političar u Vladi. Nakon godinu 
dana, vidjeli smo da treba osnažiti tu Vladu, da vas podsjetim malo, i onda 38 poslanika pobjedničke većine 
zajedno sa premijerom predložili smo model rekonstrukcije - tri poslanika URE su ga odbili. Jeseni prošle 
godine insistirali su - samo ekspertski model dolazi u obzir i ovo će trajati do kraja mandata. Samo nakon 
dva mjeseca od takvog principa, srušili su oni koji su jedini bili u toj Vladi tu Vladu i otišli putevima 
prekrajanja izborne volje građana. Zaključiću sa ovime. 



 Prije mjesec dana, imamo dva propala politička modela, imamo činjenicu da u ovom trenutku imamo 
potpise 90% poslanika, koji su svojim potpisom koji je u skupštinskoj proceduri, što je presedan u istoriji 
crnogorskog parlamentarizma, toliki broj poslanika potvrdili da ova Vlada treba da padne. Tri četvrtine 
parlamentarne većine DPS, SNP, URA i ostalih partija je uskratilo povjerenje 43. Vladi. To su politički fakti. 
Mi smo u odnosu na te političke fakte na predsjedništvu partije prije mjesec dana dali šansu i deblokadi 
pravosuđa i resetovanju odnosa među pobjednicima na izborima. Tada smo pozvali poštovanog kolegu 
Abazovića da na osnovu ovih nepobitnih političkih činjenica, imajući u vidu da su mu propala oba modela 
obje Vlade u kojima je on imao ključnu ulogu, podnese ostavku i omogući pretpostavku za resetovanjem 
odnosa. Ostavke nije bilo. Nakon toga, prije nekoliko dana kada je poštovani kolega govorio u medijima o 
rekonstrukciji Vlade, mi smo bili jasni i decidni i saopštili smo: Dosta nam je blef politike, nepovjerenje je  
ogromno i potpuno je jasno zbog čega je nepovjerenje ogromno. Izvolite, premijeru, usaglasite sa 32 
poslanika pisanu inicijativu iliti ponudu i onda tek ima osnova da nas devet poslanika Demokrata 
razmotrimo i pogledamo tu ponudu. Jer, mi u bleferske varijante i neke kupovine vremena nemamo 
namjeru ulaziti. Samo čista politika i čisti principi. Da li smo dobili to nakon pet, šest dana od našeg poziva? 
Nismo dobili. 
 Uvaženi kolega Mandiću, Vi ste sinoć pokušali, siguran sam iz najboljih namjera, i decidno saopštili, 
naveli sve ovo o čemu sam ja govorio, čekamo sjutra do 12 sati. Je li se šta desilo danas do 12 sati? Ne, 
premijer kad je ulazio u salu, opet legitimno, ostao je pri svojim stavovima da on može da priča o bilo 
kakvoj rekonstrukciji samo ako ova Vlada dobije povjerenje i poslao vam jasnu političku poruku. Kolega 
Radunović je danas rekao da ova Vlada treba da padne, ali da treba formirati novu od pobjednika na 
izborima. Ja se slažem, kolega Radunoviću, uvaženi kolega Mandiću, i ako se izglasa nepovjerenje Vladi 
danas, ko nama smeta da mi već sjutra ili preksjutra krenemo u razgovore da pobjednici na izborima i 
manjinske partije formiraju novu Vladu? /Upadice/ Kažete Milo Đukanović i sad da odgovorim onima sa tim 
manipulišu? Ko je nosio potpise na jesen 2020. godine 41 poslanika na osnovu kojih je predsjednik 
države... 
 
 
            PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ: 
            Poslaniče Bečiću, zaista sam tolerantna maksimalno. Pogledajte vrijeme. Molim Vas završavajte. 
 
 
            ALEKSA BEČIĆ: 
 
            Ovo su osjetljive stvari u društvu i politički procesi, saglasan sam sa Vama. Potpise smo tada 
ponijeli nas trojica, tri livera pobjedničke izborne liste. Predsjednik države je dao mandat. Kada sam ja 
negdje sugerisao da pokušamo rekonstrukcijom da osnažimo Vladu, a sjećate se ko je onda izminirao na 
kraju taj proces, sa svih strana mi je govoreno - predsjednik države mora ko mu god donese 41 potpis da 
da mandat. To sam znao da čujem i iz vaših usta, moram priznati. Nije smetalo kolegi Abazoviću, jer nije 
/prekid/ potpis na sporazumu sa DPS-om i ovim ljudima prije nekoliko mjeseci. Potpis gospodina Abazovića 
je na potpisu sa gospodinom Đukanovićem. Tada nije smetalo da gospodin Đukanović opredijeli mandat, 
ali evo govorili smo o dvije varijacije. Jedna je da i ako se izglasa nepovjerenje, to ne znači sad funkcija 
jednog čovjeka, zvao se on Aleksa Bečić ili Dritan Abazović, sve i svja, ne determiniše ona procese. Nas 
ne sprečava izglasavanje nepovjerenja /prekid/, imamo resetovane odnose i da radimo na formiranju nove 
Vlade. 
 Sa druge strane, ono što smo vam rekli prije pet, šest dana - kada premijer sa vama usaglasi, sa 32 
poslanika, nešto što je pisana inicijativa sa nama, da vidimo šta jasno i konkretno - mi to vrlo brzo možemo 
razmotriti. Ali, poučeni iskustvom, velikim nepovjerenjem, brojnim političkim blefiranjima, nemamo namjeru 
da ulazimo u nešto što su potencijalni magla procesi i zato insistiramo na ovim principima. Da znate, kako 
god se ovo odigralo, jer je i tu bilo imputiranja sada posle ovih izlaganja, mi smo to više puta rekli. Što god 
mi uradili na kraju, a evo imate naš odnos prema svemu ovome o čemu ste govorili, Demokratska Crna 
Gora ulaziti u modele u kakve su SNP i URA ulazili, prekrajati izbornu volju građana - nema namjeru. To 
neka svima bude jasno. Ali, ova Vlada je, po svemu što smo čuli i po odnosu prema ovim našim poštenim 
pozivima svih prethodnih dana, očito zaslužila da padne. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 15:50:13) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Bečiću. 
 Zaista moram da konstatujem, javili ste se proceduralno da reagujete. Ovo je najbliže komentaru 
koji je izašao vremenski iz onog što je poslovnički predviđeno i za proceduru, i za komentar i to više puta. 



Nemam nikakav problem da se javite za komentar. Ja vas zaista molim, ne Vas nego sve učesnike danas u 
raspravi. U dosadašnjem dijelu smo i ja i potpredsjednica Bošnjak takođe, zbog vrlo osjetljive teme, vrlo 
tolerantne. Dajemo mogućnost zaista da se kaže sve što se želi danas u Parlamentu, ali ipak vas molim da 
imate obzira, da poštujete na najbolji mogući način vrijeme, jer poštujemo vrijeme jedni drugih. 
 U međuvremenu se javio za procedurlanu reakciju poslanik Konatar, a poslanik Radunović čeka na 
komentar. Vi tražite repliku? Procedura bi išla prva, shvatam da će ići kao replika.  
 Izvolite, poslaniče Mandiću. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (19.08.22 15:51:34) 
 
 Gospođo Đurović, mislim da je ovo danas veoma važna sjednica. Vjerujte, mislim da čitav 
Parlament pozdravlja što ste veoma tolerantni u poštovanju ove slobode da možemo da kažemo ono što 
treba reći na ovoj važnoj sjednici.  
 Dakle, sve što je rekao gospodin Bečić vezano za prošlost sve je to istina. Ja želim da kažem da se 
tako sve to dešavalo. Ali mi se sada nalazimo u jednom trenutku koji je preloman za sudbinu onih koji su 
glasali 30. avgusta 2020. godine i svojom voljom opredijelili da Demokratska partija socijalista ide u 
opoziciju. Ako imamo odgovornost prema tim ljudima, prosto moramo, bar po nama iz Demokratskog 
fronta, da imamo jednu širinu, razumijevanje. Ko nije griješio? Ja mislim da nema u ovom Parlamentu 
ijedne političke organizacije koja nije napravila neku grešku i da nema jednog političara koji nije griješio. Za 
sebe lično priznajem da sam mnogo puta pogriješio, to je normalno u politici, ali da su uvijek stajale na putu 
dobre namjere i za te greške koje smo imali ili koje sam imao.  
            Ovdje je dobra namjera Demokratskog fronta da se da pauza, da sjedemo i da popričamo. Ne 
isključujemo mi ni ovaj model. Možda kada sjednemo sa premijerom, da premijer kaže isto ovo - Mene 
interesuje da se poslije ovog eksperimenta najnovijeg sačuva volja od 30. avgusta. Ja sam spreman za tu 
volju i da podnesem ostavku ako se dogovorimo kako će da funkcioniše ta parlamentarna većina i koja će 
vlada biti iskaz te parlamentarne većine. Ali moramo da sjedemo, ne možemo drugačije. Malo je 
ponižavajuće da poslanički klub koji ima najviše poslanika sada treba da se dogovara, a onda vama da 
donosi da vi provjerite šta smo se mi dogovorili. Ja sam rekao da se to tako ne radi, da moramo prosto da 
imamo dovoljno širine i tolerancije jedni prema drugima - nezavisno kakvi su naši odnosi bili u prošlosti. Mi 
ovo radimo zbog onih ljudi koji su nas glasali, mi ovo radimo zbog budućnosti Crne Gore. Zato nam je 
važno ako na tom sastanku složimo se svi, ne mislim da je gospodin Abazović prepreka tome da kaže - 
evo ja ću da priložim i ostavku, jer mi imamo dogovor. Ne sumnjam ja u demokratsku Crnu Goru, ali možda 
će neko drugi ako dobije takvu priliku da može da pravi neku kombinaciju koja može biti opasna. Ja sam 
rekao da ne sumnjam, nego govorim možda tu situaciju iskoristi neko drugi da napravi nešto što bi narušilo 
volju od 30. avgusta.   
 Dakle, gospođo predsjednice Parlamenta, više puta smo tražili da nakon ovog kruga date pauzu, da 
pokušamo da se dogovorimo. Želim da odam priznanje predsjedniku Vlade. Vi ste danas prvi predsjednik 
Vlade koji je sa tog mjesta saopštio tako važnje činjenice i opisao u kojoj se dramatičnoj situaciji nalazi 
Crna Gora. Ako smo spremni da spašavamo Crnu Goru, da uradimo nešto dobro za naše građane, 
vjerujem da taj sastanak, koliko god da je nekome neprijatno da dođe, ne može završiti bez dobrog 
rezultata. Mi ćemo se truditi da taj rezultat bude dobar. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 15:55:05) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Mandiću. Zahvaljujem svakako i na sugestijama.  
 Negdje uvijek je do sada bila dobra praksa kada neki od klubova traži pauzu, da se izađe u susret 
tim zahtjevima.  
 Svakako evo imaćemo priliku i oko toga. Shvatam da je proceduralnu reakciju tražio poslanik 
Konatar. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (19.08.22 15:55:36) 
 
 Poštovana predsjednice Skupštine, uvažene kolege poslanici,  
 Bez obzira na dinamičnu raspravu, ipak ću konstatovati da je dobro što mi sad možemo učestalije u 
Crnoj Gori da razgovaramo i o povjerenju vladama i da biramo nove vlade i da je to nešto za čim smo vapili 
svih ovih godina - da Parlament bude živ i da se sad pokazuje tačnim onda kada smo govorili kad je 
konstituisan ovaj saziv Parlamenta, 23. septembra 2020. godine, da je točak demokratizacije Crne Gore 



nezaustavljivo krenuo i da će on nastaviti da se kotrlja. Dakle, takođe moram da konstatujem, u susret 
održavanju ove sjednice o povjerenju Vladi, ni premijer, niti bilo ko iz građanskog pokreta URA ili Crno na 
bijelo nije osporavao potrebu da se sjednica održi, niti je osporavao pravo da poslanici glasaju o povjerenju 
Vladi. Dakle, više puta smo kazali, i sam premijer, da kad god se postavi pitanje o povjerenju Vladi, da 
Skupština Crne Gore o tom povjerenju treba da glasa. I tako je, niko od nas nije vezan ni za fotelje, ni za 
funkcije. Kad Skupština Crne Gore izglasa nepovjerenje, ako izglasa bilo kojoj vladi, pa i ovoj Vladi, to treba 
prihvatiti i demokratski život u Crnoj Gori treba da se nastavi. Neću ulaziti u diskusiju o kojoj ću kasnije 
govoriti, ali samo želim jednu stvar da napomenem koja je principijelna. 
 Potpuno je legitimno i legalno da se glasa o povjerenju Vladi Crne Gore, ali moja poruka, ona 
većina koja izglasa nepovjerenje Vladi Crne Gore treba da stane pred građane Crne Gore kao što smo mi 
uvijek stajali. Nikad se nisam ni ja, niti premijer Abazović, niti bilo koji poslanik Crno na bijelo krio, nego fino 
da stanemo pred građane Crne Gore i da preuzmemo odgovornost. Ona većina koja izglasa, ako izglasa 
nepovjerenje Vladi Crne Gore, ta većina treba da sastavi novu Vladu, ili da povede Crnu Goru na izbore. 
Da bude potpuno jasno. Kolege, ja uvažavam Predlog kolega iz Demokratskog fronta. Što se tiče nas, 
možemo da ostanemo čitav dan da razgovaramo i da se na kraju dana glasa. Hoće li se postići dogovor, 
neće li se postići dogovor - mi smo imali jasan stav premijera koji je javno kazao ako Skupština Crne Gore 
danas, na inicijativu kolega iz Demokratske partije socijalista, ne izglasa nepovjerenje, možemo da 
razgovaramo o rekonstrukciji. Ako se izglasa nepovjerenje, tada mandat ide u ruke predsjednika Crne 
Gore, odnosno predsjednika DPS-a. Očigledno je da će DPS, kao podnosilac inicijative, glasati za pad 
Vlade. Ako neko sa DPS-om, što je legitimno, moja razlika je što ja ne kažem ni da je neko nečastan, ni da 
je neko uzeo pare, ni da je neko izdajnik, glasa za obaranje ove Vlade - onda je potpuno prirodno da taj 
neko preuzme odgovornost i sa DPS-om formira novu vladu ili da ode na izbore. Ja mislim da je to poštena 
priča.  
 Dakle, još jednom imamo dvije opcije, gospodine Radunoviću. Nemam ništa protiv da predsjednica 
Skupštine da pauzu i da se razgovara. Svakako, mi na kraju ovoga dana moramo glasati. Ako se ne 
izglasa nepovjerenje, onda to može da podrazumijeva rekonstrukciju, što je potpuno logično, jer mora ostati 
premijer. Ako se izglasa nepovjerenje, onaj ko glasa to nepovjerenje, ne može četiri poslanika Crno na 
bijelo i pet poslanika SNP-a, to je devet poslanika, od 81, mi ne možemo da spriječimo ostalih 72 poslanika 
da se dogovore da formiraju tehničku, koncentracionu, političku ili kakvu god vladu. Samo kažem da nije 
dobar put da se vrati mandat u ruke predsjednika Crne Gore, protiv koga se mi kao opozicija navodno 
borimo, a onda da pozivamo sve druge da se dogovorimo. Ne. Preuzmimo odgovornost, nemojmo da se 
sakrivamo. 
 
 
 
             PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ: 
             Poslaniče Konatar, i Vas, kao i prethodne poslanike, molim da završite. 
 
 
             MILOŠ KONATAR: 
             Završavam, predsjednice. /Upadice/ Ovo je poštena priča, ovo je priča u kojoj nema skrivanja. 
Dakle, ja nikad, a polemisao sam sa mojim dragim i uvaženim kolegama uvijek ovdje, bježao od polemike i 
nikad se nisam sakrivao iza bilo koga. Svoje sam stavove i teške odluke uvijek zajedno sa kolegama 
donosio i branio ih. Dakle, poštena je priča i principijelna priča. Ako Vlada danas ne padne, onda možemo 
da pričamo o rekonstrukciji, jer je premijer ostao. Ako Vlada padne, što je legitimno - taj ko je izglasao sa 
DPS-om pad Vlade, treba da formira novu i da preuzme odgovornost.  
 Poštovana predsjednice, hvala i izvinjavam se na prekoračenju, ali bez obzira na sve, uvažene 
kolege, sve diskusije doživaljavam da su ipak bile u duhu parlamentarizma, u duhu demokratskog 
momenta u kom se Crna Gora nalazi. /Upadice/ Svakako smo "osuđeni" jedni na druge i na dogovore koje 
ćemo pokušati da postignemo oko deblokade pravosuđa, oko izbornih zakona, o tome kako da građani 
Crne Gore žive bolje. Ali, molim vas da svi ovdje preuzmemo odgovornost za ono što radimo danas. 
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 16:04:14) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Konataru. Mogu da konstatujem, poslaniče Konatar, da je i ovo bila u suštini 
zloupotreba procedure. U suštini smo imali više komentar. Onaj koji čeka na pravo svoje vrijeme za 
komentar jeste poslanik Branko Radulović. 
 Poslaniče Raduloviću, izvolite. 



 
 
 BRANKO RADULOVIĆ (19.08.22 16:04:40) 
 
 Građani, kolege, ja imam jednu moć - da istovremeno mislim na nekoliko stvari i ono što je glupo ne 
doživljavam do kraja. Ovo sam proučavao evo dva sata, tri, moje viđenje oko Željezare Nikšić. Smijte se 
koliko hoćete. Ovo je Željezara koja je njemačka, koja može da daje profit oko nekoliko stotina miliona 
eura,  da daje ukupni iznos od jedne milijarde i da proizvodi do 200.000 tona. Zato što će potražnja za 
čelikom biće 50% viša. Potrebni su samo dubinski podaci da vidimo što su Turci ostavili. Ali, građani Crne 
Gore, dok je ovakve priče, nema budućnosti Crne Gore. Crna Gora se nalazi u čeljustima organizovanog 
kriminala, pet krivičnih prijava koje sam podnosio, koje su sada aktuelne i za koje je postojeći vrhovni 
specijalni tužilac dao naredbu su osnovane zato što dobro znam privredu - 10 milijardi. I zato, gospodine 
Abazoviću i ostali lideri, u pamet se. U vašim rukama je Crna Gora, nemojte da je ostavljate 
organizovanom kriminalu. Onih 35 što sam dao ja krivične prijave garantujem životom i kad sam rekao po 
drugi put da su iscenirali atentat, neki su se sa ovim što kažete, gospodine Abazoviću, portali smijali. Ali 
moja je krv takva. Je ne osjećam strah, ja bih zastidio i oca, i đeda, i prađeda. Moj problem je kako da 
obuzdam svoje emocije.  
           Zato, predsjednice, tražim pauzu, da se dogovorimo da li modalitetom jednim, drugim ili trećim 
najmanje je važno đe ćemo biti i kako ćemo stolovati. Mi iz 30. avgusta treba da se resetujemo i na pošten 
način poštenim ljudima pružimo ruku, a ja mislim da su to manjine.  
 Molim, predsjednice, zbog budućnosti Crne Gore i zbog svega, pauzu. Zaboravimo više, ljudi, grke 
rabote, u pitanju je Crna Gora. Milo mi je, pohvalio sam Vas, opet ste to opravdali sa ovim što ste imali 
petlju da kažete kao ja oko 35 lopova i onih tužioca i onih /prekid/ koje su bile krpare, da se sastanemo ko 
će biti premijer. Pa, ljudi, bre ima li tu problema? Važno je da ima petlju, da ima srce i da ima pamet. 'Ajmo 
da se dogovorimo oko budućnosti Crne Gore, dvije godine da traje ta Vlada. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 16:08:15) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Raduloviću. 
 Poslanica Vuksanović Stanković je tražila proceduru.  
 Što se tiče ovih učestalih zahtjeva za pauzom, zaista nemam nikakav problem da dam pauzu što se 
tiče mene lično. 
 Naravno, potrebno je i očekujem da budu usklađeni tonovi za one koji žele pauzu, koji žele da 
sjednu zajedno za sto. Ja sam u tom trenutku i te kako spremna da dam pauzu kada bude bilo takvih 
konkretnih inicijativa.  
 Proceduralno je tražila poslanica Draginja Vuksanović-Stanković. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ (19.08.22 16:08:52) 
 
 Zahvaljujem, predsjednice.  
 Pa uobičajeno je bilo kada neki poslanički klub traži pauzu, da se ta pauza da. To je uobičajeno u 
ovom Parlamentu. Ja lično ne razumijem razloge kolega iz Demokratskog fronta, upravo zato što sam u 
medijima čula da su oni tražili da razgovaraju i da je rok dat svima koji su pozvani na razgovor danas do 
12.00 sati. Sada je 16 časova i 10 minuta. Ako Vi odlučite da date pauzu, smatram, pošto su kolege iz 
Demokratskog fronta pozvale predsjednike partija one vladajuće većine koja je dobila izbore 30. avgusta, 
da oni idu u Bijeli salon. Neka se raspričaju, neka se dogovaraju, a mislim da nema razloga da mi ostali koji 
čekamo na diskusiju, a ima dosta prijavljenih, ne nastavimo diskusiju u Parlamentu Crne Gore. Zašto da mi 
ne nastavimo diskusiju? A predsjednici partija neka lijepo śednu i neka se dogovaraju. Iako je rok za 
dogovor bio do 12.00 sati danas, očigledno nema nikakvih noviteta.  
 Prema tome, ne vidim razloga da bilo kome od nas danas neko ovđe uskrati pravo da govorimo o 
vrlo značajnoj temi, da crnogorski građani slušaju danas ovđe nas u Parlamentu, slušaju Skupštinu. Mi 
ćemo da pričamo, vi se dogovarajte. Ako uspijete da se dogovorite, dobro jeste, a ako ne, idemo dalje. Ako 
se slučajno opredijelite da date pauzu na način da Parlament ne nastavi dalje sa radom, uobičajeno je 
takođe da nam kažete koliko će ta pauza trajati. Hoće li pet minuta ili pet sati. Možda neko pođe da ruča, 
neko možda pođe na plivanje, neko pođe do teretane itd. i tome slično. Da znamo kako ćemo da 
rasporedimo naše vrijeme ovđe. 
 Zahvaljujem. 
 



 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 16:10:37) 
 
 Zahvaljujem uvaženoj poslanici Vuksanović-Stanković.  
 Ima dosta prijavljenih. Služba će prebrojati, pa ćete dobiti informaciju oko toga. Samo da odgovorim 
poslanici Vuksanović-Stanković. 
 Vaša ideja oko potencijalnog nastavka dok su neki potencijalno pregovori u toku, o kojima ja zaista 
ne mogu suditi, mislim da u ovom trenutku nije na mjestu, iz tog razloga što bi u tim pregovorima trebao i 
premijer pretpostavljam da učestvuje, a istovremeno bi trebao da bude i ovdje u sali. Ne znam baš da li je 
najbolji predlog sa Vaše strane, ali svakako ostajem otvorena za sve predloge koji budu dolazili iz različitih 
poslaničkih klubova.  
 Možete, poslaniče Strikoviću. Pretpostavljam da Vi tražite takođe odgovor na komentar. Tražite 
proceduru? 
 Izvolite.  
            Poslanik Striković, proceduralno. 
 
 
 ADNAN STRIKOVIĆ (19.08.22 16:11:37) 
 
 Evo koleginica Vuksanović-Stanković je bila da kažem dobronamjernije raspoložena prema ovoj 
inicijativi koja se najavljuje, nego što sam to ja, a Vama ni to nije prihvatljivo. Zar mislite vi, sada se 
obraćam svima koji se pozivaju na razgovor, da je bilo malo vremena da se razgovara oko svega ovoga do 
ove Skupštine? Ja mislim da nije bilo malo. Ako im je malo, slažem se i ja da se da pauza, nikakav nije 
problem. Ali, nemoj neko da misli da će bilo koji poslanik da bude talac nekih ljudi koji trebaju da 
razgovaraju i potencijalno ne znamo da li će se dogovoriti i koliko će to trajati.  
 Što se mene tiče, mislim da svi mi ovdje imamo jednaka prava imamo, danas imamo dnevni red, da 
nikakav problem nije da se danas izglasa nepovjerenje ili ne izglasa povjerenje i da nakon toga svi koji 
misle treba da sjednu i da razgovaraju. Mislim da je to mnogo bolja opcija, a ako neko želi da prekine 
Skupštinu, na bilo koji način da odlaže to, to zaista mora biti oročeno.  
            A da li je ozbiljno, građani Crne Gore prate, da neko dogovara 44. Vladu za pola sata ili sat 
vremena pauze u skupštinskom zasijedanju - to neka procijene građani, neka vide ko se i na koji način igra 
sa tom izbornom voljom koja je bila takva kakva je bila.  
 Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 16:12:53) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Strikoviću. 
 Ne znam kako bih komentarisala ili odgovorila s obzirom da ste se Vi javili kroz proceduralnu 
reakciju. Ne znam kako bih iskreno odgovorila na to. Kao što sam kazala, postojala je uvijek dobra praksa 
kada jedan, ali ovdje imamo i dva kluba koji su tražili pauzu, žele pauzu, da se pauza i da. Opet kažem, 
ako imamo ovdje i saglasnost negdje i od strane premijera, što mi je drago da čujem, sad u ovom trenutku, 
ali ja ću zamoliti, ono što je namjera ipak da zaokružimo jedan dio, da završimo sa komentarima, odnosno 
odgovorima na komentare koji su bili na uvodna izlaganja i onda da dam riječ predlagaču koji ima pravo na 
to, kako bismo zaokružili ovaj prvi dio. 
 Nakon toga bismo mogli, ukoliko postoji interesovanje, da napravimo pauzu. Ima više prijavljenih. U 
ovom trenutku, na spisku je 18 poslanika koji su se prijavili za raspravu. /Upadica/ Rasprava nevezano za 
još uvijek postojeće komentare na uvodna izlaganja.  
 Samo provjeravam da li ima još odgovora na komentare na uvodna izlaganja.  
 Shvatam da nema.  
 Shvatam naravno da će i predstavnik predlagača željeti takođe svoje vrijeme. 
 Izvolite, poslaniče Živkoviću. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (19.08.22 16:14:54) 
 
 Hvala, predsjednice Đurović. 
 Govorio sam više puta na sjednicama Parlamenta. Manir koji se uspostavio u crnogorskom 
Parlamentu je targetiranje pojedinaca iz različitih sfera društveno-političkog života nije dobro. Nije dobro, 
apelujem i sugerišem još jednom na svakog poslanika ovdje da vodi računa makar o dostojanstvu svih ljudi 



dok se suprotno naravno ne dokaže pred nadležnim pravosudnim organima. Čuvajmo dignitet ovog doma u 
kom sjedimo, biće vremena i za senzacionalizam i pokušaj da se onako učinimo dopadljivi medijima ako 
senzacionalistički saopštavamo određene informacije. Ja hoću da kažem jednu drugu stvar.  
 Gospodin Abazović je govorio o Demokratskoj partiji socijalista i incijatorima ove inicijative, između 
ostalog da prevara leži na adresi predsjednika Demokratske partije socijalista, odnosno gospodina 
Đukanovića. 'Ajde malo da posložimo hronološki određene procese koji su se odvijali od 30. avgusta na 
ovamo jer smo skloni zaboravljanju. Po prvi put od uvođenja višestranačja, Demokratska partija socijalista 
je priznala rezultate tih izbora i čestitali smo onima koji su osvojili dovoljan broj glasova da formiraju vlast i 
vrše društveno-političku odgovornost. To je jedna okolnost. 
 Drugo, od samog početka smo kazali da je neophodno voditi se onim što je naš državni i nacionalni 
interes, koji ćemo štititi ili se potruditi da zaštitimo i iz pozicija opozicije - i sa tim, kao što znate, nijesmo 
imali nikakav problem. Bili smo konstruktivni partner iz opozicije i tada pozivali tadašnju parlamentarnu 
većinu na razgovore više puta (iako je razgovor sa tih adresa često bio odbijen). Nakon toga, ispitali smo 
jedan eksperiment u vidu ekspertske Vlade, kojoj je došao kraj onog momenta kada je jedna parlamentarna 
tadašnje parlamentarne većine odlučila da sruši izvršnu vlast koja nije štitila nacionalne interese, koja nije 
prevashodno vodila računa o našm evroatlantskim integracijama. Nakon toga se pojavila potreba da 
uđemo u novi prelazni model formiranja vlasti u Crnoj Gori, nazvana manjinska vlada, gdje je sadašnji 
premijer Abazović dobio mandat od predsjednika Đukanovića. 
 Dakle, Vi ste kao čovjek koji je dobio potpis 41 poslanika ili više, nije bitno toliko je bilo neophodno, 
pošli kod predsjednika Đukanovića i na bazi onog potpisanog političkog sporazuma dobili taj mandat. Samo 
da Vam kažem, gospodine Abazoviću, na onu prethodno izrečenu tezu kako se širi fama crnogorskom 
javnosti kako kao Albanac ste targetirani jer se nalazite na čelu Vlade. Reći ću Vam sad, ovi ili dio ovih koji 
Vas danas poziviju ovdje na razgovor, nikada ne bi glasali za Vas da budete premijer Crne Gore. Nikada, a 
danas teške kvalifikacije saopštavate na račun Demokratske partije socijalista. Nije politički korektno. 
Razumijem da štitite svoju političku poziciju i razumijem da ste stali u gard da odbranite rezultate rada 
Vlade, ali zapamtite šta Vam kažem - ovo Vam govorim ljudski. Nikada ne biste postali premijer jedne vlade 
da Vam Demokratska partija socijalista nije dala podršku. I ovo ću Vam reći - ta je podrška bila takoreći 
bezuslovna i Vi ste to govorili više puta i nemojte da Vam citiram onda kada ste govorili. Demokratska  
partija socijalista je bila nakorektniji subjekt u formiranju manjinske vlasti. Jesmo li vas ikada nečim 
ucijenili? Jesmo li vas ikada nečim uslovili. A Vi danas tako govoritite o onima koji su Vam dali podršku u 
crnogorskom parlamentu. Kada dođete pred svršen čin svojm postupcima, Vi onda izvodite na teren sav 
arsenal koji ste ovdje takođe govorili kada ste bili dio parlamentarne većine, još niste bili postali 
potpedsjednik tadašnje Vlade. Treba nekada voditi računa o elementarnoj političkoj korektnosti.  
 Što se tiče Demokratske partije socijalista, kao dijelu vlasti ili servisiranja želja Demokratske partije 
socijalista, mi nismo htjeli da budemo dio toga aranžmana, makar što se tiče izvršne vlasti. Vi to vrlo dobro 
znate. Potencijal Demokratkse partije socijalista je u kapacitetu od 29 poslanika i nismo htjeli nikako da 
ulazimo u tu vrstu političkog aranžmana, nego smo kazali - ovo su politički prioriteti, bavimo se političkim 
prioritetima a prvi među njima je evropska integracija. Vi kažete - mi krećemo, onog momenta kada smo 
Vama dali mandat, u rušenje te Vlade. Nije tačno, gospodine Abazoviću. Nešto Vam se priviđa ili neko 
manipuliše sa Vama. Ne znam ko i šta radi i ko Vam šta priča, ali je to potpuno pogrešno. Zauzimati gard i 
tražiti političke razloge na ovoj strani je pogrešno, gospodine Abazoviću. Jer, u nama niste imali ni 
političkog neprijatelja ni nekoga ko Vas politički ili bilo kako drugačije mrzi. To morate shvatiti, Vi Vašu 
šansu niste iskoristili. Ja Vam sada kažem, siguran sam u to, da to znaju i Vaše kolege iz Vaše partije. 
Siguran sam u to da ste pogriješili u vođenju političkih poteza i prioriteta kojima je Crna Gora trebala da se 
bavi. Pogriješili ste i Vi to znate. Vi znate daje ovo istina što Vam sada ja govorim. Pogriješili ste i zbog toga 
je danas Vaša Vlada dovedena pred svršen čin. Da li će neko danas /prekid/ ili neće, ova Vlada se urušila. 
Kraj. Vremena za manipulaciju i za eksperimentisanje, za pretvanje Crne Gore u demokratski poligon, kako 
se sad treba igrati nekim novim eksperimentima - ta priča je završena. Kraj. Ova dilema će se razriješiti na 
izborima. Kakvo god bilo to prelazno rješenje, ova dilema će se razriješiti na izborima. Crna Gora mora 
imati neophodnu, stabilnu političku Vladu koja će voditi računa o njenim nacionalnim interesima. Ni jednu 
suvišnu riječ Vam nismo kazali, ni u javnom prostoru od nas niste to mogli da čujete, niste to mogli da 
čujete ni od predsjednika Đukanovića. Ne zaboravite da je tu bio najveći stepen korektnosti i Vi ste kazali u 
izjavi da ćemo biti konstruktivan partner za formiranje 2/3 većine u crnogorskom parlamentu. To stalno 
potencirali i tražili tu potrebu i znate iz internih razgovora da je to tako. 
            Prema tome, gospodine Abazoviću, suočite se sa činjenicom da ste sami krivi za pad Vaše Vlade. 
To nije mana, to je vrlina svakog odgovornog i ozbiljnog čovjeka, jer onda može da radi na ličnom terenu 
da se popravlja. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 16:21:59) 



 
 Zahvaljujem poslaniku Živkoviću. 
 Nemate, premijeru, u ovom trenutku. Vi imate mogućnost posle komentara na izlaganja poslanika. 
Kada budu krenula izlaganja pojedinačno poslanika, tada svakako imate mogućnost da reagujete, odnosno 
da odgovorite na svaku od rasprava koje budu bile.  
            Koliko ja shvatam, s obzirom da smo završili ovaj prvi krug, da postoji interesovanje, shvatam to i od 
strane premijera, /upadica/ Ne određuje premijer pauzu, ali ovdje imamo dva poslanička kluba koja su to 
tražila kao što ste i Vi, uvažena koleginice, rekli negdje je bila dobra praksa. Što se mene tiče, ja ću 
svakako ispoštovati zahjev i odrediti sat vremena. Hvala vam. 
 
 
                                                                    /Pauza/ 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 20:34:45) 
 
 Poštovane poslanice i poslanici, nastavljamo sa radom. 
 Po redosledu prijavljenih imamo kao prvog izlagača, odnosno za raspravu poslanika Moma 
Koprivicu.  
 Poslaniče Koprivica, izvolite. 
 Procedura poslanik Andrija Mandić. Izvolite, poslaniče Mandiću. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (19.08.22 20:35:13) 
 
 Ja ću, naravno, govoriti, imaću svoje vrijeme, ali želim da obavijestim i Vas i javnost Crne Gore da 
smo upravo dobili od Poslaničkog kluba URA i Civis i od Poslaničkog kluba Socijalističke narodne partije 
jednu ponudu, inicijativu za rekonstrukciju Vlade. To je dokument u kome se baš sve ne sviđa 
Demokratskom frontu, ali polazeći od činjenice da je ovo dobra prilika da svi budemo zajedno, da oni koji 
su pobijedili 30.avgusta mogu ponovo da se okupe, želim da obavijestim javnost Crne Gore da, što se tiče 
Demokratskog fronta i dva kluba u kojima se nalazi Demokratski front i Radnička partija koja participira u 
jednom poslaničkom klubu Demokrtskog fronta, da 20 poslanika Demokratskog fronta je spremno i može 
ovo odmah da potpiše. To je važna činjenica. Kažemo - ne dopada nam se sve što se nalazi u tom tekstu, 
ali pokušavamo da nađemo mjeru, kao što očekujemo da bi kroz jednu normalnu proceduru i kroz jedan 
normalni dijalog mogli da se vratimo i sada uspješnije i bolje, imajući iskustva sa ove dvije Vlade koje 
sufunkcionisale nakon pobjede 30.avgusta, da sada sa većim iskustvom pretpostavljam i sa većom slogom 
možemo da odradimo onaj posao koji smo obećali građanima prije 30.avgusta 2020.godine. Doživljavam 
ovo kao važan trenutak. Mislim da smo na dobrom putu i ova informacija je informacija koju bi trebali da 
dobijete vi, naravno, dobićete i naš pisani odgovor, dobićete naše potpise, ali da znate da mi stojimo čvrsto 
oko dogovora parlamentarne većine od 30.avgusta. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 20:37:29) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Mandiću. 
 Kao što sam najavila riječ ima poslanik Momo Koprivica. Izvolite, poslaniče Koprivica. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (19.08.22 20:37:39) 
 
 Hvala Vam na datoj riječi.  
 Poštovane koleginice i kolege, uvaženi članovi 43. Vlade, poštovani građani i građanke Crne Gore, 
 Počeo bih od kraja. Naime, u toku ove pauze dobili smo jedan, rekao bih, pamflet od strane devet 
poslanika potpisanih, onih devet poslanika nekadašnje parlamentarne većine koji su pristali zajedno da sa 
Demokratskom partijom socijalista biraju 43. Vladu Crne Gore, tako što su prethodno srušili 42. Vladu na 
čelu sa gospodinom Krivokapićem i smijenili ne trepnuvši predsjednika Skupštine kojeg je izabrala 
pobjednička parlamentarna većina gospodina Aleksu Bečića.  
 Ovo je, rekao bih, bez želje da potcijenim bilo čiji trud i bilo čiji napor, sublimat izjava gospodina 
Dritana Abazovića u poslednjih 15 dana. Opšta mjesta, neke načelne izjave, i u toj izjavi koju smo dobili 
nema ništa novo, nema ništa konkretno. Suština je da bi htjeli blanko podršku, a onda citiram, "razgovori o 



rekonstrukciji Vlade Crne Gore počeli bi odmah po završetku sjednice Skupštine Crne Gore 19. avgusta 
2022.godine". Suština je da bi htjeli da dobiju blanko podršku, a onda ćemo Demokrate ne samo da 
vučemo za nos, nego da ih vodamo za povodac širom Crne Gore. Ako neko misli da ćemo mi da cvilimo za 
funkcijama i za foteljama grdno se vara. Mi smo podržali iskreno, zbog narodne volje pokazane 30.avgusta, 
i 42. Vladu Crne Gore. Nije nam stalo da imamo funkcije i fotelje u toj Vladi. Najkooperativniji i 
najkonstruktivniji smo bili i u procesu  nastanka i u procesu njenog funkcionisanja. Nikad je nijesmo ni 
uslovljavali, ni ucjenjivali i time smo pokazali da nam funkcije nijesu iznad opšteg interesa. Da su nam 
funkcije i fotelje iznad  opšteg interesa i iznad partijskog i političkog i ličnog dostojanstva ušli bismo i u 43. 
Vladu zajedno sa DPS-om na šta su pristale kolege iz SNP-a i URA.  
 Dakle, nije nam do funkcija, ali znate ovo je jedan neozbiljan pristup, da se nekome onako maše 
jednom šargarepicom i da on bude onda srećan i da čeka neki novi turnus ponuda ili bilo čega. Tako se ne 
radi ako želimo ozbiljan politički odno. Mi smo ozbiljni ljudi i ozbiljna politička partija i to ovako ne ide. Mi 
smo dokazali svoju principijelnost u svom ovom prethodnom periodu. Nijesu nam funkcije niti fotelje bile 
nešto što je prioritet, pa neće ni sad, neće ni ubuduće da bude, ali moram konstatovati da je ovo jedan 
neadekvatan politički pristup nema ni 32 potpisa, nema ni potpisa premijera.  
 Ja bih svoju diskusiju danas započeo podsjećanjem uvaženog gospodina Abazovića na jedno 
njegovo pravo, čuli smo dosta kritike na vaš račun. Smatram da je dobar dio te kritike opravdan. Neću se 
složiti sa svakom kritičkom riječju, sa mnogo njih hoću, neke nove ću možda dodati, to je smisao 
demokratije, reći ću i ono što je pozitivno i ono što je negativno, ali bih započeo prvo podsjećanje na jedno 
vaše pravo. To je pravo da podnesete ostavku. Pravom na podnošenje ostavke ukoliko ga iskoristite, vi ne 
biste štitili ni sebe od Parlamenta ni Parlament od sebe, nego u ovim postojećim političkim odnosima 
zaštitili biste sebe od samog sebe. Jer, ste izgubili podršku svih osim devet poslanika, izgubili ste podršku 
preko 80% onih koji su vas izabrali, ne uživate preko 80% skoro 90% podrške ovog Parlamenta, kreator ste 
dva modela, dva koncepta Vlade koji nijesu uspjeli, i to je činjenica. Jedan je bio ekspertski, drugi je bio 
manjinski.  
 Kada ste strušili 42. Vladu govorili ste da joj je glavna mana bila to što nije uspostavila funkcionalan 
odnos sa Parlamentom. Nažalost, ni vi u tome nijeste uspjeli. I ova inicijativa nakon 100 dana vašeg rada, 
na osnovu 36 od 46 poslanika koji su vas izabrali, a nakon toga i nas 32 poslanika Demokrata, 
Demokratskog fronta, DEMOS-a, Prave Crne Gore, jesu pokazatelj da nijeste u stanju da uspostavite u 
političkom smislu funkcionalan odnos između Vlade i Parlamenta. Kako Vlada kada izgubi ovoliku podršku 
ili ne uživa ovu podršku može da predlaže zakone, može da predlaže javne politike koje će se sjutra naći 
ovdje u Skupštini. Vi ste i danas iznijeli ozbiljnu kritiku i jake riječi na račun DPS-a, iznijeli ste ozbiljnu kritiku 
na račun ovih kriminalnih struktura koje su zarobili i privredni institucionalni život Crne Gore. Ja sam 
saglasan sa vašim ocjenama, ali zašto ovo u prethodnih 100 dana nijeste iznijeli ovdje u Skupštini Crne 
Gore? Zašto to u prethodnih 100 dana nijeste prijavili nadležnim organima pravne države?  
 Jeste li, gospodine Abazoviću, znali za Bemax i prije nego što ste izabrani za predsjednika Vlade, 
da li ste znali da je Bemax firma koja je, zahvaljujući političkoj ulozi i drugim doprinosima Demokratske 
partije socijalista, gospodarila privrednim životom Crne Gore, sticala monopole, zloupotrebljavala resurse, 
nanosila višemilionske štete budžetu Crne Gore? Vi ste bili koordinator bezbjednosnih službi, 
potpredsjednik Vlade u momentu kada ste dobili mandat od predsjednika Demokratske partije socijalista da 
sastavljate Vladu i podršku njegove partije da budete izabrani za premijera. Vi ste informisan čovjek i 
obrazovan čovjek, dobro poznajete i prilike i u stanju ste da ih objasnite. Ne mogu da vjerujem da nijeste 
znali, za sve ovo što ste sad kazali možda ste neku sumnju samo dodatno potkrijepili, ali da ste sve to 
znali,  u to sam siguran. Možda ste došli, kako vi kažete, do operativnih podataka koji samo potvrđuju ono 
što ste i vi i mi znali. Mi smo svojevremeno prijavljivali, naš kolega je prezentirao dokaze koji se tiču 
eksploatacije šljunka od strane Bemax, na onoj dionici Vukovci -Farmaci, pa to cijela Crna Gora zna. I to je 
mali segment od njihovog organizovanog kriminala i korupcije i nanošenje štete Crnoj Gori.  
 Uprkos svemu tome, vi ste zajedno sa njima napravili 43. Vladu i pristali da oni takvi izaberu vašu 
43. Vladu, Vladu na čijem ste čelu. Onda se postavlja pitanje kredibiliteta izjava koje ste učinili, da li to 
radite zato što vam oni ugrožavaju političku poziciju ili zato što je to štetno za Crnu Goru, takvo ponašanje 
koje ste ovdje opisali, a na koje smo mi upozoravali svih ovih godina i upozoravali prilikom rušenja 42. 
Vlade i prilikom formiranja 43. Vlade, i ne samo mi, ima ovdje kolega su ovdje veoma precizno o tome 
govorili i ljudi iz vaše političke partje koji su o tome precizno govorili, ali me čudi onda suspenzije ili 
moratorijum na to saznanje tokom formiranja 43. Vlade,  to ne ide.  
 Dakle, nakon svega toga što su oni radili i što ste znali da su radili, kako su zarobili privredu Crne 
Gore, gospodarili institucijama, deformisali, spregli institucije sa organizovanim kriminalnim grupama, 
zajedno sa DPS-om srušili ste 42. Vladu i razriješili Aleksu Bečića ne trepnuvši kao predsjednika Skupštine 
koji je izabran od strane izborne parlamentarne većine. Zajedno sa DPS-om ste protivustavno sazvali 
sjednicu Skupštine Crne Gore za 28.april, ne mislim vi lično nego politička partija kojom predsjedavate. 
Zajedno sa DPS-om ste izabrali 43. Vladu, izabrali predsjednika Skupštine, zajedno sa DPS-om ste 



protivpravno razriješili predsjednika Administrativnog odbora gospodina Zogovića i protivpravno izabrali 
funkcionerku Demokratske partije socijalista gospođu Pribilović. Zajedno sa DPS-om ste izglasali 
protivustavni zakon o odlaganju lokalnih izbora i Zakon o finansiranju političkih subjekata. Zajedno sa DPS-
om ste, nakon svega toga, izglasali protivustavne zakone o Zeti, kojima se Zeti uskraćuje dio teritorije da 
ne bi imala održive prihode i kojima se Zećanima i Zećankama uskraćuje pravo da glasaju na lokalnim 
izborima u Podgorici, onako kako su imali pravo građani i građanke Tuzi prije dvije odnosno tri godine. 
Zajedno sa DPS-om ste, bez dogovora sa opozicijom, glasali za Sudski savjet, uzdržali ste se od glasanja 
za sudije Ustavnog suda iako ste proklamovali dogovor o deblokadi pravosuđa koji je propao i zajedno sa 
DPS-om ste razrješavali kadar Demokratske Crne Gore. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 20:49:09) 
 
 Poslaniče Koprivica, ja moram da vas opomenem na vrijeme, odnosno na neki dogovor da ostavite 
dio vremena kluba poslaniku Lekiću. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (19.08.22 20:49:26) 
 
 Evo privešću kraju, nadam se da će te svi vi biti malo negdje tolerantni danas je zaista bilo 
prekoračenja i da kolega Lekić dobije adekvatno vrijeme. 
 Mi smo u proceduralnim intervencijama učestvovali, razumijem i slažem se nije ni vama laka 
današnja uloga osjetljiva je politička tema, ali složićete se da je ovo jedan ipak nesvakidašnji događaj, da 
se ne odlučuje svako malo, ovako kako smo krenuli sve češće se odlučuje o smjenama Vlade.  
 Uvaženi gospodine Abazoviću, omogućili ste DPS-u minimum pola godine vladavine u 12 opština, 
na bazi neustavnog zakona o odlaganju lokalnih izbora. Upozoravali smo vas da se radi u neustavnom 
zakonu, ali ste zajedno sa njima hrlili ka usvajanju tog zakona koji je protivustavan. I ono što je veoma 
važno, zajedno sa DPS-om ste razrješavali kadar Demorkatske Crne Gore i vraćali ste kadar Demokratske 
partije socijalista na pozicije odlučivanja. Ono što ste vi danas govorili o sprezi kriminalnih i političkih 
struktura, pa to je postojalo i savršeno funkcionisalo, i o tome sigurno savršeno sve zna i bivši direktor 
ANB-a gospodin Joković, kojeg ste vašom odlukom postavili, koji je iz reda DPS-a, za člana Odbora 
direktora najveće državne kompanije u Crnoj Gori Elektroprivrede Crne Gore. I šaljete poruku građanima 
DPS se vraća na pozicije odlučivanja i to je slanje slike moći Demokratske partije socijalista koja ne uživa 
podršku na izborima, i od izbora do izbora prolazi sve gore, od Nikšića do Berana sve gore i gore, ali se 
nakon izgubljenih izbora, zahvaljujući odlukama vaše vlade, vraćaju na pozicije odlučivanja,i to je činjenica.  
 Ono što bih, takođe,, pri kraju želio reći od izborne reforme nema ništa. Nije ni minuta blo dijaloga ni 
dana rada Odbora za sveobuhvatnu izbornu reformu nije izabran ni predsjednik Odbora za sveobuhvatnu 
izbornu reformu, nijedno rješenje nijeste predložili iz izborno-pravne materije.  
 Želim  da kažem na kraju radi građana, a opet zahvaljujem se koleginici Đurović, i nadam se da 
zbog ove osjetljive teme takođe imamo jednu vrstu osjetljivosti za ovo razmatranje. Mi sa Demokratskom 
partijom socijalista, nećemo ulaziti ni u kakve kombinacije u vezi vršenja vlasti, onako kako ste ušli vi 
početkom ove godine formirajući 43. Vladu. Ova Vlada, nakon izglasavanja njenog nepovjerenja, prema 
slovu Ustava nastavlja da vrši  svoj mandat tehnički do izbora nove. Mi smo spremni da se formira nova 
vlada koja će poštovati 30.avgust u okviru volje građana izražene 30.avgusta. Đukanović je dužan da da 
mandat onome ko donese 41 potpis. Jedino ga nije dao onome ko je donio 41 potpis u vašem slučaju i to 
nešto govori. Ako neko donese 41 potpis, mora se dati tome mandat, a ako ne da ova Vlada u tehničkom 
mandatu vrši vlast do izbora nove. Tako da nema nikakvog govora o povratku Demokratske partije 
socijalista. Mi smo sigurni u naših devet poslanika, i to je jasno. I mi ostajemo iza onoga što smo rekli, 
nama je riječ i zakon i svetinja.  
 Što se tiče Temeljnog ugovora, i ovim završavam. Od samog starta smo podržali zaključenje 
Temeljnog ugovora, to je i legitiman i potreban pristup i pozdravili smo potpisivanje, i to je dobra stvar što 
ste uradili. Bili smo za zaključenje ugovora između Srpske pravoslavne crkve i Vlade i rekli podržaćemo sve 
ono što dogovore Vlada i crkva. Bilo je legitimno, zato što je zaključen ugovor i sa drugim vjerskim 
zajednicama. Bilo je potrebno da se obezbijedi da se uvede red u te odnose detaljnije urede prava i 
obaveza, obaveza obije ugovorne strane, i to je za nas završena stvar.  
 Nećemo biti dio vlade koja će se baviti preispitivanjem ili suspenzijom toga, to je veoma jasno. Ono 
što želimo ovdje da kažemo, a može ovo pomoći svima za analizu. Ovo je odluka Ustavnog suda od 
24.februara 2017.godine, ovo je odluka najviše instance u Crnoj Gori zadužene za kontrolu i očuvanje 
ustavnosti i zakonitosti, Ustavnog suda. Ustavni sud je jasno kazao koja je pravna priroda ovog akta. 
Naime ,Ustavni sud je, ocjenjujući ustavnost ugovora sa Islamskom vjerskom zajednicom, kazao da je stav 



41. Vlade, da je to dvostrani pravni posao zaključen saglasnošću volja dvije strane radi uređivanja 
međusobnih odnosa neosnovan.  
 Dakle, prema Ustavnom sudu ovo nije dvostrani pravni posao, nego je opšti pravni akt, to smatra 
Ustavni sud. Citiram: "u materijalno pravnom smislu navedeni akt dominantno sadrži bitna obilježja opšte-
pravnog akta, apstraktnost i generalnost, odnosno odredbe opšteg pravnog karaktera kojima se bliže 
uređuju Ustavom i zakonom zajemčena ljudska prava".  
 S obzirom na to da su ugovorom na apstraktan način utvrđena prava i obaveze za neodređeni krug 
subjekata i uređeni odnosi iz kojih mogu proisteći različiti pojedinačni pravni akti, Ustavni sud je ocijenio da 
je taj akt podložan ustavno-sudskoj kontroli, kako u formalnom tako i u materijalno-pravnom odnosno 
sadržinskom smislu.  
 Iz odluke Ustavnog suda, najviše institucije zadužene za očuvanje ustavnosti i zakonitosti je u 
jednoj zemlji i u našoj zemlji samim tim proizilazi da se samo Ustavni sud može baviti normativnom 
kontrolom ustavnosti i zakonitosti ovog pravnog akta.  
 Zaista, prošla Vlada i parlamentarna većina su usvojile Zakon o slobodi vjeroispovijesti, i to nije 
smetalo da budu oboreni. Temeljni ugovor jeste potpisala ova Vlada, i mi smo to pozdravili, ali je iz riječi 
njegove svetosti patrijarha Porfirija jasno naznačeno svak je na svoj način doprinio. Manipulisati sa 
Temeljnim ugovorom jeste pokazatelj da neko želi da drži crkvu kao taoca. Crkva nije čašćena nikakvom 
čašću i privilegijom nego je samo dobila ono što joj po zakonu pripada, po zakonu koji smo mi ovdje 
izglasali u Parlament. Političari da se manu crkve jer oni nijesu čuvari crkve nego narod i narod je garant da 
nikom ne smije pasti na pamet da mijenja protivpravno Zakon o slobodi vjeroispovijesti i Temeljni ugovor. I 
ne smiju se nikakva pravna nepočinstva, a takav je recimo neustavni zakon o odlaganju lokalnih izbora ili 
bilo šta slično kriti iza Temeljnog ugovora. Rekao sam i prije ono da ste zajedno sa DPS-om srušili 42. 
Vladu i ne trepnuvši razriješili predsjednika Skupštine gospodina Bečića, da ste zajedno sa DPS-om 
izglasali sve one protivustavne zakone i kako onda neko može očekivati da vi zaslužite u političkom smislu 
podršku Demokratske Crne Gore.  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 20:57:34) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Koprivici. 
 Svakako će poslaniku Lekiću biti omogućeno da govori večeras kada dođe na red. 
 Riječ ima poslanik Bogdan Božović, a da se pripremi poslanik Boris Mugoša. 
 
 
 BOGDAN BOŽOVIĆ (19.08.22 20:57:54) 
 
 Zahvaljujem, uvažena predsjednice Skupštine.  
            Poštovani premijeru sa ministrima, uvažene koleginice poslanice  i kolege poslanici, 
 Na samom startu bih samo ispravio neke navode koji su se mogli čuti danas u diskusiji, a to je da je 
Socijalistička narodna partija glasala za pad 42. Vlade Crne Gore, to nije tačno. Naši poslanici nijesu glasali 
za pad 42. Vlade Crne Gore, kao što nijesu glasali ni za smjenu predsjednika Skupštine Alekse Bečića.  
 Što se tiče 43. Vlade Crne Gore, kao što znamo, ona je formirana 28.aprila. Definisala je svoje 
prioritete u radu, a to su završetak puta Crne Gore ka Evropskoj uniji, borba protiv organizovanog kriminala 
i korupcije, usvajanje Zakona o porijeklu imovine, ekonomski razvoj, uređivanje odnosa između države i 
vjerskih organizacija itd.  
 Za samo 100 dana rada ove Vlade postignuti su upečatljivi rezultati za koje sam siguran da su i 
građani Crne Gore primijetili.  
 Dakle, u jeku velike ekonomske krize koja je prouzrokovana ratnim dešavanjima u Ukrajini, kada je 
došlo do značajnog porasta cijena hrane i energenata, pri čemu su cijene pojedinih proizvoda dostigle 
maksimalne iznose na berzama, ova Vlada odnosno njena delegacja je tada posjetila zvanični Beograd koji 
su predvodili premijer Dritan Abazović i ministar Joković i obezbijedila, u dogovoru sa nama susjednom 
državom, da naši građani, odnosno naša država bude obezbijeđena sa uvozom osnovnih životnih 
namirnica u narednih šest mjeseci.  
 Takođe, investicije predstavljaju osnov za ekonomski razvoj svake države i kao odgovorna Vlada i 
Vlada kojoj su na prvom mjestu građani, mi smo to prepoznali i vođeni su dugi  razgovori i uložen veliki trud 
sa potencijalnim investitorima kako bi privukli investicije u našu državu. Kao rezultat tih razgovora imamo 
najavu renomiranih kompanija da će otvoriti predstavništvo u našoj državi, što će dovesti do otvaranja 
stotine novih radnih mjesta i uticati na smanjenje stope nezaposlenosti.  



 Što se tiče rada pojedinih ministarstava, konkretno Ministarstva poljoprivrede, usvojen je IPARD III 
program za Crnu Goru za period od 2021. do 2026. godine koji podrazumijeva da ćemo imati na 
raspolaganju 63 miliona bespovratnih sredstava koji mogu koristiti naši poljoprivredni proizvođači. Takođe, 
obezbijeđeno je oko 900.000 eura za izgradnju vodovoda na seoskim područjima i 350.000 eura kao 
podsticaj za očuvanje sektora mljekarstva. To nije sve naravno ima još aktivnosti, ali bi izgubili dodatno 
vrijeme kada bi sve morali nabrajati. Ono što je još važno istaći jeste da je zabranjena eksploatacija 
šljunka.  
 Što se tiče Ministarstva zdravlja nastavljeno je kontinuirano opremanje bolnica neophodnom 
medicinskom opremom. Samo u bolnici u Bijelom Polju će u narednom periodu biti uloženo 2,5 milina eura, 
a očekuje se da u toku naredne godine bude postavljen kamen temeljac za izgradnju nove infektivne 
bolnice u Podgorici. Takođe, otvorena je nova jedinica hitne pomoći u Plužinama.  
 Što se tiče Ministarstva prosvjete, opredijeljeno je 4,2 miliona za kapitalne projekte. To je za 
opremanje oko 20-ak škola. Obezbijeđeni su udžbenici za učenike osnovnih škola. Takođe, riješen je 
problem koji su imali prosvjetari u Budvi.  
 Što se tiče Ministarstva sporta u tom dijelu započeta je izrada nove strategije, Nacionalne strategije 
za mlade. Takođe, obezbijeđena su sredstva za nesmetan rad nacionlanih saveza.  
 Što se tiče Ministarstva pravde imamo Zakon o porijeklu imovine i mogli smo pročitati da se očekuje 
da će se on naći u skupštinskoj proceduri u oktobru ove godine. Prije svega, to je posljedica naše 
komunikacije i sugestija partnera iz Evropske unije. I naravno, Ministarstvo pravde je učestvovalo u izradi tj. 
nacrtu Temeljnog ugovora koji je potpisan sa Srpskom pravoslavnom crkvom. Ono polje ili oblast gdje je 
postignut i navjeći napredak u odnosu na rad svih prethodnih vlada jeste borba protiv organizovanog 
kriminala i korupcije. Mi smo čvrsto opredijeljeni da naša država bude prepoznata kao pravna država i 
država u kojoj će zakoni važiti jednako za sve. U prilog tome govori i rekordna zaplena švercovanih 
cigareta, ukoliko se ne varam, riječ  je oko 150.000 pakla cigareta koje su zaplijenjene.  
 Dakle, ova vlada je jasno iskazala svoju želju da naša država i međunarodnim okvirima bude 
prepoznata kao pouzdan partner i kao država u kojoj postoje zakoni i u kojoj zakoni važe jednako za sve.  
 Što se tiče današnjeg glasanja ovog predloga za izglasavanje inicijative nepovjerenja ovoj vladi 
,odluka j,e iako možda djeluje teška, u suštini jako prosta. Glasamo za ostavljanje mogućnosti dogovora 
između parlamentarnih partija koje su ostvarile pobjedu 30. avgusta 2020. godine. Glasamo za nastavak 
borbe protiv organizovanog kriminala i korupcije ili davanja predaha ovoj pošasti koja opterećuje naše 
društvo već više decenija.  
 Što se tiče nas u Socijalističkoj narodnoj partiji, mi smo zaista spokojni i mirni i doživljavamo sebe, a 
vjerujem i većina predstavnika u ovoj vladi, kao pobjednike ovog procesa, bez obzira na ishod glasanja. 
Vlada danas može i pasti, ali se ne može izbrisati istorijski trenutak u kojem je potpisan Temeljni ugovor sa 
Srpskom pravoslavnom crkvom čiji je dio bila i Socijalistička narodna partija. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 21:03:39) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Bogdanu Božoviću.  
 Sada riječ ima poslanik Boris Mugoša, a da se pripremi poslanik Miodrag Lekić. 
 
 
 BORIS MUGOŠA (19.08.22 21:03:47) 
 
 Zahvaljujem, predsjednice.  
 Uvažene koleginice i kolege, poštovane građanke i građani,  
 Dolazeći na ovu današnju sjednicu mislio sam da će nas premijer Abazović obavijestiti da podnosi 
ostavku. A zašto sam to mislio? Ne zbog nekog mog odnosa prema premijeru Abazoviću nego čini mi se 
da bi odgovoran i ozbiljan potez svakog premijera bio da u trenutku kada 68 od 81 poslanika traži smjenu 
njegove Vlade, odnosno Vlade na čijem je čelu da je to dovoljan razlog da podnese ostavku i da pokaže da 
mu nije stalo do fotelje. Imao je čak priliku da to uradi ranije kad su 32 od 46 poslanika koji su glasali za 
njegovu Vladu mu otkazali povjerenje. Smatram da je tada ozbiljno i odgovorno bilo da premijer podnese 
ostavku. Nekako  današnju priču bih pokušao da  sublimiram kroz jednu rečenicu, sve za fotelju - fotelju ni 
za šta. Ne mogu da vjerujem, nakon svega ovoga što se izdešavalo, dobro, uvažene kolege, drago mi je 
što se smijete, mada pojedini ministri zbog svega što se dešava u njihovom resoru ne bi trebali da se smiju 
nego trebali bi da budu dobro zabrinuti osim ako nam kažu da taj osmijeh kasni četiri i nešto minuta u 
odnosu na ono kad se desi zbog satelitskih veza. Zbog toga sam nešto danas očekivao da će da se desi. 
Desilo se da smo pošli u kancelariju i krenuli da pišemo predlog o rekonstrukciji Vlade. Zamislite vi nakon 
svega neko pođe u kancelariju i napiše predlog za rekonstrukciju Vlade. I mi govorimo o ozbiljnosti.  



 Mislim, uvažene koleginice i kolege, da je toliko neozbiljno sve ovo što se dešava u Crnoj Gori, da 
ovoj političkoj agoniji koja već traje mjesecima, mjesecima hajde godinu i nešto dana, da ovom političkom 
cirkusu mora doći kraj i da je najkorektnije od svih nas da se fino vrati mandat građana. Vi, zaista, mislite 
da građani više mogu da trpe ovo što se dešava na političkoj sceni? O kakvoj odbrani izborne volje 
govorite?Ako se pozivate vi što se pozivate na izbornu volju od 30. avgusta, a sad ste u vlasti, što 
zaboraviste na tu volju 28. aprila kad ste, ne trepnuvši, promijenili tu većinu sa izbora i ušli u vlast sa onima 
koji su izgubili izbore? Niste se tada busali u izbornu volju građana. Da li vi mislite da i oni koji su vas 
glasali 30. avgusta, većina od njih ili jedan dobar dio vas podržava više zbog toga što se dešava? Vratimo, 
ljudi, mandat građanima, vratimo da nam oni pokažu kako ocjenjuju naš rad.  
 Htio sam toliko toga da kažem koliko je ova vlada uradila mnogo toga ništa u mnogim segmentima. 
Pripremio sam se dosta za to. Htio sam da vam kažem da nema E od evropskih integracija u ovome 
periodu. Pričamo o Ustavnom sudu, pričamo o Sudskom savjetu, pričamo o VDT-u, pričamo o izbornoj 
reformi, uradilo se ništa. Ono za Ustavni sud to sam rekao to je blamaža. Ono je parlamentarna blamaža. 
Za Sudski savjet isto blamiranje. Za VDT-a ni riječi četiri mjeseca. Za izbornu reformu ni riječi četiri 
mjeseca, i onda nam neko kaže da je posvećen evropskim integracijama. A kojim to evropskim 
integracijama? Ne mogu da vjerujem da vi i dalje možete da vrijeđate zdrav razum građana da nakon 
svega toga ste posvećeni evropskim integracijama.  
 Privodim kraju, druga stvar jedna od osnovnih funkcija Vlade je da predlaže zakone. U četiri 
mjeseca rada ove vlade znate li koliko ste predložili zakone iz resora ekonomskog razvoja i turizma? Nula. 
Znate li kolko ste predložili zakona iz oblasti poljoprivrede? Nula. Znate li koliko ste predložili zakona iz 
oblasti unutrašnjih poslova? Nula. Znate li koliko ste predložili zakona iz oblasti ljudskih i manjinskih prava? 
Nula.  
Znate li koliko ste predložili zakona iz oblasti zdravstva? Nula. Znate li koliko ste predložili zakona iz oblasti 
prosvejte? Nula. Znate li koliko ste predložili zakona iz oblasti sporta i mladih? Nula. Znate li koliko ste 
predložili zakona iz oblasti kulture? Nula. Znate li koliko ste predložili zakona iz oblasti nauke i tehnološkog 
razvoja? Nula. Vi meni nešto pričate o uspjesima ove vlade i što je najsmješnije pozivate se na projekte sa 
kojima veze nemate. Pozivate se  da ste ovako odradili onu vrpcu i sad se hvalite sa tim projektima, i to 
vam je uspjeh. Ili kažete mi ništa ne ostavljamo za sjutra, a 90% video klipova o rezultatima rada Vlade -
biće, desiće se, pripremiće se. Ljudi, čini mi se da smo se previše izgubili u politikanskom pristupu u ovome 
poslu, da previše vrijeđamo zdrav razum građana.  
 Na kraju, premijeru Abazoviću, danas ovdje sam čuo da ste Vi gotovo prevarili sve sa kojima ste 
pričali. Mislim da ste na kraju prevarili sebe, jer ste ubijedili da ćete biti premijer više od tri i po mjeseca, a 
to je naravno posljedica toga ako krenete na taj način da se bavite politikom. Ostaviću ono što smo pričali u 
pregovorima o formiranju Vlade, ne da bi branio vas i vaše kolege nego da bih branio svoj integritet koji 
imam, a iskoristio sam ga u tim pregovorima. Na kraju, ima izjava jednog američkog predsjednika, maslim 
da je bio 16. američki predsjednik, Linkoln koji je rekao jednu stvar prije dva vijeka, a to glasi ovako: "Neke 
ljude možete lagati sve vrijeme, sve ljude možete lagati neko vrijeme, ali sve ljude ne možete lagati sve 
vrijeme".  
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 21:11:36) 
 
 Zahvaljujem, poslaniku Mugoši.  
 Sada riječ ima poslanik Miodrag Lekić, a da se pripremi poslanik Srđan Pavićević.  
 Izvolite, poslaniče Lekiću. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (19.08.22 21:11:48) 
 
 Hvala, predsjednice Đurović.  
 Naravno, poslije svega što je izrečeno u ovom današnjem danu mijenjam koncepciju onoga što sam 
planirao da kažem, neki vid analize. Međutim, nemoguće je direktno se ne odrediti prema mnogim stvarima 
u ovom dramatičnom danu da se sagleda takođe i kako dalje. U tome kako dalje mi biramo između loših 
rješenja, da odmah kažem, da nismo u rasponu između dobrog i lošeg rešenja. Tako se namjesti u politici 
da se traži manje loše rešenje, pa i u životu, tako da ćemo tražiti neko loše rešenje u svakom slučaju, ako 
uopšte dođemo do njega.  
 Pokušao sam da projektujem što građani misle večeras prateći sve ovo, a prate sa velikim 
senzibilitetom. Sigurno se svi krećete i čujete komentare svi su ne razočarani nego duboko zabrinuti za 
budućnost ove zemlje. Sigurno neko posmatra i ovo kao teatar, tragediju, komediju, tragikomediju, 



pružamo razne mogućnosti za percepcije, ali sigurno je i veliko razočarenje. To moramo priznati. 
Razočarenje nivoom političke klase u čijim rukama su građani, to je u dužem periodu naravno. I moramo 
toga biti svjesni u ovim našim zapletima, sujetama, igrama, igrankama što ne sve se praktikuje u političkom 
životu.  
 Zemlja je, rekao sam to već, na rubu ambisa. Nalazimo se izvjesno, po svim elementima, u tome 
,plus mi nemamo autoritete, nemamo autoritet institucija, imamo jednu na putu da bude autoritet. To je 
Tužilaštvo i Tužilački savjet. I to nije slučajno ko prati. Određene partije koje nose sjenke i teret kriminala i 
korupcije, a nisu srećom svi, ali se zna u vrhovima nekih partija, tužilac je meta trenutno u Crnoj Gori. 
Nekada i premijer, neopreznim izjavama, otvara prostor, pošto ne napadaju tužioca zato što je nešto 
nesolidno argumentovao ili se ne ponaša javno. Ne nego da je tužilac produžena ruka premijera i Vlade. 
Danas jedan kolega isto je neoprezno rekao da Vlada radi smo sa tužiocem. Tužilac može da uhapsi 
Vladu. Daj izbacite taj sindrom stare vlasti da se tužiocem sada nešto koketira. Pustimo taj pravac, makar 
da imamo jednu instituciju koja je relevantna, koja je ozbiljna, isto to mislim i za Tužilački savjet, čitajući 
intervjue nekih članova. Vidite mi, stranka koju vodim, jedna mala stranka koja, vjerovali ili ne, nema nikog 
zaposlenog. Neko će reći nema ko tamo da bude, ma ne ima, ima nego ne učestvujemo u ovoj primitivnoj 
trci, odvratnoj, degutantnoj zapošljavanja da odmah pređem na ovu poslednju Vladu gledao sam onaj ručak 
na kraju gdje ste svi gladni, halapljivi, da se zaposle. To nema nigdje u nijednom društvu. Znam da je to 
nasleđe, ali je to DPS bolje izvodio, diskretnije. Ono je premijeru nepodnošljivo kad na kraju Vlade krene 
ovaj ručak gladnih koji još se spremaju za sledeću sjednicu. Pa, toga nigdje nema. To društvo je 
degenerisano sa sistemom koji se nije mijenjao, nije se pipnuo, i to je problem 42. i 43. Vlade. Toliko je 
primjera nedoraslosti političke elite. Da uzmem neke primjere. Evo recimo u materiji koju slabije poznajem 
sigurnosti, bezbjednosti, ali je vrlo karakteristično. Prije događaja na Cetinju, a ne otvaram, ne odmotavam 
taj crni film, što se dešava? Znači, prvo iskušenje države da je ozbiljna, sjede u dvije kancelarije u jednoj 
sjedi premijer Krivokapić u drugoj sjedi potpredsjednik Abazović sa svojima i u 04.30 h ujutro se odnosi 
odluka. Ne ulazim sad kako je išlo sve dalje. Mislim mi kad smo pred iskušenjima, to se ne odnosi samo na 
sigurnost nego na ekonomiju, na kulturu, na sve, nedorasli. Ali prelazim sad i na 43. Vladu. Premijer i 
ministar zadužen za cijelu sigurnost ili bezbjednost jedni drugome kažu da si izdajnik, kaže ministar za 
odbranu za sigurnosni sistem, a premijer uzvraća da je ekstremista. Razmišljao sam da sam policajac, 
znate kako zamislio bih se da li da idem u neko iskušenje radne obaveze. Ako mi to elita saopštava u 
prvom krugu u 04.30 h odluka, a u ovom se časte tako oni koji su najodgovorniji. Stvarno zamislio bih se da 
li da idem da nešto branim poredak, a usput zna se da elita huška ove sukobe - komitske, antikomitske, u 
raznim dresovima nacionalnim i drugim. Vrijeme ide, naravno, htio sam da ukažem na situaciju u kojoj smo. 
Međutim, 42. i 43. Vlada je nastavak 41. i 40. To je sistem koji nije dodirnut. I moram pomenuti jednu temu 
koju niko nije ovdje pomenuo i koja opet nije moj fah, a koju građani prate. Niko nije pomenuo da ćemo za 
dva mjeseca da se zadužimo jednu milijardu. Imamo divan kontinuitet, odavno je krenulo, 750 miliona je 
Crna Gora bila zadužena 2006. godine ona je sad četiri milijarde i biće sad jedna milijardica, da joj natepam 
,koja je  neophodna da bi se reprodukovali. Ovo je zemlja dembelija, postavlja se pitanje da li mi imamo, 
zaslužujemo državu. Da bi se častili na onom ručku, da bi se trošilo, da bi omiljena institucija bila 
raspodjela budžetske rezerve. Nemamo sistem nego reprodukujemo, dakle, jednu nesposobnost u 
najbitnijoj oblasti kao što je ekonomija.  
 Kultura, kultura je po definiciji svjetlost, kada je mrak, kultura je svjetlost u mraku. Kultura proizvodi 
mrak u Crnoj Gori, da ne detaljišem, nemam vremena. Mogao bih da nastavim oko podjela na etničko-
konfesionalnom planu, na maniru da se ovdje istorijografija pretresa. Ona više nije nauka arhivska, ona je 
što mi je rekao komšija ili komšinica u sokaku, što smo se naslušali ovde u Parlamentu o genocidima, o 
crnogorskom genocidu, neću da ulazim u te uvredljive budalaštine koje se ovdje saopštavaju, bez ikakvog 
kompleksa i bez ikakve odgovornosti za javnu riječ.  
 Privodim kraju, ova vlada je zaslužila da bude oborena. Neću glasati za pad Vlade, neću je ni 
braniti, naravno, neću praviti društvo DPS-u i njenom predsjedniku koji isto uzgred prijeti u televizijskim 
nastupima tužiocu, neću to činiti. Ne isključjujem u nekom drugom kontekstu opšteg interesa da ću glasati 
sa DPS-om i naravno sa ovim mlađima koji su van korupcionaških biografija.  
 Smatram da u ovom trenutku, imajući u vidu da je pokrenuta inicijativa za pad Vlade za 14 dana, da 
tih 14 dana treba iskoristiti. Nisam optimista da ćemo naći neko rješenje, ali smo dužni da to uradimo. 
Dužni smo prema tom 30. avgustu kada su građani prešli Rubikon, a političke elite nisu prešle Rubikon, 
zato se zapetljavamo ovako kako se zapetljavamo. I zbog nekog traga i neke obaveze prema građanima 
potrebno je iskoristiti ove dvije nedelje da se vidi koji je racionalan izlaz iz ove situacije. Tako da ovu vladu 
braniti neću, ali neću ni obarati je večeras, za 14 dana ću to uraditi ako bude nastavljena nesposobnost da 
se konstituišemo kao ozbiljna vlast koja bi napravila konačno jedan preokret da zemlja bude ne evropska 
pošto smo se umorili od te retorike i antievropske prekse nego da bude Crna Gora, da upotrijebim jedan 
termin, iz doba kralja Nikole, da bude poštena kuća. Kralj Nikola je bio veći Evropejac od nas iako nije 



prolazio kroz poglavlja. Mi smo degeneracija, odnosno ubacujem i sebe, jer se smatram odgovornim makar 
nemam nikakvu direktnu vlast itd.  
 Evo završavam, hvala, predsjednice, na tolerantnom odnosu. Zalagaću se da u sledećih 14 dana 
dam lični doprinos da pokušamo da izađemo na jedan racionalan način s jedne strane i s druge strane da 
izrespektujemo građane koji su nam pružili povjerenje, a koje smo očigledno izigrali. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 21:22:04) 
 
 Zahvaljujem, poslaniku Lekiću.  
 Sada riječ ima poslanik Srđan Pavićević, a da se pripremi poslanik Marko Milačić.  
 Izvolite, poslaniče Pavićeviću. 
 
 
 SRĐAN PAVIĆEVIĆ (19.08.22 21:22:12) 
 
 Poštovana predsjednice, poštovane kolege, poštovana javnosti,  
 Evo došli smo do famoznog 19. avgusta, dugo najavljivanog. Po meni lično, vrlo običnog dana s tim 
što je eto to je dan Preobraženja Gospodnjeg, odnosno dan, što bi rekli naši stari, kad se mijenja i gora i 
voda, pa ne vidim razlog što se ne bi mijenjale i vlade. Ništa strašno da se promijeni vlada, ne treba biti rob 
neke forme, ako joj je suđeno da treba da bude promijenjena treba da se promijeni. Vrlo sam zadovoljan 
što ih mijenjamo i što ćemo da ih mijenjamo, bože zdravlja, vrlo često, jer to je neminovnost neposrednog 
perioda oporavka od strane ovog društva poslije 30 godina provedenog u političkoj komi.  
 Činjenica je da bih jako volio da od kolega koji su pokrenuli inicijativu, znači kolega iz DPS-a i 
kolega iz Demokratske Crne Gore, večeras čujem, kao što sam imao prilike da dosta toga čujem, ali da 
čujem jasne i vrlo eksplicitne izvode, odnosno stavove zbog čega nešto nije valjalo i  koju ideju oni 
kandiduju da to bude bolje. Uzima se period od 100 dana ove vlade. Znači, pričamo o protoku vremena od 
100 dana. Treba uzeti u obzir da kolege iz DPS-a su imali iza sebe 11.000 dana, imali su 110 puta po 100 
dana. Šta su uradili oni za tih 110 puta po 100 dana i da li je to uporedljiva kategorija sa ovih 100 dana? 
Hajmo da počnemo od te ekonomije famozne, koja je meni daleka i strana, a za tih 11.000 dana ostavili su 
4,5 milijarde duga.  
 U socijalnoj politici su izbrisali srednju klasu koja više ne postoji. Stvorili su uboge penzionere koji su 
postali inovativni po tome što su počeli, onako skromno obučeni i onako jasnih svetonazora, da prevrću po 
kontejnerima, upravo za vrijeme vladavine tih vlada, u tih 110 perioda po 100 dana.  
 Što se tiče mladih ljudi jednostavno su ih rastjerali iz Crne Gore. U Crnoj Gori od mladih ljudi ostaju 
samo nesrećnici koji nemaju gdje i nemaju kako da odu. Ostaju oni koji ne mogu da odu odavde. Napravili 
smo jedan ne odliv mozgova, napravili smo egzodus mladosti, zahvaljujući upravo ovih 11.000 dana, 110 
puta po 100 dana. Pa, došli smo do školstva u kome smo imali probleme u reformama da više nismo znali 
koji jezik učimo, da nismo znali kojim pismom pišemo, da nismo znali kako smijemo da se predstavljamo 
kao đaci, kako smijemo da odgovaramo učiteljici u učitelju. Pa, smo u zdravstu došli dotle da su nas ljekari 
u kolonama napuštali, da danas odlaze jedan po jedan odavde, napuštaju. Izgubili smo čitav jedan resurs 
medicinski. Pa, imali smo tako dobru vladu u tih 11.000 dana da smo sa cijelim neposrednim okruženjem 
prije manje ili više, prije ili kasnije, bili maltene u krvnoj zavadi.  
 Što se tiče borbe protiv kriminala tu smo bili fantastični u tih 11.000 dana, od kojih ću izabrati samo 
period od 1993. do 2001. godine, za tih osam godina smo švercom cigareta i švercom droge, a 
prvenstveno cigareta, po navodima zvaničnih službi Italije, Ujedinjenog Kraljevstva i Njemačke oštetili 
budžet Evropske unije za 11 milijardi eura. To je bio uspjeh za tih nešto manje od 11.000 dana. Znači, 
suprostavljamo i pretpostavljamo te argumente argumentima uspjeha ove vlade koju smo čuli kakvi su bili. 
Je li moglo više, moglo je, je li moglo manje, moglo je, ali ovo je argumentacija onih koji su pokrenuli 
inicijativu da tu vladu obore.  
 Što se tiče kolega sa druge strane, kolega Demokrata, njih gledamo u potpuno drugom svjetlu i 
drugoj ravni. Ovo je njihov potpuno legitiman potez i potpuno autentičan potez koji sam ja lično očekivao. 
Jako dobro znam da ono kako su oni preživjeli promjene koje su se desile u momentu kad smo promijenili 
vladu je vjerovatno nešto što je moralo dati svoje reperkusije, svoje posljedice. Ovo je danas što gledamo 
epilog toga. 
 Nadam se da će kolege iz Demokratske Crne Gore, iskreno se nadam, i hoću da vjerujem u to,  u 
narednom periodu prezentovati jake ideje, da će prezentovati odlične ideje, odlične vizije, da će 
prezentovati utemeljene stavove, da će biti te ideje i ti stavovi i vizije superiorinije od onoga što smo imali 
prilike da do sada gledamo. Prvi ću na tome da im dam svaki put kompliment, jer mi jesmo tu u traganju za 
nečim boljim. Ako nešto bolje može da kandiduje Demokratska Crna Gora ja joj bez daljnjeg tu dajem 



podršku, samo to moramo da vidimo. Nadam se da to što budu kandidovali da bude bolje da će to uraditi 
žestoko, eksplicitno i jasno, da će to uraditi pametno, duboko, do kraja, da ćemo imati svi prilike da to 
vidimo i da to benefite toga svega osjetimo. Znam da je njihova ideja i njihova želja da se ova vlada smijeni 
meni potpuno realna, ali moramo da pričamo o tome da ideja biva jakom samo onda kada dođe pravo 
vrijeme. Je li to ovo pravo vrijeme? Ako jeste molim lijepo. Na kraju krajeva, mi smo se na idejama zajedno 
okupili, kamo sreće, Crna Gora će postati političko demokratsko društvo evropskih razmjera tek onda kad 
umjesto političkih partija i političkih lidera, velikih i malih, za političkom scenom zavladaju ideje i vizije i 
ljudi,ozbiljnih i kredibilnih, koji su njihovi protagonisti. Mi smo na ideji koja nas je sve zajedno okupila uspjeli 
da izdejstvujemo pobjedu, to je bila ideja smjene DPS-a i gospodina Đukanovića. Uspjeli smo. Poslije te 
ideje došla je ideja da otvorimo dijalog, da jednu autizovanu vladu koja je bila neinkluzivna smijenimo zbog 
toga što uopšte nema dijaloga. Ta ideja je pobijedila. Poslije toga smo kandidovali  ideju da se borimo 
otvoreno protiv kriminala i korupcije i tu smo stali.  I tu je sad događaj koji je u stvari lajtmotiv sve ove priče. 
Znači, takli smo u osinjak. To sam rekao i na Premijerskom satu. Takli smo osinje gnijezdo i moraćemo da 
platimo cijenu. Samo ja se nadam da će kolege koji smjenjuju ovu vladu imati dovoljno upornosti, dovoljno 
znanja i, što je najbitnije, dovoljno hrabrosti  da ovaj posao dovrše do kraja, a mi ćemo im u tome pomoći. I 
što je normalno, da večeras, kad smijene ovu Vladu, potpuno svjesno prihvate odgovornost onoga što su 
uradili, jer to smo mi uradili onda kada smo mi smjenjivali vladu, prihvatili smo odgovornost i formirali smo 
Vladu. Ako gospoda Demokrate danas smatraju da sa DPS-om i ostalima treba da smijene Vladu, bez 
daljnjeg, svaka čast, ali onda su oni ti koji nose odgovornost za smjenu te vlade, za sve događaje koje 
slijede. I sasvim normalno, pripada im način i čin da formiraju novu vladu, i treba da je formiraju. Ali ako ovi 
hvdetalja nema, ako značaja nema, onda se plašim da će doći u situaciju da posumnjam da je ovo danas i 
večeras bio samo vašar taštine i sujete ljudi koji su puni ambicije, političke ambicije. Možda je ovo, ako se 
može tako nazvati, porok jedne mladosti. Ja se nadam da će me u tome kolege demantovati. Evo već dvije 
godine sam ja u ovom Parlamentu i drago mi je zato što je to jedno potpuno novo iskustvo  za mene. 
Potpuno izbliza vidim situaciju. Mi se nalazimo zaglavljeni, što kaže moja koleginica Jelušić, u limbu. Mi ne 
možemo ni naprijed ni nazad, mi nijesmo  u situaciji  da iznjedrimo nove vrijednosti, nove kvalitete. Ja vam 
kažem ako nastavimo da živimo i politički funkcionišemo po matrici  i po napisanom tekstu Demokratske 
partije socijalista, koja ga je uredno pisala 30 godina, bez mogućnosti, iako smo to poglavlje navodno 
zatvorili, da otvorimo nova svoja poglavlja, da napišemo nove svoje redove, ako to nijesmo u stanju, 
gospodo, onda je najpoštenije da idemo kući. Ako Crnu Goru ne možemo da napravimo modernom, 
savremenom, evropskom, civilizovanom, građanskom zemljom, i vlast i opozicija, onda nas 81 ovdje   
predstavljamo samo svoje sujete. Onda je najpoštnije obratiti se ovom narodu, izviniti se za neuspjehe i 
poći kući. Dati prostor  nekom pametnijem i boljem. Zašto nema pametnih i boljih, pitate li se vi zašto u ovoj 
državi nema pametnih i boljih? Ima ih, neće da se pojave. A znate li zašto neće da se pojave? Neće da se 
pojave zato što je 30 godina sistematično, krajnje metodološki kvalitetno, urađeno sve da se uništi javni 
prostor, da javni prostor ne bude javna politička scena nego javni brlog. U tom javnom brlogu, nema tog 
poštenog čovjeka,  pogotovo ne afirmisanog, dokazanog čovjeka  koji će da žrtvuje svoje ime i prezime 
zarad javnog  bloga. Jer nema toga anonimusa, od nazovi novinara, do nazovi botova koji neće svaku 
vrednost uništiti za pola dana. Pa nama se  Tesla i Njegoš,  da se potenče, ne bi održali duže od 12 sati. E 
to je posljedica. E, to je zbog čega  mi nemamo komulaciju pameti i pametne misli, jer smo javnu scenu 
uništili, uništili smo je mediokritetima koji formiraju javnu scenu i javnu misao. Mediokriteti koji formiraju 
javnu scenu, gospodo  stanuju ovdje, između ostalog, a jako im pomažu određeni mediji. Mi kreiramo 
javnom mnjenje. Mediji kreiraju javno mnjenje, mediji koji su u stanju da anonimno udare na vašu porodicu 
na vas lično sa najvećom dozom mržnje. I vi očekujete da neko pametan, neko obrazovan, neko ko iza 
sebe ima stavio 20 ili 30 godina škole i toliko radnog staža, ugleda sebe i svoje porodice, dođe u ovaj brlog 
zaradi koga? Crne Gore, igrice, sujeta? Nema toga. Dok se time ne budemo pozabavili, dok te zakone ne 
budemo izveli, dok ne privučemo pamet da bude tu i da se stvori koncentracija kritične mase pameti dotle 
nama, gospodo, nema spasa. Bio nam čelu Vlade Dritan Abazović, Marko Marković, Janko Janković, 
sasvim je svejedno, sve će se Vlade mijenjati na brzi način, isto ovako kao što će večeras ova, iz razloga 
što nemamo više stabilne standarde i forme za koje možemo da držimo, jer nemamo kritičnu pamet. Na 
žalost to je tako. Što se tiče Evrope, prije neki dan gospodin Popović  je rekao  prelijepu stvar:  "Putuj, 
Evropo, mi smo tu, vjerovatno ćemo se sresti jednog dana." Hvala. 
 

 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 21:35:06) 
 
 Zahvaljujem  poslaniku Pavićeviću. 
 Poslanik Martinović.  



            Šta ste tražili? Ja nijesam čula da ste pomenuti. /Upadica/ Vi tražite repliku ispred Kluba, ne lično. 
Jesu pominjane Demokrate nijesam baš shvatila da je u negativnom kontekstu i da je zaslužilo repliku. Ali, 
s obzirom na to da sam danas tolerantna, izvolite. 
 
 
 VLADIMIR MARTINOVIĆ (19.08.22 21:35:36) 
 
 Hvala Vam, gospođo Đurović, ali mislim da mi dajete ono što mi pripada.  
 Dakle, nijesam stvarno imao namjeru večeras da se javljam i mislio sam da ćemo privesti ovu 
raspravu kraju, ali prosto me inspirisao gospodin Pavićević, sa svojim izlaganjem, jer  je u jednom momentu 
pomenuo termin sujeta i pomenuo je kako su, zaboga, Demokrate te koje su sujetne. Ne, gospodine 
Pavićeviću, ja bih sada rekao da je sujetan onaj premijer koji je dio vaše koalicije, a koji zbog sujete ne želi 
da podnese ostavku i tako resetuje odnose na ono što su vrijednosti 30. avgusta. Dakle, mi gospodine 
Pavićeviću, večeras ne rušimo ništa drugo osim Vladu Demokratske partije socijalista. Ja Vam sada, 
gospodine Pavićeviću, pred cjelokupnom crnogorskom javnošću, nudim i vama i ostalima koji su 30. 
avgusta pobjednici voljom naroda da nakon ove večeri potpišete dokument da nećete praviti nakon ovoga 
bilo kakve kombinatorike sa Demokratskom partijom socijalista. Ja mislim da je to zaista jedna poštena 
ponuda, da je to jedna fer ponuda i da na taj način upravo omogućavamo da se resetuju odnosi na 30. 
avgust. Evo ako mogu da završim. Mogu li, gospođo Đurović, samo da nastavim? /Upadice/  
 Ja se sjećam svojevremeno da je bilo ponuda, da se restartuju odnosi prethodnoj Vladi da i 
gospodin Bečić i gospodin Krivokapić podnesu ostavke, ili da budu razriješeni pa da na taj način krenemo 
iz početka. Ali ja mislim da nema bolje i fer ponude od ove večeras, koju nude Demokrate. Mi rušimo 
večeras Vladu Demokratske partije socijalista, a onima koje narod 30. avgusta izabrao da upravo izvrše 
promjene nakon 30 godina vlasti prošlog režima dajemo ponudu da potpišu da nakon pada ove Vlade neće 
praviti kombinacije sa DPS-om, već da ćemo upravo se vratiti na onu većinu koja je bila izborna volja 
naroda od 30. avgusta. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 21:39:02) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Martinoviću. 
 Ispravke navoda nema u našem Poslovniku, to sve spada u komentare. Pretpostavljam da ste htjeli 
da kažete - proceduralno. 
 Izvolite, proceduralno. 
 
 
 SRĐAN PAVIĆEVIĆ (19.08.22 21:39:19) 
 
 Ja se zahvaljujem na proceduri i ispravci. /Upadice/ Samo trenutak, ja sam želio samo da reagujem 
na navode gospodina Martinovića. Naime, cijenjeni gospodine Martinoviću, ja nijesam rekao da je...  
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 21:39:49) 
 
 Ja molim poslanika Pavićevića, kad je već uzeo proceduru da se obraća meni. Molim ostale 
poslanike da saslušamo jedni druge kada govorimo. 
 
 
 SRĐAN PAVIĆEVIĆ (19.08.22 21:40:04) 
 
 Par sekundi da reagujem na navode gospodina Martinovića. Gospodin Martinović je kazao da sam 
ja pomenuo njihov klub u kontekstu da su oni sujetni ili da su već u tom smislu nešto. Rekao sam 
jendostavno jednu frazu literarnu - da mi ova večerašnja noć, u slučaju da ne bude u kondicionalu ono što 
očekujem od njih, liči na vašar sujete i taštine. To je potpuno druga priča. Niko nije sujetan, nego je opšti 
vašar taštine i sujete, ima ga na svim stranama večeras ovdje (i lijevo i desno i naprijed i nazad). 
          Što se tiče ovog potpisivanja, dužan sam da vas obavijestim da u ovom dokumentu koji smo već dali 
javnosti na uvid, a i vi ste imali priliku da ga vidite, posle šeste tačke u prvom pasusu stoji - Rekonstrukcija 
Vlade podrazumijevala bi poziv na participaciju svih političkih subjekata u Skupštini Crne Gore, osim 
podnosilaca inicijative za izglasavanje nepovjerenja Vladi o kojoj se glasa 19. avgusta 2022. godine. Te 
prema tome, ovaj stav postoji, to je jasna stvar. Hoćemo li ga prihvatiti, nećemo li ga prihvatiti - to je pitanje 



dogovora. Sad možemo da se ponašamo kao ovnovi na brvnu pa da vidimo ko će da pobijedi, ali mislim da 
je to sve inferiorno, bezvezno, bizarno i trivijalno. Treba da nađemo dogovor, gledaju nas ljudi, gleda nas 
narod.  
          Samo jednu stvar moram da kažem, imam obavezu da kažem. Velika količina mržnje, tezničnosti, 
sukoba, teškog narativa koji danas pluta ulicama Crne Gore, institucijama, domovima, stanovima, školama, 
generisali smo mi odavde. Molim svoje kolege da paze što pričaju. Kao što vidite, nema večeras izdajnika 
sa naše strane, nema prodatih ljudi, nema 21 miliona, nema ničega od toga. To je vaš stav i ja ga duboko 
poštujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 21:42:13) 
 
 Poslaniče Pavićeviću, molim Vas. 
 Poslanik Martinović jedan minut. Izvolite, poslaniče Martinoviću. 
 
 
 VLADIMIR MARTINOVIĆ (19.08.22 21:42:22) 
 
 Hvala, gospođo Đurović. 
 Mi, gospodine Pavićeviću, želimo da razgovaramo o ozbiljnim inicijativama. Mi želimo da 
razgovaramo o onome što sam Vam maloprije kazao, a to je da večeras kada srušimo ovu DPS Vladu, ko 
god potpiše da neće da pravi bilo kakvu većinu sa Demokratskom partijom socijalista, već od sjutra mogu 
da počnu pregovori za formiranje 44. vlade u kojoj nema Demokratske partije socijalista. Dakle, to je vrlo 
jasna ponuda. Ovo što ste vi danas ovdje nama ponudili je zaista neozbiljno. Ja ne vidim razloga zašto ne 
bismo dali prostora za ovu ponudu koja je sasvim korektna i ozbiljna od strane našeg poslaničkog kluba. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 21:43:28) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Martinoviću. 
 Sad se vraćamo na redosled prijavljenih.  
            Riječ ima poslanik Marko Milačić, a da se pripremi poslanica Draginja Vuksanović - Stanković. 
            Izvolite. 
 
 
 MARKO MILAČIĆ (19.08.22 21:43:41) 
 
 /Upadica/ Predsjedavajuća, gospođo Đurović, samo da se čujemo ako može. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 21:43:59) 
 
 Poslaniče Milačiću, ako može samo jedan trenutak, da provjerimo. Premijer je imao neko 
interesovanje.  
 Možete naravno. /Upadice/ 
 Poslaniče Milačiću, izvolite, Vaše vrijeme. Premijer će imati priliku da odgovori. 
 
 
 MARKO MILAČIĆ (19.08.22 21:44:31) 
 
 Samo želim da Vas zamolim, pošto su svi imali velika prekoračenja, da mi dopustite da kažem što 
imam.  
 Prava Crna Gora je pokazala spremnost da dođe do dogovora 41. Međutim, tog dogovora nema. 
Znate li zašto nema? Zato što ovo nije nikakav predlog, ovo je mega blef. Ništa vi ovdje niste ponudli što 
niste pričali prethodnih dana, gospodine Abazoviću. Ovo će ući u udžbenike istorije kao dokument kojim je 
pokušano da se na najbrži jeftini mogući način sačuva fotelja. Prava Crne Gora je sada ubjeđenija nego 
ikada i ja lično da vi treba odmah da padnete. Ovo što Vi danas radite, to je toliko politički jadno. Sjećate li 
se gospodina Zdravka Krivokapića? Nije ni došao, a niste prihvatili vi rekonstrukciju, nije došao i prihvatio je 
da ode iz fotelje. Vi čitavi dan ovo radite samo da sačuvate fotelju. Vi nama pričate o saradnji sa DPS-om. 
Kao da neko hoće da pravi Vladu sa DPS-om danas. Da znaju građani, i za ovu inicijativu 02. septembra 



su potrebni glasovi DPS-a i njihovih satelita. Za tu inicijativu, da znaju građani, ako je tako, šta čekamo? I 
to je inicijativa o nepovjerenju i ovo. Odmah treba oboriti ovu pučističku, nelegitimnu, neustavnu, Vladu 
vraćanja DPS-a. Vi kažete kako DPS ruši sam sebe. I to ste uspjeli. Ko je potpisao ovu Vladu i izglasao? 
DPS, SDP. Što se Prave Crne Gore tiče, glasti protiv te Vlade u čijem sporazumu je potpis Mila Đukanovića 
- sa ogromnim zadovoljstvom. 
 Gospodine Abazoviću, rekao sam Vam da je najbolje i najčasnije da podnesete ostavku, a Vi kažete 
tako se vraća mehanizam DSP-u i Milu Đukanoviću. A je li tako bilo i kada ste vi rušili Vladu Zdravka 
Krivokapića? Đukanović mora da postupi po potpisu 41 poslanika. Maloprije sam Vas pitao na sastanku u 
pauzi ili Vi hoćete da kažete da ne kontrolišete vaš klub, da li sve političke partije 30. avgusta garantuju za 
svoje poslanike? Kažite ako mislite da neće da neko podrži to. Dakle, podnesite ostavku i da sjutra 
sjednemo i da dogovorimo Vladu 30. avgusta. Ali ste i Vi i gospodin Joković rekli da to nećete. To su 
prizemne ucjene, gospodine Abazoviću. Nećemo pristati na takve zamjene teza. Glasati protiv Ranka 
Krivokapića i Raška Konjevića je privilegija, pogotovo za Srbe. Jedva čekam. 
 Danas ste rekli nešto o Bemaxu, gospodine Abazoviću. Zašto to nijeste rekli ranije? Vi ste dvije 
godine na čelu bezbjednosnih službi. Ili hoćete da kažete da prvi put čujete da iza Bemaxa stoje cigarete, 
kriminal i ko zna što drugo? To ste znali, gospodine Abazoviću. Taj isti Bemax je doveo ovu Vladu na vlast, 
tj. Milo Đukanović. Zašto to nijeste rekli prije? Zato što i to danas koristite za odbranu fotelja. Ova Skupština 
i ova Vaša odbrana će ostati najveći spomenik odbranama fotelja otkad fotelje postoje. Podnesite ostavku. 
Pričali ste to Krivokapiću. Podnesite ostavku. Ako nećete, što se mene tiče, jedva čekam da glasam protiv 
ove Vlade, pučističke vlade. Vi ste oborili 30. avgust, gospodine Abazoviću, sa DPS-om i napravili Vladu sa 
DPS-om. Mi ne želimo sa DPS-om ništa, da pravimo vlade i slično. Oni ovo rade kao iznuđeni potez, Vi to 
dobro znate.  
 Za kraj vrlo kratko oko Temeljnog ugovora. Ovo što vi radite oko Temeljnog ugovora za zaštitu 
fotelja je bestidno, besramno i bezočno zloupotrebljavanje Temeljnog ugovora. Prava Crna Gora je odavno 
rekla, prije svega, ovoga mnogima ovdje, a rekao sam to za SNP, Temeljni ugovor koristi kao smokvin list 
za izdaju, vraćanje DPS-a, glasanje i cijepanje Zete. Vi ste poslije potpisivanja Temeljnog ugovora zajedno 
sa DPS-om otcijepili besramno Zetu. I mi da vam vjerujemo? Odgodili ste izbore, vratili ste korumpirani 
kadar DPS-a. Još nešto, znate zašto ova Vlada dodatno treba da padne? Zato što taj Temeljni ugovor koji 
ste očigledno ceremonijalno potpisali, jer je Temeljni ugovor Zakon o slobodi vjeroispovijesti, to je temelj. 
Dva dana nakon toga, ne da ste samo ćutali vi iz SNP-a na progon naše crkve i niste stali u zaštitu 
Temeljnog ugovora, nego je vaš ministar, tu prisutni, Adžić i njegova policija podnijela krivičnu lažnu prijavu 
protiv monahinje. Je li to zaštita Temeljnog ugovora? To pokazuje da je za vas Temeljni ugovor samo za 
zaštitu fotelja. Vi zloupotrebljavate Temeljni ugovor i DPS. Oni ga kao ruše, a vi ga kao branite. Niti će ga 
oni rušiti, niti ćete ga vi braniti. Temeljni ugovor, Zakon o slobodi vjeroispovijesti brani i njegov garant niste 
vi koji ste izdali 30. avgust, nego građani, nego narod, nego naša crkva.  
 Zbog svega toga, gospodine Abazoviću, završavam, svi su prekoračili, još jednom Vas pozivam da 
se Vi ne blamirate više danas ovakvim inicijativama, nego da Vi podnesete ostavku, da sjutra ujutro 
sjednemo i da dogovorimo Vladu, ali na osnovu volje 30. avgusta i bez Vas kao premijera. Jer, da ste vi 
radili bez DPS-a, ne bi bilo više ni Bemaxa, ni Volija, ni kriminala. Ne sve. Ne možemo sve iskorijeniti. Meni 
je žao, gospodine Abazoviću, Vi ste propustili velike šanse, Vi lično, i kada ste obarali Vladu 30. avgusta i 
sada propuštate veliku šansu. Još jednom Vas pozivam da podnesete ostavku.  
 Za kraj, Prava Crna Gora je donijela odluku da glasa, a sada s još većim zadovoljstvom, za pad ove 
Vlade i za razrješenje predsjednice Skupštine gospođe Đurović 02. septembra. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 21:52:12) 
 
 Zahvaljujem uvaženom poslaniku Milačiću.  
 Sada imamo repliku ispred Kluba.  
 Prvo će repliku imati poslanica Paunović ispred Kluba SNP, /upadica/ a premijer ima svoje pravo 
komentara na izlaganje. Premijer ne traži repliku. Premijer traži odgovore na diskusije.  
 Replika, poslanica Paunović ispred Kluba SNP-a. 
 
 
 MILOSAVA PAUNOVIĆ (19.08.22 21:53:05) 
 
 Šta reći na ove iznešene stvari. Čovjek koji je bivši novinar, koji bi trebalo da je elokventan, 
obrazovan upoređuje Temeljni ugovor sa listom smokve koji znamo šta simbolizuje. Prvo to. To je sramota. 
To je poniženje svega ovoga što se radi.  



 Druga stvar, što se tiče Socijalističke narodne partije, mi smo jasno rekli šta je jedan od osnovnih, 
ako ne i osnovni razlog zbog čega mi trpimo uvrede od strane ovakvih likova, političkih pajaca sve ovo 
vrijeme. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 21:53:46) 
 
 Molim poslanicu Paunović da bira riječi. 
 
 
 MILOSAVA PAUNOVIĆ (19.08.22 21:53:49) 
 
 Zaista je dosta bilo ovih uvreda, poštovana predsjednice Parlamenta. Jer, ćutali smo za opšte dobro 
i ćutali smo da bi ostvarili taj cilj dovoljno dugo. Da se neko na ovaj način sprda s našim obrazom ovdje 
neće moći. 
 Druga stvar, vrlo kratko, rekli smo svoj osnovni cilj ulaska u ovu Vladu. Što se nas tiče, volja 
građana 30. avgusta je bila da se potpiše Temeljni ugovor. To nije, kako su ga nazvali podnosioci ove 
inicijative, zločin. To je poštovanje izborne volje, jedno od osnovnih prava zagarantovanih Ustavom Crne 
Gore.  
 Oni koji su podržavali prethodnu Vladu, koja je obmanula i mitropolita i srpskog patrijarha i sto puta 
išla za Beograd i zakazivala potpisivanje ugovora i otkazivala potpisivanje ugovora, zaista nisko je pričati 
na ovaj način, ali sam imala potrebu da kažem što se tiče Socijalističke narodne partije o čemu se radi. 
Očigledno da se tu radi o foteljama upravo koje ne mogu da se prežale u toj Vladi koja nas je sve izigrala, 
nažalost. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 21:55:02) 
 
 Zahvaljujem poslanici Paunović.  
 Šta ste željeli, poslaniče Milačiću? 
 Ovo je već replika na repliku. To nije dozvoljeno i nemate mogućnost.  
 Mogu Vam dati proceduru, a Vi recite koji član Poslovnika je prekršen. Izvolite. 
 
 
 MARKO MILAČIĆ (19.08.22 21:55:22) 
 
 Samo polako. Zašto ste nervozni? 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 21:55:27) 
 
 Ni najmanje. Samo Vi recite koji član Poslovnika je prekršen i slobodno pričajte. 
 
 
 MARKO MILAČIĆ (19.08.22 21:55:36) 
 
 Dakle, 101 zbog uvrede. Rekla je da sam bio novinar, da nisam elokventan itd.  
 Molim Vas da pokažete tolerantnost, bilo je puno ovakvih primjera danas, da odgovorim vrlo kratko. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 21:55:49) 
 
 Prvo, poslaniče Milačiću, ja sam reagovala, nema potrebe da Vi reagujete. Reagovala sam dok je 
poslanica Paunović pričala što se tiče neadekvatnih izraza. Poslaniče Milačiću, reagovala sam kada je 
poslanica Paunović upotrijebila izraz koji sam smatrala neadekvatnim.  
 
 
            MARKO MILAČIĆ: 
            Onda ispravke navoda. 
 



 
            PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ: 
            Poslaniče Milačiću, otvorite Poslovnik. Ispravka navoda je suštinski komentar. Nema komentara, 
iskoristili ste svoje vrijeme, ovo je bila replika i nemate mogućnost. Poslaniče Milačiću, nemate poslovničku 
mogućnost, a da Vi ne biste ovdje čitali Poslovnik večeras i gubili vrijeme, daću Vam jedan minut da 
završimo ovo. 
 
 
 MARKO MILAČIĆ (19.08.22 21:56:47) 
 
 Dakle, rekao sam da vi koristite Temeljni ugovor kao smokvin list figurativno da biste prikrili izdaje 
30. avgusta i vraćanje DPS-a. To vi radite. Najbolji primjer je krivična prijava protiv monahinje. Niko nije 
reagovao. Gospodin Joković je jutro nakon toga, incidenata, provokacija na crkvu imao intervju pola sata. 
Svaki sekund sam pogledao - riječ niste rekli i osudili krivičnu prijavu Vašeg kolege koji stoji do Vas.  
 Oko Krivokapića. Gospodin mitropolit Joanikije je u svom intervjuu sve rekao nedavno, da ga ne 
interpretiram. Da vam kažem, ova verzija Temeljnog ugovora nije bolja od prethodne na kojoj je radio 
Zdravko Krivokapić, ali ako je prihvatljiva Srpskoj pravoslavnoj crkvi, i meni je.  
 Dakle, ono što sam želio da kažem jeste, evo neka me demantuje gospodin Joković, da li je u svom 
intervjuu odmah nakon incidenta na Cetinju bilo šta rekao ili osudio svog kolegu koji je podnio krivičnu 
prijavu protiv monahinje. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 21:58:31) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Milačiću.  
 Pošto je drugi put da prozivate potpredsjednika Vlade gospodina Jokovića, on definitivno ima pravo 
na repliku.  
 Izvolite, potpredsjedniče Jokoviću. 
 
 
 VLADIMIR JOKOVIĆ (19.08.22 21:58:43) 
 
 Hvala Vam, predsjednice Parlamenta. 
 Iskoristio bih nekoliko rečenica. Nemam vremena da trošim na slučajne likove koji pričaju ono što 
pričaju, ali moram nekoliko riječi reći.  
 Kada se ovako pominje i obezvređuje Temeljni ugovor, zašto ga nije potpisala ova vlada za koju 
kukate toliko kao što kukate? /Upadica/ Ona je imala godinu i četiri mjeseca da potpiše, a mi ni 100 dana. 
Mi sve ispravili, dogovorili i potpisali. Kada je u pitanju Temeljni ugovor, trebate znati jedno. Koliko nam je 
stalo do ovih fotelja najbolje govori to da je DPS javno rekao - ako se potpiše ovakav temeljni ugovor, mi 
ćemo pokrenuti inicijativu. Mi smo rekli - potpisaćemo, potpisali ga i pokrenuta je inicijativa. Sa ponosom. 
Sveta je ruka koja je potpisala Temeljni ugovor. Veliki je čovjek Dritan Abazović kada je to pored svih Srba 
koji su bili u 42. Vladi on potpisao. On je time za dugo utkao dobre odnose između srpskog i albanskog  
naroda i crnogorskog na Balkanu, svih tih naroda. Ali, gledajte, neko izađe i u svojoj zanesenosti kaže  -
zadovoljstvo je glasati protiv Ranka Krivokapića i Raška Konjevića. Zadovoljstvo je nekad bilo i glasati s 
njima za samostalnu Crnu Goru i to kakvo zadovoljstvo kada je isplativije bilo. Onda se pominje mitropolit 
kome nije dao isti taj gospodin da dođe na skupove, sve imamo dokumentovano, a onda istog tog čovjeka 
ode, zamislite od svih nas ovdje i svih vremena iz ovog parlamenta, jedino se taj usudi da ide i zove 
mitropolita pokojnog, blaženopočivšeg za kuma. Zamislite to licemjerje.  
 Druga stvar, neki žale za 42. Vladom, znamo zbog čega. Neki žale i kažu nijesu tu Vladu oni dirali, 
napadali i smetali. Ne bih ni ja da mi je od te Vlade pripalo sve što je pripalo nekima, a nema nije ništa 
skoro, i to dobro znaju. Svi to dobro znaju i potvrđivali su, ali niko u toj koaliciji nije nijednu riječ rekao da je 
SNP tako obespravljen i tako ponižen u toj vladi. Sada mi je jedino žao što protiv te vlade nijesam glasao.  
 Kada je pitanje Temeljnog ugovora, moram ovo istaći. Delegaciju Crne Gore je predvodio premijer 
Zdravko Krivokapić i u delegaciji su bili Milojko Spajić i Jakov Milatović. Je li istina, Slavene Radunoviću? 
Istina. Otišli su ne kod patrijarha, nego na Sabor Srpske pravoslavne crkve, sve izigrali i vratili se. Rekao je 
taj koga Vi podržavate, za kim i dalje krokodilske suze ronite, ali ne zbog toga nego zbog privilegija koje su 
Vas zapale, došao i rekao - nijesam smio jer bi me uhapsio Katnić. Šta je ovaj čovjek uradio? I da padne 
Vlada i da ga uhapse, izašao i danas rekao to što nikad niko nije rekao u Crnoj Gori.  
 Meni je čast svaki trenutak proveden u ovoj Vladi i veliko poštovanje za ono što smo uradili. Ne bih 
nijednu riječ promijenio sve ono što smo rješavali. Kud će veće licemjerje, nazvati neke da su uzeli 21 



milion. Gledajte, ljudi, građani Crne Gore, ovo je zadovoljstvo. Zamislite tog zadovoljstva biti u Vladi, 
potpisali Temeljni ugovor, a u toj Vladi i Ranko Krivokapić i Raško Konjević i podržava je DPS. Kakva 
ironija sudbine, šta ste doživjeli. Super, prava stvar. To je za antologiju. Mi smo politički virtuozi. Ovo treba 
da uđe u antologiju. Zamislite još da su ovi koji najviše govore neistinu da je još istina da smo im uzeli 21 
milion, zamislite kakvi bi mi onda bili šampioni osvete prema DPS-u i sve što je uradio prema SNP-u. 
 Meni je žao za neke koji bi polovinu svoje političke biografije izbrisali. Ali, postoje i oni koji ne bi 
nijedan trenutak svoje političke biografije promijenili. Tu postoje te razlike od onih koji bi promijenili mnogo 
svoga od onih koji ne bi promijenili ništa od toga. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 22:03:35) 
 
 Samo trenutak. Pauza. 
 
 
                                                                              /Pauza/ 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 22:05:57) 
 
 Koleginice i kolege, nastavljamo as radom.  
 Riječ je imao potpredsjednik Vlade.  
 Potpredsjedniče Vlade, negdje ste bili pri kraju vremena predviđenog za Vaš odgovor, tako da Vas 
molim da bude kratko. Izvolite, potpredsjedniče Vlade. 
 
 
 VLADIMIR JOKOVIĆ (19.08.22 22:06:12) 
 
 Znate kako, predsjednice Skupštine, nije bitno je li kratko ili dugačko, važno je šta se kaže i koliko 
se drži pažnja.  
            Kao sportista, moram da uvedem puno emocija. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 22:06:14) 
 
 Potpredsjedniče Vlade, Vi ste vrlo inspirativni i sa svojim doskočicama vidim da ste, posle onog 
malo neprijatnog trenutka u skupštinskoj sali, sada oraspoložili malo naše poslanike. U svakom slučaju, 
danas jesam tolerantna što se tiče vremena i Vi dosad niste imali mogućnosti. Sigurna sam da će Vam i sa 
te strane premijer biti naklonjen. Izvolite. 
 
 
 VLADIMIR JOKOVIĆ (19.08.22 22:07:20) 
 
 Bar neko da je nama naklonjen ovdje danas.  
 Neki kažu da smo mi sprovodili revanšizam. Čudo smo grdno napravili od revanšizma. Ako neko 
podržava Vladu, izdajničku Vladu onda je negdje u redu da svi podnesu ostavke na svaku funkciju u toj 
Vladi i u svim državnim preduzećima koja zauzimaju. Onda kažu - podnesite ostavku izdajnička Vlado, 
izdajnici SNP i URA, pa ćemo onda da sjednemo i da razgovaramo. Nikad u životu sa izdajnicima nijesam 
razgovarao niti ću, to morate da znate. To je opet jedno političko licemjerje.  
 Kome šta smeta. Dakle, u potpisivanju Temeljnog ugovora, u pozivu, evo ovdje je gospodin 
Živković, ne bih želio da izazovem repliku, ali nemam ništa protiv i ako bude, rečeno je da se svi okupe, da 
sruše ovu Vladu koji smatraju da je potpisivanjem Temeljnog ugovora narušen nacionalni interes Crne 
Gore i da će sledeća Vlada poništiti Temeljni ugovor. U redu. Svi se skupite, poništite, procijenite da je 
narušen. Kada je u pitanju borba protiv kriminala i korupcije, dobro znamo da su u Vladi Zdravka 
Krivokapića cigarete nestajale, odlazile na crno tržište, znamo čije i od koga. U ovoj Vladi, u Šik javorku u 
Nikšiću gore te iste cigare. Tu je razlika i to nekima smeta.  
 Dalje, mogao bih još nešto pričati, imao bih mnogo toga. Međutim, jedno moram da kažem. SNP je 
izvršio svoj politički cilj, glavni cilj za ulazak u ovu vladu. Bili smo dalekovidi, vjerovali smo, zato što smo 
imali razloga da vjerujemo, u premijera Dritana Abazovića, potpisali smo Temeljni ugovor i sada posve 
relaksirano čekamo sledeća događanja, bez ikakvih problema. Mi smo završili naše. Mislio sam da od onih 



koji su za potpisivanje Temeljnog ugovora, i to sam negdje rekao, mislio sam danas će ođe biti cvijeća, 
aplauzi kada uđemo šta smo uradili za Crnu Goru, a oni hoće da nas sruše zbog toga. Prosto ne mogu da 
vjerujem. Hvala Ranku Krivokapiću, on je jedini čestitao što smo mi izvršili naš politički cilj. Vi ste završili, 
svaka vam čast i svaka čast njemu na čestitki. Oni koji drugačije misle i misle da se igraju, ako sa mnom 
nastave, ponavljam - imaću da pričam koliko god hoćete od prvih dana, pa do današnjih dana za one koji 
su bili tu gdje su bili, a sada nijesu. Neki su rekli da se stide kakav je bio prošli i sadašnji predsjednik SNP-
a. Prošli predsjednik SNP-a je iste te uveo u Parlament i napravio je od njih to što jesu. Reći ću sada da se 
mi u SNP-u ponosimo što neki nijesu u SNP-u. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 22:10:35) 
 
 Zahvaljujem, potpredsjedniče Vlade.  
 Nemate mogućnosti, poslaniče Milačiću. Nećemo zloupotrebljavati proceduru.  
 Procedura. Izvolite, recite mi šta je prekršeno. 
 
 
 MARKO MILAČIĆ (19.08.22 22:11:00) 
 
 Dakle, gospodin Joković osim što je pričao ovoliko koliko je pričao, ovdje je jedini od ministara, da 
konstatujemo da su to tražili i drugi ministri, nisu dobili tu priliku, to njima objasnite, iznio je niz vrlo ozbiljnih 
optužbi naročito za Crnu Goru, koje se tiču mog kumstva sa mitropolitom Amfilohijem. Dakle, vrlo ozbiljno. 
To je na neki način doveo u vrlo negativan kontekst. Ne da je to uvreda, da nismo na ovom mjestu ovdje u 
Skupštine drugačije bih se ponašao. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 22:11:46) 
 
 Zahvaljujem, gospodine Milačiću.  
 Rješavajte te stvari van sale.  
 Poslaniče Milačiću, te ćete stvari rešavati van sale. Jedinu proceduralnu grešku koju sam napravila 
danas, a napravila sam je više puta, to je što sam omogućila mnogim učesnicima u raspravi da značajno 
duže koriste vrijeme od onoga što je predviđeno Poslovnikom.  
 Nastavljamo dalje.  
 Uvaženi premijer ima mogućnost. Žao mi je, poslaniče Milačiću, nemate mogućnost. 
 Premijeru, želite li da koristite ovo što ste tražili, mogućnost komentara na izlaganje? Izvolite, 
premijeru. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (19.08.22 22:12:25) 
 
 Hvala, predsjednice.  
 Uvažene poslanice i poslanici, hvala svima na komentarima, na diskusijama. Naravno, vjerovatno 
ćete mi dozvoliti završnu riječ, a ako bude bilo potrebe za još nekom intervencijom u međuvremenu, javiću 
se. Sačekao sam nekoliko diskusija da bih kumulativno obuhvatio neke teze koje ste iznijeli, s kojima se 
slažem ili manje slažem, ali mislim da su vrijedne svakako komentarisanja.  
 Dakle, razumijem politički stav. Razumio sam ga 10.07. Kada kažem, to zvuči malo arogantno, da 
sam korak unaprijed - to je to. Jer, ovca što vidi ležeći to nije daleko. Ja sam 10.07, kada su oni imali 
sjednicu Predsjedništva, znao što će da se desi, prije potpisivanja Temeljnog ugovora i svega. Tako da je 
dobro, vjerujte, sav proces je dobar, nema ođe nikakvih blefova. Ne može rekonstrukcija Vlade da se 
utanači sa svakim ministarstvom na sastanku kome ne prisustvuje jedna značajna politička grupacija i za 
15 minuta, ali može vrednosni karakter. To je izneseno. Nikakav problem nije da se večeras sruši Vlada. 
Mene raduje da sada, tek nakon deset sati ili prije pola sata, počeli smo otvoreno da govorimo ko će da 
glasa ili ko neće da glasa, što je odlična stvar.  
 Večeras se glasa o inicijativi DPS-a. Inicijativa DPS-a je došla kao plod potpisivanja Temeljnog 
ugovora. Oni su jasno saopštili da, kada budu u mogućnosti u novoj vladi, to će da suspenduju. Neko će 
reći - ne može da se suspenduje, dovoljno je donijeti odluku u novoj vladi da ono što je potpisano ne važi. 
Mi za mnoge akte kažemo da nešto stavljamo van snage. Da li to pravno može ili ne može da se uobliči, to 
je nevažno.  



 Kada sam rekao u uvodnom obraćanju, možda ste zaboravili ali treba ponoviti zbog javnosti, mislim 
da se ova sjednica prati, da postoje ljudi koji su vrlo glasni bili oko Temeljnog ugovora, oko odbrane prava 
crkve, tvrdim za neke od njih da ga ne bi potpisali, kao što ga nisu potpisali. Naročito ga ne bi potpisali da 
im je neko rekao da će da padne ta vlada koju oni navodno podržavaju ako se bude potpisalo. Nisam 
trepnuo i nisam ovo uradio ni zbog glasova. Nisam ovo uradio ni zbog podrške, niti zbog Vlade. Uradio sam 
ovo zbog pomirenja naroda u Crnoj Gori, naročito pravoslavnog naroda. Ponosan sam na to. Izuzetno sam 
ponosan na to. Opet bih uradio. Postoji ona izreka - vaša opskrba je na nebu. Nema zahvalnosti ni od 
poslanika, ni od građana, ni od glasača, niti mi treba. Ako neko hoće da večeras napravi većinu s DPS-om 
nemojte URU, mislim da je to i stav SNP-a, ali neka se oni izjasne, više zvati za sto. Završena je priča. 
Molim vas, nemojte da dobacujete, ja sam vas saslušao. Vrlo sam jasan i precizan.  
 Večeras imamo mogućnost da glasamo za inicijativu DPS-a, imamo i mogućnost da ne glasamo za 
inicijativu DPS-a. Imamo i drugu inicijativu koja je 02. septembra, koja je sličnim povodom. Ako večeras 
padne Vlada, a zaključio sam da je većina, međutim što me raduje, počesmo od 68, dođosmo na 51, ako 
dobro računam, nije malo, naravno da nije malo, nije isto, to je to, nego je relativno. Dakle, počeli smo od 
68, došli smo na 51. Ako Vlada padne sretno bilo. Konstituisaće se nova većina, a nova većina neka 
predloži novu vladu. Nema više. Taj pritisak sa sebe želim da isporučim. Bićemo u tehničkoj vladi deset, 
petnaest dana, dvadeset dana, koliko bude trebalo da se dogovori, a ako se dogovori dva dana, dva dana. 
Nakon toga, primopredaja, uz sve počasti, što se kaže, krajnje dostojanstveno. Ko bude naredni premijer 
dobrodošao u kabinet, završena priča. Molim vas, večeras, ako Vlada padne, što je isto legitimno, nemojte 
zvati više nas. To je to. Većina koja se konstituiše ima mogućnost da napravi novu vladu kako misli da 
treba na najbolji mogući način. To je prva stvar.  
 Kada je riječ o Bemaksu, kada je riječ o švercu cigareta, pominjalo je više poslanika, ne u 
negativnom kontekstu, većina je podržala aktivnosti u tom pravcu, s tim nemam ništa sporno. Zašto vi, ako 
ste imali neka saznanja niste unapred rekli? Sva saznanja koja sam imao i sva saznanja do kojih sam 
došao procesuirao sam. U prethodnom svom zadatku kao potpredsjednik Vlade zadužen za sektor 
bezbjednosti, tada je i počela aktivna borba protiv šverca cigareta. Zašto ona nije počela 30 godina, nisam 
adresa. Zajedno sa svojim partnerima, sa svojim prijateljima, sa aktivistima civilnog sektora koji su izuzetno 
verzirani za te stvari vrlo brzo sa otkrio kako se peru kontejneri u Luci Bar, i to danas zna Specijalno 
državno tužilaštvo. Šta će oni da rade tim povodom, hoće li da rade, koliko će da rade to je pitanje za njih, 
to više nije pitanje za mene. Šverc, organizovani, veliki šverc preko Luke Bar je stao, on je razbijen u 
paramparčad, i to je to. Kada neko kaže - jeste, ali vi ste onda ušli s DPS-om u Vladu. Jesmo, ušli smo, ali 
se sekunde jedne nisam plašio da će nas to poremetiti od našeg puta borbe protiv organizovanog kriminala 
i korupcije.  
 Što se desilo u prethodnih 100 dana? Recite pred licem javnosti pošteno. Je li Vesna Medenica 
završila u zatvoru. Doći ću do toga, nemoj da dobacuješ. Je li Petar Lazović završio u zatvoru? Je li završio 
u zatvoru vozač Vesne Medenice? Je li završio u zatvoru Blažo Jovanić, predsjednik Privrednog suda? 
Jeste li rekli Europol? Znate koji je jedan od rijetkih premijera koji je bio u Europolu da iskaže političku 
podršku pomoći našoj policiji? I rekao sam vam na početak da bi došli do tužioca kojeg imamo danas, 
specijalnog državnog tužioca, ovdje sam zajedno s vama morao da prođem mnoge faze. Neki od vas koji 
će danas da glasaju sa DPS-om su bili konstruktivni, brzi i htjeli su efikasno to da rade i ja sam zahvalan na 
tome, sami će se prepoznati, i to treba čestitati.  
 Neki su nam to sedam mjeseci odložili. Sedam mjeseci u ovakvim prilikama znači mnogo. Kao što 
sad jedan M portal ovoga Bemaksa kojeg sam pominjao, kojeg inače vodi glavni bot DPS-a, zadužen je, 
ženska osoba, glavni bot DPS-a. Dakle, oni objavljuju sada transkripte od onoga što je bilo prisluškivanje, 
naravno zakonsko prislupkivanje, što je bilo, ali oni protivzakonito to objavljuju. Oni su isto kompromitovali 
mjere za dešavanje na Cetinju 4. i 5. septembra.  I ta krivična prijava stoji, niko ne smije da je u ovom 
trenutku procesuira ili neće da je procesuira, da ne kažem ne smije, neće da je procesuira, isti ti ljudi, ja 
sam jutros pričao o njima, isti ti ljudi. I u svemu ovome borio sam se da objasnim međunarodnoj zajednici 
potrebu za to. I  imao sam situaciju istu koju imam sad. Sad imam situaciju da kolege moje, navodno 
prijatelji moji ili kolege moje, idu okolo i pričaju kako smo mi napravili neko odstupanje od onoga što je 
međunarodni pristup Crne Gore itd, ili evropske integracije Crne Gore, isto to su radili kad je bilo u pitanju 
da se promijeni Tužilački savjet i da se izabere zakon o Državnom tužilaštvu. Da bi isti ti ljudi iz 
međunarodne zajednice, koji su toliko bili zabrinuti i dolazili kod mene u kabinet da kažu da to nikako ne 
smijemo da radimo, nakon što je počeo da radi novi specijalni državni tužilac, došli i rekli - čestitamo, 
izvinjavamo se, bili ste potpuno u pravu, mi nismo znali da je to tako kao što ste pričali prije sedam ili osam 
mjeseci.  
 U čitavoj ovoj brobi, ja sam sto puta to rekao, prilično sam bio usamljen, i samo pod pritiskom i 
napadima svakakvim mogućim, i za sto dana nije niko mogao da uradi više. I ja želim da se sa time 
pohvalim ovdje pred licem javnosti za sto dana nije niko mogao da uradi više. Možda za četiri godine ili za 
godinu dana je mogao, za sto dana nije. Neko je rekao pa Zdravku Krivokapiću ste zamjerali, on nije imao 



podršku Parlamenta. Jeste, ali on je godinu i nešto dana, nije imao podršku parlamenta poslije tri mjeseca, 
i godinu i nešto dana ipak to radio. Ja sam došao 19. podnijeta je inicijativa, vrijeme je odmora u Crnoj 
Gori, došao sam 19. ovdje i neću da podnesem ostavku zato što ćemo za pola sata da glasamo pad Vlade 
i ostavka Vlade. Nema što, potpuno identično.  Pad Vlade večeras ako se izglasa inicijativa DPS-a Vlada je 
pala, završena priča, potpuno završena priča. Ali, nemojte onda da se skrivate iza priče niti da vi pokušate 
da zloupotrijebite sad te temeljni ugovor, te ne temeljni ugovor. Temeljni ugovor danas jako malo ljudi 
pominje, jako malo ljudi pominje i prethodnih dana, i to je dobro. I ja sam znao da to neće biti tema, neka 
značajnija tema u Crnoj Gori zato što je to samo stvaranje jedne atmosfere. Ali, nemojte ni da ponižavamo, 
između ostalog i ljude kojima je stalo do tog ugovora. Mi podrškom takvoj inicijativi ponižavamo te ljude, jer 
je njihova inicijativa jasna. To što kod njih postoje strukture koje imaju druge motive, koji su inače 
nevjernici, bezbožnici naravno, bezbožnici  i ateisti, koje ne interesuje to, ali ih interesuje da to iskoriste u 
javnom diskursu da izazovu neki vid destabilizacije, to je drugi dio priče. To je potpuno nešto drugo. Ali ako 
vi podržite inicijativu da glasanje za temeljni ugovor i nipodaštavanje ljudi koji su u vrhu Srpske pravoslavne 
crkve i nazivanje njih raznoraznim imenima svaka čast, ja to neću raditi, kao što je rekao moj kolega 
Joković, ja nisam iz te priče. Vrlo sam, što se mene tiče, ne znam ni zašto traje ova diskusija ovoliko. 
Možemo, ne ova, nego generalno sjednica. 
 Dajte da se izjasnimo. Dajte da ako postoji dogovor, ako postoji dogovor, a moja kogika je bila 
sljedeća, i moja logika je po svemu sudeći ispravna, da DPS ne bi ni podnosio inicijativu da nije prethodno 
obezbijedio većinu. Ne bi je ni podnosio. Ja sam to svojim kolegama rekao, ne bi. Međutim, šta je cilj? Cilj 
je svake krize da skriveno učini vidljivim. Cilj svake krize, upamtite to je stara mudrost, je da skriveno učini 
vidljivim. I večeras, takođe i u narednim danima neka skriveno postane vidljivo i neka građani dođu do 
nekih svojih konkretnih sudova. 
 Kad je riječ o napadima vezano koji su ovako, i dobacivao sam sa mjesta, istina je, izvinjavam se ali 
mislim da je to bilo zasluženo, vezano da neko sada pokušava kako Vlada nije bila inicijativna sa 
zakonskim rješenjima i td. Objasnio je dosta kolega Pavićević koliko su te vlade gdje su ti ljudi učestvovali 
imali dana, koliko je ova vlada imala dana, ali je jako bilo ružno da se jedan događaj, tragičan događaj koji 
se desio na Cetinju sada tu uvaljuje kao dio te kritike. E, samo da ponovim što sam vam rekao, te vaše 
kvadrat patriote, patriote za dobijanje državnih stanova, to takvu vrstu filozofije, partijskog zapošljavanja 
koji je neviđen, krivičnih prijava koje se vode protiv vaših istaknutih članova, ili procesa koji su dovedeni do 
kraja protiv vaših istaknutih članova ili koji tek treba da se pokrenu, najviše govore o vama. Najviše govore 
o vama i o vašem političkom subjektu.  
 A što se tiče subjekta kojeg ja predstavljam, taj subjekat je, jer je jedan drugi poslanik to rekao, iznio 
pobjedu 30. avgusta. Tačno je da ne bi značilo ništa četiri poslanika da nije bilo još 37 poslanika koji su, ali 
to su 37 poslanika koji su i ranije postojali u opoziciji. Ta četiri su napravila razliku. I tad smo isto bili 
izdajnici jer nismo htjeli da odemo na jednu izbornu listu. Prošli golgotu 45 dana pred izbore kako je URA 
srušila dogovor oko jedinstvene opozicione liste, jer je narod tražio jedinstvenu opozicionu listu da bi isti ti 
koji su nas kritikovali rekli svaka čast, 02, 03. septembra, jer da nije bilo tri liste ne bi bilo ni pobjede, sve i 
na tu veliku izlaznost. E, toga se morate sjetiti kad pričate sa mnom.  
 Ja sam sve svoje pobjede, isto kao gospodin Joković, doveo do kraja. Ostaje još jedan politički cilj 
koji niko ne može da ostvari sam, a to je da Crna Gora uđe u Evropsku uniju. Ja iskreno vjerujem da će se 
to desiti uskoro. Ali definitivno sa ovakvom politikom,  sa ovakvom politikom nacionalizma, ekstremizma, sa 
ovakvom dozom neozbiljnosti, sa ovakvom dozom uticaja finansijskih struktura na politička kretanja, sa 
ovakvim sujetama, taj naš put je u mnogome otežan, u mnogome otežan i teško ostvarljiv. Isto tako neki 
lideri političkih partija moraju da odu u penziju ako Crna Gora bude željela da ide naprijed. To je poruka vrlo 
jasna i vrlo precizna. Mnogi trebaju da odgovaraju, ali neki  trebaju da idu u penziju. Ako se to ne bude 
desilo, ništa, borba će biti otežana, ali će naš evropski put biti usporen. I mi biramo hoćemo li da ga 
ubrzamo ili ćemo da ga usporimo. Isto na taj način pokazujemo da li mi zaista volimo Crnu Goru ili samo 
volimo da je nama ili našim partijama dobro. I zašto sam ja predmet svih napada, evo da budem ličan? Ne 
možete da me gurnete u film niti jedne niti druge strane, niti sam zelenaš niti sam bjelaš, niti sam četnik niti 
sam partizan, niti sam ustaša niti sam balija, niti sam komita niti sam litijaš. Ja sam građanin Crne Gore koji 
pokušava da se bori za jednaka prava svih individua koji ovdje žive, uz maksimalno poštovanje svih 
njihovih osobenosti i identiteta koje oni s pravom baštine kao svoje kulturno ili familijarno nasleđe. To je to, i 
zbog toga smetam. Ali vi večeras imate priliku da se konstituiše nova većina, i ja sa tim nemam ništa, meni 
definitivno će da lakne.  
 Na kraju, ovo što je vrlo korektno rekao profesor Lekić, da bi do 02. septembra imali priliku za taj, 
ajde da nazovemo neki popravni ispit i za neki dogovor, možda, s obzirom da se osjeća da se konstituisala 
neka većina, možda i bolje da se sve završi večeras kako ne bi potrošili dvije nedjelje, a onda eventualno 
došli na isto i na neko novo razočarenje. Znači, uz poštovanje te dobre volje i tog iskaza koji je profesor 
Lekić s pravom rekao, možda je bolja varijanta, ako već ne postoji to da se, što se kaže niko ne troši nego 
da vidimo može li kroz neki novi politički projekat da se ostvari većina. 



 Eto toliko za sada, pa ako bude potrebe opet ću intervenisati. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 22:31:36) 
 
 Zahvaljujem predsjedniku Vlade. 
 Poslanik Koprivica traži odgovor na komentar na koji suštinski ima pravo, osim činjenice da nemate 
više vrijeme kluba koje je u duplo već potrošeno.  Moramo to imati u vidu. 
 Svakako, s obzirom na samu činjenicu da je vrlo ingteresantna tema i da ćemo večeras zaista imati 
potrebe da se svi ispričamo, ja ću zamoliti poslanika Koprivicu da ono što je predviđeno tri minuta da zaista 
u okviru tri minuta i odgovori. 
 Izvolite, poslaniče Koprivica. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (19.08.22 22:32:18) 
 
 Srdačno ali vas ipak podsjećam da ovdje kad bismo gledali sve vremenske okvire prekoračivani su 
od strane svih. Nije ni premijer imao pravo na ovoliko korišćenje vremena, a ipak je poslanikova zadnja. 
Dakle, imam pravo na odgovor na komentar. 
 Molim vas da mi se vrati vrijeme. Razumijem i vašu ulogu, ipak rekao sam i prije. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 22:32:33) 
 
 Poslaniče Koprivica, sad ćete dobiti vrijeme ponovo iz početka, da ne biste bili oštećeni dobićete 
puna tri minuta, ali samo da vam objasnim ili eto da vam kažem ako pitate koje je vrijeme imao uvaženi 
predsjednik Vlade, on je iskoristio jedan period odgovora kumulativnog na šest rasprava i za divno čudo, 
inače premijer zaista ima veliku potrebu da priča i on obično prekorači vrijeme, ali kada bismo pomnožili i 
sabrali došlo bi tačno na ono vrijeme koliko mu je bilo predviđeno, s obzirom na broj diskusija na koje je 
davao komentar. Eto desio se i trenutak da premijer zaista nije prekoračio u ovom slučaju vrijeme.  
 Poslaniče Koprivica, resertovali smo sat vaših tri minuta i neka bude tri minuta. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (19.08.22 22:33:22) 
 
 Hvala vam što ste potvrdili da je resetovanje povratak na početak i na nulu.  
 Želim nekoliko komentara. Prevashodno, želim da kažem ako neko jednu priču priča onda kada ga 
DPS podržava, a drugu priču priča onda kada ga DPS politički ugrožava tome je riječ slaba i njoj ne treba 
vjerovati. Ni ona prva priča ni ona druga priča ne može da ima kredibilitet. Dakle, to je jedno i osnovno. 
Dakle, kada mu je fotelja sigurna od DPS-a tada ne priča, a kada je ugrožena onda priča. To se može 
tumačiti i kao jedna vrsta, neću reći lične korupcije, nego jednog politički koruptivnog uticaja da se ćuti da 
ne bi progovorili i ne bi procesuirali ono što je saznanje. To je kupovina političke podrške i neiskren odnos 
prfema građanima. Borba za pravo za istinu, za pravdu znači da ste neselektivni i da jednako postupate i 
kada vas neko podržava i kada vas neko ugrožava, ali to nije bio slučaj. 
 Što se tiče prevashodno ovih saznanja koja ste procesuirali, jesu li vam ta saznanja o Bemaksu, o 
Uboviću, o Mijailoviću,  Katniću smetala da prihvatite podršku DPS-a? Ne, nijesu vam smetala i nijesu vam 
smetala saznanja o svim tim tajkunima, sumnjivim investitorima, budžetskim parazitima iz vladavine bivšeg 
režima, da zajedno sa njima srušite i predsjednika Skupštine ovdje i da srušite 42. vladu u kojoj ste sjedjeli. 
A što se tiče hapšenja Vesne Medenice, ona je uhapšena za vrijeme 42. vlade. Dakle, to je elementarno 
netačna činjenica da ste vi bili tada premijer i da je za vrijeme ove vlade uhapšena. Dakle, to nije tačno. 
 Što se tiče zakona o porijeklu imovine nema od njega ništa. Duže ga vi pišete nego što su 
Mrnjavčevići gradili Skadar na Bojani. Grad gradili Skadar na Bojani, grad gradili tri godine, grad gradili 
dakle tri godine sa 300 majstora i ne podigoše ni temelja a kamoli da sagradiše grada. E tako važi i za 
slučaj zakona o porijeklu imovine. Nema zakona o porijeklu imovine jer ste bili u političkoj ljubavi sa 
gospodom iz Demokratske partije socijalista do juče, i to je glavni razlog. 
 Kad kažete o rekonstrukciji da se ne može utanačiti za 15 minuta. Pa naravno, ali imali ste priliku od 
10. jula da nešto uradite. Dakle, nijeste ništa uradili, to je dokaz da je ovo sve bio jedna jeftini politički blef. 
Vi ste, gospodine Abazoviću, danas ovdje ronili suze za Srpskom pravoslanom crkvom čiji sam ja vjernik. A 
vi ste prihvatili inivijativu DPS-a i u januaru ove godine srušili Vladu Zdravka Krivokapića, a podsjetiću, to je 
inicijativa DPS-a i citiram šta u njoj piše: "Srpska pravoslavna crkva je bila presudan faktor koji je doveo do 



formiranja aktuelne vlade. Vlada formirana na takav način jasno ima posebne obaveze prema subjektu koji 
je presudno zaslužan za postojanje takve vlade. Potreba SPC da bude ključni politički akter u državi sad se 
sve ubjedljivije i upečatljivije ispolljava. Slobodno se može reći da je Vlada u svom dosadašnjem.... 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 22:37:02) 
 
 Poslaniče Koprivica, vrijeme.  
 Poslaniče Bogdanoviću, molim Vas nemojte opominjati. Dala sam mogućnost komentara, odnosno 
odgovor na komentar. Vrijeme Kluba Demokrate - Demos je duplo potrošeno od onoga što je dogovoreno. 
Zamolila sam poslanika Koprivicu da završi u okviru tri minuta.  
 Poslaniče Koprivica, molim  završavajte. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (19.08.22 22:37:32) 
 
 Citiram inicijativu DPS-a za rušenje Vlade Zdravka Krivokapića koju je podržala URA.  
 Kaže dalje: "Slobodno se može reći da je Vlada u svom dosadašnjem djelovanju bila efikasna 
jedino u onim pitanjima za koja je zainteresovanost pokazala Srpska pravoslavna crkva. Od ubrzanog i 
netransparentnog usvajanja izmjena Zakona o slobodi vjeroispovijesti pa sve do posljednjeg primjera 
ustoličenja mitropolita SPC Joanikija". 
 Dakle, DPS u svojoj inicijativi za rušenje Zdravka Krivokapića vlade problematizuje i Zakon o 
slobodi vjeroispovijesti i ustoličenje mitropolita Joanikija na Cetinju. Vama to nije smetalo da srušite tu 
vladu a danas se krijete iza temeljnog ugovora. 
 Gospodine Abazoviću, i vi i drugi političari treba da znaju da nemate tapiju na crkvu. Ne igrajte se sa 
onim što je narod, narod je zaštitnik crkve a ne vi. Temeljni ugovor neće preispitivati ni suspendovati ni 
jedna buduća vlada, to je pitanje za Ustavni sud. Ja sam mišljenja da je u skladu sa Ustavom i mi smo 
podržali i pozdravili potpisivanje temeljnog ugovora. A vi ste izdali i birače od 30. avgusta kojima ste rekli 
ne sa DPS-om i Vladu, u kojoj ste kao jedini političar sjedjeli, i sporazum sa tri lidera koji ste potpisali, da bi 
na kraju potpisali ovaj sporazum. Ovo su potpisi lidera političkih uključujući i Đukanovića, dakle ovo je ovdje 
vaš potpis i potpis ostale gospode političara, predsjednika partija koji su tvorili ovu vladu. Ovdje nema 
potpisa Demokrata niti će biti potpisa Demokrata na jednom ovakvom sporazumu. Ovaj sporazum koji 
ekskluzivno gledate, građani, je spomenik političke izdaje. 
 Vi ste rekli u decembru ništa sa ovakvim DPS-om neće raditi ništa, je li tako, šta je bilo, izdali ste tu 
riječ. 14. decembra ste kazali: "Ja se ne prepoznajem kao neko ko je pregovarao sa Demokratskom 
partijom socijalista o manjinskoj vladi". Pa ste nakon tri, četiri mjeseca se i te kako prepoznali u fotelji, 
pogazili vlastitu riječ. 30. decembra ste kazali: "Što se mene tiče Đukanović odlazi u prvom kvartalu 2022. 
godine a ako ne u drugom kvartalu. Tu je. U drugom kvartalu vas je izabrao za predsjednika Vlade Crne 
Gore. Vi ste glasovima DPS-a izabrani, a nas u tim prevarantskim modelima nema, džaba se nadate, 
gospodine Abazoviću. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 22:40:09) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Koprivici.  
 Nastavljamo dalje. Sada imamo koleginicu Draginju Vuksanović Stanković, ako se dobro sjećam.  
  
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ (19.08.22 22:40:41) 
 
 Zahvaljujem. 
 Želim da se obratim građanima Crne Gore i da pozovem moje kolege. Ja se stvarno pitam o čemu 
mi ovdje večeras raspravljamo. Mi nemamo o čemu više ovdje da raspravljamo. Ja od svoje diskusije 
noćas odustajem. Znate li zašto? Za to što je car go, pogledajte ga, potpuno je go. Molim vas, građani Crne 
Gore ,uzmite gugl kucajte "Carevo novo odijelo" pročitajte bajku, sva sublimacija politike ove vlade i Dritana 
Abazovića je u rečenici kojom se bajka završava, koja je na žalost postala naša stvarnost, a to je "Car je 
go". Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 22:41:22) 
 



 Zahvaljujem poslanici Vuksanović Stanković. 
 Imate pravo na komentar, naravno.  
 Izvolite, predsjedniče Vlade. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (19.08.22 22:41:34) 
 
 Lijepo, vjerujte, u foto finišu nije ni ovo loše "Car je go". A imaju li Raško i Ranko odijela? Imaju li? 
Imaju li Raško i Ranko odijela? A zapitajte se malo i za svoju okolinu onu blisku, ima li ih u ovoj priči od 
danas? Toga se zapitajte. Lako je što će ovaj car biti go. On nikad možda nije imao ni priliku da nešto stavi 
na sebe, ali one bunde što ste dobili i ona odijela što ste dobili i što ste pokrili ono što je na nezakonit način 
uzeto od građana Crne Gore, govorim u političkom smislu, ne mislim na vas lično, mada niste ni vi cvećka 
kad je to u pitanju. E onda ukucajte, građani Crne Gore, to što treba da se ukuca i to je jako važno, to je 
jako važno ko je sve go. Nudizam na svaku stranu. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 22:42:47) 
 
 Poslanice Vuksanović Stanković.  
 Izvolite, poslanice. 
 
 
 DRAGINJA VUKSANOVIĆ STANKOVIĆ (19.08.22 22:43:02) 
 
 Svakom svoje priliči. Ima jedna stara latinska poslovica koja kaže: "Najgore od svega je što ste vi 
izdali sve". Vi ste prevarili u stvari sve, uvaženi odlazeći premijeru Abazoviću. Prevarili ste Zdravka 
Krivokapića koji vas je doveo kao jedinog političkog subjekta u ekspertsku vladu. Prevarili ste vaše bivše 
kolege iz parlamentarne većine, uvažene kolege iz Demokratskog fronta i uvažene kolege Demokrate. 
Prevarili ste vaše partijske kolege, pričali ste im jedno na sjednicama predsjedništva, a znali ste da se radi 
drugo. Prevarili ste, uvaženi odlazeći premijeru Abazoviću, birače URE. I ono što je najgore prevarili ste 
sebe i vašu diplomu doktora političkih nauka bačili ste pod noge. Za vas je politička karijera završena. 
Možete da pecate ribu na Bojani, to je jedan lijep posao, smiruje, znate, vama je potrebno malo da se 
smirite, ali se sigurno politikom više nikad baviti nećete.  
 I završiću opet rečenicom, znate zašto? "Car je go, car je go". Prevarili ste  cijelu crnogorsku i 
međunarodnu javnost, sve maske su pale. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 22:44:38) 
 
 Zahvaljujem poslanici. 
 Možete, poslaniče Lekiću, iako je negdje prije bilo vrijeme za taj komentar. Izvolite. 
 
 
 MIODRAG LEKIĆ (19.08.22 22:45:11) 
 
 Odajem priznanje. 
 Pa bih želio da pošto se privodi kraju sjednica i glasanje, naslućuje se i rezultat, da apelujem da 
zadržimo ipak neki nivo i da izbjegnemo ovakve napade, uz poštovanje svih pogleda i kritičkih. Ja sam 
mislio da, pošto smo izgubili dva poluvremena sa dvije vlade, da odigramo produžetak. Evo moj bivši đak 
Lalošević prihvata ovu terminologiju, bio je odličan đak, inače, igrao je košarku, da igramo produžetke. 
Nekad produžeci mogu da preokrenu rezultat. Ali vidim da to neće ići i da će biti određeni bilans, uz respekt 
svih koji imaju pravo da glasaju. 
 Ja želim da kažem sljedeće: Ja sam bio kritičar izbora Abazovića da uđe u koaliciju, to sam rekao, 
na premijerskom satu sam bio kritičan,  i večeras sam govorio  kritički. Ali, s druge strane, ne bih želio da 
ovaj kraj, eventualni, ne znam kako će biti, bude prožet stvarno napadima koji su opcesivni i koji ne stoje. 
Ja želim da kažem sljedeće: U ovoj Crnoj Gori podijeljenoj po etničko konfesionalnim šavovima to je 
najopasnija stvar koja se dešava i koja nam izmiče.  
 Dritan Abazović je Albanac koji je bio premijer Crne Gore, to je kompliment Crnoj Gori. U regionu 
gdje su svi i dalje u barikadama u svojim parcelama, odvojenim parcelama, Crna Gora je napravila taj 
iskorak u jednom momentu koji je, bez sumnje, kontroverzan i prema kojem bih ja imao kritičke odnose. 



Takođe, druga opasnost nacionalističko klerikalna, Dritan Abazović nije nacionalista, on je ušao hrabro i 
ovo    potpisivanje temeljnog, ja bih ga malo popravio, čini mi se, ne misleći da sam arbitar, ali mogao je biti 
i bolji, ali to je hrabro uradio. Nije uradio za svoju parcijalnu konfesiju nego jedan problem koji s pravom 
večeras se ne komentariše, znači stvar je otišla. Otišla je. I u pravu je Joković da su temeljni ugovor 
donijela je Vlada, URA, SNP, DPS, spoljni uticaj, SDP, bilo je predstava, estradnih ogorčenosti, i niko nije 
dao ostavku. Prema tome, u istoriju odlazi ovaj temeljni ugovor sa ovim akterima itd. 
 Završavam, pokušavam da apelujem da, uz sve pravo kritičkog, da izbjegnemo diskvalifikacije 
makar večeras, makar na kraju da zadržimo jedan nivo elementarni fer pleja u politici, što nam nije jača 
strana. Eto to sam htio da kažem. Hvala. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 22:48:14) 
 
 Hvala poslaniče Lekiću. 
 Sada riječ ima poslanik Andrija Mandić a da se pripremi poslanica Milosava Paunović. 
 Izvolite poslaniče Mandiću. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (19.08.22 22:48:23) 
 
 Dame i gospodo, poštovani građani Crne Gore,  
 Večeras prisustvujete jednoj, rekao sam, već važnoj sjednici. I kada obični čovjek prati šta se ovdje 
dešava može da konstatuje da najmanje 42 poslanika prepoznaju Demokratsku partiju socijalista kao svog 
ključnog političkog protivnika.  
 Sada vidimo da u toj većini od 42 poslanika ne može da se nađe zajednički jezik ili, što bi rekao 
veliki Matija Bećković, za neke ljude u Crnoj Gori se kaže - ploče ne lete. Možete da ih bacite nebu pod 
oblake one opet panu dolje.  
 Nemamo snage da kao parlamentarna većina koja je konstituisana 30. avgusta 2020. godine 
pronađemo zajednički jezik, na čemu insistira Demokratski front, da prosto shvatimo da nema bezgrešnih, 
bezgrešni je bio samo jedan, bar za nas Hrišćane, a ostali svi su ljudi sa manama. I premijer Abazović ima 
mnogo mana, svaki od poslanika u Crnoj Gori ima mnogo mana. Pravili smo svi, kažem, velike greške, ali 
ono što će ostati kao velika tekovina, što će ostati da se pamti u Crnoj Gori, to je da je premijer Abazović 
pokazao jednu snagu da se uzdigne iznad onoga što pripada jednom običnom političaru. Vjerovatno bi neki 
drugi predsjednik URE ili nekadašnji predsjednik Pozitivne Crne Gore iz koga je i nastao politički pokret 
URA, vjerovatno bi oni pristupili na drugačiji način, ne bi nikada ušli u ovaj rizik zbog koga se obara, bar 
formalno, ova Vlada, a vi znate da se ova  Vlada obara zbog temeljnog ugovora koji je potpisan sa 
Srpskom pravoslavnom crkvom, to je ono što je formalni razlog, a u potpunosti dijelim ono što je rekao 
premijer Abazović ovdje, da se ova Vlada obara od strane onih koji su veoma zainteresovani da mogu da 
nastave da rade one poslove koje su radili i ranije. Ona će pasti, već smo vidjeli ovdje da postoji ta većina 
koja će se uspostaviti i dobili smo jasne odgovore od političkog pokreta URA da što se tiče te 
parlamentarne većine od 30.avgusta da je ne zovu i da sa njom ne pokušavaju zaključiti bilo kakav 
sporazum nakon ovog večerašnjeg glasanja. Ako smo racionalni političari, ako smo odgovorni ljudi, ako 
imamo snage da pređemo preko mnogo toga što nas boli, a kolegu Kneževića i mene mnogo toga boli, to 
zna Dritan Abazović, nakon 30.avgusta kada smo imali razogovore s njim i kada je objašnjavao da je njemu 
srce od kamena i da Demokratski front ne može da uđe u Vladu Zdravka Krivokapića nego da je Krivokapić 
naš predstavnik koji nas je već prvog dana nakon izbora ostavio i Dritan Abazović mu je bio najbolji politički 
izbor i da su raspoređene funkcije u okviru tri koalcije ta tri političara su jedino dobila neke značajne 
funkcije, hoću da kažem da te funkcije ostavimo po strani i da to ne doživljavamo kao nešto važno.  
 Evo i u ovoj rekonstruisanoj Vladi kao predsjednik Nove srpske demokratije da je došlo do 
realizacije tog projekta rekonstrukcije nijedan poslanik Nove srpske demokratije ne bi ušao u tu Vladu, i to 
sam rekao Dritanu Abazoviću. Dakle, nijesu fotelje ključne, ključno je da pobijedi politička ideja koju je 
podržala većinska Crna Gora. Ako svi kažemo da je Demokratska partija socijalista naš ključni politički 
protivnik, ja razdvajam u Demokratskoj partiji socijalista ove ljude, pogotovu ovu mlađu generaciju u 
odnosu na one političare koji su snažno spregnuti sa ovim bemaksima geneksima sa ovim ljudima iz 
kriminalnih klanova koji švercuju drogu i cigarete, razlikujem i odvajam. Ne divim se ni najmanje njihovom 
izboru, jer pretpostavljam da su kao mladi ljudi kada su ulazili u politiku nijesu razmišljali kao Slaven 
Radunović i ja kada smo zajedno ušli u politiku i opredijelili se da budemo opozicioni poličari. Nego su 
razmišljali, ovo je najkraći put za uspjeh, ući ću tamo, a sposoban sam pa ću brzo se progurati kroz te 
strukture. Međutim, prije nego što su se progurali kroz te strukture Demokratska partija socijalista je pala sa 
vlasti. I sada smo imali priliku, danas na Preobraženje, da se kao parlamentarna većina preobrazimo. Evo 



je i Abazović shvatio svoje greške, mi smo shvatili naše greške, nema toga, kažem, ko nije napravio neku 
grešku od 30.avgusta do današnjeg dana.  
 Ima li smo mogućnosti da pronađemo jednu formolu koja će nam omogućiti da krenemo naprijed. 
Na žalost, ta snaga i ta potreba za onom većinskom Crnom Gorom da napokon dođe do nekog 
zadovoljenja pravde neće se ostvariti. Večeras kada padne ova vlada slaviće se u Geneksu, slaviće se u 
Bemaksu, slaviće narko dileri, slaviće šverceri cigara i svi će reći Milo Đukanović je oborio Vladu. Neće reći 
da je neko drugi oborio, iako znamo da bez glasova drugih ta vlada se ne može oboriti. Nije bilo pošteno ni 
Dritanu Abazoviću, ni Jokoviću kada su pravili ovu vladu sa Demokratskom partijom socijalista, bunili smo 
se protiv toga, govorili smo da to nije dobar izbor, da su izdali izbornu volju od 30.avgusta. Ali ako je sve 
prošlo i Vlado Joković nam večeras priča kako su  maestralno nadigrali DPS, dobijajući temeljni ugovor, što 
je bilo veoma važno i za ovu vladu, a svakako i za prethodne, to je bio njihov put i njihov izbor. Večeras 
kažnjavati ih zbog toga, a imamo priliku da 02.septembra sa našim potpisima istu ovu temu otvorimo i 
02.septembra, ako se ne izađe u susret našim zahtjevima, kažemo - nećemo vas obarati zbog temeljnog 
ugovora, ali zaslužili ste da padnete zbog toga i toga. To je bila naša ideja, ne želimo nikoga da povrijedimo 
od te parlamentarne većine zajedno smo radili sa tim ljudima.  
 Imam realativno veliko iskustvo u Parlamentu. Ostao je jedan manji broj poslanika koji su iskusniji 
od mene. I za politiku je potrebno imati i iskustva i imati osjećaj za druge ljude. Kada povrijedite neke druge 
ljude onda morate da budete veoma pažljivi kada dogovorate sa njima kuda da se kreće dalje. Vi ste 
povrijedili neke ljude, mi smo povrijedili vas, ali treba to ostaviti iza, jer je u pitanju samo budućnost Crne 
Gore. Ako je na tom evropskom putu, o kojem vi najviše pričate, borba protiv organizovanog kriminala i 
korupcije ključna stvar, a Demokratski front je svu svoju energiju uložio u borbi protiv organizonovanog 
kriminala i korupcije, ovdje smo satima i danima pričali o tim ljudima koje ste vi danas pomenuli, gospodine 
Abazoviću. I neka vam služi na čast nema tog premijera u regionu, nema tog političara koji je ono izgovorio 
što ste vi danas izgovorili i istorija Crne Gore će zabilježiti da ste vi to uradili hrabro i odgovorno, uz sve ove 
greške o kojima sam već govorio. Neka vam služi na čast što ste potpisali temeljni ugovor. Ja sam želio da 
to potpiše nosilac naše liste Zdravko Krivokapić, bio je u prilici, nije iskoristio svoju priliku iako je 
predizbornu kampanju proveo obilazeći od jedne crkve do druge crkve i bio ključni garant da se obezbijedi 
položaj Srpske pravoslavne crkve u Crnoj Gori, ali kada je došlo to veče u Beograd u Patrijaršiji i kada ste 
mu možda vi, ali ne samo vi nego i neke ambasade rekle da to ne radi istog momenta je povukao ručnu i 
odustao od onoga zbog čega je ušao u politiku. Poslije je objašnjavao da je on više ušao u politiku zbog 
ekonomije. Da smo tražili ekonomistu prije bi prozvali Sašu Damjanovića da bude ekonomista nego nam je 
prosto u tom vremenu, posle one pobune koju je ovdje napravio Demokratski front i veličanstvenih litija koje 
je predvodio blaženopočivši mitropolit Amfilohije, prosto je bio potreban jedan čovjek koji će poslati poruku 
da to treba tako uraditi, i to čovjek koji je imao značajne garancije od najvažnije nacionalne adrese srpskog 
naroda da će to i završiti. On to nije završio, a vi jeste, i svaka vam čast. Ja znam da to vi nijeste uradili 
zbog toga što pripadate Srpskoj pravoslavnoj crkvi i vjerujem vam da ste to uradili da bi pokušali da 
pomirite pravoslavni narod u Crnoj Gori. To pitanje je iza. Ono se danas koristi formalno za vašu smjenu, a 
znamo da nije to osnovni razlog nego da je osnovni razlog ovo što se krenulo u obračun protiv 
organizovanog kriminala i korupcije.  
 Rekontstruisana Vlada, da je došlo do te mogućnosti, na prvom mjestu bi morala da ima baš ovo 
što ste vi ovdje zapisali - pojačanu borbu protiv organizovanog kriminala i korupcije, mnogu veću čak i od 
ove gdje ste do sada okupili grupu ministara, političare i ljude sa kojima željeli da radite zajedno. Evo vam 
20 potpisa Demokratskog fronta, za ovih vaših 9 to je 29 potpisa imate. Čuli ste gospodina Lekića koji dijeli 
ovaj naš stav.  30 ljudi u ovom Parlamentu misli da je ovo dobar put iz jednog jednostavnog razloga, jer ako 
ne odemo ovim putem koji može neko da nazove ucjenom, vi ste nam jasno saopštili da drugog puta nema, 
jer da vas mi ne zovemo i niko da vas ne zove ako se obori ova vlada, pa da vas zovemo i da vas onda 
pozivamo da napravimo većinu od 30.avgusta. Mi ne znamo šta može da se desi. 
           Ja sam dugo godina predsjednik stranke, mene ne bi iznenadilo sjutra da se orgnaizuje nešto i da 
vas smijene u političkom pokretu URA, izaberu drugog predsjednika i naprave političku koaliciju sa 
Demokratskom partijom socijalista. Zato se i bavimo politikom da bi mogli predviđati procese. Može li to da 
se desi? Može. Uzimajući u obzir da je mnogo upetljan međunarodni faktor u sve, da su upetljane razne 
medijske strukture koje su veoma zainteresovane, i ja mislim da nigdje u Evropi ne postoji takvo miješanje  
u unutrašnje poslove neke države kao što je to situacija u Crnoj Gori i Makedoniji. Prisustvovao sam 
jednom razgovoru jednog ozbiljnog državnika, sa jednim funkcionerom briselske administracije koji ga je 
otvoreno pitao ima li ovoga igdje bez u Crnoj Gori i u Makedoniji da vi birate i sastavljate vlade i da političari 
iz Crne Gore i Makedonije svaki čas vas pitaju šta da uradite. Toga nema nigdje. Meni je žao što vi nijeste 
imali snage i tog 30.avgusta da  zahvalite na uslugama i preporukama raznim ambasadama, što ste morali 
da vodite taj tihi rat po ambasadama sa vašom konkurencijom da objašnjavate ko je više na tom NATO i 
evropskom putu, a ko je manje na tom putu.  



 Građani Crne Gore su očekivali zadovoljenje pravde, građani Crne Gore su očekivali da budu 
ispoštovani, građani Crne Gore su željeli da se odluke donose ovdje u Crnoj Gori. Vidite da mi vodimo već 
dugo vremena kampanju protiv miješanja stranaca i izvanjaca u poslove u Crnoj Gori. I sada kada 
osjećamo i vidimo da ste vi spremni da se otmete uticaju pojedinih međunarodnih adresa koje nijesu 
dobronamjerne, mi želimo da vam pružimo ruku i da vam pomognemo da zajednički radimo.  
 Nažalost, ta logika, ja bih rekao podanička logika, da za sve moraju da se pitaju neki ambasadori, 
neke sekretarice po ambasadama, neki činovnici raznih administracija sa Zapada, ona je pogubna po ovu 
zemlju. To dokazuje da smo mi nedorasli. I profesor Lekić je imao pravo kada je pitao, pa ako se tako 
ponašamo, on je stvarno imao drugi primjer, da li mi zaslužujemo da imamo državu, da li mi zaslužujemo 
da imamo ovaj Parlament, majku svih vlasti, gdje bi trebali da ukrstimo argumente, da ukrstimo i sučelimo 
naše političke programe koji su različiti. Naš program u odnosu na vaš dijametralno je suprotan, ali postoje 
one tačke koje mogu da budu dodirno tkivo, borba protiv organizovanog kriminala i korupcije, na tom 
evropskom putu koji je za va najvažniji, a i za nas svakako bitan, on je ono što može da nas poveže. Borba 
protiv ljudi koji su opljačkali ovu zemlju, svakako da je jedan od prioriteta pretpostavljam i vaš, a svakako je 
naš. Ako želimo i hoćemo da idemo nekim boljim putem, osjećam da se večeras lomi ona izborna pobjeda i 
volja naroda koja je ostvarena 30.avgusta, jer odlazimo u nepomirljive pozicije, a poslije toga kada stanemo 
na švedski sto Demokratskoj partiji socijalista, onda će biti samo pitanje izbora ko je jeftiniji sa tog 
švedskog stola da ga Milo Đukanović odabere kao svoga partnera.  
 Demokratski front je prošao mnogo i Nova srpska demokratija i Demokratska narodna partija i 
Socijalistička narodna partija koju je vodio Predrag Bulatović, imali su ponude 2006.godine, da budu s 
Milom Đukanovićem. Imao je i Nebojša Medojević ponudu 2007.godine da bude u Vladi Mila Đukanovića, 
2013.godine Nova srpska demokratija, sve smo to izdržali, jer smo znali kada uđemo tamo da će na kraju 
taj prvi kontakt koji budemo imali sa tim političarima da nas već sljedeći put čeka preseljenje na nekim 
parking Bemaxa, Genexa, Roćena i ostalih koji će da nas pitaju, a koliko koštaju vaše usluge. Tako se 
desilo sa mnogim strankama. Imate i materijalne dokaze kako su istorijske stranke za Crnu Goru, koje su 
bile prvoosnovane stranke, kako su propadale i kako ih je jednu po jednu Milo Đukanović koji se uhvatio u 
zagrljaj sa njima kako ih je uništavao. Vi ste se izvukli jedini, i ako panete večeras, nemojte da žalite. Bio 
sam siguran kada ste ušli u ovaj dil sa Demokratskom partijom socijalista da će te završiti kao sve one 
stranke koje su ušle u dil sa Demokratskom partijom socijalista. Svaku je isisao, svaku je uništio i svaka je 
završila na smetlištu istorije. Vi ste uništili, vaša Vlada i vaša Dritane i vaša Vladimire Jokoviću uspjeli ste 
da negdje u tom bližem dodiru s Demokratskom partijom socijalista ne budete kupljeni. To pokazuje ova 
inicijativa Demokratske partije socijalista što hoće da vas smjenjuje. Nezadovoljan, kažem vam, sa tim 
vašim izborom, rukovođen strahovima šta se desilo sa političarima koji su prije ulazili u dilove sa 
Demokratsom partijom socijalista, sumnjao sam da možete uraditi ovo što ste uradili,  i po pitanju borbe 
protiv organizovanog kriminala i po pitanju odnosa prema Srpskoj pravoslavnoj crkvi, odnosno prema 
vjerujućim ljudima u Crnoj Gori, najbrojnijoj vjerskoj zajednici koja postoji na ovim prostorima, i to ne može 
da se zaboravi, to mora da se poštuje, to mora da se uvažava, i ono danas što je ovdje saopšteno, što sa 
sobom povlači i rizik za vlastiti život što ste vi uradili. Jer, kada mi kao opozicija koji smo izgovarali i možda 
oštrije formulacije od vaše današnje, ali kažu - pustite oni su opozicija, oni ne utiču ni na što, pustite ih 
tamo neka pričaju što god hoće. Ali, kada ovo saopšti premijer, onda postoji osnov da se napravi vlada koja 
bi mogla da na prvo mjesto stavi borbu protiv organizovanog kriminala i korupcije. I ono što smo već 
jednom saopštili, a to je da bi u ovoj zemlji u takvom stanju bila potrebna i jedna "sablja" kao što je bila u 
Srbiji. Ne moramo da čekamo da nečija glava odleti, ne moramo da čekamo da bude ubijen neki 
funkcioner, nego prije nego što se to desi da ova država se obračuna sa organizovanim kriminalom i 
korupcijom.  
 Naše namjere su bile čestite i poštene, građani Crne Gore. Željeli smo večeras da nađemo 
zajednički jezik u okviru nekadašnje parlamentarne većine, svi smo griješili. Evo govorim, ja sam prvi 
kritikovao i vrlo oštro govorio i izlazili i blokrali Crnu Goru kada ste napravili Vladu sa Demokratskom 
partijom socijalista, ali kada sam čuo ovaj krik i kada sam vidio ovu njihovu akciju za smjenu ove vlade, 
morao sam da razmislim i da kažem - čekajte, ovo je prvi put da je neka stranka u dodiru sa Demokratskom 
partijom socijalista ipak uspjela da realizuje ono što je planirala i nije postala žrtva Demokratske partije 
socijalista. To je ono što će da nam služi na čast. Vi ćete vjerovatno večeras biti smijenjeni, bar prema 
onome što se čulo ovdje, ali prije nego što vas smijene i dok ste u punom kapacitetu, ja želim to da vam 
kažem, i to vi zaslužujete, uz sve razlike koje imamo, ali vi to zaslužujete da vam se ovdje saopšti.  
 Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 23:08:01) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Mandiću. 



 Predsjednik Vlade želi komentar.  
 Izvolite, predsjedniče Vlade. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (19.08.22 23:08:16) 
 
 Hvala, predsjednice. 
 Uvaženi kolega Mandiću, ja  zahvaljujem na pohvalam, samo sam imao potrebu, uz ovu zahvalnost, 
i da ukažem jednu svoju opservaciju vezano za neke, otvorili ste neke nove teme, ali ne bih sada da trošim 
previše vremena, ali neke stvari su važne možda za budućnost, zato što politički život nije večaras ni počeo 
niti će se završiti, ni sa 43. Vladom ni sa 44. itd. Manje više slična će konfiguracija biti nakon izbora slična, 
možda ne svi personalno ljudi ali partije vjerovatno vrlo slične.  
 Ono što želim da kažem jeste sljedeće: Ja nijesam čovjek koji ne prihvata kritiku i nijesam čovjek 
koji ne prihvata greške. Vrlo sam dobronamjeran prema svim ljudima i prema onima koji su bili najžešći u 
kritikama prema meni. Ideja jeste da budemo blagi prema ljudima, oštri prema problemu. Nijesmo uvijek 
takvi, tačno je. Nekad smo jako oštri i prema ljudima, možda nijesmo dovoljno oštri prema problemu, ali u 
svakom slučaju zarad onoga što bi trebalo da bude, a ako nam je to cilj mene jeste, možda nije svima, da 
idemo ka nekom pomirenju, mi moramo da prevazilazimo i između ostalog i naše političke razlike. To ne 
znači da odustajem od svojih projekata i koncepata, ja isto kažem da mi imamo mnoge razlike sa 
Demokratskim frontom,  ali to ne znači da neke stvari kada je u pitanju nacionalni interes Crne Gore, a 
borba protiv organizovanog kriminala i korupcije jeste nacionalni interes Crne Gore, i to primarni, i on 
determeniše i brzinu evropskih integracja, da u tome ne treba zajednički da učestvujemo. Već smo 
učestvovali u nekim stvarima zajednički, donijeli neka zakonska rješenja koja su nas dovela do ovog 
rezultata koji nije perfektan, ali svakako je bolji nego u ranijem periodu, ali treba da znamo da to nije 
dovoljno i da moramo da idemo dalje. 
 Zašto sam se najviše javio za riječ? Zato što ste vi malo potencirali našu partiju, ja to nijesam ni 
doživio zlonamjerno nego dobronamjerno. Ja sam vrlo srećan i ponosan isto kao što sam ponosan na neke 
političke rezultate koje ste vi sada ovdje istakli i što vodim Građanski pokret URA, ali Građanski pokret URA 
mogu da vode brojni ljudi koji su tamo. Naročito ljudi koji su večeras ovđe kao što je šef kluba Miloš 
Konatar ili kao što je ministar unutrašnjih poslova gospodin Adžić, između ostalih, ali to neka bude neka 
naša interna stvar šta će biti i kako će biti, ja sam i oko toga vrlo relaksiran. Međutim, oko jedne stvari oko 
koje nijesam relaksiran jeste da ovdje  postoji jedan, ovako možde će zvučati čudno, ja mislim da ćete me 
vi razumjeti, možda nekima neće biti ovo niti drago, možda im neće biti ni ozbiljno, ali ovo što se trenutno 
dešava u Crnoj Gori, jeste da nestane ili Dritan Abazović ili Milo Đukanović sa političke scene. Ili Dritan 
Abazović ili Milo Đukanović. Ja sam pominjao političke penzije. Nijesam pominjao crne liste. Jesam 
pominjao neke firme, jesam pominjao bivše ljude iz Tužilaštva, pominjao sam neke ljude iz policije itd. a 
pominjem imenom i prezimenom, pošto to danas niko i ne radi. Jeste da je ovo politički obračun, politički 
konflikt u kome neko mora da izvuče deblji kraj. Vjerovatno, s obzirom da sam mnogo politički slabiji, 
finansijski neuporedivo, to su svjetovi, ljudi iz podzemlja koje ja nemam, a on ima, medije koje ja nemam, a 
on ima, vjerovatno se pobjednik možda i unaprijed zna. Ali to ne znači da, ako sam donio samo malo 
doprinio, ako sam jednu malu iskru ili svijeću unio u tamu, da neko drugi neće uzeti baklju i upaliti svjetlo u 
potpunosti. Ko bude to uradio, ja ću biti tu da mu čestitam sve bio u politici ili ne, naravno ako me zdravlje 
posluži, da mu čestitam, da se proces doveo do kraja. To je politički obračun i podgoričkih izbora i 
parlamentarnih izbora i predsjedničkih izbora. I kad pričaju ovi ljudi o prevarama, znaju oni koga su 
prevarili. Možda ne ovi koji sjede ovdje, ali oni koji trebaju, koji možda slušaju ovu sjednicu, možda ne 
znam, znaju koga su prevarili.  Crna Gora bez toga neće biti pomirena. Ili će otići Milo Đukanović ili će otići 
Dritan Abazović i još mnogi Dritani  Abazovići poslije njega. Vrlo je jednostavno za djecu do pet godina da 
ovo ukapiraju. I ta tuča će se izvesti i na lokalnim izborima i na parlamentarnim izborima i na 
predsjedničkim izborima. Iza toga stoji ta bitka velika koja po nekad dobija obrise i sa Temeljnim ugovorom 
i sa Open Balkanom i sa Berlinskim procesom i sa evropskim integracijama i sa Olafom i sa Europolom i sa 
mnogim drugim stvarima.  
 Ponavljam, čisto zbog javnosti imao sam ovu obavezu da podijelim, možda je ovo pravi trenutak 
pošto smo u foto finišu, nikakav poseban značaj ne dajem sebi, ali ponavljam da je to ta borba. Možda je 
pobjednik izvjestan, možda je i večeras izvjestan, iako ja mislim da je ovo samo jedna bitka, i da nije 
sporno da se i večeras upali vatromet na zgradi Bemax, nije ništa sporno u tome. Međutim, dobijena bitka 
ne znači dobijeni rat. Ja nijesam nikad u životu do sad odustao ni od jednog principa, bilo bi me sramota da 
se vratim kući, moj otac nije više živ, ali bila bi mi velika sramota da mu amanet nijesam doveo na mjesto i 
da sam nekoga za bilo šta prevario. To je to, nezavisno od kampanja od toga što pričaju ljudi itd. nezavisno 
od toga. Da li, ovo što ste rekli, da li se ja brinem za svoj život itd. nijesam bez brige, ali realno ja straha 
nemam. Onog momenta kada sam se latio da se bavim ovim poslom, počeo sam prije 10 godina, ovdje kao 



vaš kolega, tada nijesam imao ni ovu snagu, ni ovakav um, mislim političku snagu, niti ovakav um, 
vjerovatno se ta čula vezano za strah nekako gase usljed brojnih političkih obračuna, naročito od 
30.avgusta ne prestaje pritisak na mene, raznorazni, ne prestaje, to je nešto neviđeno. Tako da ovih 100 
dana Vlade možda će neko reći najkraće u istoriji, jeste najkraći u istoriji, možda nikad neće biti vlada što 
će trajati kraće itd. za mene su godine, za mene lično, intenzitetom pojavljivanjem, frekvencijom, 
obračunima, za mene su godine.  
 Tako da, u svakom slučaju što god bude i večeras, ja sam siguran da onu borbu osnovnu, a za to 
mislim da ovdje ima mnogo više od 70 poslanika koji to podržavaju, 70 i nešto poslanika, po mom 
skromnom sudu, podržavaju to, jeste borba da ova zemlja iskorači iz podjela, iz kriminala, iz nacionalizma i 
da ide nekim putem uspjeha, naročito ekonomskog uspjeha, ali generalno uspjeha u svim poljima. Kako mi 
vidimo dolazak do tog cilja, to jeste zaista različito, ali osim par pojedinaca kojima mislim  to nije interes, ja 
zaista mislim da je ogromna većina na tom putu.  
 Tako da ovo sam htio da podijelim sa vama. I da još jednom konstatujem da, nezavisno od toga što 
bude večeras, naše političke borbe se nastavljaju, svih stranaka pojedinačno, i ništa nema u tome lično, 
moramo se profesionalno odnositi. Mnogo puta u životu sjedimo sa ljudima sa kojima realno u privatnom 
životu ne bi sjedjeli, mnogo puta se dogovaramo sa ljudima koji nam ni po čemu nijesu bliski, to je priroda 
ovog posla i to nikako ne treba povezivati sa nečim što je lično.  
Što se mene lično tiče, iako me naravno kao i sve vas nekad nešto i emotivno pogodi, ipak spreman sam 
da se uzdignem iznad toga, i to ne važi samo u odnosu na Demokratski front, nego u odnosu na bilo koju 
političku grupaciju ili poslanika koji trenutno sjedi u  Parlamentu Crne Gore. 
 Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (19.08.22 23:18:05) 
 
 Zahvaljujem predsjedniku Vlade. 
 Poslaniče Mandiću, izvolite. 
 
 
 ANDRIJA MANDIĆ (19.08.22 23:18:11) 
 
 Prosto kada se dugo bavite politikom, a za politiku je potrebno iskustvo kao jedna veoma važna 
kategorija, i ljudi koji su kratko u politici oslanjaju se samo na one vještine koje ne uključuju i iskustvo. U 
politici nikada dovoljno širine i nikada dovoljno praštanja. Imati razumijevanje i za tuđe mane, a imati 
razumijevanje i za vlastite mane. To je ono što je neophodno Crnoj Gori. I ko želi više da se Crna Gora 
pomiri nego mi. Ja sam srpski političar iz Crne Gore, šta vi mislite da ja ne želim da se pomirim sa našim 
rođacima Crnogorcima? Moramo da imamo temu na kojoj se mirimo. Zar mislite da Slaven Radunović, 
potomak onog Raduna iz "Gorskog vijenca", Dejo Đurović iz Crmničke Nahije, Milutin Đukanović iz Čeva, 
da oni ne žele da se pomire sa svojim rođacima i da pronađu zajednički način funkcionisanja i da imaju 
dobre odnose? A svakako da žele. 
 Mi smo dugi niz godina bili žrtve prljave kampanje, lično sam bio žrtva te prljave kampanje, samo 
što se nije vodila priča kako koljem malu djecu, kako radim ovo, kako sam uzeo ono, kako sam ukrao ono. 
To su kampanje koje su upravo vodile ove strukture o kojima ste vi danas pričali. Ona imena koja ste mi 
danas ovdje pominjali: Katnića, Lazovića, Radonjića, to su ljudi koji su Milanu Kneževiću i meni smještali 
državni udar, koji su dovodili onog Sinđelića, koji su pakovali čitavu priču kako da skrenu pažnju javnosti sa 
tih njihovih poslova gdje se švercuje droga i gdje se švercuju cigari. Dok su oni uzimali milione i milijarde 
trebalo je zabaviti narod u Crnoj Gori, ispričati kako je Crna Gora ugrožena od nas. Mi smo najveći prijatelji 
Crne Gore. I svakako da želimo da imamo najbolje odnose. I kažem vam prvi za koga smo zainteresovani 
da budemo dobro sa njim to su naši rođaci Crnogorci, ali da pronađemo  načina da ni oni nas ne 
doživljavaju neprijateljima, zato što smo mi, kao naši preci Srbi, i što njima prihvatamo to pravo da oni budu 
što god žele Crnogorci, šta god žele da budu. Prihvatamo i njihova prava, ako oni ne pripadaju Srpskoj 
pravoslanoj crkvi, nijesu vjerujući ljudi, pa to je njihov izbor, bog im je dao slobodu da biraju da budu što 
god žele.  
 To su neke stvari oko kojih možemo da se okupimo, ali mora da postoji konkretna akcija i ta 
konkretna akcija može samo da se sprovede sa onog mjesta koje se zove Vlada Crna Gore. Vlada Crne 
Gore, po našem Ustavu, vodi unutrašnju i spoljnu politiku. Najmoćnija politička ličnost u Crnoj Gori je 
premijer. Vi znate da je naš Ustav koji je pisan i sastavljan i izglasan 2007.godine u suštini poziciju 
predsjednika države, kada se pravi Ustav pravila prema tome da se predsjednik države bira u Parlamentu. 
Njegova ovlašćenja su nikakva, skromna ali dobija snagu na osnovu toga što ide na neposredne izbore. 
Ključna pozicija je pozicija Vlade i ta Vlada može da uradi puno. Napravili ste veliku grešku, što nijeste 



onima koji su bili najosposobljeniji i koji su imali najviše motiva 2020.godine, a to je Demokratski front, 
dozvolili da se obračuna sa organizovanim kriminalom i korupcijom. Mi smo to čekali 15 godina. Vi ste, 
posebno tadašnji premijer, objašnjavali - mi nećemo promjene, mi nećemo zamjene, imali su neke 
teoretske formulacije, mi hoćemo eksperte koji će da budu podjednako udaljeni i od onih koji su nova vlast i 
od onih koji su u prethodnom periodu pljačkali Crnu Goru, i otišli smo na jednu stranputicu. Ipak, imamo 
priliku, imamo šansu, bog  nam je dao mogućnost da možemo ponovo da sastavimo ono što je bilo 
pokidano 2020.godine, da sa novom energijom i sa jednim velikim iskustvom krenemo naprijed. 
 Nažalost, do toga neće doći. A ako večeras do toga ne dođe, odnosno do 2.septembra,  mi ćemo 
da se suočimo sa činjenicom da se to više nikada ne može povezati. Kažem, doći ćemo na švedski sto 
DPS-a. Nije problem, kada je već takav izbor, ali ćemo doći na švedski sto Bemaksa, doći ćemo na švedski 
sto ovih koji će noćas upaljivati vatromet kada bude oborena ova vlada. To je ono što je problem. I 
zaustaviće se opet, bar na jedno izvjesno vrijeme, ja nijesam siguran, kad je Crna Gora prelomila, da se 
niko ne raduje, kada je Crna Gora prelomila 30.avgusta u onakvim uslovima i odlučila da ide drugim putem. 
To što će neko zaustaviti tu Crnu Goru da opet ne potvrdi taj svoj izbor grdno se vara, posebno kada su 
raskrinkani ovi koji se bave organizovanim kriminalom i korupcijom. Pošto ćete vi biti Vlada u tehničkom 
mandatu, ako se vama večeras  izglasa nepovjerenje, ja bih vas zamolio, imate generalnog inspektora u 
Službi državne bezbjednosti, odnosno u Agenciji za nacionalnu bezbjednost, da učinite javnim imenom 
sedme uprave koja je formirana 1997.godine u Službi državne bezbjednosti Crne Gore. Da objavite sva ta 
imena, da građani Crne Gore vide ko su ti ljudi, jer od tih ljudi od te sedme uprave, koja je u crnogorskom 
slučaju bila zamjena za onu jedinicu specijalnih operacija u Srbiji, i negdje pod istom rupom je i osnovana, 
da to učinite javnim da Crna Gora vidi koliko su opasni ljudi uticali na budućnost Crne Gore. Možda tamo 
nađete i ubice Zorana Đinđića, u toj jedinici. Oni su imali službene značke Službe državne bezbjednosti 
Crne Gore. Kada krećete u obračun sa organizovanim kriminalom, odnosno kada ste na putu, pošto vi 
nijeste krenuli nego ste na putu obračuna protiv organizovanog kriminala i korupcije, iskoristite ovo vrijeme, 
ako vam se večeras izglasa nepovjerenje, da učinite javnim ono što treba čitava Crna Gora da zna. To će 
više nama svima pomoći na narednim izborima, to će pomoći mnogim ljudima u Crnoj Gori, to će pomoći i 
onim mojim Srbima, koji misle da su im neki Crnogorci najveći neprijatelji ili neki Bošnjaci ili neki Albanci. 
To će svakako pomoći i Crnogorcima koji su se negdje naoštrili i misle da im je Srpska pravoslavna crkva 
najveći neprijatelj, to će pomoći i onim Bošnjacima. Vidjeli ste kako sam se ja sa gospođom Zoronjić ovdje 
prije, na prošlom zasijedanju, kako smo se složili oko nekih stvari, oko patnji i moga i oko njenog naroda. 
To će pomoći i Albancima. Imamo priliku da pronađemo formulu kojom ćemo da raskrinkamo one koje su 
mutili vodu od uvođenja višepartijskog sistema do danas. Ako se sve pretvori u male sitne igre, to će biti 
kao oni šibiraci, prevaranti gdje će neko da vara onoga koji želi da učestvuje u igri. Mislim da i ako se desi 
ovo večeras, što je očigledno da je najavljeno ovdje, da iskoristite ovo vrijeme koje vam stoji na 
raspolaganju kao tehničkoj vladi, da dodatno raskrinkate crnogorske bitange i lopove, narkodilere i švercere 
cigara, jer imate mogućnost da to uradite u veoma kratkom roku.  
 Hvala vam. 
 
 

 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (19.08.22 23:26:29) 
 
 Zahvaljujem se kolegi Mandiću. 
 /Upadice/ 
 Imamo prijavljena još dva diskutanta, a onda bi mogli tu završnu riječ.  
 Koleginica Milosava Paunović. Izvolite. 
 Da se pripremi kolega Dobričanin. 
 
 
 MILOSAVA PAUNOVIĆ (19.08.22 23:26:58) 
 
 Hvala, potpredsjednice Bošnjak.  
            Poštovani građani Crne Gore, uvažene kolege, poštovani premijeru i poštovani ministri,  
 Pri kraju smo večeri, pri kraju smo ove političke "predstave" i blizu jako momenta, mjeri se minutima, 
kada će pasti zavjesa, a bogami i neke maske.  
 Prije svega, htjela sam da govorim o nekom drugom pravcu, ali me gospodin Mandić zaista 
inspirisao da se osvrnem vrlo kratko na nešto što se dešavalo ranije. Htjela bih da mu se zahvalim na 
zaista korektnoj diskusiji, na lijepim riječima koje je uputio prema URA-i i prema Socijalističkoj narodnoj 
partiji. Ja to poštujem. 
 Malo da se osvrnemo na ono što se dešavalo ranije. Nadam se da večeras nećemo imati onu već 
viđenu situaciju. Mnogo puta, ono o čemu je on govorio i čemu smo svi ovdje svjedočili, smo imali od te 



famozne takozvane i dugo očekivane, dugo godina čekane većine 30. avgusta. Odmah smo mi izgubili tu 
većinu, odmah je jedan poslanik napusto tu većinu, okrenuo nam leđa, prije njega čak i nosilac te liste, ali 
to je istorija. Nakon toga smo imali situaciju da smo ponovo bili u krnjem sastavu, tj. da je jedan dio 
poslanika ovdje podržavao onu vladu koja nikome od nas nije odgovarala (iz razloga koje ću poslije reći).  
 Dakle, mnogo puta je ruka naša bila u vazduhu i Demokratskog fronta i Socijalističke narodne 
partije. Pozivali smo na razgovore, odazivali se na razgovore, svi politički subjekti osim jednog političkog 
subjekta koji nije prisustvovao tim razgovorima. I tada smo slušali isto da su ti razgovori fingirani, da su 
pregovori već unaprijed dogovoreni, a koje tada eto nije se pokazalo za tačno, ali ako su bili u pravu, ako je 
to radila Socijalistička narodna partija, vidimo kako je radila i kako je u dilu sa DPS-om, da danas DPS ruši 
ovu Vladu. Onda to nije radio Demokratski front, ali ipak je dogovor izostao i tada i ja se nadam da nećemo 
večeras imati reprizu tih događaja, da naša ruka, ruka Demokratskog fronta i svih ostalih činilaca ovdje 
ostane u vazduhu zbog jednog političkog sukoba. 
 To je ono na što sam htjela da se osvrnem. Čisto radi građana ću pojasniti neke stvari, ponoviću,  
već je sve to rečeno, ali ja ću još jednom da pokušam da sumiram sve to što je rečeno i prave razloge koji 
stoje iza ove inicijative za glasanje o nepovjerenju Vladi.  
 Govorili su da smo u dilu sa kriminalom. Vidjeli smo obračun sa kriminalom i korupcijom i mnoga 
hapšenja kiriminalaca .... da tako kažem u zadnje vrijeme. Govorili su da /prekid/ sa DPS-оm, DPS je 
večeras ponosilac inicijative za rušenje ove Vlade - što, u svakom slučaju, to dematuje. Meni je zaista žao 
jedino zbog toga što su ovi ljudi radili predano i pošteno da ono što su zacrtali u programu ostvare svi 
redom i svi ministri. To je jedini žal neki koji ostaje, a vlade će se smjenjivati, dolaziće nove. Naravno za to 
smo se borili, a evo večeras ćemo da vidimo i  zašto.  
             Osnovni razlog, poštovani građani Crne Gore, zbog čega se podnijela inicijativa za smjenu Vlade, 
odnosno izglasavanje nepovjerenja Vladi, čiji je premijer gospodin Driran Abazović, jeste potpisivanje 
Temeljnog ugovora. Ovo nije zloupotreba Temeljnog ugovora, ovo nije .... ni iza čega, nikakvog razloga čak 
sa ponosom možemo govoriti o tome. Ali, to je, nažalost, osnovni razlog. Podnosioci ove inicijative su 
nazvali potpisivanje Temeljnog ugovora zločinom prema Crnoj Gori. Ako je to tako, ja prihvatam sa velikim 
ponosom ponovo da budem zločinac. Ono što čak ni u uvodnoj riječi nijesmo čuli taj razlog. Podnosilac 
inicijative čak nije ni naveo, nije pomenuo jednom riječju Temeljni ugovor, ali mi vrlo dobro znamo šta je 
osnovni razlog. Druga stvar, poštovani građani, kako je prije premijer objasnio, svaka vlada može staviti akt 
van snage. Isto tako, može da se desi što je i najavljeno, što je decidno rečeno da će neka naredna vlada, 
koja će se formirati nakon obaranja ove Vlade, staviti van snage Temeljni ugovor i to neka bude jasno. 
Večeras ko glasa za smjenu Vlade, glasa za takve predloge, takve izjave, za zločin i za stavljanje van 
snage. To nijesam rekla ja, samo citiram ono što sam pročitala iz medija od podnosioca ove inicijative. 
Druga stvar, zbog čega je podnešena inicijativa za smjenu ove Vlade jeste jedna izjava koja je nekako 
promakla, ali koju sam zapamtila, da su izvršena nepotrebna hapšenja. Čija nepotrebna hapšenja, 
poštovani građani? Je li nepotrebno hapšenje Vesne Medenice? Je li nepotrebno hapšenje Jovanića? Je li 
nepotrebno hapšenje Lazovića? Šta nam to govori? Govorili li nam to da ponovo želimo kada se napokon 
desio neki napredak u toj oblasti pravosuđa, makar u Tužilaštvu, jer njesmo uspjeli da izglasamo Sudski 
savjet, treba li ponovo neko da stavi šapu političku na to Tužilaštvo i da se zaustave sve one promjene koje 
su krenule da se dešavaju, odnosno konačno naziranje obračuna sa organizovanim kriminalom i 
korupcijom. 
 Ovdje je pitanje ko je od subjekata ili ucijenjen, ili želi, ili šta se to dešava da ovakve želje 
Demokratske partije socijalista je spreman da ispuni. Ponavljam, nije problem da padne Vlada, bilo koja i 
bilo koja sledeća, problem je razlog zbog kojeg se ova inicijativa podnosi. Još jedan od razloga jeste  
najavljeno usvajanje  Zakona o porijeklu imovine, gdje je ministar Marko Kovač izjavio da će do kraja 2023. 
godine, da ne progriješim, imovina koja je nelegalna stečena biti vraćena u svojinu države Crne Gore. 
Bojim se da je to još jedan od razloga, ne bojim se nego sam sigurna da je to još jedan od razloga zbog 
čega se pokreće ova inicijativa. One ostale razloge koje smo čuli, pokušala sam i da zapišem, mada su to 
tri ključna - hapšenja, zakoni i Temeljni ugovor. Zaustavljanje puta ka Evropskoj uniji - jedan aspsurd je da 
o tome govore strukture i ljudi koji su imali 15 godina da uvedu Crnu Goru u Evropsku uniju, a umjesto toga 
dobili smo organizovani kriminal i korupciju na svim nivoima, dobili smo jednu uništenu državu, đe je 
uništena privreda, đe jednostavno smo osnovnu tu prepreku upravo koju su oni omogućili svojim 
djelovanjem činjenjem i nečinjenjem, imali da bi Crna Gora ušla u Evropsku uniju. Dobili smo jedan od 
argumenata da je ova Vlada vršila revanšizam. Nad kim je vršila revanšizam? Ja bih baš voljela da znam 
da mi se navede decidno nad kim je to vršila revanšizam. Nad onim ljudima koji imaju više pozicija po 
dubini od URE i SNP-a, koji su okosnica ove Vlade, koji su pozapošljavali porodice, žene, tetke, strine, 
braću po CEDIS-u, Elektroprivredi, EKO Fondu, Monteputu i to sve onamo, poštovani građani, đe je plata 
preko 1000 evra, nigje gdje je minimalna plata. Je li to revanšizam koji je sprovela ova Vlada? Ako treba 
imenom i prezimenom ću to reći, ako je to revanšizam, neka ga nada mnom sprovedu. Neka neko nađe i 
slobodno kaže imenom i prezimenom bilo kog poslanika SNP-a, bilo kojeg funkcionera SNP koji je članove 



svoje porodice zaposlio. Ako je to revanšizam, onda sam ja ponosna na takav revanšizam. Dalje, čuli smo 
da je stanje u zdravstvu nikad gore. Ja ne pamtim, evo imam d po prilično godina, da je neka bolnica ikad 
za vrijeme vladavine Demokratske partije socijalista počela da se gradi. Bila je u planovima, govorili smo o 
tome na Odboru za zdravstvo, ali se nije ništa od toga realizovalo. Ja sam prošlih dana samo iz medija, 
ono što sam stigla da pratim od ovih obaveza, vidjela da su gospodin premijer Dritan Abazović i ministar 
zdravlja Dragosloav Šćekić obišli bolnice po Crnoj Gori i mnogo toga najavili. Meni je to još jedan od 
razloga, treba da se poštuje makar časni rad ovih ljudi i pokušaj da se nešto unaprijedi u tom zdravstvenom 
sektoru. Da ne govorim o tome da su povećane plate  u urgetnim centrima, da ne govorim o tome da su 
ljekari nagrađeni za svoj rad u prošlom periodu, što je takođe rezultat ove Vlade, da ne govorim da ne bude 
posle da se kitimo tuđim perjem.   
            Završiću onako kako sam i počela. Moram samo da se osvrnem na fotelje. Da nam je bilo do fotelja,  
i nama i gospodinu Dritanu Abazoviću, Temeljni ugovor ne bi bio potpisan ili nikad, ili bi se to odložilo za 
neko određeno vrijeme (da se svi tu namire, da se vidi šta kome odgovara, šta kome treba neka pozicija po 
dubini). Molim lijepo, pa ćemo i to pitanje da riješimo, doći će na red.  
 Da su bile fotelje u pitanju, ovi ljudi ovdje ne bi potpisali Temeljni ugovor i ne bi radili uopšte na tome 
neko vrijeme. Slobodno ću reći, lično sam imala najave od određenih struktura - čekamo da potpišete 
Temeljni ugovor, pa rušimo Vladu. Mi smo to vrlo dobro znali, da će da se desi, tako da je sva priča o 
foteljama apsurdna. Priča o foteljama je bila aktuelna kada se čuvala Vlada Zdravka Krivokapića, upravo 
zbog onih tetaka, sestara i mnogobrojne familije u ovim  preduzećima koji su tamo i dan danas.  
          Poštovani građani Crne Gore, ovi razlozi koje sam nabrojala su razlozi zbog čega se podnosi 
inicijativa od strane podnosioca, odnosno Demokratske partije socijalista. Temeljni ugovor, Zakon o 
porijeklu imovine, ova hapšenja, obračun sa organizovanijm kriminalom itd. Naša ruka je još uvijek 
ispružena prema onima sa kojima smo činili parlamentarnu većinu. Nadam se da ruka ovog puta ponovo 
neće ostati u vazduhu zbog određenih struktura. Ako se dogovorimo, srećno bilo. Ako se ne dogovorimo,  
kao što sam rekla, neke će se maske skinuti. Opet srećno bilo, ali to će u velikoj mjeri gotovo onemogućiti i 
pregovaračku poziciju i bilo kakvu šansu da povratimo ono stanje koje je bilo prije 30. avgusta. 
Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆI BRANKA BOŠNJAK (19.08.22 23:38:20) 
 
 Zahvaljujem se koleginici Paunović. 
 Sada dajem riječ kolegi Dobričaninu, koji je poslednji diskutant prije završnih riječi. Imamo najavu 
završne riječi. 
 Izvolite, kolega Dobričanin. 
 
 
 VLADIMIR DOBRIČANIN (19.08.22 23:38:40) 
 
 Zahvaljujem, uvažena predsedavajuća.  
           Uvaženi članovi Vlade, uvaženi gospodine Abazoviću, uvaženi koleginice i kolege, građani Crne 
Gore, 
 Ja ne bih puno da pričam o Temeljnom ugovoru. Svi smo ispričali sve, iskoristili smo ga i na ovaj i 
na onaj način. Nećemo više pričati o tome da li je to razlog, nije razlog, uzrok, posledice. U jednoj emisiji je 
moj uvaženi kolega Danilović rekao da će vas DPS iskoristiti kao kliker i pustiti niz vodu. Oni to pokušavaju 
da urade, pokušavaju. Daleko od toga da su vas iskoristili, ali Temeljni ugovor smo mi potpisali na 
Trojičindan ispred Hrama, zakleli se. Nekome neka reč valja, nekome ne valja. Imali ste, /upadice/ pa 
zakleli smo se, nismo pionirski. /Upadica/ Svi smo bili tamo.  
 
 
            PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK: 
            Kolega Jokoviću, nemojte s mjesta molim Vas. 
            Izvolite. 
 
 
           VLADIMIR DOBRIČANIN: 
           Vi koji nijeste bili, okej, a mi koji smo bili, zakleli smo se. Meni je potpisan ugovor 30. avgusta, i 
potpisan je na onim litijama. Ja ne potičem iz tih pionirskih porodica. Iz malo drugačijih potičem i meni je to 
bila svetinja i meni je tu bio kraj. Vaša je bila obaveza da to uradite. Da niste to uradili, 100 hiljada ljudi bi 
vam bilo ispred ove Skupštine, pa biste potpisali ovako ili onako.  



           Kako je formirana ova Vlada i kako je danas smenjujemo, to je isto bilo pre tri meseca (identično). Ia 
mi smo sedeli ovde, ja sam sedeo na ovoj strani. Zahvaljujući vama, ja sam sad na ovoj strani. Vi ste mi 
dali tu privilegiju da budem opozicija. Jesam li ja sedeo sam u tim klupama kad se glasalo "za" ili "protiv"? 
Je li tako bilo? Ne, tamo sam bio. Ali tu sam sedeo, to se isto dešavalo. Isto ste vi vašu Vladu rušili, isto 
kao i DPS sada svoju Vladu, Vladu koju podržava. Zašto se priča o povratku DPS-a na vlast? Šta je sad, 
otkud  sad od jednom opet ta priča? Svaki put priča o povratku DPS-a na vlast. Neće se DPS više vratiti na 
vlast. Ko će to u vladu sa DPS-om? Demokratski front sigurno neće, Demokrate neće, DEMOS neće, Prava 
neće, Ujedinjena neće. Vi se vidite da li ćete. Vi ste već jednom bil, dobili ste podršku direktno od njih i sa 
njim ste rušili našu Vladu, našu od 30. avgusta. Da li smo mi imali razlog da je zovemo našom ili nismo - to 
je druga priča. Sad odjednom ista priča kao DPS 30. avgusta. Ako padne DPS, ode Crna Gora negde u 
Srbiju, Ljubljanu, Zagreb, Kopenhagen. Ne ode, evo je tu ponovo. Pa i kad padne sada i vaša Vlada, pa 
valjda ćemo opet da sednemo za taj sto. Zašto taj stav - nećemo da sednemo? Hoćemo. Nemamo sa kim, 
mi možemo samo jedni sa drugima. /Upadice/ Pa trebalo bi da sednemo. Večeras sam čuo samo isključive 
komentare, pa valjda je demokratija spremnost na kompromis i dijalog. Dajte da jednom pokažemo da smo 
kao političari zreli. Ja ovde verovatno imam najmanje nekog političkog staža, ali vas pozivam na jedan 
razum. Pre par dana smo potpisali svi zajedno inicijativu o smeni Vlade za 02. septembar. I sad će se  
nešto da se promeni od 19. avgusta do 02. septembra? Da je trebalo da se menja, menjalo bi se u 
prethodnih 10 dana. Niti je ko zvao, niti se ko oglašavao, niti se šta dešavalo u nekoj rekonstrukciji ili u 
nečemu. To je ad hok danas i idemo. I nije problem. Ja sam vam rekao, mi smo od početka bili za dijalog. 
Ujedinjena Crna Gora je od početka vapila za onim što se zove dijalog između onih konstituenata koji su 
činili vlast od 30. avgusta. To se nije dogodilo, odbili ste nas tada. Sad je odjednom ... Nije, imate vi razloga 
da budete ljuti na nas, ili nemate možda razloga da budete ljuti na nas, ali jedno ću vam reći. Neće biti tog 
vatrometa. Mogu oni, i prošli put su vatromet palili pa smo mi to izdržali.  
 Dakle, neće i ovog puta. Neka ih, neka pale vatromete, ali taj vatromet neće biti zbog velike sreće 
njihove. Jer, oni koji su činili zlo, biće tamo gde im to i mesto pripada. Sigurno ne u vrtiću. Ja vas još 
jednom pozivam da, posle svega ovoga, sednemo za sto kao ozbiljni ljudi, /upadice/ trebalo bi, ja se nadam 
da bi trebalo, da sednemo za sto, jer ako ne pokažemo ozbiljnost danas, šta je to što mi nudimo našim 
građanima. Ne nudimo dijalog, ne nudimo kompromis, ne nudimo ovo. Onda, ljudi, najpoštenije je da 
izađemo na izbore, da se izmerimo svi, pa kome opanci, kome obojci, pa ćemo možda imati neku bolju 
Crnu Goru posle izbora. Hvala vam. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (19.08.22 23:44:43) 
 
 Zahvaljujem se kolegi Dobričaninu. Sada dajem završnu riječ u ime Kluba Demokrate Demos kolegi 
Aleksi Bečiću. 
 Izvolite, kolega Bečiću. 
 
 
 ALEKSA BEČIĆ (19.08.22 23:44:56) 
 
 Zahvaljujem, uvažena potpredsjednice.  
           Trudiću se da budem kratak, par minuta, jer je dosta toga je rečeno. Rekao sam i danas jedan 
sublimat, da je neko prije nekoliko mjeseci iako smo ga uvjeravali da će biti drugačije, htio ljepšeg hljeba od 
pogače one 30. avgusta, pa sad žali za propalim brakom sa Demokratskom partijom socijalista i nas 
ubjeđuje u ono što smo mi njima govorili kada su prekrojili izbornu volju građana. Ali neću trošiti ove 
poslednje minute večeras da podsjećam građane, jer čini mi se da bih time vrijeđao njihovu inteligenciju i 
njihovo pamćenje. Ako su neki doživjeli političku amneziju u ovom Parlamentu, siguran sam da crnogorski 
građani nijesu. Da se dobro sjećaju i ko je prekrojio izbornu volju građana od 30. avgusta, i ko je šta 
obećavao a šta nakon toga uradio, i ko je pogazio datu riječ, i ko je otišao da se bori protiv kriminalaca 
DPS-om, i ko je bi na čijoj listi 30. avgusta, i ko je rušio 42. Vladu čitavo vrijeme njenog mandata, i ko je 
imao privilegiju da ima sve u toj Vladi a da ga drugi bezuslovno podržavaju, i ko je direktno a ko indirektno 
pomagao formiranje 43. Vlade, pa su stizale zasluge i nagrade po dubini, a negdje po visini, i ko je bio 
principijelan u svim prethodnim mjesecima i u prethodne dvije godine.  
           Siguran sam da građani dobro pamte i da su im određeni dupli pasovi kojih se igraju i određene 
igranke koje su se pravile i krajem 2020. godine, i tokom 2021. godine, i početkom i tokom 2022. godine 
potpuno jasne. Pa su im onda i potpuno i totalno razumljive i određene diskusije. Ja sam danas pozvao da 
ne zloupotrebljavamo određena pitanja, i pošao sam uvijek od sebe, i podsjetio na svoj odnos kada sam 
bio u sličnoj poziciji i situaciji. Rekao sam danas i mislim da nije bilo ni potrebe za nervozom, za tenzijom i 
za ovolikom raspravom. Podsjetio sam na taj 07. februar i rekao - iako sam, po mišljenju građana, tada 



razriješen, kao što su i oni koji su me razrješavali saopštili, bez razloga i suprotno 30. avgustu nijesam se ni 
jednog trenutka pozvao na moj doprinos, a mitropolit crnogorsko-primorski ga je ocijenio kao ogroman da bi 
došlo do usvajanja onog 28. decembra 2020. godine inoviranog Zakona o slobodi vjeroispovijesti, kada nas 
je jedna ostavka tadašnjeg poslanika a današnjeg ministra uvela u složenu političku situaciju (zato što su 
neki htjeli da izvrše blokadu institucija).  
 Nijesam to učinio tada, jer mislim da to nije dobro i nije se dobro sakrivati i pozivati na Temeljni 
ugovor. Mi smo ga pozdravili, mi smo ga podržali, mi se kritikujemo, a ne kritikuju se oni. Ima, na primjer, 
osam ministara u Vladi između ostalih partija koje nijesu samo SDP, nego i drugih nekoliko partija, 
uključujući Građanski pokret URA, čiji svi ministri nijesu podržali Temeljni ugovor. Da ne govorim o DPS-u, 
koji je podnio inicijativu za izglasavanje nepovjerenja, a tog dana nagrađivan na sjednici Vlade 
preuzimanjem mnogih državnih institucija. Tako da, pogriješili ste metu, a Temeljni ugovor je saglasnost i  
volja dvije strane. I njega, kao što ste čuli i od crkvenih velikodostojnika, ne može i neće promijeniti bilo koja 
vlada jer to nije moguće. Nije dobro zloupotrebljavati ni pitanje borbe protiv organizovanog kriminala i 
korupcije. Nije dobro kad je nekad pritisak na SDT i kad se očekuju rezultati reći - pitajte SDT, a kad treba 
prigrabiti poene za odlučne i efikasne akcije gospodina Novovića i njegovog tima, istrčati da ih pokušati 
prigrabiti za sebe. A onda dobiti saopštenje Tužilačkog savjeta prije nekoliko sedmica koje, sa jedne strane, 
šalje poruku predsjedniku države gospodinu Đukanoviću da ne disciplinuje tužioce kako je navikao, ali, sa 
druge strane, šalje poruku nekima drugima da ne pokušavaju prigrabiti za sebe rad SDT-a. Jer, čuli smo 
večeras, neka hapšenja su se pokušala pripisati ovoj Vladi, a ta lica, uključujući i gospođu Medenicu, nijesu 
ni uhapšena u vrijeme mandata ove Vlade. Uhapšena su za vrijeme mandata prethodne Vlade, ali to nije 
imalo veze ni sa gospodinom Krivokapićem, ne bi imalo veze ni sa sa mnom, da sam bio na čelu ove vlade. 
To ima veze sa hrabrom i odlučnom akcijom novog Tužilačkog savjeta i prevashodno jednim čestitim 
pristupom gospodina Novovića, kojeg usput lično ne poznajem, nikad nisam imao prilike da s njim detaljnije 
razgovaram, ali nije dobro zloupotrebljavati ta pitanja. Nije dobro reći - rušim 30. avgust prije par mjeseci jer 
imam 49 poslanika ..... pravosuđe zbog evropskih integracija, sve vrijeme to potencirati, u sporazumu 
zapisati, iako to nije nadležnost Vlade. A sada, kada je propao posao i kada nema deblokade, reći - pa to 
nije bila nadležnost Vlade, to je nadležnost Skupštine Crne Gore. To smo mi znali od početka, ali ste se krili 
iza toga i prekrajali izborne volje i put ka DPS-u u januaru. Tako da nijesam očekivao tu zamjenu teza, ali 
mislim da je građanima sve jasno.  
 Što se tiče ove današnje pauze, ja sam i tada rekao - bolje da nastavimo jer sam siguran bio da se 
radi o klasičnom pokušaju političkog blefiranja sa različitih strana i samo gubljenju nekoliko sati. Zbog 
čega? Zato što je inicijativa koju smo dobili to pokazala i potvrdila. Jer, ono što ste nam dostavili, nije 
inicijativa. Ono je saopštenje za javnost, gdje su sublimirane izjave gospodina Abazovića koje je dao u 
proteklih sedam dana. Tu je on politički legitimno rekao što ste i vi zapisali. To je posljednja rečenica Vašeg 
akta: "Možemo da razgovaramo o rekonstrukciji samo nakon ove sjednice i ako mi prvo blanko date 
povjerenje". O ostavci nismo čuli ni slova iako je propao model i 42. i 43. vlade, čiji je glavni akter bio 
gospodin Abazović, iako je potpisalo 90% poslanika da treba ova vlada da padne, iako je 3/4 poslanika 
aktuelne DPS, URA, SNP parlamentarne većine otkazalo podršku. Nema ostavke. Iako se gospodin 
Zdravko Krivokapić pozivao tada konstantno na ostavku. To može da izvede zaključak - da sve može, 
samo ne može da se mijenja jedna funkcija u Crnoj Gori. Ja mislim da su sve funkcije prolazne i da ničiji 
interes ne treba da bude iznad interesa Crne Gore, građana Crne Gore i 30. avgusta.   
 Mi jesmo politički pošteni i dosta principijelni, to smo dokazali, ali ako je neko mislio da smo mi 
politički naivni pa da ćemo da upadnemo u trik varijantu, da večeras propadne ova inicijativa, što bi, po 
mišljenju nekih, možda DPS jedva dočekao, jer bi se opravdao biračima a ostao u ovom aranžmanu, a da 
propadne 02. septembra, a ta može na nekoliko načina propasti, i time da joj DPS uskrati podršku, a i time 
da samo jedan poslanik povuče potpis ovih 15 dana, pa da ja nemam s čim izaći pred građane koji su nam 
dali povjerenje i koji nam vjeruju - definitivno se grdno prevario. Sve smo političke blefove i trikove davno 
razumjeli. I ova inicijativa, odnosno saopštenje za javnost, je potvrda onoga što je tvrdio gospodin Abazović 
prethodnih dana. On je ostao pri tome što je tvrdio i što je zapisano u posljednjoj rečenici - prvo blanko 
povjerenje, pa možemo da razgovaramo o drugim pitanjima. 
 A šta je sporna toliko ta ostavka? Ili šta je, u konačnom, sporno ako postoji ovakav odnos i 
nespremnost i ako se izglasa nepovjerenje? Dragi građani, iako bi se podnijela ostavka, iako bi se izglasalo 
nepovjerenje, ne postoji ni jedna prepreka da već sjutra, ako je to zaista namjera i želja i ako su ovo bile 
sve iskrene diskusije, krene da se dogovara pobjednička parlamentarna većina. To je "reset". Tako ste me 
vi učili u januaru i februaru, da je reset kad se svi razriješe pa se krene od nule. Evo ja vam sad kažem  - 
razriješili ste me, otišli ste tada s DPS-om, prekrojili ste izbornu volju. A mi nemamo namjeru, za razliku od 
vas, ni nakon eventualnog razrješenja ići vašim putevima i sa DPS-om. Ja vam nudim, razriješili ste me 
tada, sad se resetujemo. Ja nemam problem, iako ste me tada razriješili, da sjednemo sjutra i od 0 
dogovorimo pobjedničku parlamentarnu većinu, ali vi to odbijate.  



 Da otkrijem građanima Crne Gore i zbog čega. Uvaženi građani Crne Gore, oni to odbijaju jer hoće 
da budu vlada u tehničkom mandatu, jer im ostaju funkcije i hoće sa funkcijama i ovom konstalacijom 
snaga da uđu u kampanju za naredne izbore. A mi smo i na izbore spremni, od februara ih nudimo. Nisam 
bio ni u toj vladi tehničkoj, nisam ni u ovoj 43. Nudim izbore sjutra, kad god treba. Mene ne motiviše to na 
kojoj ću funkciji i poziciji biti da bih se opredjeljivao za izbore. Spreman kad god treba, ako je to rješenje. 
Izbori su jedino pošteno rješenje, jedino časno rješenje.  
 Uvaženi građani Crne Gore, znajte, naše glasanje za nepovjerenje Vladi, kao što smo danas kazali, 
ne znači da bi mi ikad prihvatili da pođemo putevima URA-e i SNP-a koliko god nam neko nudio funkcija, 
koliko god nam nudio pozicija. Ovo treba da riješe građani, ovo treba da riješi narod. Jer, narodni sud je, 
nakon svega čemu smo svjedočili u ove dvije godine, najpošteniji sud. Mi taj sud jedva čekamo i od njega 
se ne plašimo. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (19.08.22 23:56:15) 
 
 Zahvaljujem se kolegi Bečiću. 
 Javio se kolega Miloš Konatar. Isto završna riječ, je li tako? U ime Kluba, izvolite. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (19.08.22 23:56:27) 
 
 Hvala, uvažena potpredsjednice Skupštine. 
 Drage kolege poslanici, poštovani građani, 
 Evo, poslije cijelog dana jedne sadržajne, dinamične rasprave, ulazimo u finale svega. I u finalu 
raznih predstava, pa i ove političke, padaju maske. Tako su i sad pale mnoge maske i dobro je da maske 
padaju, jer kad maske padaju, onda je i građanima i svima nama sve jasnije. Mada, potpuno sam uvjeren, 
građani Crne Gore, da vam je sve jasno poslije današnje rasprave. 
  Ali, u nekoliko teza bih htio da sublimiram šta su današnji zaključci. Mi danas na dnevnom redu 
imamo predlog za razrješenje 43. Vlade od strane uvaženih kolega iz: DPS-a, SDP-a, SD-a i DUE sa 
jednim i glavnim argumentom - da Vlada mora da padne zato što je potpisan Temeljni ugovor sa Srpskom 
pravoslavnom crkvom, kao zločinački akt protiv interesa Crne Gore. To je suština inicijative uvaženih 
kolega iz DPS-a. Na tu inicijativu mi imamo jedan određeni broj kolega iz opozicije, konkretno Demokratske 
Crne Gore koji su kazali da će podržati inicijativu DPS-a za izglasavanje nepovjerenja Vladi zbog 
potpisivanja Temeljnog ugovora kao zločinačkog akta protiv interesa države Crne Gore. /Upadice/ 
 Kolega Bečiću, nemojte. 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (19.08.22 23:58:31) 
 
 Molim Vas, nemojte s mjesta dobacivati. Možete proceduralno da se javite. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (19.08.22 23:58:40) 
 
 Ne, ali govorimo o nečemu što su i javno obznanjene namjere kolega iz DPS-a zbog čega će tražiti 
glasanje o nepovjerenju Vladi To je sve rečeno i građanima Crne Gore. /Upadice/ Građanima Crne Gore je  
potpuno jasno što je obrazloženje kolega iz DPS-a zašto traže smjenu Vlade. Javnost Crne Gore imala je 
priliku da čuje, tako da nema nikakve potrebe, danas smo potpuno normalno razgovarali i razgovaraćemo i 
ubuduće. 
 Mi smo danas čuli, neko je od mojih uvaženih kolega dao je jednu tezu koja je zaista doprinos 
nekom novom smislu političke teorije. Neko je od mojih uvaženih kolega iz Demokrata rekao - Rušimo 
Vladu DPS-a sa glasovima DPS-a, na inicijativu DPS-a. Izvinjavam se, parafraziram, ali rušimo Vladu DPS-
a. Ja dodajem da se Vlada DPS-a ruši glasovima DPS-a i na inicijativu DPS-a. Ako postoji neko ko u Crnoj 
Gori može razumjeti tu konstrukciju, građani Crne Gore, valjda je to potpuno jasno.  
 Uvažene kolege, ja sam rekao, bez obzira na naše političke razlike kojih ima i kojih će biti i pred 
nama su i obaveze zbog građana Crne Gore da radimo, nećemo se uvijek saglasiti oko nekih stvari, ali 
sam rekao da neću jednu ružnu riječ reći o bilo kom poslaniku opozicije koji danas glasa za smjenu 43. 
Vlade sa kolegama iz DPS-a. Niti ću reći da je neko uzeo 21 milion, niti da je neko loš čovjek, niti da je 
neko izdajnik, niti da je neko bilo koga prevario. Ali, i vi i ja ćemo se saglasiti, a građani Crne Gore će tome 



biti svjedoci - da glasanje sa DPS-om, sa kolegama uvaženim iz SDP-a, iz SD-a, iz Bošnjačke stranke 
znači novu parlamentarnu većinu. /Upadice/ 
 
 
 PREDSJEDAVAJUĆA BRANKA BOŠNJAK (20.08.22 00:01:43) 
 
 Molim vas, samo momenat. 
 Nemojte sa mjesta da dobacujete. Pustimo da završi kolega Konatar, a molim takođe i kolegu 
Konatara da u završnoj riječi vodi računa i da ne izaziva komentare i replike. Izvolite. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (20.08.22 00:02:08) 
 
 Imali smo danas dinamičnu raspravu, ali mislim da možemo sve ovo privesti kraju. Ja nemam ništa 
protiv, legitimno je. Poštovani građani Crne Gore moraju da znaju jednu stvar - DPS nije ušao u 
podnošenje inicijative, a da prethodno nije imao dogovor o glasanju o inicijativi za smjenu Vlade. Samo da 
se ne ponašamo kao djeca. Nisam znao sa kim DPS ima dogovor, ali očigledno, po onome što je 
najavljeno večeras, da postoji politički dogovor između DPS-a i između Demokratske Crne Gore. I to je 
politički legitimno, /upadice/ ali apsolutno ne mislim da je nelegitimno, kolege, što ćete glasati zajedno sa 
DPS-om. Nije nikakav problem. Isto kao što moram da vam kažem - i po reakcijama članova Vlade, i po 
reakcijama mojim i mojih uvaženih kolega iz URA-e i CIVIS-a, a iz SNP-a - nikakav nije problem da 
pređemo u opoziciju, a da vi pređete na stranu parlamentarne većine. Večeras se glasanjem o 
nepovjerenju Vladi formira nova parlamentarna većina. Moj uvaženi kolega je pitao zašto se ne sjedne za 
sto. Vjerovatno će se sjesti. Ja, zbog građana Crne Gore, pozivam da se sjedne, ali će sjesti za sto oni koji 
večeras glasaju zajedno. Ja idem podignute glave u opoziciju, a onaj ko glasa noćas sa DPS-om, taj sa 
DPS-om sjutra ujutru bez ikakavih problema, jer sam i ja sjedio sa kolegama /upadice/ tako je. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.08.22 00:04:58) 
 
 Ja molim kolege da malo spuste tenzije. 
 Kolega Konatar, ja Vas molim da završavate i da iznesete stav obzirom na to da koristite vrijeme za 
završnu riječ.  
 Možemo li, kolega Bečiću, da ne dobacujemo? Kolega Konatar, molim Vas da završite. 
 
 
 MILOŠ KONATAR (20.08.22 00:05:33) 
 
 Uvažena predsjednice, zašto ovo sad govorim? Mi nismo imali potvrdu, do izlaganja mog uvaženog 
kolege Alekse Bečića, da će Demokrate glasati za nepovjerenje Vladi. Mi smo posle obraćanja mog 
uvaženog kolege, i nema nikakvog razloga za nervozom, možemo da polemišemo, nema nikakvog 
problema, ja sam rekao - dva su ishoda ove večerašnje sjednice. Prvi ishod sjednice jeste ono što je 
ponuda premijera više puta rečena. Ako se ne izglasa nepovjerenje, ako se za inicijativu DPS-a ne nađe 
poslanika iz opozicije koji će glasati sa DPS-om na inicijativu DPS, to građani Crne Gore moraju, dakle, ako 
se ne nađe ta većina, idemo u rekonstrukciju Vlade. Ako se nađe većina za obaranje Vlade, ovi ljudi, ja 
zajedno sa njima i ovi koji sjede ovamo, idemo u opoziciju, a vi koji glasate zajedno - sjutra za sto, ili kad se 
dogovorite, i dogovorite novu Vladu. Sve što se vi dogovorite, mi ćemo iz opozicije prihvatiti. 
 Uvaženi kolega Aleksa Bečiću, nemam nikakav problem da razgovaramo i molim da razgovaramo i 
u parlamentarnom duhu, /upadice/, naravno bez obzira na naše razlike, ali, moj uvaženi kolega, nisam ja 
potpisao izjavu časti da neću nikad podržati inicijativu DPS. /Upadice/ Poštovani građani, ovo je inicijativa, 
odnosno ovo je izjava časti uvaženih kolega iz Demokratske Crne Gore, u kojoj se kaže, citiraću: Svojom 
čašću i ličnim integritetom, garantujem da nikada neću podržati Demokratsku partiju socijalista, /upadica/  
niti ću radi vršenja vlasti biti u koaliciji ili činiti skupštinsku većinu sa DPS-om. Ovu većinu, poštovani 
građani Crne Gore, ovu Vladu ruši skupštinska većina uvaženih kolega iz DPS-a i uvaženih kolega iz 
Demokratske Crne Gore. Neka je njima sa srećom, a URA i Dritan Abazović su jedan neraskidiv tim. Dritan 
Abazović zna da je građanski pokret URA ... 

 
MILOŠ KONATAR: 
 



...ponosan na njega, a danas na Dritana Abazovića više nego ikad može da bude ponosna i Crna 
Gora. Dritane kao i dosad mi ćemo nastaviti hrabro i pošteno, bilo da smo u opoziciji ili vlasti, more 
je danas nemirno i mnoge nemani vrijebaju iz dubina, ali ti ćeš prijatelju uvesti Crnu Goru u mirnu 
luku i mnoge pobjede su tek pred tobom i zato glavu gore što god da bude, što god da dođe mi 
smo mu naredni. 
 Živjeli.  
 
 
PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.08.22 00:10:46) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Konataru. 
 Nemate pravo na repliku. Nijesam čula, iskreno. Zaista nijesam čula da je replika, bila sam 
na pauzi. Možda je negdje u nekom dijelu politički stav vezano za vaš poslanički klub, ali zaista ne 
znam. Molim Vas, poslaniče Bečiću recite mi šta je rečeno i na šta treba replicirati. Poslaniče 
Bečiću, zaista ne vjerujem, ali mogu li da vas zamolim da ne komentarišete jedni sa drugima u 
klupama bez mogućnosti da dobijete riječ. Zamolila bih kolege ako možemo samo da se još malo 
koncentrišemo već smo došli pri kraju.  
 Poslaniče Bečiću, tvrdim i dalje da Vi nemate pravo na repliku, ali poslaniče Bečiću izvolite 
minut ću Vam dati neka bude proceduralna reakcija. Može s obzirom da sam poslaniku Bečiću 
dala proceduru nakon njega daću i Vama proceduru.  
 Poslanik Bečić, minut. 
 
 
 ALEKSA BEČIĆ (20.08.22 00:12:32) 
 
 Evo gospođo Đurović, iako mi po svemu pripada replika kao što ste davali nekim kolegama 
za mnogo manje kvalifikacije danas, odslušajte kasnije, ali neću, znam da ste umorni zajedno sa 
nama, znam da Vam je nezahvalna uloga i evo uklopiću se u minut.  
 Nigdje nijednim slovom pogazio nijesam ni taj potpis ni bilo što što sam obećao u politici, 
gospodine Konatar. Što se tiče glasanja, pa naravno DPS se glasao i za naš Predlog zakona o 
Njegošu, mi i vi glasali kad su prije par nedjelja predložili zakon da se povećaju porezi i prihodi 
opštinama tako da glasanja kad je nešto što je dobro je li bog dao. DPS je došao na naše mi smo 
od prvog dana tvrdili da treba srušiti ovu vladu tako da DPS podržava naše zalaganje i stavove o 
ovoj vladi. Gospodine Ivanoviću, 68 potpisa postoji, ljudi i poslanika koji su potpisali u skupštinskoj 
proceduri da ova vlada treba da padne, ali evo izvolite gospodine Konatar. Gospodine Konatar, Vi 
ste u septembru prošle godine saopštili na godišnjicu velike pobjede, danas je istorijski dan kad 
smo otvorili demokratske procese i pobijedili DPS ne vjerujem da će bilo ko od 41 poslanika 
većine u Skupštini Crne Gore glasati za obaranje Vlade zajedno sa DPS-om. Ne da ste glasali 
nego ste vi prvopotpisani potpisnik inicijative za rušenje Vlade Zdravka Krivokapića, a što se mene 
tiče budite relaksirani. Tada sam vas pozivao - obećajte samo da nećete sa DPS-om i spreman 
sam i tada na resetovanje odnosa, nijeste htjeli, a vama sad tvrdim da neću da činim ono što ste vi 
činjeli, ali vi nećete resetovanje 30. avgusta hoćete funkciju u tehničkom mandatu jer su funkcije 
sve i sja nekome. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.08.22 00:14:27) 
 
 Zahvaljujem, poslaniče Bečić.  
 Potpredsjednik Vlade Joković, Vi ste tražili.  
 Samo izvolite, potpredsjedniče Vlade. 
 
 
 VLADIMIR JOKOVIĆ (20.08.22 00:14:58) 
 
 Poštovana predsjednice Skupštine,  



 Vi ste prekršili Poslovnik. Ja sam na završnu riječ gospodina Dobričanina tražio repliku i 
proceduru nijeste mi dozvolili završna riječ ne može ništa, dozvolili ste to Aleksi Bečiću. Dakle, 
meni su moja prava suskraćena. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.08.22 00:15:31) 
 
 Potpredsjedniče Vlade, zaista mi je žao, ali moraću da Vas prekinem. Prvo nijesam bila u 
sali niti sam ja davala riječ poslaniku Bečiću, niti Dobričaninu. Tako da nijesam bila u sali u tom 
trenutku. Molim vas, da malo smirite tenzije. Samo trenutak, zaista vas molim da malo smirimo 
tenzije. Hoćete li biti ljubazni?  
 Potpredsjedniče Vlade, jednu rečenicu molim Vas. /upadice/  
 Poslanice i poslanici, molim vas zaista, znači imamo situacije kada poslanici oslovljavaju 
članove Vlade koji imaju pravo učešća u raspravi onda kada su rasprave u okviru samih članova 
Vlade mislim da nije njima mjesto u Skupštini nego u Vladi. 
 
 
 VLADIMIR JOKOVIĆ (20.08.22 00:17:03) 
 
 Da li mogu prostu ili proširenu rečenicu da kažem?  
 Što se bojite moje riječi, jednu rečenicu da kažem. Ovo je prvi put u istoriji da se smiju oni 
koji padaju, a da su nervozni oni koji ih obaraju. Pa, đe je to bilo dosad. Nikad.  
 Dakle, ovdje je suština jedna, ova vlada večeras pada, i to sam htio da odgovorim 
Dobričaninu, zbog potpisivanja Temeljnog ugovora. Ovu vladu ruše oni koji nijesu bili na 
Trojčindanskom saboru koji se nijesu zakleli pred Hramom u Podgorici. Dakle, DPS, SDP, 
Demokrate i SD. To je suština i trebali ste mi dati riječ kad je trebalo to. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.08.22 00:17:53) 
 
 Potpredsjedniče Vlade, shvatam da ste Vi imali potrebu da ogovorite kao repliku na jedno 
prethodno izlaganje koje zaista, /upadice/ pa ja nijesam bila ovdje, potpredsjednica Bošnjak je u 
tom trenutku vodila, ali u svakom slučaju sa ovim smo zaključili ovaj dio. Pretpostavljam da će 
predsjednik Vlade koristiti svoje mogućnosti.  
 Procedura, poslanik Koprivica naravno. 
 
 
 MOMO KOPRIVICA (20.08.22 00:18:38) 
 
 Zahvaljujem, citiraću član 97 stav 4 prema kome „Nakon završenog pretresa, prije završne 
riječi predstavnik predlagača i klub poslanika koji to želi ima pravo da preko svog predstavnika 
izloži stavove kluba u trajanju do tri minuta“. Molim vas, ovdje se govori da jedan od članova 
Vlade, dakle potpredsjednik Vlade, traži da govori i da se obraća u vidu završne riječi. On na to 
nema pravo, nema pravo da se zloupotrebljava Poslovnik da bi sasuo još određene neistine. 
Gospodine koji ste to kazali bio sam na Trojčindanskom saboru i ponosan sam na to, a sramota je 
zloupotrebljavati to. Što se tiče časti evo građani još jednom pogledajte dokument gdje su potpisi i 
gospodina koji je ovdje zloupotrijebio proceduru, gospodina Jokovića i Mila Đukanovića, isti 
dokument. Ovo je dokument beščašća nas nema u kombinacijama o vršenju vlasti sa DPS-om. Mi 
smo dali izjavu časti, nema vršenja vlasti sa DPS-om, a Konatar priča obične nonsese i 
zloupotrebljava govornicu. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.08.22 00:19:46) 
 



 Hvala, poslaniče Koprivica. Vaša proceduralna reakcija bi mogla da izazove dalje druge 
reakcije. Koliko sam shvatila, potpredsjednik Vlade je tražio repliku koja nije bila u mogućnosti, s 
obzirom na to da smo se potpredsjednica Bošnjak i ja mijenjale.  
 U svakom slučaju, sada smo završili cijeli krug diskusije i završnih obraćanja ispred 
klubova.  
 Da li predsjednik Vlade želi završnu riječ?  
 Izvolite, predsjedniče Vlade. 
 
 
 DRITAN ABAZOVIĆ (20.08.22 00:20:55) 
 
 Poštovana predsjednice, poštovani poslanici i poslanice,  
 Ipak je na kraju veoma lijepa atmosfera, dosta ljepša u Vladi nego u novoj većini. Mislim da 
nema nikakvih razloga za nervozom. Ovo su sve u demokratskom procesu poznate procedure i 
igre, biće ih i ubuduće. Nadam se da ćemo brzo konstituisati i novu vladu, da ćemo dobiti brzo i 
novog mandatara, da će predsjednik DPS-a dati nekome od večerašnje većine da pokuša da 
sastavi kabinet. Mislim da je to odgovorno prema državi. Ako se to ne desi, onda je to tek 
neodgovorno i onda građani moraju da znaju da ste ih vi gurnuli u jednu nestabilnost iz koje 
nijeste imali tzv. nastavak plana.  
 Međutim, želim da vjerujem da imate nastavak plana. Želim da vjerujem da je ovo doprinos 
pomirenju u Crnoj Gori. Ne želim ovo da tumačim kao neku negativnost. Naprotiv, mislim da Crna 
Gora uz dosta muke, ali ostvaruje i prelazi neke nivoe demokratije. Sloboda je osvojena 30. 
avgusta, sada se osvajaju druge slobode, manja ostrva slobode, ali isto važna u našem 
demokratskom procesu i to je veoma bitno.  
 Ono što na kraju želim da kažem, da se zahvalim svima za učešće u raspravi, da pohvalim 
sve kritike, komentare i pohvale, da ih doživljavam u domenu jedne zdrave političke borbe. 
Sigurno je bilo i grešaka, a sigurno je bilo i dobrih stvari. U svakom slučaju, treba da znamo jednu 
činjenicu. Činjenica je sljedeća. Večeras pobjedu iznosi Demokratska partija socijalista uz pomoć 
određenih opozicionih snaga koje od večeras možda više i nijesu opozicione snage. Ovo je samo 
jedna od bitaka, politička, naravno. Mislim da ćemo se mi uskoro svi zajedno susresti, to je nešto 
što je dobar predlog koji se čuo i od kolega, da se što prije suočimo sa sudom građana. Vjerujem 
da, kada se suočimo sa sudom građana, DPS više neće formirati nijednu Vladu. Vjerujem da, 
kada se suočimo sa sudom građana, ljudi koji su unutar Vlade, a rade za određene strukture u 
cilju destabilizacije Crne Gore ili koji su unutar novoformirane parlamentarne većine, a koji rade u 
cilju destabilizacije Crne Gore neće više imati tu priliku. Siguran sam da će neki ljudi završiti svoju 
političku karijeru. Mislim da je to veoma blagotvorno. Mislim da će to značiti neki novi početak za 
cijelu Crnu Goru.  
 Ponosan sam, želim da zahvalim svim ministrima koji su radili u mom kabinetu na svim 
uspjesima koje smo postigli u 100 dana, a oni nijesu mali, na nekim istorijskim odlukama koje su 
bile teške, ali koje će definitivno istorija pamtiti. Da se zahvalim i onima koji su od prvog dana činili 
sve da dođe do ovoga danas. Ni to nije loše. Mislim da i taj vid da se neko isproba u izvršnoj vlasti 
je dobar da možda neka nova parlamentarna većina ne napravi istu grešku. Nadam se, u periodu 
dok budemo imali tehnički mandat nezavisno koliko će on trajati, dva, tri, pet ili 20 dana ili mjesec 
dana, da ćemo sa istim entuzijazmom raditi. Što se mene lično tiče, neće biti nikakvih restrikcija. 
Niti sam namjeravao da odem na odmor niti ću sada otići na odmor, mada ste uvijek dobrodošli 
kod mene kada u malim slobodnim trenucima možete da otplovite neki krug i da razbristite misli.  
 Kada je riječ o onome što Crnu Goru čeka, treba da znaju građani Crne Gore da cijelu 
Evropu čeka jedna teška jesen u ekonomskom smislu, da će 43. Vlada Crne Gore dok budemo tu 
u kabinetu učiniti sve da te posljedice građani što manje osjete, da to neće biti jednostavno. U 
svakom slučaju, sve što se tiče i pripreme rebalansa i drugih stvari koje se tiču energetike ćemo 
raditi bez ikakvih restrikcija. Ukoliko, pak, do problema dođe, mislim da ne treba da zaboravite 
ovaj 19. avgust, već sada 20. jer je prošla ponoć. Ne treba da zaboravite ni inicijativu DPS-a 03. 
avgusta, unaprijed dogovorenu, to je rekao i kolega Konatar, to je nešto što je vrlo logično. Ne 
treba da zaboravite ni 10.07. Isto tako ne treba da zaboravite ni 28.04. Zašto. Zato što je ova 
vlada dokazala da neće, ukoliko ljudi nijesu spremni da se na bilo koji način ovo „prodaju“, ne 



mislim finansijski nego moralno, vrednosno prodaju, da ipak mogu da se odupru i onim 
strukturama koje su 30 godina ovu zemlju vodili na način na koji su je vodili. To je veoma važno da 
čujete, da znate. Vjerujem da ćemo nakon tih novih parlamentarnih izbora, predsjedničkih izbora, 
ali i lokalnih izbora biti mnogo pametniji. 

 Večeras i danas cijeli dan smo čuli dosta stvari. Mislim da će razvoj događaja u narednom 
periodu determinisati i ova današnja sjednica umnogome. Mislim da oni koji su večeras odlučili da 
naprave novu većinu, samo bih zamolio ovaj dio nove većine koji je u ovom trenutku opozicion da 
ne pomogne stopiranje borbe protiv organizovanog kriminala i u ovom međuperiodu ne urade 
ništa što priželjkuju ovi ljudi koji su pokrenuli inicijativu i koju glasate. Tu inicijativu je pokrenula 
Demokratska partija socijalista. Ne mogu sada da nađem, ali našao sam, što piše u inicijativi 
manje je bitno.  
 U njihovom saopštenju koje je došlo 03. avgusta stoji ključna stvar i to neka čuju građani 
Crne Gore. Danas je potpisan Temeljni ugovor, DPS, kao što je ranije najavio, pokreće inicijativu 
izglasavanja nepovjerenja Vladi. Pozivamo sve ostale poslanike da se tome pridruže. Taj ugovor 
biće poništen onog momenta kada se izabere nova. To piše u njihovom Twiter nalogu, vrlo je lako 
pronaći ga. Svi oni koji žele da daju doprinos tome imaju sada priliku za nekih pet minuta. Svi oni 
koji žele da daju doprinos da ova Crna Gora ide naprijed, da se koncentriše na neke druge teme, 
na neke druge stvari, na neku priču koja je i evropska i afirmativna i progresivna, takođe za pet 
minuta će imati priliku. Poslije toga, što se tiče sjedanja za sto, više puta ste čuli svima neka je 
sretno. Hoćete li se sresti u ponedjeljak, u subotu, u nedjelju, hoćete li se sresti tajno ili javno, 
kako god, hoćete li sjedjeti u Dubaiju, Splendidu ili hotelu Podgorica mene lično to previše ne 
interesuje. Tako da, u tom smislu, čestitam vam i želim svako dobro.  
 Još jednom za kraj, nemam nikakav negativan odnos prema bilo kome ko se bude izjasnio 
na bilo koji način. Smatram da od večeras isto kreću neke nove političke bitke. Raduje me što u 
ovako prijatnoj atmosferi, vjerovatno bih volio da se to dešava i ubuduće, biramo i smjenjujemo 
vlade za dobro Crne Gore. Neka živi evropska, građanska i ekološka Crna Gora. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.08.22 00:29:29) 
 
 Hvala, predsjedniče Vlade.  
 Sada riječ ima poslanik Danijel Živković, kao predstavnik predlagača, završna riječ. Izvolite, 
poslaniče Živkoviću. 
 
 
 DANIJEL ŽIVKOVIĆ (20.08.22 00:29:39) 
 
 Hvala, predsjednice Đurović.  
 Evo i završne riječi.  
 Poslije, čini mi se, 12 sati rasprave oko važne teme vezano za glasanje o nepovjerenju 43. 
Vladi. Ja se izvinjavam svojim kolegama koji su bili pripremili diskusije što danas nijesu govorili, ali 
vjerujem da će i oni razumjeti jedan ovakav pristup i momenat, jer je današnja rasprava pokazala 
kakav odnos ljudi sa ozbiljnih državnih funkcija imaju prema javnom poslu i prema onome što je 
društveno politička odgovornost. Dakle, ovdje se danas, čini mi se nebrojano puta, pomenula 
Demokratska partija socijalista. Zaista razmišljam da možda oslobodimo našeg portparola 
gospodina Miloša Nikolića, njegove dalje obaveze, jer bolju reklamu za Demokratsku partiju 
socjalista nijesu mogli dati nego današnji učesnici u raspravi. Oni su danas na pravi način 
kvalifikovali Demokratsku partiju socijalista i nema dileme o tome da kada toliko puta pomenete 
jedan politički subjekt onda to dovoljno govori o našoj političkoj snazi, političkoj ozbiljnosti i 
gospodo draga, političkoj odgovornosti.  
 Današnju raspravu obilježila su, po mom mišljenju, dva momenta - prvi momenat 
nedostatak dostojanstva. Ozbiljni ljudi koji se nađu pred ozbiljnim izazovima i kada vide da gube 
oni se ponašaju dostajanstveno. To današnja rasprava nije obilježila. Bez obzira da li ste sigurni 
da ćete dobiti ili izgubiti povjerenje izdignete se iznad situacije, i ljudski, i moralno, i politički u 
skladu sa odgovornošću koju obavljate. Današnja rasprava nije bila dostojanstvena i najmanje je 



odgovarala ovom domu, pretvorila se u jednu običnu karikaturalnu cirkusu raspravu koja je 
prevashodno takva zbog ponašanja premijera koji je pokušao u svom dobrom starom maniru da 
targetira različite ljude i pojedince iz društvenog i političkog života stavljajući hipoteku ljudima bez 
ikakvog osnova, bez utvrđenih činjenica, targetirajući ljude koji vode privredne subjekte, 
targetirajući ljude iz obavještajno-bezbjednosnog sektora, targetirajući sve one koji ne misle kao 
on. Tome mora doći kraj, ne kraj politički u smislu smjene Vlade ili smjene premijera, nego takvom 
narativu, takvom ponašanju u javnom životu. Mi smo obavezni kao nosioci političkih funkcija da 
vodimo računa kako emancipujemo crnogorsku javnost, jer smo onda odgovorni pred 
crnogorskom javnošću do čega tu javnost dovodimo. Mogao sam i danas kao šef najjačeg kluba u 
Parlamentu i ja ponešto da kažem, mogao sam, a nemojte da imate bilo kakvu dilemu da nemamo 
mnogo informacija, ali to današnja rasprava nije zaluživala. Danas smo raspravljali i politički 
argumentovali o onome što su razlozi podnošenja inicijative koju je podnijela Demokratska partija 
socijalista zajedno sa kolegama iz Socijaldemokratske partije, Liberalne partije, Socijaldemokrata i 
Demokratske unije Albanaca. Podnijeli smo inicijativu zbog toga što su vam jasno kazali - možete 
se vi kriti iza Temeljnog ugovora, možete se vi kriti iza priče o kriminalu i korupciji, možete vi sebe 
staviti u ulozi glavnog tužioca, možete vi sebe staviti u ulozi glavnog sudije u Crnoj Gori, pravda 
neće stati onog momenta kada Vi pođete sa te funkcije. Nijeste Vi nosilac i titular tog prava, to 
morate napokon jednom da shvatite.  
 Ostaju ljudi u pravosudnim organima da rade svoj posao i bez Vas, samo što će biti lišeni 
pritiska koji ste preduzimali svih ovih prethodnih dana i mjeseci i sprovodili nad njima. To je 
ozbiljna greška uvoditi takav narativ. Možete sve da nas pohapsite, možete da radite šta god 
hoćete, ali budite sigurni jedno - nećete ni do kad hoćete. Znate zašto? Jer kad jednom uđete u 
zonu prostora da ne zaštite nacionalni interes, vi ste u ozbiljnom političkom problemu. Imali ste 
šansu i priliku da iskoristite podršku koja vam je bila pružena u Parlamentu.   

Vraćam se na drugu stvar koja je obilježila današnju raspravu. To vam je, dragi građani, 
isto ona kao kada se posvađate sa svojim dobrim komšijom koji vam je valjao dugo vremena u 
životu, pa onda kada vam sad ne valja onda na njega svu muku saspete i sve negativne reakcije. 
Kada ste tražili madnat od gospodina Đukanovića nijeste tako govorili. Kada vam je trebala 
podrška Demokratske partije socijalista, takođe nijeste tako govorili, a danas kada treba da 
izgubite tu podršku u crnogorskom Parlamentu zbog toga što nijeste štitili nacionalne isterese, 
zbog toga što nijeste iskoristili svoju poziciju, vi danas sasipate salve uvreda i diskvalifikativa na 
Demokratsku partiju socijalista. Tu griješite, znate zašto, jer treba sami sebe da pogledate u 
ogledalo i da kažete svako jutro - ja sam kriv za pad 43. Vlade Crne Gore. To treba da kažete 
sebi, jer će to biti ljekovito za Vas, jer će Vas politički popraviti ako želite da nastavite da se bavite 
politikom, a moj sud, dozvolite neka bude subjektivan, kao pojedinca kao Danijela Živkovića, da 
ste svojim ponašanjem sebe potpuno distancirali i diskvalifikovali od daljeg bavljenja politikom, to 
je moj sud. 
 Takođe, rekli smo i vraćam se na onaj početak, dakle, današnja rasprava je napokon ne 
razobličila, nego nas vratila na ona stara podešavanja koja su ukazala koliko je bitna ta pozicija, 
neću iskoristiti riječ fotelja, jer na današnji dan smo podnijeli inicijativu za glasanje nepovjerenju 
Vladi, u skupštinskoj proceduri imamo još jednu inicijativu za nepovjerenje u Vladi i tokom 
današnje rasprave se pojavljuje nova inicijativa za rekonstrukciju neke Vlade. To toliko djeluje 
otužno i toliko djeluje smiješno građanima Crne Gore da prosto politički život ozbiljno trpi i 
doživljava svoje slomove. Zbog toga nas građani posmatraju tako kako nas posmatraju, zbog 
onoga kako je danas vođena ta rasprava i zbog ukupnog ponašanja. Zato sam rekao da je to 
odsustvo dostojanstva, treba se izdići iznad situacije i kazati ono što je tačno. Ko hoće neka glasa 
za inicijativu, jer ova inicijativa ni sa kim nije dogovorena. To odgovorno tvrdim, ova inicijativa nije 
ni sa kim dogovorena nego je ponuđena svakom od 81 poslanika da se o njoj izjasni.  
 U svakom slučaju sam vam rekao kakva god sudbina ove inicijative bila večeras Vaša 
Vlada je poptuno urušena delegitimisana, Vaša Vlada je potpuno urušena i delegitimisana Vašim 
načinom ponašanja. Odstupili ste od evropske platforme, pristali ste na ultimatume, pristali ste na 
ucjene, skrenuli ste Crnu Goru sa evropskog puta. Nije to nikakav skriveni razlog, morate shvatiti 
Vi ste bili obećali građanima Crne Gore, obećali ste političkim subjektima koji su Vas podržali i 
međunarodnim partnerima da ćete završiti dio obaveza kako bi Crna Gora postala članica 
Evropske unije i na kraju došli ste u poziciju da budete bivši premijer. Mogli ste da iskoristite svoju 



šansu i puni kapacitet da danas pričamo o ozbiljnim temama koje vode Crnu Goru naprijed. 
Pogriješili ste, snosite odgovornost zbog greške koju ste napravili, zbog toga sam rekao da Vaša 
Vlada mora da padne. Treba da padne i da se u narednim danima i narednim mjesecima 
pozabavimo istitucionalnim ozdravljenjem Crne Gore, prevashodno, to je suština, potrebom da 
uspostavimo širu i veću društvenu koheziju, veće povjerenje u državne institucije, da svi zajednički 
na tome radimo, da svi zajednički i politički subjekti radimo u saradnji sa civilnim sektorom i svim 
zainteresovanim organizacijama i da dođemo do pozicija da Crna Gora bude najpripremljenija 
država od onih koje pretenduju da postanu članice Evropske unije.  
 Prema tome, gospodine Abazoviću, Vi ste, svojim ponašanjem oduzeli evropsku 
perspektivu građana Crne Gore, zbog toga danas treba da Vam se skrati mandat i zbog toga će 
Vam danas po svim izjavama taj mandat biti i skraćen, jer se to u suštini i zaslužili. Zahvaljujem. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.08.22 00:39:40) 
 
 Zahvaljujem poslaniku Živkoviću. 
 Konstatujem da je pretres završen i prelazimo na glasanje. 

Dva minuta pauza, kako bi ušli poslanici, ali koliko vidim poslanici su tu, samo nikako da 
zauzmu mjesta. Dva minuta pauza za glasanje. 
 Pošotvane koleginice i kolege, nasavljamo. Saglasno članu 197 Poslovnika Skupštine 
glasanje o nepovjerenju Vladi vrši se javnim glasanjem na način što se poslanici izjašnjavaju za 
povjerenje ili protiv povjerenja. U skladu sa dosadašnjom praksom, a saglasno članu 113 stav 3 
javno glasanje će se izvršiti prozivkom poslanika. Saglasno članu 107 stav 3 Ustava Crne Gore 
ako je Vlada dobila povjerenje potpisnici predloga ne mogu podnijeti novi predlog za glasaje o 
nepovjerenju prije isteka roka od 90 dana. Saglasno članu 197 stav 4 Poslovnika Skupštine ako 
Vlada izgubi povjerenje predsjednik Skupštine o tome odmah obavještava predsjednika Crne 
Gore. Prije nego što pređemo na izjašnjavanje i još jednom da ponovim, jer shvatam da neke 
kolege nijesu najbolje čule. Vrši se javnim glasanjem na način što se poslanici izjašnjavaju za 
nepovjerenje ili protiv nepovjerenja. Zahvaljujem. 
 Prelazimo na izjašnjavanje. Odlučuje se većinom glasova svih poslanika i molim zamjenicu 
generalnog sekretara da izvrši prozivku poslanika. 
 
 
 MILENA VUKOVIĆ SEKULOVIĆ (20.08.22 00:44:34) 
 
 Danijel Živković, Duško Marković, Branimir Gvozdenović, Aleksandra Vuković, Mevludin 
Nuhodžić, Predrag Bošković, Jevto Eraković, Nikola Rakočević, Dragica Sekulić, Petar Ivanović, 
Halil Duković, Dragutin Papović, Vesna Pavićević, Mioš Nikolić, Miodrag Vuković, Nikola Janović, 
Daliborka Pejović, Branko Čavor, Bogdan Fatić, Suzana Pribilović, Ivan Mitrović, Abaz Dizdarević, 
Luiđ Škrelja, Jovanka Laličić, Predrag Sekulić, Andrija Nikolić, Lidija Kljajić, Miomir M. Mugoša, 
Nela Savković Vukčević, Slaven Radunović, Simonida Kordić, Janko Milatović, Jovan Jole 
Vučurović, Jelena Božović, Budimir Aleksić, Andirja Mandić, Milan Knežević, Milun Zogović, 
Predrag Bulatović, Maja Vukićević, Dragan Bojovć, Maksim Vučinić, Dejan Đurović, Nataša Jevrić, 
Boris Bogdanović, Aleksa Bečić, Miodrag Lekić, Zdenka Popović, Dragan Krapović, Momo 
Koprivica, Tamara Vujović, Albin Ćeman, Vladimir Martinović, Danilo Šaranović, Branko 
Radulović, Branka Bošnjak, Vladan Raičević, Jovanka Bogavac, Nikola Bajčetić, Dragan Ivanović, 
Danijela Đurović, Dragan Vukić, Milosava Paunović, Bogdan Božović, Miloš Konatar, Božena 
Jelušić, Srđan Pavićević, Suada Zoronjić, Kenana Strujić Harbić, Amer Smailović, Suljo Mustafić, 
Ivan Brajović, Damir Šehović, Boris Mugoša, Draginja Vuksanović Stanković, Andrija Popović, 
Adnan Striković, Genci Nimanbegu, Mehmed Zenka, Marko Milačić, Vladimir Dobričanin. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.08.22 00:47:40) 
 
 Zahvaljujem.  



 Dozvolićete samo par minuta da se prebroji, kako bi se proglasilo. 
 
 
 PREDSJEDNICA DANIJELA ĐUROVIĆ (20.08.22 00:50:17) 
 
 Uvažene poslanice i poslanici. 
 Glasao je 51 poslanik, 50 poslanika je glasalo za nepovjerenje, jedna poslanica glasala  
protiv povjerenja, pa objavljujem da je 43. Vlada Crne Gore izgubila povjerenje. Ovim je sjednica 
Šestog vanrednog zasijedanja  u 2022. godinu završena. 
 


